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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 5 
Caràcter: Ordinària  
Data: 24  d’abril de 2014 
Horari: de 10’06  a 16’42 hores 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
 
President 
Mateo Isern Estela, batle (PP) 
Regidors/res 
Virginia Abraham Orte (PSIB-PSOE) 
Andres Alcover Ordinas (PSIB-PSOE) 
Ana Maria Calvo Sastre (PSIB-PSOE) 
Esperanza Crespi Pibernat (PP) 
Antonio Donaire Sanchez (PSIB-PSOE) 
Sandra Fernandez Herranz (PP) 
Ana Maria Ferriol Font (PP) 
Antonia Fornari Thomas (PP) 
Andres Garau Garau (PP) 
Yolanda Maria Garvi Blazquez (PSIB-PSOE) 
Alvaro Luis Gijón Carrasco (PP) 
Fernando Gilet Sancenon (PP) 
Maria Isabel González Carrasco (PSIB-PSOE) 
José Francisco Hila Vargas (PSIB-PSOE) 
Rosa Llobera Gili (PP) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Guillermo Navarro Garau (PP) 
Antoni Noguera Ortega (MËS) 
Guadalupe Pulido Roman (PSIB-PSOE) 
Joan Pau Reus Frontera (PP) 
Irene San Gil López-Quesada (PP) 
Begoña Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE) 
Sebastià Sansó Bonet (PP) 
Belen Soto Mateu (PP) 
Neus Truyols Caimari (MÉS) 
Gabriel Vallejo Gomila (PP) 
Jesús Valls Flores (PP) 
Antoni Josep Verger Martínez (MËS) 
 
Interventor: Juan Canyelles Vich 
Cap de Departament:  Antoni Pol Coll 
Secretari adjunt i Secretari acctal del Ple: Miquel Ballester Oliver 
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Ordre del dia amb les alteracions  de l’ordre, en el debat i votació: 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària de dia 27 de març de 2014. 
 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta escrita que 
han presentat els grups municipals als plenaris de setembre 2011 a març de 2014. 
 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords complimentats 
corresponents al  Ple ordinari de 27 de març de 2014. 
 
4. Donar compte de la relació de convenis rebuts per a la seva inscripció  al Registre de 
Convenis de la Secretaria General del Ple en el mes de març de 2014. 
 
5. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el llibre de 
resolucions des del número 4.828 de dia 24 de març de 2014 fins al número 6.368 de dia 11 
d’abril de 2014 inscrits en el llibre de resolucions. 
 
6. Proposta de personar-se en el recurs contenciós administratiu, procediment ordinari núm. 
34/14 del Jutjat contenciós administratiu núm. 1. 
 
7. Donar compte de la Resolució núm. 6012, de 8 d’abril de 2014, de la Regidora delegada de 
Sanitat i Consum relativa a la consolidació del mercat artesanal d’estiu amb horari nocturn al 
Passeig Sagrera. 
 
8. Proposta d’aprovació relativa a la concessió de distincions al mèrit policial. 
 
9. Proposta de denegar la sol·licitud de compatibilitat d’un policia local d’aquest Ajuntament 
per exercir l’activitat privada pel seu compte de mediador civil, mercantil i familiar. 
 
10. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a ITURRI SA, per import de 156,44 €. 
 
11. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Creu Roja per import de 209.000 €. 
 
12. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Transportes Blindados (TRABLISA) per 
import de 203’04€. 
 
13. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute de l’Àrea d’Infraestructures a diverses 
empreses, per import de 7.314,24€. 
 
14. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute amb Cepsa Balear Oil S.l. per factures 
dels mesos de novembre i desembre de 2014 i gener i febrer de 2014. 
 
15. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia núm. 5288, de 28 de març de 
2014, relatiu a la incorporació d’un nou membre a la Comissió municipal d’activitats 
classificades i al Comitè tècnic del dictamen integrat.   
 
16. Proposta d’aprovació de deixar sense efecte l’acord del Ple municipal, adoptat en sessió de 
data 29-11-2012, d’aprovació inicial de la modificació puntual del PGOU per adaptar-lo a la 
segona modificació del PTIM, a l’àmbit de l’AIP III en la seva afecció al SUNP 52-01 de Son 
Castelló Sud i a la UE 52-03. PA11/0016. 
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21. Proposició conjunta dels Grups Municipals PSIB-PSOE I MÉS relativa a emergència social: 
erradicar la violència masclista (236/2014). 
 
20. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la política de subvencions cap a les 
associacions de veïns de Palma (234/2014). 
 
30. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a modificació de l’Ordenança fiscal reguladora 
de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres, introduir bonificacions en el cas de 
realitzar reformes d’obra major o menor per millorar l’eficiència energètica (230/2014). 
 
23. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a que les ajudes econòmiques urgents  es 
paguin en 24/28 hores des de la seva tramitació (238/2014). 
 
24. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a memòria històrica de Santa Catalina: les 
seves fàbriques (241/2014). 
 
28. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a audiències públiques: Donar compte de la 
feina feta a la ciutadania (272/2014) 
 
31. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a una major transparència a les 
administracions públiques (240/2014). 
 
36. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a servei de transport públic als mesos 
d’estiu als barris de Can Pastilla, Coll d’en Rebassa i el Molinar (243/2014). 
 
26. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la creació d’una comissió de treball amb 
entitats per fer front al drama dels desnonaments (245/2014). 
 
39. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a la utilització dels habitatges existents a 
l’antiga presó (248/2014). 
 
17. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS  relativa a més i millor ocupació per 
més autonomia de les dones (108/2014) i esmena d’addició ( 244/2014). 
 
18. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a  facilitem la feina al Club 
esportiu Sant Jordi (159/2014). 
 
19. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a denegació de l’indult a Jaume Matas 
(229/2014) i alternativa PP (275/2014). 
 
22. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a substitucions de les baixes per malaltia de 
mestres i professors (237/2014). 
 
25. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al suport a la comunitat educativa i 
convocar amb urgència el Consell escolar de Palma (242/2014). 
 
27. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a les retallades a la llibertat d’expressió 
dels artistes de carrer (246/2014) i esmena d’addició (268/2014). 
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29. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al fons de pagament a 
proveïdors en els ajuntaments (173/2014). 
 
32. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’acusació de 
corrupció a EMAYA (183/2014). 
 
33. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a targetes descomptes del PP (228/2014). 
 
34. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a recollida de residus al centre, i ara que? 
(231/2014) 
 
35. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a recollida de residus en el centre de 
Palma (239/2014). 
 
37. Proposició conjunta dels Grups Municipals PSIB-PSOE i MÉS relativa a la mobilitat del barri 
de Canamunt (252/2014). 
 
38. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al retard acumulat a la revisió del PGOU 
(233/2014). 
 
40. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal MÉS de la regidora Ana Maria 
Ferriol per tractar el tema del retard en el pagament de les ajudes econòmiques urgents i el 
futur incert dels treballadors que depenen del Pla de Prestacions Bàsiques en relació als 
Serveis Socials de l’Ajuntament (270/2014). 
 
41. Sol·licitud de compareixença del batle, relativa a la manipulació de les oposicions a la 
policia local (274/2014). 
 
42. SOBRE LA TAULA.- Pregunta Oral del Grup Municipal PSIB-PSOE  relativa a transferir 
beneficis d’EMAYA (200/2014). 
 
43. SOBRE LA TAULA.- Pregunta Oral del Grup Municipal PSIB-PSOE  relativa als indicadors de 
transparència (201/2014). 
 
44. Pregunta Oral del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la reforma i tematització dels 
balnearis de Platja de Palma (273/2014). 
 
FOD 1. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 5 de crèdit extraordinari finançat 
amb baixes de crèdit en el pressupost propi de la Corporació per a 2014. 
 
FOD 2 . Sol·licitud de compareixença per part del Grup Municipal MÉS,  del regidor Sr Andreu 
Garau Garau  per explicar  les causes de la ineficient i erràtica neteja dels carrers comercials el 
dia 15 d’abril després de la processó i les mesures presses per solucionat problemes. 
 
FOD 3. Modificació del règim  de retribucions dels regidors amb dedicació parcial. 
 
PRECS I PREGUNTES  

 
1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària de dia 27 de març de 2014. 
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“Es presenta al Ple de l’Ajuntament de dia 24 d’abril de 2014,  per si escau, l’aprovació de  
l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de dia 27 de març de 2014” 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta escrita 
que han presentat els grups municipals als plenaris de setembre 2011 a març de 2014. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per ASSABENTAT: 
 
“Complint el que disposa l’article 38 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma, 
la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de les preguntes amb resposta escrita 
que han presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a març de 2014, les 
quals se sotmeten a la consideració de l’Ajuntament Ple el donar compte de l’esmentat 
seguiment: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment de les preguntes amb resposta escrita que 
han presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a març de 2014”. 
 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords 
complimentats corresponents al  Ple ordinari de 27 de març de 2014. 
 
 El Ple de l’Ajuntament se’n dona per ASSABENTAT: 
 
“Complint el que disposa l’article 38.c del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de l’execució dels acords del ple 
ordinari de dia 27 de març de 2014. Per això, se sotmet a la consideració de l’Ajuntament Ple el 
següent: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment a l’execució dels acords complimentats 
corresponents al ple ordinari de dia 27 de març de 2014 de l’Ajuntament”.  
 
4. Donar compte de la relació de convenis rebuts per a la seva inscripció  al Registre de 
Convenis de la Secretaria General del Ple en el mes de març de 2014. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per ASSABENTAT: 
 
 “Donar compte al Ple de l’Ajuntament de dia 24 d’abril de 2014, de la relació dels convenis 
rebuts per a la seva inscripció al registre de convenis de la Secretaria General del Ple durant 
al mes de març, amb el corresponent número de registre: 

 
1400. Conveni de col·laboració entre la Conselleria de Família i Serveis Socials i 
l’Ajuntament de Palma per a la reserva i l’ocupació de places d’estades diürnes per a gent 
gran en situació de dependència. (02.09.13) 
1401. Annex a l’acord de col·laboració entre l’Ajuntament de Palma i la Universitat de les 
Illes Balears, per incloure pràctiques externes curriculars per a estudiants d’estudis oficials 
de postgrau de la UIB. Master universitari de Gestió de Recursos Humans. Intervenció 
Psicològica i pedagògica. (01.03.14) 
 1402. Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Palma i el Servei de Salut de les Illes 
Balears per al canvi d’ubicació de la unitat bàsica de salut d’Establiments (24.03.2014)” 
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5. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el llibre de 
resolucions des del número 4.828 de dia 24 de març de 2014 fins al número 6.368 de dia 11 
d’abril de 2014, inscrits en el llibre de resolucions. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per ASSABENTAT: 
 
Es dona compte al Ple de la Corporació dels decrets de Batlia, des del número 4.828 de dia 24 
de març de 2014 fins al número 6.368 de dia 11 d’abril de 2014, inscrits en el llibre de 
resolucions. Es poden consultar a 
http://plens.palmademallorca.es/JUNTA%20DE%20GOVERN/DECRETS%20DEL%20MES”. 
 

SERVEIS JURÍDICS 
 
6. Proposta de personar-se en el recurs contenciós administratiu, procediment ordinari núm. 
34/14 del Jutjat contenciós administratiu núm. 1 
 
Sr. Secretari: 
 
“I en el punt sisè ja és proposta de personar-se en el recurs contenciós administratiu, procediment 
ordinari 34/14.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Si, en aquest punt hi havia debat, me diuen. No? No importa. Si, Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, aquest recurs és un recurs presentat per la principal agrupació de taxistes de Palma, contra la 
resolució de torns d’aquesta temporada baixa. Uns torns que per cert, nosaltres varem votar en contra, 
varem votar en contra d’aquests torns, advertint que efectivament eren desequilibrats, i advertint de 
que es fracassaria en l’establiment d’aquest torns, ho varem dir aquí en Plenari, varen venir també 
diverses associacions que així ho varen esmentar, i lamentablement es va seguir endavant per part de 
l’Equip de Govern, amb aquests torns, i s’ha constatat ja, jo crec que el mateix regidor, m’imagino que 
en públic no ho reconeixerà, però jo crec que ell és ben conscient, que amb els torns d’aquesta 
temporada baixa, s’ha fracassat estrepitosament, i s’han generat molts de problemes, i el sector en 
general, inclús els mateixos que defensaven aquests torns en aquell moment, les mateixes associacions, 
han reconegut que evidentment no s’ha desenvolupat de la manera adequada, han estat uns torns 
desequilibrats. La gran defensa del Sr. Vallejo en aquell moment, va esser que eren un torns flexibles, 
que tothom se podia adaptar a un sistema o a l’altre, això va durar 15 dies, això va durar 15 dies. En els 
15 dies es va acotar que la gent pogués passar d’un torn a un altre, evidentment hi havia un dels torns 
que era, tenia millors condicions que no l’altre sistema, i aquí es va generar un desequilibri que va 
provocar efectivament, que els taxistes es manifestessin fa tres setmanes, al voltant de l’Ajuntament. 
Ara evidentment s’està suscitant a nivell judicial aquest contenciós. Jo, simplement demanar ja al Sr. 
Vallejo, queda un any de legislatura, que sigui més prudent en el maneig del tema dels taxis, que no es 
torni incorre en una errada com les del torn d’aquesta temporada baixa, que tothom en el sector, i jo 
crec que el mateix Sr. Vallejo reconeix que els torns d’aquesta temporada baixa han estat una errada, 
han estat una errada, i davant aquesta reconeixement, per favor no obliguem també a una associació 
professional de taxistes, a presentar un recurs. Evidentment ara ja no tindrà objecte, perquè ja estam 
dins un altre període, estam ja dins la temporada alta de enguany, ja evidentment la resolució judicial 
no tindrà efectes, però el fracàs d’aquesta regulació del torn dels taxis ha estat evident, nosaltres ja ho 
varem advertir, i convindria que el Sr. Vallejo aprengués també lliçó d’això, i a partir d’ara manegés amb 
més prudència i amb més consens, tot els temes relacionats amb el taxi, perquè s’ha constatat que 
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efectivament el Plenari d’octubre, on es va decidir els torns de temporada baixa, teníem raó votant en 
contra, i això ho ha reconegut tothom a nivell de sector, i jo crec que inclús el mateix Sr. Vallejo si fos 
sincer avui, reconeixeria que efectivament es va equivocar en l’establiment d’aquesta regulació. 
Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni. Si Don José.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Isern. Sr. Batle. Bueno, cuando se trataba este tema, desde el principio, en las actas 
de Pleno consta, yo siempre advertí al Sr. Vallejo y al Equipo de Gobierno, que se estaban metiendo en 
un lugar que acabaría mal, con los cambios de turno sin consensuar y sin consultar al sector. Pedí si no 
era posible consenso, que se hiciese una consulta, y eso lo pedí desde hace un año y pico, la 
contestación siempre fue que era una pena, porque yo habiendo sido Regidor de Movilidad, no conocía 
el sector. Al final se va a hacer la consulta, nos hubiésemos ahorrado un año y medio, de problemas a los 
taxistas, al Equipo de Gobierno y al Alcalde, que al final acabó en su tejado el problema, si hace un año y 
medio se hubiese hecho la consulta, y no estaríamos haciéndola este mes. Muchas gracias” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias Don José, Sr. Hila. Sr. Vallejo, cuando Usted quiera.” 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“Si, muchas gracias Sr. Alcalde. Yo Sr. Hila, me ratifico en lo que dije, que no sabe Usted de que está 
hablando. Las protestas que hay ahora, no son por temporada baja, son por la temporada alta. Las 
protestas que hay ahora, perdón, las protestas que hay ahora, son por una temporada alta, y las hacen 
los mismos que pidieron la regulación que hay hoy, es decir, los mismos que solicitaron la regulación 
que hay hoy en temporada alta, son los que ahora no están de acuerdo con la temporada alta. Sr. 
Verger, temporada baixa ha estat un fracàs, perdoni, ha estat un èxit. No només això, de novembre a 
febrer hi ha unanimitat, unanimitat de tots els sindicats, en mantenir la regulació que hi ha, unanimitat 
de tots, de novembre a febrer. On està el problema? El març i abril, i jo li reconec, el març i abril hi ha 
una punta de taxis, una miqueta elevada, i que varem proposar, ja ho materialitzarem en els pròxims 
mesos, que a lo millor per març i abril hauríem de afegir tres dies més lliures, en els que opten a l’opció 
de vacacions. És l’únic problema, el problema no està a la temporada baixa, està a la temporada alta. És 
que torn a dir, no saben de que estan xerrant. Res més gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Continuem Secretari.” 
 
Sr. Secretari: 
 
“Aquest punt s’hauria de sotmetre a votació.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Perdonin. Vots a favor de la personació...” 

 

“D'acord amb el que  disposa l'art. 123.1 m) de la Llei 7/85, de 2 d'abril, modificada per Llei 

57/03, de 16 de desembre de Mesures per a la Modernització del Govern Local , és atribució 
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del Ple decidir, segons el nostre parer, sobre la defensa de l'Ajuntament de Palma en el 

següent recurs contenciós administratiu:  

JUTJAT CONTENCIOS ADMINISTRATIU NÚM. 1 

Procediment ordinari núm. 34/14 

Actor: “ASOCIACIÓN SINDICAL DE AUTONOMOS DEL TAXI DE MALLORCA (A.S.A.T.M.)” 

Acte impugnat: Acord del Ple, de data 31-10-13, publicat en el BOIB de dia 07-11-13, pel qual 

es modifica la regulació del torns de prestació del servei d’auto taxi en temporada baixa.   

Per la qual cosa es proposa elevar a l’Ajuntament Ple el següent 

 

A C O R D: 

 

S’acorda personar-nos i que la representació i defensa de l’Ajuntament de Palma en el recurs 

contenciós administratiu, Procediment ordinari núm. 34/14 del Jutjat contenciós 

administratiu Núm. 1,  serà a càrrec dels lletrats municipals, i se’ls faculta per dirigir-lo en 

totes les seves instàncies i incidents”.  
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
7. Donar compte de la Resolució núm. 6012, de 8 d’abril de 2014, de la Regidora delegada de 
Sanitat i Consum relativa a la consolidació del mercat artesanal d’estiu amb horari nocturn al 
Passeig Sagrera. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per ASSABENTAT: 
 
“Conformement amb la Proposició acordada pel Ple de la Corporació en sessió de data 25-07-
13, la Regidoria de l’Àrea delegada de Sanitat i Consum ha disposat, mitjançant Providència de 
data 12-03-14, i en exercici de la competència delegada per Batlia, l’obertura d’expedient per 
a la consolidació del mercat artesanal d’estiu del Passeig Sagrera de Palma, amb caràcter de 
mercat temporal periòdic, amb horari nocturn, i des de paràmetres de qualitat artesanal. Tot 
això d'acord amb la normativa municipal vigent en matèria de mercats, i amb subjecció als 
pertinents informes de les Àrees municipals afectades.  
Cal subratllar, en aquest sentit, que successives edicions del mercat temporal artesanal de 
Passeig Sagrera s’han duit a terme, amb la pertinent autorització de Batlia, de manera 
ininterrompuda durant els 6 darrers estius, promogudes pels artesans de la zona constituïts en  
l’Associació  d’Artistes i Artesans de Sa Llonja amb CIF G57570327, amb el suport 
d’associacions de restauradors com és el cas de l’Associació Mallorquina de Cafeteries, Bars i 
Restaurants amb CIF G07126394 i l’Associació d’Empresaris de Bars i Restaurants de Sa Llonja 
amb CIF G57661860. Efectivament, aquest mercat artesanal estiuenc al Passeig Sagrera parteix 
de l’experiència de les edicions 2008 i 2009 organitzades, com a experiència pilot, per l’IMFOF; 
mercat estiuenc que s’ha anat arrelant durant 2010,  2011, 2012 i 2013.  
En aquest sentit, és adient consolidar les mateixes directrius generals de les edicions anteriors. 
Tot això en evitació de molèsties veïnals, i d’acord amb el parer de la Regidoria del Districte 
Centre: 
-àmbit temporal: des de l’1 de maig fins 30 de setembre.  
-no augmentar l’ocupació del Passeig Sagrera, limitant-se el nombre de llocs de venda, de 2 x 
1mt de superfície màxima, desmuntables, disposats en 2 fileres, de manera que ocupin 
únicament el tram inicial del passeig, a partir de l’estàtua de Ramon Llull fins arribar a Sa 
Llonja, mantenint així la seva tradicional ubicació;  
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-no estendre la durada del mercat a tots els dies de la setmana, sinó únicament 4 dies: de 
dijous a diumenge;  
-continuar limitant l’horari de funcionament del mercat entre les 19.00h i  00.30hores, sense 
perjudici de 30 minuts addicionals per muntar i per  desmuntar, i havent-se de deixar, 
necessàriament i com a més tard, a les 01.00 hores la via pública completament lliure, amb 
sujecció en tot moment a les vigents Ordenances en matèria de renous i de neteja.  
 
Cal subratllar que la ubicació d’aquest mercat a un passeig tan emblemàtic de Palma  continua 
comportant, com a finalitats pròpies del mateix, servir a la bona imatge de la ciutat, amb una 
dinamització de l’activitat artesanal i turística de la zona, posant-se a la venda únicament la 
producció pròpia de l’artesà.  No es permet la venda de productes alimentaris.  
 
A més, s’ha de continuar observant una imatge homogènia de les parades, com ve essent 
habitual des de la posada en funcionament d’aquest mercat i d’acord amb les propostes 
presentades pels propis artesans pel que fa a instal·lar parades de fusta de les mateixes 
dimensions, amb tendals i faldons tots iguals.       
 
Cal subratllar que, al servei d’assegurar el caràcter artesanal del mercat, i atès que la producció 
artesanal requereix un cert temps, és adient continuar mantinent limitacions en el nombre de 
dies de mercat a la setmana.  
 
En aquest sentit, i sense perjudici del pertinent control inspector “in situ”, tal mercat estiuenc 
nocturn s’ha de continuar subjectant, per a la provisió d’eventual vacants, al reforçament del 
control preventiu dels mercats artesanals posat en marxa mitjançant Decret de Batlia núm. 
5851 de data 09-04-13. Així, s’exigirà per a cobrir eventuals vacants la Carta d’Artesà atorgada 
per Administracions supramunicipals competents. Tot això sense perjudici del règim transitori 
per a l’obtenció de la Carta per part d’antics titulars de parades, que l’esmentada resolució 
estableix fins 2015.   

 
Establertes aquestes consideracions en la Providència de data 12-03-14 d’obertura de 
l’expedient per a la consolidació del mercat, s’han sol·licitat els informes pertinents als 
departaments municipals de Govern Interior, Inspecció de Consum, Policia Local, Mobilitat, 
Infraestructures i EMAYA, no essent cap d’ells desfavorable.  
 
Aleshores, en exercici de les competències atribuïdes a Batlia en virtut de l’article 57.2 del 
Reglament de Serveis de Consum i Mercats minoristes municipals, procedeix dictar resolució 
aprovant les concretes determinacions i condicions de participació per aquesta  consolidació 
del mercat, conformement amb la Proposició acordada pel Ple de la Corporació en sessió de 
data 25-07-13.   
 
D’acord amb l’exposat, el TAG Cap de Servei que subscriu eleva l’expedient per a la seva 
resolució, i és del parer que, de conformitat amb el que disposa l’article 124, apartats 4.ñ) i 5), 
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim local, modificada per la Llei 
57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la modernització del govern local; els articles 
56, 57 i 58 del vigent Reglament de Serveis de Consum i Mercats minoristes municipals 
(aprovat inicialment mitjançant acord plenari de data 19-03-03 que, en absència d’al·legacions, 
va esdevenir definitiu i fou publicat en BOIB núm. 103 de data 19-07-03), i altra normativa 
d’aplicació, per part de la Regidoria de l’Àrea Delegada de Sanitat i Consum, d’acord amb la 
delegació de competències conferida mitjançant Decret de Batlia núm. 954 de data 27-01-14 
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d’organització dels serveis administratius d’aquesta Corporació, modificat per Decret núm. 
4901 de data 25-03-14, podria adoptar-se la següent 
 
R E S O L U C I Ó  

 
PRIMER.- Aprovar les concretes determinacions i condicions de participació per a la   
consolidació del mercat artesanal d’estiu del Passeig Sagrera de Palma, amb caràcter de 
mercat temporal periòdic, amb horari nocturn, conformement amb la Proposició acordada 
pel Ple de la Corporació en sessió de data 25-07-13.   
 
Concorre per a dita consolidació com mercat temporal periòdic una continuïtat del referit 
mercat artesanal de Passeig Sagrera de manera ininterrompuda durant els 6 darrers estius, 
promogut per l’Associació  d’Artistes i Artesans de Sa Llonja amb CIF G57570327, amb el 
suport tradicional d’associacions de restauradors de la zona com és el cas de l’Associació 
Mallorquina de Cafeteries, Bars i Restaurants amb CIF G07126394 i l’Associació d’Empresaris 
de Bars i Restaurants de Sa Llonja amb CIF G57661860.  
 
Així, d'acord amb la normativa municipal vigent en matèria de mercats, i tramitades les 
oportunes sol·licituds d’informe a les àrees municipals afectades, i no havent-se lliurat  cap 
informe desfavorable, es ratifica el contingut de la Providència de Batlia de data 12-03-14, en 
el sentit d’aprovar les següents  
 
DETERMINACIONS GENERALS 
 
DATES DEL MERCAT TEMPORAL PERIÒDIC: de l’1 de maig al 30 de setembre.  
 
 
UBICACIÓ: Passeig Sagrera, subjectant-se la distribució dels llocs de venda al plànol de la 
Inspecció de Consum adjuntat com Annex, disposats en 2 fileres i ocupant  únicament el tram 
inicial del passeig, a partir de l’estàtua de Ramon Llull fins arribar a Sa Llonja, d’acord amb la 
seva tradicional ubicació.  
Tot això sense perjudici d’aquells canvis imposats per eventuals necessitats municipals. 
 
HORARI: l’horari és de dijous a diumenge, de 19 h. a 00.30 h. de la nit.  
 
LÍNEES DE VENDA: Es comercialitzaran productes artesanals. Tot el posat a la venda ha de ser 
directament produït pel titular de l’autorització.  
No es permet la venda de productes alimentaris.  
 
LLOCS DE VENDA I IMATGE HOMOGÈNIA: Les parades, de 2 x 1 metres, són instal·lades pels 
venedors a càrrec seu,  amb subjecció al deure d’observar una adequada imatge homogènia, 
de la qual hi són responsables.  
Pel que fa a aquesta imatge homogènia de les parades, continuaran en principi essent 
d’aplicació les previsions contingudes a la Providència de Batlia de data 26-05-2010, d’acord 
amb la  proposta de materials, faldó i tendal per a tots els llocs de venda, formulada pels 
venedors: instal·lacions de fusta, desmuntables i de les mateixes dimensions, amb tendal de 
color cru i faldó de color bordeus.   
Tot això sense perjudici d’altres criteris d’unificació d’imatge de les parades que l’autoritat 
municipal trobés pertinent establir.   
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MUNTATGE I DESMUNTATGE: Les operacions de muntatge i desmuntatge s'efectuaran dins el 
termini dels 30 minuts anteriors i posteriors, respectivament, a l'horari de funcionament de la 
fira, sense que s’impedeixi la circulació de vianants i  vehicles. En tot cas a les 01.00 hores, com 
a màxim, el desmuntatge haurà d’haver finalitzat, quedant completament lliure la via pública, 
en les mateixes condicions en què es trobava, i amb subjecció en tot moment a les Ordenances 
municipals vigents en matèria de renous i de neteja.  
 
LLICÈNCIES D’OCUPACIÓ: Totes les llicències d’ocupació a partir de 2015 es subjectaran 
necessàriament, d’acord amb les previsions contingudes al Decret de Batlia núm. 5851 de data 
09-04-13, a la condició d’acreditar ser titular de la Carta d’Artesà, o títol equivalent lliurat per 
les Administracions supramunicipals competents en matèria d’artesania.  
Tot això sense perjudici de que ja l’esmentada Carta d’Artesà s’exigeixi, d’acord amb 
l’esmentat Decret, per a la provisió d’aquelles vacants puntuals que es puguin eventualment 
produir al mercat abans de 2015.    
 
APERCEBIMENT: S’apercep als paradistes que l’incompliment de la línea de venda autoritzada, 
amb articles no produïts directament pel titular, així com l’incompliment dels deures d’imatge 
homogènia, horaris establerts i altres condicions de participació al mercat són sancionables en 
els termes taxats al Reglament de Serveis de Consum i Mercats minoristes municipals i altra 
normativa municipal d’aplicació.. 
 
SEGON.-  Procedir a l’adopció de les mesures administratives necessàries per a la eficàcia de 
la present resolució a partir de l’1 de maig de 2014.  
 
TERCER.- Donar compte de la present resolució al Ple de la Corporació”.   
 
8. Proposta d’aprovació relativa a la concessió de distincions al mèrit policial. 
 
Dictaminat favorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
Sr. Secretari: 
 
“El punt número 8, proposta d’aprovació relativa a la concessió de distincions al mèrit policial. Sentit del 
vot.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Si, si. Sr. Donaire.” 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Si, nosotros cambiaremos el sentido del voto que en Comisión fue abstención, a 
positivo.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias, muy amable. ¿Alguien más intervención? Pues continuamos. Continuem, perdó.” 

 
“Segons l’Acord per a concessió de distintius a la Policia Local de Palma adoptat pel Ple en 
sessió ordinària de dia 28 de gener de 2008, per el qual s’aprova el procediment d’atorgament 
de Creus, medalles i felicitacions, instat per la Junta de Comandaments d’aquesta policia, 
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Procediment que va ser substituït per Reglament de Condecoracions de la Policia Local de 
Palma aprovat per Ple dia 29 de març de 2010 i publicat al BOIB núm. 63, de 27 d’abril de 
2010. 
 
Atès que la Comissió de Felicitacions de la Policia Local de Palma, una vegada estudiades les 
propostes de distincions presentades, ha considerat oportú, amb el vist i plau del regidor de 
l’àrea i segons el procediment fixat al Reglament, concedir les següents distincions per motius 
de col.laboració, trajectòria meritòria i actuacions destacades en l’exercici de les funcions. 
 
De la mateixa manera, el cap de la Policia Local i la resta de associacions o institucions i 
particulars han pogut  realitzat la seva proposta de conformitat amb el que disposen els 
articles 3 i 6.2 del Reglament i 6.4 respectivament.  
 
Per això, atès el que disposa la normativa vigent, en especial l’article 123 de la Llei 7/1985, de 
2 d’abril, reguladora de les bases de règim local i el Reial Decret 781/1986, de 18 d’abril, que 
regula el Texte refòs de les disposicions legals vigents en matèria de règim local i el Reglament 
de Condecoracions de la Policia Local de Palma, s’adopta  el següent 
 
ACORD  DE   PLE 
 
1. Concedir Medalla al mèrit policíac amb distintiu blanc per la seva destacada col.laboració i 
actuació amb la Policia Local de Palma  o per actuacions meritòries i situacions d’emergència 
en les que s’ha demostrat un valor o predisposició a l’ajuda ciutadana:  
 
Sr. Antonio Cerdá Amengual, Cap de la Brigada de la Policia Judicial del CNP. 
Sr. Salvador Bauzá Garí, Major Jubilat de la P.L. 
Sra. Encarna Sáenz Gomila, Administrativa de la EMF. 
Sr. José Gispert Boix, empresari. 
Sr. Miguel Femenia Reus, Cap de Departament de Mobilitat de l’Ajuntament de Palma. 
Sr. Ricardo Recio Bravo, RRPP de la Junta del Port. 
Sr. Agustí Seguí Miralles, Subtinent del COS de la Guardia Civil. 
Al Servei d’Atenció Integral a víctimes de violència de gènere de l’Ajuntament de Palma. 
Policia Sr. Esteve Barceló Matemalas 
Policia Sr. Manuel Campos Ruiz 
Policia Sr. Jaime Torrens Sansó 
Policia Sr. Alberto Huélamo Arraez 
Sr. Salvador Vicente Ramón Mayo, administratiu de l’Àrea delegada de Seguretat Ciutadana 
Sra. Maria Pla Morales 
Sra. Edith Pla Morales 
 
2. Concedir la Medalla al mèrit policíac amb distintiu blau als següents agents de la Policia 
Local  per haver-se distingit en la seva meritòria i llarga trajectòria professional: 

 
Policia Sr. José Antonio Manzanares García 
Intendent Cap Sr. Nicolás Herrero Aguerri 
Oficial Sra. Catalina Sastre Bisbal 
Policia Sr. Lllorenç Julià Noguera 
Policia Sr. Otilio Javaloyas Salas 
Policia Sr. Mateu Cañellas Cañellas 
Policia Sr. Bartolomé Bisquerra Frau 
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Policia Sr. Manuel Martínez Servera 
Sotsinpector Bernat Amengual Florit 
Oficial Sra. Francisca Puigròs Rosselló 
Oficvial Juan Torres Álvarez 
Policia Sr. Jesús Morro Rios 
Policia Sr. Víctor Flores Pangracy 
Policia Sr. Antonio Pol Tugores 
Policia Sr. Antonio Bueno Pomar 
 
Sotsinspector Sr. Juan Antonio Pomar Ballesta 
Policia Sr. Francisco Florit Vicens 
Policia Sr Jorge Frau Cladera 
 
A títol pòstum: Policia Sr. José Prados Gambin” 
 

S’APROVA per  25 vots a favor (PP i PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 

9. Proposta de denegar la sol·licitud de compatibilitat d’un policia local d’aquest Ajuntament 
per exercir l’activitat privada pel seu compte de mediador civil, mercantil i familiar. 
 
Dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
Sr. Secretari: 
 
“Punt número 9, proposta de denegar la sol·licitud de compatibilitat d’un policia local d’aquest 
Ajuntament, per exercir l’activitat privada pel seu compte de mediador civil, mercantil i familiar. També 
sentit del vot.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Si, Don Andreu.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“És que a la Comissió varem quedar que li oferiríem la possibilitat en el de retirar aquesta sol·licitud de 
compatibilitat, perquè no s’hagi de denegar una compatibilitat en el Plenari, que pareix que és una, en 
fi, crec que no és elegant. Si se li ha ofert i, no hi ha res que dir, però.” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“No, es que lo hemos estado mirando y una vez que se ha presentado una instancia, tiene que seguir su 
trámite, no se puede, ya tiene el registro de entrada y no, me sabe mal pero.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muy bien pues muchas gracias. Continuem Sr. Secretari.” 

 
“El 25 de març d’enguany el Sr. Antonio Rotger Bonnín, policia local d’aquest Ajuntament, va 
sol·licitar el reconeixement de compatibilitat per a exercir l’activitat privada pel seu compte de 
mediador civil, mercantil i familiar. 
L’art. 49 de la Llei 4/2013, de 17 de juliol, de coordinació de les policies locals de les Illes 
Balears, estableix que “els policies locals tenen incompatibilitat per a l’exercici de qualsevol 
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activitat pública o privada, llevat de les que exceptua expressament la legislació estatal sobre 
incompatibilitats del personal al servei de les administracions públiques”. 
L’activitat privada de mediador civil, mercantil i familiar no figura a les excepcions que 
enumera l’art. 19 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, de incompatibilitats del personal al 
servei de les administracions  públiques.  
 Per tot això, i atesos l’art. 123.1.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de 
règim local, modificada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la 
modernització del règim local, i l’art. 9 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’incompatibilitats del personal al servei de les administracions públiques, propòs al Ple de 
l’Ajuntament que adopti el següent 
 
ACORD 
 
Denegar la sol·licitud de compatibilitat del Sr. Antonio Rotger Bonín, policia local d’aquest 
Ajuntament, per exercir l’activitat privada pel seu compte de mediador civil, mercantil i 
familiar, d’acord amb l’art. 49 de la Llei 4/2013 de 17 de juliol, de coordinació de les policies 
locals de les Illes Balears, el qual estableix que “els policies locals tenen incompatibilitat per 
a l’exercici de qualsevol activitat pública o privada, llevat de les que exceptua expressament 
la legislació estatal sobre incompatibilitats del personal al servei de les administracions 
públiques”, i l’art. 19 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, de incompatibilitats del 
personal al servei de les administracions públiques, que enumera les activitats exceptuades 
del règim de incompatibilitats, entre les quals no figura l’exercici de mediador civil, mercantil 
i familiar”.  
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
10. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a ITURRI SA, per import de 156,44 €. 
 
Dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
  

“Donat que l’empresa ITURRI SA ens ha subministrat material per reparació de vehicles a l’any 
de 2013 i no havent arribat la seva factura fins el març de 2014, la cap de negociat que 
subscriu sotmet la present proposta a l’oficial cap de Protecció Civil per tal que, si la considera 
procedent, l’elevi com a proposta de resolució al regidor de l’Àrea delegada de Seguretat 
Ciutadana a l’objecte de què, si ho té a bé, elevi a l’Ajuntament Ple el següent 
 
ACORD  
 
1. Aprovar la despesa corresponent al reconeixement de deute de l’any 2013 per un import 
total de 156,44 € (cent cinquanta-sis euros i quaranta-quatre cèntims).  
 
2. Abonar l’import de 156,44 € (cent cinquanta-sis euros i quaranta-quatre cèntims) dels 
quals 27,15 € (vint-i-set euros i quinze cèntims) corresponen a l’IVA, a l’empresa ITURRI SA, 
amb NIF/CIF A-41050113 (factura P 4093268) pel subministrament de material per reparació 
de vehicles.       
 
3. Autoritzar i disposar, la despesa total de 156,44 € (cent cinquanta-sis euros i quaranta-
quatre cèntims) amb càrrec a la partida 12.13500.214.00 del vigent pressupost de despeses”   
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
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11. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Creu Roja per import de 209.000 €. 
 
Dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“Ates que, en data 30 de desembre de 2013, l’entitat CREU ROJA  ha presentat per registre 
amb núm. 255867 la factura núm. 07040-2013-12-30 en concepte de servei de teleassistència 
de l’Ajuntament de Palma, reclamant el seu pagament 
 
Atesa la competència d’aquesta regidoria de Benestar Social, corresponent a la prestació del 
servei de teleassistència  regulada a l’article 14 de la Llei 4/2009, d’11 de juny de serveis socials 
de les Illes Balears. 
 
Vist el Pla Estratègic de Benestar Social ( 2014-2015) que defineix l’eix estratègic 4: Les 
capacitats de les persones amb dèficit d’autonomia persona, a través de la Mesura 4.2.- 
capacitats d’autonomia de les persones majors vers les activitats de la vida quotidiana. 
 
Ates que, mitjançant convocatòries de subvencions d’Interès Social de la Regidoria de Benestar 
Social, Immigració i Participació Ciutadana, s’ha donat suport a les iniciatives presentades per 
l’entitat Creu Roja Illes Balears (CIF Q-2866001G)pel programa de Teleassistència domiciliaria 
de les convocatòries 2009,2010, 2011 i 2012, realitzant sempre de forma adequada i correcta 
la justificació econòmica i tècnica del projecte.   
 
Vist l’informe del responsable del servei de dia 24 de febrer de 2014, relatiu a la conformitat 
material de la prestació de teleassistència domiciliaria per part de creu roja- illes balears 
durant el 2013. 
 
Ates que, s’han iniciat els tràmits administratius adients per contractació per procediment 
obert de la prestació del servei de teleassistència  previst en el Reial Decret Legislatiu 3/2011, 
de 14 de novembre, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic. 
 
Ates que el Servei d’Auditories municipals ha emès informe favorable relatiu al reconeixement 
extrajudicial de crèdit a favor de CREU ROJA amb CIF Q-2866001G per a la prestació del servei 
de teleassistència domiciliaria  
 
Ates que el pressupost municipal de despeses de l’any 2014 preveu la contractació de servei 
de teleassistència, aplicació pressupostaria 05.23300.22721, per import de 350.000 euros. 
 
Ates que s’han realitzat les comprovacions pertinents i s’ha conformat pels tècnics de l’Àrea 
Delegada de Benestar Social i Igualtat mitjançant informe adjunt. 
 
Normativa Aplicable: 
 
1. Article 85 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril , reguladora de les Bases del Règim Local, amb la 
redacció de l’article 1 apartat vint-i-u i vint -i -dos de la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local  
2. Article 26 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril , reguladora de les Bases del Règim Local, amb la 
redacció de l’article 1 apartat novè de la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i 
sostenibilitat de l’Administració Local  
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3. L’article 38 de la Llei 4/2009, de 11 de juny, de serveis socials de les Illes Balears, que 
estableix les competències dels municipis en matèria d’acció social.  
4. Els articles 99 i 100 de la Llei 23/2006, de 20 de desembre, de capitalitat de Palma, referents 
als serveis socials  
5. La base 29 de les bases d’execució del pressupost per a l’any 2014, estableixen que 
correspon al ple de la corporació el reconeixement extrajudicial de crèdits, quan s’hagin de 
reconèixer obligacions corresponents a les factures de l’exercici corrent i no s’hagi seguit el 
procediment legalment establert en matèria de contractació.  
 
Vist això, d’acord amb el que disposen l’article 3n del reglament orgànic del ple, article 22 i 123 
de la llei LBRL , es sotmet a la consideració del ple l’adopció del següent:  
 
ACORD  
 
PRIMER.- Reconèixer el deute existent amb l’entitat CREU ROJA, amb CIF Q-2866001G, per 
import màxim de 209.000€ (dos-cents nou mil euros), pel concepte de servei de 
teleassistència de l’Ajuntament de Palma durant l’any 2013, corresponents a la factura 
núm.07040-2013-12-30 , atès l’informe tècnic de dia 24 de febrer de 2014, que s’adjunta i 
forma part de la present resolució. 
 
SEGON.- Expedir els documents comptables adients per tal de poder continuar amb la  
tramitació administrativa i l’abonament de la factura, amb càrrec a l’aplicació pressupostària 
05. 23300.22721 del vigent pressupost de despeses de l’Ajuntament de Palma. 
 
TERCER.- Notificar aquest Acord a Creu Roja” 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
12. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Transportes Blindados (TRABLISA) 
per import de 203’04€. 
 
Dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“Donat que el nostre Ajuntament no disposa de mitjans propis per dur a terme el  servei de 
central d’alarmes al centre de dia Can Ribes, pel Servei de Benestar Social es va encomanar la 
seva prestació a TRANSPORTES BLINDADOS, SA, amb CIF A07044530.  
 
Per aquest mateix Servei de Benestar Social es va comprovar que aquest servei corresponia 
prestar-lo a l’empresa ROIG OBRES SERVEIS I MEDI AMBIENT (A-07077969), en virtut de l’acord 
de la Junta de Govern de Palma, pres en data del 20/04/2011, pel qual s’adjudica a 
l’esmentada empresa el “Servei de manteniment de les instal·lacions de protecció 
contraincendis, de les instal·lacions d’alarmes contra intrusió i del servei de central de recepció 
d’alarmes dels edificis municipals”.   
 
Això no obstant hi ha constància que el servei es va prestar per TRANSPORTES BLINDADOS, SA 
(TRABLISA) els mesos de setembre, octubre i novembre de 2013 i es varen emetre les 
corresponents factures, sense que es tramitàs el seu abonament fins que es comprovà que 
durant aquells mesos no s’havia produït una duplicitat en la prestació del servei.  
 
El preu del servei  s’adequa als preus del mercat, segons es desprèn d’altres factures 
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tramitades per conceptes similars.  
 
D’acord amb l’establert pel del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, el Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma i la 
base 29 de les d’execució del pressupost general corresponent a l’exercici de 2014 es  proposa 
al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
Reconèixer el deute existent amb l’entitat TRANSPORTES BLINDADOS SA (TRABLISA), amb CIF 
A07044530,   amb domicili a Camí dels Reis, s/núm., 07009 de Palma,  i abonar les factures 
números 1309/10220, 1310/10217 i 1311/10159, amb dates, respectivament del 
01/09/2013, 01/10/2013 i 01/11/2013,  per una quantitat total 203,04 € (dos-cents tres 
euros amb quatre cèntims), dels quals 35,25 € corresponen al 21 % de l’IVA, pel concepte de 
prestació del servei de central d’alarmes al centre de dia de Can Ribes els mesos de 
setembre, octubre i novembre de 2013.  Aquest import s’abonarà mitjançant transferència 
amb càrrec a l’aplicació pressupostària 05.23000.22701 del pressupost municipal de 
despeses de 2014”. 
 

S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 

13. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute de l’Àrea d’Infraestructures  a diverses 
empreses, per import de 7.314.24€. 
 
Dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 

“El Servei de Logística  ha  tramés a aquest Servei Administratiu les factures relacionades a 
continuació per tramitar el corresponent reconeixement de deute i el seu abonament.  Les  
factures  estan degudament conformades pel tècnic responsable i no existeix impediment o 
limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent; tot això 
d’acord amb els informes del Servei de Logística que s’adjunten  a aquest acord.  
 
FACTURA DE CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN S.A. A-57115701 
 
Fra. Núm.130267 de data 30/11/2013, per un import de 1.595,88 € es pot abonar amb càrrec a 
la partida 2014.11. 93501.63200 EDIFICIS OBRES REPOSICIÓ.  
 
Aquesta factura va tenir entrada al Servei de Logística en data posterior a la màxima establerta 
per la Secció de Comptabilitat per fer la corresponent Reserva de Crèdit (09/12/2013), segons 
consta a l’informe de Servei de Logística de data 17 de gener de 2014 (annex I). 
 
FACTURES  DE TECNOEVENTOS CIF B-57057051 
 
Fra. Núm. 1303/013 de data 08/08/2013, per un import de 1.481,04 € i Fra. Núm. 1331 de data 
16/10/2013 per un import de 1.165,23 €, es poden abonar amb càrrec a la partida 
2014.11.33800.22609 LOGÍSTICA-DESPESES MUNTATGE FESTES. 
 
Aquestes factures no es varen poder abonar en el seu moment perquè es van traspaperar al 
Servei de Logística i quan l’empresa va reclamar el seu pagament a principis de l’any 2014 no 
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es van poder tramitar com un contracte menor, segons consta a l’informe del Servei de 
Logística de data 24 de febrer de 2014 (Annex II). 
 
FACTURA DE TRAGINERS SERVICIOS MECÁNICOS S.L. CIF B-57672305 
 
Fra. Núm. A-182 de data 13/12/2013 per un import de 808,28 € es pot abonar amb càrrec a la 
partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ DE VEHICLES. 
 
Aquesta factura va tenir entrada al Servei de Logística en data posterior a la màxima establerta 
per la Secció de Comptabilitat per fer la corresponent Reserva de Crèdit (09/12/2013) o bé va 
arribar al Servei de Logística ja dins l’any 2014,  segons consta a l’informe de Servei de Logística 
de data 27 de febrer de 2014 (Annex III). 
 
FACTURA DE COMERCIAL DEL RECAMBIO MASSANET S.L. CIF B-07735624 
 
Fra. Núm. 0000074312 de data 31/12/2013 per un import de 657,32 € es pot abonar amb 
càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ DE VEHICLES. 
 
Aquesta factura va tenir entrada al Servei de Logística en data posterior a la màxima establerta 
per la Secció de Comptabilitat per fer la corresponent Reserva de Crèdit (09/12/2013) o bé va 
arribar al Servei de Logística ja dins l’any 2014,  segons consta a l’informe de Servei de Logística 
de data 27 de febrer de 2014 (Annex IV). 
 
FACTURA EUROMASTER AUTOMOCIÓN Y SERVICIOS S.A. CIF A-41014523 
 
Fra. Núm. 2013/1/220.243 de data 31/12/2013 per un import de 688,30 € es pot abonar amb  
càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ DE VEHICLES. 
 
Aquesta factura va tenir entrada al Servei de Logística en data posterior a la màxima establerta 
per la Secció de Comptabilitat per fer la corresponent Reserva de Crèdit (09/12/2013) o bé va 
arribar al Servei de Logística ja dins l’any 2014,  segons consta a l’informe de Servei de Logística 
de data 28 de febrer de 2014 (Annex V). 
 
FACTURA HISPANOMOCIÓN S.A. CIF A-28057537 
 
Fra. Núm. R02131045 de data 31/12/2013 per un import de 228,30 € es pot abonar amb càrrec 
a la partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ DE VEHICLES. 
 
Aquesta factura va tenir entrada al Servei de Logística en data posterior a la màxima establerta 
per la Secció de Comptabilitat per fer la corresponent Reserva de Crèdit (09/12/2013) o bé va 
arribar al Servei de Logística ja dins l’any 2014,  segons consta a l’informe de Servei de Logística 
de data 27 de febrer de 2014 (Annex VI). 
 
FACTURA TECNOMOTOR MALLORCA S.L. CIF B-07438864 
 
Fra. Núm. 33.122 de data 31/12/2013 per un import de 326,89 € es pot es pot abonar amb 
càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ DE VEHICLES. 
 
Aquesta factura va tenir entrada al Servei de Logística en data posterior a la màxima establerta 
per la Secció de Comptabilitat per fer la corresponent Reserva de Crèdit (09/12/2013) o bé va 
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arribar al Servei de Logística ja dins l’any 2014,  segons consta a l’informe del Servei de 
Logística de data 6 de març de 2014 (Annex VII). 
 
FACTURA OSIFAR S.L. CIF B-07045065  

 
Fra. Núm. 51149 de data 19/11/2013 per un import de 363,00 €, eEs pot abonar amb càrrec a 
la partida 2014.11.16905.21900 LOGÍSTICA.- MANTENIMENT D’ALTRE INMOB. MATERIAL. 
 
Aquesta factura va tenir entrada al servei de Logística en data 26/03 2014 ( a través de correu 
ordinari), segons consta a l’informe del Servei de Logística de data 28 de març de 2014 (Annex 
VIII). 
 
Per tot això, Vist l’informe favorable de la Intervenció Municipal i  atesa la necessitat d’abonar 
les dites factures, d’acord amb el que estableixen l’art. 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases del règim local; arts. 22 a 27 de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de 
règim jurídic de les administracions públiques i del procediment administratiu comú; l’art. 176 
del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprovà el Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals; la Base 29 de les d’execució del Pressupost municipal de 
2014; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament, aprovat el dia 29 de 
juliol de 2004; i l’article 50.11 del Reglament d’Organització, funcionament i règim jurídic de 
les corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos 
humans, proposo al Ple l’adopció del següent:  
 
A C O R D 

 
1r. Reconèixer el deute amb les empreses que a continuació s’assenyalen pel valor 
corresponent a les factures que igualment es relacionen, acordant l’abonament de les 
mateixes a les respectives empreses creditores amb càrrec a les partides que en cada cas 
s’indiquen; tot això atesos els informes del Servei de Logística (annex I, II, III, IV, V, VI,  VII i 
VIII), i l’informe favorable d’Intervenció que s’adjunten a aquest acord:  
 
Annex I 
CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN S.A. CIF A-57115701 
 
-Fra. Núm.130267 de data 30/11/2013, per un import de 1.595,88 €  IVA inclòs. 
 
Es pot abonar amb càrrec a la partida 2014.11. 93501.63200 EDIFICIS OBRES REPOSICIÓ.
  
Annex II 
TECNOEVENTOS  CIF B-57057051   
-Fra. Núm. 1303/013  de de data 08/08/2013, per un import de 1.481,04 € IVA inclòs. 
 
-Fra. Núm. 1331 de data 16/10/2013 per un import de 1.165,23 € IVA inclòs. 
 
Es poden abonar amb càrrec a la partida 2014.11.33800.22609 LOGÍSTICA-DESPESES 
MUNTATGE FESTES, l’import total de les factures que puja a la quantitat de 2.646,27 €-. 
 
Annex III 
TRAGINERS SERVICIOS MECÁNICOS S.L. CIF B-57672305 
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- Fra. Núm. A-182 de data 13/12/2013 per un import de 808,28 € IVA inclòs. 
 
Es pot abonar amb càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I 
CONSERVACIÓ DE VEHICLES. 
 
Annex IV 
COMERCIAL DEL RECAMBIO MASSANET S.L. CIF B-07735624 
 
- Fra. Núm. 0000074312 de data 31/12/2013 per un import de 657,32 € IVA inclòs. 
Es pot abonar amb càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I 
CONSERVACIÓ DE VEHICLES. 
 
Annex V 
EUROMASTER AUTOMOCIÓN Y SERVICIOS S.A. CIF A-41014523 
 
- Fra. Núm. 2013/1/220.243 de data 31/12/2013 per un import de 688,30 € IVA inclòs. 
Es pot abonar amb  càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I 
CONSERVACIÓ DE VEHICLES.  
 
Annex VI 
HISPANOMOCIÓN, S.A. CIF A28057537 
 
Fra. Núm. R02131045 de data 31/12/2013 per un import de 228,30 € IVA inclòs. 
Es pot abonar amb càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I 
CONSERVACIÓ DE VEHICLES. 
 
Annex VII 
TECNOMOTOR MALLORCA S.L. CIF B-07438864 
 
- Fra. Núm. 33.122 de data 31/12/2013 per un import de 326,89 € IVA inclòs. 
Es pot es pot abonar amb càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I 
CONSERVACIÓ DE VEHICLES. 
 
Annex VIII 
OSIFAR S.L. CIF B-07045065  
 
- Fra. Núm. 51149 de data 19/11/2013 per un import de 363,00 € IVA inclòs. 
Es pot abonar amb càrrec a la partida 2014.11.16905.21900 LOGÍSTICA.- MANTENIMENT 
D’ALTRE INMOB. MATERIAL. 
  
2n. Comunicar el present acord a les empreses interessades i a la Secció de Comptabilitat”.  
 

S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 

14. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute amb Cepsa Balear Oil S.L. per factures 
dels mesos de novembre i desembre de 2014 i gener i febrer de 2014. 
 
Dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
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 “El Servei d’ Edificis Municipals va remetre, mitjançant informe de data 31 de març de 2014 
(ANNEX I), a aquest Servei Administratiu les factures que més avall es relacionen, per un import 
total de 98.782,64’- € (NORANTA-VUIT MIL SET-CENTS VUITANTA-DOS EUROS I SEIXANTA-
QUATRE CÈNTIMS),amb el 21% d’ IVA inclòs de l’empresa Cepsa Balear Oil S.L, amb domicili a 
Ctra. Palma – Llucmajor, km. 23, 07620 LLUCMAJOR, ILLES BALEARS, per a tramitar el 
corresponent reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 10 32100 221 
03 EDUCACIÓ.- SUBMINISTRAMENT COMBUSTIBLE.  
 
Vist que les factures dels mesos de novembre i desembre de l’any 2013 que es varen remetre en 
el seu dia al Servei d’ Edificis Municipals no es varen poder tramitar per manca de doblers a la 
partida esmentada, i que la tramitació de les dels mesos de gener i febrer de 2014  s’ha de fer 
amb càrrec a la partida d’ enguany atès que el contracte de subministrament no ha estat 
adjudicat fins l’1 de març de 2014, i vist que els subministraments foren necessaris per a 
l’execució de les prestacions i els preus aplicats correctes, i vist que les factures han estat 
conformades per la tècnica responsable dels subministraments de gasoil - C per a la calefacció 
dels col·legis públics de Palma i que no existeix impediment o limitació alguna per a la imputació 
de la despesa al pressupost de l’exercici corrent. 
 
Existeix crèdit suficient i adequat a la partida 10 32100 221 03 EDUCACIÓ.- SUBMINISTRAMENT 
COMBUSTIBLE.  
 
Atès que una de les matèries englobades dins el manteniment dels centres docents és el 
subministrament de gasoil tipus C per a la calefacció de les escoles públiques de Palma, es va 
contractar aquest servei el qual fou adjudicat a l’empresa Repsol Comercial de Productos 
Petrolíferos S.A. per acord de  Junta de Govern de 15 de juliol de 2009 i per un període de dos 
anys, prorrogables per altres dos més, amb inici el dia 1 d’agost de 2009 i finalització el 31 de 
juliol de 2011. A l’acabament d’aquest contracte es va aprovar, per acord de Junta de Govern 
de 27 de juliol de 2011 una pròrroga d’un any, amb data d’inici 1 d’agost de 2011 i finalització 
31 de juliol de 2012. Atès que, en acabar aquesta primera pròrroga l’empresa adjudicatària no 
en va voler fer una segona, i donada l’obligatorietat legal de prestació del servei,  els 
subministrament es van anar tramitant mitjançant decrets d’abonament mentrestant s’anaven 
preparant els nous Plecs de Condicions Tècniques i els de les Clàusules Administratives particulars 
que han estat aprovats per Junta de Govern de data 24 d’abril de 2013, per a un període dos 
anys i un import de 250.000,00’- €., IVA inclòs, per a un període de dos anys.  
 
Atès que aquest contracte de subministrament, per diverses circumstàncies derivades de 
l’empresa que es va presentar a la licitació, no s’ha pogut adjudicar fins aquest mes de febrer, 
per Junta de Govern de 5 de febrer 2014 (ANNEX II) i que ha estat adjudicat a l’empresa 
BALEAR OIL S.L., amb CIF. B-07565641, i domicili a Ctra. Palma-Llucmajor, km. 23, 07620 
LLUCMAJOR, amb inici de la prestació l’1 de març de 2014. 
 
Vist, doncs, que el subministrament de gasoil-C per a la calefacció del Col·legis Públics es tracta 
d’un servei necessari per als centres escolars, a fi que no quedin desatesos i que esdevé 
imprescindible pel bon funcionament dels centres escolars i, per tant, de necessària continuïtat, i 
que l’Ajuntament té l’obligatorietat legal de prestació d’aquest servei. 
 
Per tot això, atesa la necessitat d’abonar les esmentades factures, d’acord amb el que 
estableixen l’art. 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de Règim Local; 
arts. 22 a 27 de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions 
públiques i del procediment administratiu comú; l’art. 176 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
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de 5 de març, pel qual s’aprovà el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals; la Base 
29 de les d’execució del Pressupost municipal de 2014; els articles 3, 63 i 80 del Reglament 
orgànic del Ple de l’ Ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 2004; i l’article 50.11 del 
Reglament d’ Organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals, previ 
dictamen de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans, propòs al Ple l’adopció del 
següent 
 

A C O R D 
 
1r. Reconèixer el deute contret amb l’empresa Cepsa Balear Oil S.L, amb domicili a Ctra. Palma – 
Llucmajor, km. 23, 07620 LLLUCMAJOR, ILLES BALEARS per les factures que més avall es 
relacionen, per un import total de 98.782,64’- € (NORANTA-VUIT MIL SET-CENTS VUITANTA-
DOS EUROS I SEIXANTA-QUATRE CÈNTIMS),amb el 21% d’ IVA inclòs, atès l’informe del Servei d’ 
Edificis Municipals de data 31 de març de 2014 (annex I). 
 
Núm. factura                Data factura                 Centre                          Import 
  
20131110000000348     21/11/2013             PINTOR JOAN MIRO           4.119,81 
20131110000000438     26/11/2013             ES MOLINAR INFAN           1.544,93 
20131110000000440     26/11/2013             SON RULLAN                        4.119,81 
20131110000000495     27/11/2013             ESTABLIMENTS                   2.574,88 
20131110000000518     28/11/2013             RAFAL VELL                         1.722,44 
20131210000000162     10/12/2013             LA SOLEDAD                         3.150,11 
20131210000000288     16/12/2013             VERGE DE LLUC                   2.644,00 
20131210000000322     17/12/2013             SA INDIOTERIA                    1.937,32 
20131210000000375     20/12/2013             SA INDIOTERIA                   1.212,80 
20131210000000376     20/12/2013             SON OLIVA                          4.200,15 
20131210000000377     20/12/2013             SON QUINT                         3.150,11 
20131210000000378     20/12/2013             ELS TAMARELLS                 3.150,11 
20140110000000205     14/01/2014             ANSELM TURMEDA           1.575,06 
20140110000000206     14/01/2014             GABRIEL VALSECA              5.250,19 
20140110000000207     14/01/2014             ES MOLINAR INFAN          1.575,06 
20140110000000208     14/01/2014             C.E.E. SON FERRIOL           3.150,11 
20140110000000209     14/01/2014             ESTABLIMENTS                  2.100,08 
20140110000000233     15/01/2014             CAMILO J. CELA                  3.150,11 
20140110000000234     15/01/2014             ELS TAMARELLS                3.150,11 
20140110000000269     15/01/2014             M. COSTA I LLOBERA       3.150,11 
20140110000000294     17/01/2014             GENOVA                            1.979,80 
20140110000000398     23/01/2014             REI JAUME I                         3.109,17 
20140110000000490     29/01/2014             ES PONT                          2.625,10 
 20140110000000491    29/01/2014 PINTOR JOAN MIRÓ         4.200,15 
20140110000000492     29/01/2014             LA SOLEDAT                         3.633,13 
20140210000000216     12/02/2014             CEE SON FERRIOL              3.479,83 
20140210000000238     13/02/2014             SA INDIOTERIA                   3.060,09 
20140210000000239     13/02/2014             VERGE DE LLUC                  2.750,00 
20140210000000276     14/02/2014             REI JAUME I              3.060,09 
20140210000000339     19/02/2014             ANSELM TURMEDA           1.507,60 
20140210000000340     10/02/2014             ELS TAMARELLS                  3.060,09 
20140210000000341     19/02/2014             ES MOLINAR                        1.530,05 
20140210000000363     21/02/2014             M. COSTA I LLOBERA          3.060,09 
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20140210000000416     24/02/2014             ESTABLIMENTS                    2.040,06 
20140210000000433     25/02/2014             AINA MOLL I MARQUES    3.060,09 
 
2n. Abonar les esmentades factures amb un import total de 98.782,64’- € (NORANTA-VUIT MIL 
SET-CENTS VUITANTA-DOS EUROS I SEIXANTA-QUATRE CÈNTIMS), amb el 21% d’ IVA inclòs, a 
l’empresa Cepsa Balear Oil S.L, amb domicili al carrer Ctra. Palma – Llucmajor, km. 23, 07620 
LLLUCMAJOR, ILLES BALEARS, amb càrrec a la partida 10 32100 221 03 EDUCACIÓ.- 
SUBMINISTRAMENT COMBUSTIBLE. 
 
3r. Comunicar el present acord a l’empresa interessada, al Servei d’ Edificis Municipals i a la 
secció de Comptabilitat”. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 

 
15. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia núm. 5288, de 28 de març de 
2014, relatiu a la incorporació d’un nou membre a la Comissió municipal d’activitats 
classificades i al Comitè tècnic del dictamen integrat.   
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT: 
 
“En virtut de la Delegació atorgada pel Consell Insular de Mallorca a l’Ajuntament de Palma de 
la potestat executiva de l’emissió d’informes i qualificacions prèvies a l’atorgament de la 
llicència municipal d’instal·lació d’activitats i parcs aquàtics, el dia 4 de desembre de 2000, 
delegació acceptada per l’Ajuntament en Ple en sessió celebrada el dia 22 de febrer de 2001, 
mitjançant Decret de 4 d’abril de 2001, es nomenaren els membres de la Comissió Municipal 
d’Activitats Classificades.  
 
Donat que la Llei 16/2006 de 17 d’octubre, de Règim jurídic de les llicències integrades 
d’activitat de les Illes Balears no contempla la classificació de les activitats i preveu, en la 
tramitació de les llicències un “Dictamen integrat de la activitat” , que, en el cas de Palma és 
competència municipal, es considerà oportú la creació d’un Comitè Tècnic com a òrgan 
competent per a emetre el referit dictamen. El qual tingué la mateixa composició que 
l’esmentada Comissió  
 
Així mateix hi ha expedients en el Departament d’Activitats que es tramiten segons el que 
disposa la Llei 8/1995 de 30 de març i que per tant han de ser sotmeses a classificació, el que 
suposa la subsistència per un període de temps de la Comissió Municipal d’Activitats 
Classificades. 
 
L’actual composició del Comitè tècnic d’Activitats va ser acordada mitjançant Decret de 26 de 
juny de 2013. 
 
Amb motiu de l’entrada en vigor de la Llei 7/2013, que preveu l’emissió d’un dictamen integrat 
que contempli les instal·lacions necessàries per el funcionament de l’activitat, sinó també de 
les obre necessàries per a dur a terme l’establiment de l’activitat. Per això es considera 
convenient, tant la continuïtat del referit Comitè, com la incorporació al mateix com a vocal 
d’un tècnic del Departament d’Obres i Qualitat de l’Edificació  
 
Per altra banda, de conformitat amb el que disposen els arts. 4 i 18.6 del Reglament de la 
Gerència d’Urbanisme i en caràcter general al disposat a l’article 124 de la Llei 7/1985 de 2 
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d’abril, Reguladora de les bases de règim local, es procedeix a fer un canvi en la composició del 
Comitè Tècnic d’Activitats.  
 
Amb aquest canvi, els membres de la Comissió municipal d’activitats classificades i del Comitè 
tècnic del dictamen integrat de les activitats són els següents: 
 
PRESIDENT:  Sr. Fernando González Moreno, titular 
   Sr. Francisco Javier Pomar Moyá-Prats, suplent 
 
VOCALS:  Sr. Alexandre Bergas Ribas, titular 
   Sr. Luis M. Ortega Ballester, suplent 1 
   Sr. Gaspar Homar Orell, suplent 2 
 
   Sr. Francisco Javier Pomar Moyá-Prats, titular 
   Sr. Alberto del Álamo Cuadrado, suplent 1 
   Sr. Antonio Vadell Cifre, suplent 2 
 
   Sra. Esperanza Mulet Llabrés, titular 
   Sra. Francisca Fajardo Bonnín, suplent 
 
   Sr. Josep Grimalt Llull, titular 
   Sra. Catalina Cunill Mascaró, suplent 
 
   Sr. Fernando López Bermejo González de Peredo, titular 
   Sra. Ana de Miguel Sebastián, suplent 
    
   Sr. Alexandre González Llompart, titular 
   Sra. Esperança Espina Cloquell, suplent 
 
SECRETARI:  Sr. Miquel Ballester Oliver, titular 
   Sr. Josep Grimalt Llull, suplent 1 
   Sra. Catalina Cunill Mascaró, suplent 2 
 
Per tot l’exposat, es dicta el següent: 
 
DECRET 
 
1r.- DESIGNAR a la Comissió Municipal d’Activitats Classificades i al Comitè Tècnic Integrat 
d’Activitats al Sr. Alexandre González Llompart, vocal titular i a la Sra. Esperança Espina 
Cloquell, vocal suplent de l’anterior. 
 
2n.- D’aquest Decret es donarà compte al Ple Municipal”. 

 
16. Proposta d’aprovació de deixar sense efecte l’acord del Ple municipal, adoptat en sessió de 
data 29-11-2012, d’aprovació inicial de la modificació puntual del PGOU per adaptar-lo a la 
segona modificació del PTIM, a l’àmbit de l’AIP III en la seva afecció al SUNP 52-01 de Son 
Castelló Sud i a la UE 52-03. PA11/0016. 
 
Dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme: 
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 “INFORME DE LA TAG CAP DE SERVEI.- Pel ple de l’ajuntament en sessió ordinària de data 29-
11-2012 es va aprovar inicialment projecte de modificació puntual del PGOU de Palma per 
adaptar-lo a la segona modificació del PTIM, a l’àmbit de l’AIP III en la seva afecció al SUNP 52-
01 de Son Castelló Sud i a la UE 52-03, redactat pels tècnics municipals.  
 
El projecte de modificació de planejament municipal que es va elaborar amb la intenció de 
complir amb el que disposa el PTIM, ha estat sotmet a l’informe del CIM, com preveu la 
Disposició Transitòria 10a. de aquell instrument d’ordenació. Pel Departament d’Urbanisme i 
Ordenació del Territori del Consell, en data 29-05-13, es va elaborar informe que, entre 
d’altres, va concloure que “en aquests moments no fa falta que es tramiti la modificació del 
PGOU en els termes proposats fins ara” en haver transcorregut el termini de dos anys des de la 
vigència del PTIM sense haver-se aconseguit l’aprovació inicial del pla especial per 
desenvolupar aquesta AIP. D’altra banda, s’informa que la proposta de modificació de PGOU 
podia trobar un altre encaix de compatibilitat amb els criteris de l’AIP-III aportant una solució 
urbanística diferent, confirmant que no faria falta que es tramités en els termes proposats fins 
ara, mentre es justifiqués convenientment l’adopció d’una altra alternativa. 
 
Vist l’informe dels Serveis Tècnics de Planejament de data 19/12/2013 on, considerant 
l’informe del Servei d’Ordenació del Territori anteriorment esmentat, s’especificava que ja no 
seria necessària la modificació de PGOU en els termes que fou redactada, el director tècnic va 
contestar a la petició d’instruccions en relació a la continuació del present expedient en el 
sentit de què es podia deixar sense efecte i paralitzar la tramitació de la modificació sent en tot 
cas necessària l’adaptació del PAU i Pla Parcial del SUNP 52-01, Son Castelló Sud, i de l’UE 52-
03 als objectius, principis rectors i directrius d’ordenació de l’AIP-III, sense perjudici de futurs 
informes del Consell Insular que poden dur a haver d’afrontar una nova modificació del PGOU. 
 
En la tramitació de la modificació del planejament s’ha presentat instància per la Sra. Virgina 
Muñoz Gil i el sr. Rafael Vidal Roca, propietaris de part dels terrenys de la UE 52-03 també 
afectada per la modificació, sol·licitant la divisió de l’indicada unitat d’execució, qüestió que es 
tractarà en expedient separat que s’obrirà a l’efecte de donar solució a la proposta plantejada 
però aliena a la present modificació. 
 
Es fa constar que es recavarà sol·licitud d’informe a la Secretaria General en virtut de les seves 
funcions d’assessorament legal al Ple i les Comissions atribuïdes en l´article 122.5.e) apartat 
2n. de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local, en relació a l´ article 
123.2 del mateix text legal, que tendrà caràcter preceptiu per què es tracta d’assumptes que 
exigeixen una majoria especial. Dit informe se preveu també a l’article 85 de la Llei 20/2006, 
Municipal i de Règim Local de las Illes Balears, de 15 de desembre. 
 
Vist el que s’ha exposat i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, 
funcionament i  règim jurídic de les entitats locals; els art. 123.1.i), 123.2 i  amb el “quòrum “ 
establert a l’article 123.2 de la Llei 7/85 de 2 d’abril; l’article 99 i següents del Reglament 
Orgànic del Ple;  4-1-e) i  12-a) del Reglament de la Gerència d’Urbanisme, la TAG que subscriu 
considera que el Consell de la Gerència  pot  adoptar la següent  resolució: 

 
Proposar a la Junta de Govern l’aprovació de la present modificació per tal que sigui elevat a 
l’ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa  l’adopció del següent: 
 

A C O R D 
 



 

- 26 - 

1.- Deixar sense efecte l’acord del ple municipal, adoptat en sessió de data 29-11-2012, 
d’aprovació inicial de la modificació puntual del PGOU per adaptar-lo a la segona modificació 
del PTIM, a l’àmbit de l’AIP III en la seva afecció al SUNP 52-01 de Son Castelló Sud i a la UE 
52-03, redactat pels tècnics municipals, vist el que s’ha exposat anteriorment. 
 
2.- Aixecar la suspensió en l’atorgament de llicències decretada per aquell acord plenari. 
 
3.- Ordenar l’arxiu de l’expedient. 
 
4.- Notificar el present acord a  la Sra. Virginia Muñoz Gil i Sr. Rafael Vidal Roca, propietàries 
de terrenys dins de  l’UE 52-03, que varen fer al.legacions en relació a l’acord que es deixa 
sense efectes per tal d’aconseguir la divisió de l’esmentada unitat d’execució perquè es 
tractarà en expedient diferent. 
 
5.- Notificar el present acord a l’Associació de Veïnats de S’Indioteria que es varen interessar 
per l’estat de la tramitació del present expedient. 
 
6.- Comunicar al Departament d’Urbanisme i Ordenació del Territori del Consell aquest 
acord. 
 
7.- Donar trasllat del present acord als Departaments i Serveis municipals que es puguin 
veure afectats així como a l’Oficina de la revisió del PGOU”. 
 
S’APROVA  per 19 vots a favor (PP i MÉS) i 9 abstencions (PSIB-PSOE) amb el quòrum de la 
majoria absoluta legal. 
 
En aquest moment s’incorpora a la sessió la Sra. Sandra Fernández Herranz (PP) 
 
INTERVENCIONS ENTITATS: 
 
- Asociación de Vecinos El Arenal-Playa de Palma (CIF G-07686033)  
Punt 20, 26 i 30 (Francisco Nogales Anca) 
 
- Asociación de Ex Jugadores y Ex Jugadoras de Fútbol Base de Mallorca (CIF G-57621427) 
Punt 21 (Yusmely Coronado) 
Punt 26 (Pere Felip Buades) 
Punt 39 (Francisco Fernández Ochoa) 
 
- Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina (CIF G-57301814) 
Punt 20 (Francisco Fernández Ochoa) 
Punt 24 (Pere Felip Buades) 
 
- Unión de Asociaciones de Mallorca (CIF G-57472045) 
Punt 21 (Pere Felip Buades) 
Punt 30 (Francisco Fernández Ochoa) 
 
- La Associación de vecinos “GARAU-COLUMNAS TEMPS D’OCI” (CIF G-57247033) 
Punt 23 (Francisco Fernández Ochoa) 
Punt 28 (Pere Felip Buades) 
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- Federació d’associacions de jubilats i pensionistes de la CAIB (CIF G-07574890) 
Punt 31 (Francisco Fernández Ochoa) 
Punt 36 (Pere Felip Buades) 
 
- Dones d’esquerres de les Illes Balears (CIF G-07254998) 
Punt 21 (Maria Guenon) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Continuem ara ja amb les proposicions dels grups polítics, i amb les intervencions de les entitats. Té la 
paraula l’Associació de Veïns de l’Arenal de Platja de Palma, per participar respecte dels punts 26 i 30, 
Don Francisco Nogales, quan vostè vulgui. Don Francisco Nogales.” 
 
Sr. Nogales Anca, representant de la Asociación de Vecinos El Arenal-Playa de Palma: 
 
“Si Sr. Alcalde. El Sr. Don Francisco me ha comunicado que tiene que marchar, y que si es posible que yo 
le reemplazara, me ha pasado los puntos para que haga la exposición. Es muy breve, son.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias, sin ninguna duda. Cuando Usted quiera, por supuesto.” 
 
Sr. Nogales Anca, representant de la Asociación de Vecinos El Arenal-Playa de Palma: 
 
“Con su permiso, si son tan amables. Respecto del punto 26, la Asociación de Vecinos del Arenal Playa 
de Palma, opina que al igual que sucede en asuntos como el de desahucios, que son graves para la 
ciudadanía, sobre todo porque tiene que ver con personas que son las más vulnerables, y que como son 
personas mayores de la tercera edad, tienen rentas muy bajas y que por tanto se ven muy afectadas en 
este tipo de asuntos, por lo que piden especial consideración para ellas. Con respecto al punto 30, las 
tasas de las licencias de obras de reparación y mantenimiento de edificios, se entiende que son o 
deberían atender a unas rebajas, que ayudaría a aumentar la posibilidad de hacer reformas, por que con 
la subida del IVA y otros impuestos, esto es lo que obliga a frenar el aumento del trabajo. Por lo tanto la 
Asociación se manifiesta completamente contraria a este tipo de subidas impositivas. Muchísimas 
gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Pues muchas gracias. Continuamos con la siguiente intervención. Tiene la palabra la Asociación de Ex 
Jugadores y Ex Jugadoras de Futbol Base de Mallorca, para los puntos 21, 26 y 30. Doña Yusmely 
Coronado. Recuerden que tienen 5 minutos para las tres intervenciones.” 
 
Sra. Coronado, representant de la Asociación de Ex Jugadores y Ex Jugadoras de Fútbol Base de 
Mallorca: 
 
“Vale, muchas gracias. Buenos días. Muy Honorable Sr. Alcalde, Señoras y Señores Regidores, la 
Asociación de Ex Jugadores y Ex Jugadoras de Fútbol Base de Mallorca, referente a este punto, expone 
lo siguiente: es de sentido común que las mujeres deben gozar de todos sus derechos y que nadie puede 
quitarles ese disfrute o tratarlas de manera distinta o inferior por ser mujeres. Todas las mujeres tienen 
derecho a la igualdad y la equidad. Todas y todos nacemos iguales en dignidad y en derechos, y ni las 
leyes ni las personas pueden hacer distinción alguna. Todas las mujeres nacen con los mismos derechos, 
sin que pueda afectarles el ser urbanas, rurales o indígenas, el idioma que hablen o la religión que 
tengan. El otro día, en unas declaraciones a un medio de comunicación, Cati Sastre, oficial de la Unitat 
de Protecció Familiar de la Policía Local de Palma, alegó que, en Palma, anualmente, se registran unos 
800 casos de violencia de género. Y esto es demasiado, una auténtica barbaridad. Una barbaridad de 
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violencia masclista que hay que parar, sea como sea. ¡Qué ya está bien que las mujeres sean una 
especie de conejillos de indias, recibiendo agresiones a troche y moche como si fueran esclavas de 
ciertos personajes sin alma y sin escrúpulos. El Ayuntamiento de Palma tiene un pacto con la ciudadanía 
que se titula Pacto Palma contra la violencia de género. Pues bien, este pacto debe cumplirse a 
rajatabla, dando un verdadero y eficaz soporte a las víctimas. Y, por otra parte, el Ayuntamiento debe 
instar al grisáceo y anodino Govern Balear, presidido por el cada día más desgastado y criticado, el Molt 
Honorable Señor José Ramón Bauzá, a que se implique más en este tema, cual es su obligación. Y 
también instar al Consell Insular de Mallorca a aplicar el artículo 27 de la Llei Orgánica 1/2004, de 
medidas de protección integral contra la violencia de género. Ha llegado la hora de que el dinero público 
se utilice, en su justa medida, para erradicar la salvaje e inhumana violencia masclista. Nada más, y 
muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Sra. Yusmely. Don Pere.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Ex Jugadores y Ex Jugadoras de Fútbol Base de 
Mallorca: 
 
“Sr. Batle, aquesta intervenció tindrà una duració de dos minuts i mig com a màxim, ens emmotllarem 
en aquest acord, il·legal, antidemocràtic i absolutista, de posar-nos un morral, repeteixo, un morral a les 
entitats ciutadanes en els Plens, ni en Franco s’hagués atrevit a tant. Aquí es podria dir, tot pel poble, 
però sense el poble. Aquest dematí ja hem presentat en el Registre, devers les nou i quart, l’escrit 
d’al·legacions i reserva d’accions legals, més tard en el Batle ara mateix, li entregaré una còpia, 
juntament a cada Portaveu, perquè rectifiquin que és lo que procedeix. Vostès de moment, de moment, 
PP, PSOE i MÉS, no ens representen. I ara ja passaré en el punt que pertany. Molt Honorable Sr. Batle, 
Senyores i Senyors Regidors, l’Associació de Ex Jugadors i Ex Jugadores de Futbol Base de Mallorca, 
referent a aquest punt exposa lo següent: al nostre criteri, l’apocalíptic drama dels desnonaments, que 
diàriament a Palma, aglutina a més i a més condemnats a la misèria i a la desesperació, no es solventarà 
amb draps calents, ni amb bones intencions, ni amb la creació de comissions de caràcter tècnic polític. 
No. Tot això i res és lo mateix. És foc d’encenalls. És tirar pedres a la mar. És demagògia baratera i fer 
ganes de riure. El capital, amb l’actual sistema de l’Estat espanyol, supeditat al Fons Monetari 
Internacional i la Unió Europea, té la casserola pel mànec, i seguiran ... a la classe treballadora. La nostra 
entitat només veu una solució, la instauració de la III República, repeteixo, la instauració de la III 
República, que, segons pareix, com aquell que diu, està a la volta del cantó. Perquè república és igual a 
justícia social, a democràcia i a pau. Per salvar el problema dels desnonaments, no ens enganem, hi ha 
que nacionalitzar la banca, repeteixo, hi ha que nacionalitzar la banca. Nacionalitzar la banca no és una 
opció ideològica. Apareix als ulls de milions d’essers humans que estan veient destruïdes les seves vides, 
el seu present i el seu futur, com una necessitat imperiosa avui, ara. Com sinó recuperar els milions de 
doblers públics injectats a la banca? Com sinó tallar el flux de milions que l’Estat es disposa a injectar als 
bancs? Com sinó recollir els recursos necessaris per impulsar l’economia, la creació d’ocupació, 
augmentar la despesa pública, atendre als que ho estan perdent tot, sense acabar amb els privilegis dels 
banquers? I com acabar amb ells sense expropiar els seus negocis especulatius? Qui pot resoldre el 
problema de la vivenda de l’especulació immobiliària, sense apoderar-se de les vivendes buides que 
tenen aquests grans bancs? Solució: la tercera república! Res més i moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Passem ja en el punt següent, perquè el temps s’ha consumit en excés, eren 5 minuts, 
han estat casi 8. Per lo tant, l’Associació de Veïns del Raval de Santa Catalina, Don Francisco Fernández 
Ochoa, para hablar del punto 20, o, i 24.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Respecto a” 
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Sr. Batle (PP): 
 
“Bueno, mirin, vostès s’ho reparteixen com vulguin, jo, tenen 5 minuts per a la intervenció, quan vostès 
vulguin s’ho reparteixen.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Respecto del punto 20, igualmente la Asociación Playa de Palma, había solicitado la intervención y me 
ha cedido la palabra, que es muy breve lo que se tiene que decir al respecto, solamente comentar que 
es imposible este sistema de subvenciones, tal y como está concebido en este momento, y se solicita 
por parte de esta asociación, la completa reestructuración y revisión de las mismas, puesto que de lo 
que se está hablando realmente, es de la supervivencia de las propias asociaciones, ya no hablamos ni 
siquiera de si se puede sacar o no un provecho de esas subvenciones. Y ya dicho lo cual, paso a hacer la 
exposición del siguiente texto, por parte de la Asociación vecinal de Santa Catalina. Des de que no hi ha 
doblers a les arques públiques les associacions veïnals no només han vist reduïdes les subvencions per 
fer activitats, sinó que han vist com el procediment administratiu per poder obtenir-les cada vegada és 
més complicat. Podríem dir que han de mester un misser per poder entendre les complicacions 
administratives de calendari, i documentació que s’adjunta cada vegada, any rere any. Si aquestes 
complicacions no foren ja dissuasòries per si mateixes de demanar subvencions, a demés, el pago per 
part de l’Ajuntament es fa amb molt de retràs, de tal forma que és pràcticament inviable sabre el 
moment de pago o fer previsions a curt termini, de poder contar amb uns doblers públics que quan 
arriben ho fan tard i malament. Tots entenem que en temps de crisi l’Ajuntament ha de fixar les 
prioritats de les subvencions, però avui no xerrem de quantitat, sinó de qualitat, de la falta de previsió i 
de planificació municipal envers de les entitats veïnals, perquè això s’ha traduït en inoperància, en no 
poder fer activitats per les barriades, és a dir, que aquesta situació ens condueix a la total paralització. 
L’esforç i la bona voluntat per sobreviure ja no són cap topic, sinó una realitat dels integrants de les 
associacions, que miren de continuar fent el que poden perquè els veïns no quedin sense les tradicionals 
festes de cada any, amb una baixada important del pressupost, i per tant, de la qualitat de les festes que 
s’ofereixen. L’Ajuntament està massa enfora d’aquesta realitat, i quan hi ha doblers distribueix, 
conforme en els projectes que li presenten però quan no n’hi ha doblers, com ara, es desentén 
completament de les activitats, i sobre tot, de la mancança de serveis públics, que fins ara es feien 
gràcies a les entitats veïnals, que tenen en aquesta funció la seva millor raó per la seva existència. Lo 
que demanem en realitat és no deixi de tenir les seves funcions socials establertes, que aquests retalls 
no siguin un motiu, una excusa, per no fer la veritable feina pública, que les entitats privades no poden 
fer. I li don la paraula al meu company, pel punt 24. gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies a vostè.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Bueno Sr. Batle aquí, en aquest bloc, bueno, jo tinc tres intervencions, 21 i 24 i 28, vostè comanda i me 
dirà si les dic de tira o com ho fem.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“No, aquest bloc és el 20 i 24. Vostè ha de parlar damunt el punt 24 en aquests moments.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“El punt 24?” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Si. El 21 és la pròxima associació que vostè té, la Unió d’associacions de Mallorca.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Ara el 24, vale. Nosaltres acatem sempre la seva disciplina Sr. Batle. Llavors li passaré les al·legacions, 
perquè tingui constància de com democràticament tirem per enterra aquest acord, d’aquests tres 
portaveus, s’han equivocat. Que esperem lògicament que democràticament tornin a rere.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Vagi a l’assumpte.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Si. Bueno, aquest és important perquè és de Santa Catalina i és de les fàbriques Sr. Batle, i volem que 
MÉS que ha presentat aquesta proposta.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Pere, Don Pere, insisteixo, vagi en el seu assumpte per favor, ja només li queda un minut i vint 
segons.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Vale, vale, vale. Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors, l’associació de Veïnats Es Raval 
de Santa Catalina, referent a aquest punt, exposa lo següent: no hem d’oblidar que Santa Catalina va 
esser una raval en el qual la gent obrera no s’havia de desplaçar a fer feina a altres llocs, perquè aquí al 
barri, hi havia de tot. Barri de pescadors per excel·lència, ja que no debades Santa Catalina limita amb el 
mar, tenia també fabriques de calçat, de teixits, de ciment, de rajoles, de gel, de brodats i de 
cremalleres, a més d’algunes foneries. Hi abundaven els cafès, com cas Colomista, on sempre es parlava 
de coloms, cas Busqueret, on es parlava de gorrions, o can Mujeres, que era de caràcter més alegre. 
També hi havia tres cines: el Modern, el Progrés i el Victòria. L’evolució de Santa Catalina va ser molt 
important en el context de la ciutat de Palma, tant des del punt de vista de població, com de l’economia, 
la societat, la cultura i l’activitat política. El pes específic del raval va anar augmentant un any darrer 
l’altre. L’activitat econòmica es diversificà. A la importància indubtable dels pescadors i la 
comercialització dels seus productes, sobretot a través de les peixateries, hi hem d’afegir des del segle 
XIX, però sobretot dins el primer terç del segle XX, i els anys 40 i 50, els importants tallers i fàbriques i la 
important activitat del petit comerç. El darrer trentenni del segle XVIII es produí al barri el fenomen 
d’ubicació d’indústries, del qual són testimoni els carrers fàbrica i indústria. Així, augmentà el nombre de 
proletaris que treballaven a les fàbriques que s’anaven creant, La Palmesana, creada el 1870 per 
Bartomeu Pieras. La Societat General Mallorquina, fundada el 1878, primera fàbrica de farines de 
Mallorca. La Alfombrera constituïda el 1880 per Josep Vidal Rosselló. La fàbrica de gas La Económica de 
1887, i La Material de terrisseria, propietat de Rafel Juan. La Cordelera, fundada l’any 1861. I també la 
fàbrica de ceràmica La Roqueta, creada posteriorment, el 1897 i que a més de ser l’única fundació 
d’aquest tipus a l’illa, fou molt important en l’elaboració de ceràmica que servia per a l’ornamentació de 
l’arquitectura anomenada d’estil. Dita indústria va romandre oberta fins 1918. Per acabar, direm que 
passejar per la raval de Santa Catalina, és immergir-se en un món a part, pintoresc, envoltat de molts 
anys d’història. Molts d’anys i res més Sr. Batle.”  
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Pere, torn a tenir la seva intervenció. Ara Don Pere ha d’intervenir pel punt 21, que 
ho ha de compartir amb Don Francisco Fernández Ochoa, que vol parlar en el punt 30. Molt bé. Bé, com 
vostès vulguin. Ah idò Paco, venga. Punt 30.” 
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Sr. Fernández Ochoa, representant de la Unión de Asociaciones de Mallorca: 
 
“Sobre eficiencia de los edificios, la construcción es la fuente de financiación básica de los entes locales, 
pero con la crisis de la construcción los impuestos locales tales como el IBI, sin ir más lejos, son los que 
salvan año tras año a las arcas públicas del Ayuntamiento de la quiebra, de ahí los esfuerzos para 
calibrarlo como una herramienta de las más eficaces para la recaudación. Ahora bien, la inspección 
técnica de edificios y los criterios de eficiencia energética, son cargas que pasan directamente a tener 
que ser sostenidas por el comprador, por el habitante de la casa. Hemos pasado de un tiempo en el que 
la energía fotovoltaica se subvencionaba, en otra fase en la que en este momento hay que pagar por 
generar nuestra propia luz. ¿Cómo podemos entonces hablar de eficiencia energética? Si hemos 
convertido estos conceptos en otra herramienta más de recaudación del Ayuntamiento, si son las 
propias instituciones públicas, las que ponen en valor o en desvalor unas prácticas, que inicialmente 
eran favorables a la eficiencia energética de los edificios, y ahora lo son al incremento de los precios de 
la energía. Y evidentemente eso va más allá de un Ayuntamiento, tiene que ver con los intereses 
energéticos de una nación. La propuesta por tanto, tal y como está redactada se entiende en el deseo 
de que los edificios, que generan gran ocupación, sean eficientes energéticamente como un modo de 
contribuir a la mejora del medio ambiente, pero no nos engañemos, lo que subyace detrás de la 
eficiencia es la falta de criterio, con la que se hace las construcciones, una falta de concienciación que 
ahora viene a suplirse por la vía impositiva. Se causa un doble efecto, por una parte los constructores de 
viviendas y de edificios dedicados al comercio, no han sido sometidos en su momento a criterios de 
calidad a la hora de hacer sus obras, de hecho se les ha facilitado hacer las obras a destajo, y luego en 
vez de valorarse que ya se tiene un piso por parte del propietario, y que ese piso ya está en el mercado, 
ese edificio causa un gran impacto, y empezamos a gravarlo con este tipo de impuestos, a cargarlo 
impositivamente como si fuera un bien de consumo mueble, como si fuera prácticamente un vehículo, 
de gran ocupación, de lujo diríamos más bien. ¿A dónde lleva esta forma de hacer las cosas? A la ruina 
de las familias que han comprado su vivienda como primera residencia, y no como un elemento de 
especulación inmobiliaria. Desde luego las iniciativas favorables al medio ambiente, deben ser 
secundadas todas, todas, tal y como hasta ahora mismo la situación lo aconseja, primero por la 
contaminación, y luego por el abuso extraordinario que se está haciendo de los recursos naturales. Pero 
desde luego lo que no debe producirse a través de este tipo de impuestos, es la pobreza en las familias 
en tiempos de crisis, sean por tanto consecuentes, no queden bien solo de cara a sus votantes, ayuden 
de verdad a los estratos más desfavorecidos, y hagan políticas públicas que sean innovadoras, no de 
barnizado ecologista, impliquen a las empresas que gestionan los edificios, para que alcancen la calidad 
o la eficiencia energética deseada, pero no lastren a la sociedad ni al comercio con más impuestos, que 
solo sirven para perpetuar más la crisis, y a seguir generando sistemas de construcción de nuestra 
sociedad, modelos de vida que están fallidos completamente a día de hoy, por su gran dependencia 
energética del petróleo. Muchísimas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Pere per favor faci ús del seu torn, perquè sinó, perdó el seu torn sinó.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unión de Asociaciones de Mallorca: 
 
“Li demano perdó Sr. Batle. Vostè és la màxima autoritat, jo sempre he respectat, només és mostrar 
unes estisoretes del morral que ens posa.”  
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Venga Don Pere, quan vostè vulgui. Per favor, gràcies.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unión de Asociaciones de Mallorca: 
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“Molt bé. Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors, la Unió d’Associacions de Mallorca, 
referent a aquest punt, exposa lo següent: no més violència de gènere! La violència fa mal, lacera, 
marca. No importa si s’exerceix en el cos o en el cor. L’efecte és el mateix. Destrueix les fibres més 
sensibles de l’esser humà i te roba la possibilitat de mirar de front, amb dignitat, sense por. La violència 
és com un càncer que va matant poc a poc la il·lusió per viure. Ens congela. Ens desarma. Ens paralitza. I 
en aquesta terrible batalla, no només perd qui la sofreix, sinó també qui la propicia, perquè qui 
l’exerceix corromp la seva ànima, i s’abandona a l’obscuritat. Totes les dones tenen dret a veure’s lliures 
de totes formes de discriminació. Ningú pot fer distinció, restricció o exclusió basada en el sexe o en la 
condició de dona, que tingui com a resultat el menyspreu dels seus drets. És a dir, que com a dones han 
de gaudir de tots els seus drets, i que ningú pot llevar-los aquest gaudiment, o tractar-les de manera 
distinta o inferior per esser dones. Quan la sang és d’una dona maltractada, la ferida és de tots. Per lo 
tant, suggerim al Molt Honorable Sr. Batle, Mateu Isern, si ens escolta, que ens consta que és 
summament sensible i es preocupa d’aquest tema, doni les  instruccions pertinents perquè l’Ajuntament 
de Palma atengui, així com Déu mana, a totes les dones que pateixen violència. I acabarem amb un 
poema contra la violència de gènere de Selene Urbano Molina, no sé com me sortirà: creia que en el 
amor de veritat. Creia en un món diferent. Vaig esser molt guapa per un dia, per un temps només. Me 
deis coses boniques, endolcint així el meu coret. Vaig esser la víctima d’un somni. D’un gran mar en que 
me perdia. Me demano si eres tu qui me pegava tan fort, qui feia sagnar els meus llavis, i copejar la 
meva ment, logrant entelar els meus ulls amb un plor permanent. Aguantava la maldat del teu cor 
latent, jo desesperada i betzola, vaig caure en les teves mordasses per sempre, per això me fan sofrir, 
me condueixen a la mort. Molt Honorable Sr. Batle, Mateu Isern, basta ja de violència masclista a Palma! 
Res més i moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Pere, molt amable Don Pere, moltes gràcies. Tornen a tenir la paraula vostè o Don 
Francisco Fernández Ochoa, ara en representació de l’associació de veïns de Garau-Columnes Temps 
d’Oci, pels punt 23 i 28.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Asociación de Vecinos Garau-Columnas Temps d’Oci: 
 
“Honorable Sr. Alcalde, Señores Concejales, la Asociación vecinal Garau-Columnas Temps d’Oci, 
interviene por primera vez en este Pleno, y sobre las propuestas para la ayuda económica en materia de 
servicios sociales, y que están sean urgentes, expone lo siguiente: la larga duración de la crisis 
económica está dando a conocer un nuevo fenómeno que afecta a las clases sociales más 
desfavorecidas. Se trata de aquellas personas que, aún teniendo empleo, están en una situación 
precaria, lo que ha provocado que el paso del tiempo sin ingresos estables o insuficientes les provoque 
pobreza. La apariencia de tener un trabajo esconde la realidad del día a día, la imposibilidad de llegar a 
fin de mes y atender los gastos esenciales en los hogares, además de impagos hipotecarios y de todo 
tipo de deudas contraídas en los tiempos en que, aunque el trabajo era igualmente precario, existía por 
lo menos cierta movilidad laboral. Esta recesión ha afectado especialmente a las barriadas de Palma 
que, como en el caso de la barriada de Columnas-Pedro Garau, se han visto más densamente pobladas, 
incorporando nuevas etnias culturales y diversidad de religiones, por lo que se requiere de un proceso 
de integración que se ralentiza con la crisis y que, en estos momentos, sitúa a muchas personas en la 
más completa desestructuración social. Hasta tal punto ha llegado esta situación que entidades privadas 
se están organizando para hacer aportación de alimentos, lo cual obliga al Ayuntamiento de Palma a 
tener que adoptar medidas rápidas al respecto, dada la gravedad y el profundo alcance social que tiene 
este asunto. Una de las medidas más necesarias y directas, de impacto inmediato, es la de realizar los 
pagos en materia de servicios sociales con carácter urgente. Una vez que se han realizado las 
comprobaciones y se asegura el Ayuntamiento que realmente la persona que lo solicita está dentro de 
los parámetros de pobreza que se establezcan, la ayuda no puede esperar. Los trámites administrativos 
no deben demorar las ayudas una vez que estas han sido reconocidas como necesarias, por cuanto el 
tiempo es vital en la asistencia de estas personas completamente superadas por la situación, hasta el 
punto de no poder comer, de no tener luz ni agua, o de verse desahuciadas de las viviendas. No nos 
equivoquemos, el que un mayor número de personas inmigrantes se vea cada vez más en esta situación 
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no debe ocultar el dato de que ya es el 50% de la población autóctona o local, de nacionales españoles, 
la que también se encuentra en esta situación, la de haber tocado fondo. Una vez que se ha superado la 
primera fase y no se ha podido evitar que exista pobreza, por favor Señores del Ayuntamiento de Palma, 
que sean ustedes, las instituciones que más cercanas al ciudadano, le pongan remedio, quienes tienen la 
obligación y la responsabilidad de actuar con la inmediatez para paliar esta situación a día de hoy 
completamente desbordada. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias Don Francisco. Don Pere.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Garau-Columnas Temps d’Oci: 
 
“Gràcies Sr. Batle, aquesta intervenció tindrà un minut i mig, perquè volem esser correctes i ens 
emmotllem en aquesta norma súper il·legal. Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors, 
l’Associació de Veïns Garau-Columnas Temps d’Oci, referent a aquest punt, exposa lo següent: reunir a 
tots els regidors  que formen l’actual Ajuntament de Palma, per lo menys una vegada a l’any, com a 
mínim, perquè expliquin, en Audiència Pública, a les entitats ciutadanes i a la ciutadania en general, en 
el marc del saló de plens de Cort, el treball que han realitzat, evidentment, és un fet que s’ha de 
catalogar d’interessant i positiu. Seria un exercici de transparència i accés a la màxima informació en 
torn obert de paraules. A demés, aquesta audiència significaria, també, un reflex, un detall de bona 
disponibilitat i sensibilitat del nostra Consistori, lo qual redundaria en benefici de Palma. I, per altre 
costat, tenir aquesta audiència pública, significaria posar en pràctica una política moderna de 
participació ciutadana. I tampoc hi ha que oblidar, com aquell que diu, que els accionistes de 
l’Ajuntament de Palma són els seus ciutadans, repeteixo, els accionistes de l’Ajuntament de Palma són 
els seus ciutadans, malament ens posin aquest morral, aquests tres portaveus que s’han equivocat. 
Quant més coneguem el treball realitzat per cada un dels nostres regidors, més coneixement de causa 
tindrem les associacions i ciutadans en general, per treure les nostres pròpies conclusions, i aportar 
totes les suggerències, alternatives i preguntes que siguin necessàries. Diuen que la unió fa la força. I si 
Ajuntament i moviment ciutadà anem collits de la mà, malament ens posin el morral, coneixent els 
detalls que emanen de cada regidoria, això conduiria a una estabilitat, a una font d’informació 
importantíssima, que serviria com a eina per fer les coses millor i amb més objectivitat, i sobre tot, per 
apropar l’Ajuntament a la ciutadania. Aquesta proposta realment és molt però molt bona, i felicitem a 
en Toni Noguera, perquè realment s’ho mereix, per fer propostes d’aquest tipus. Precisament, lo que 
necessitem les entitats ciutadanes és tenir un diàleg directe amb l’Ajuntament, i aquesta idea de 
l’audiència pública, amb tota seguretat, aportaria els seus fruits. Es tracta d’una proposició que, 
indubtablement, és integradora, democràtica i participativa. Esperem i confiem que aquesta proposició 
s’aprovarà per unanimitat. És lo que procedeix, anar en contra, seria anar en contra de la veu del poble, 
i emprar més les estisores i el morral. Res més i moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Pere, molt amable. Torna a tenir la paraula o Don Pere o Don Francisco Fernández Ochoa, 
en aquest cas en representació de la Federació d’associacions de jubilats i pensionistes de la CAIB.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Federació d’associacions de jubilats i pensionistes de la CAIB: 
 
“Honorable Sr. Alcalde, Señores Regidores, la Federación de Pensionistas de la CAIB, interviene por 
primera vez en este Pleno, para decir lo siguiente: la transparencia es un concepto ligado a facilitar el 
acceso a la información pública de los ciudadanos que tengan un interés en ella. Esta actitud es 
sinónimo, además, de prácticas de buen gobierno. Poder saber en cualquier momento qué cobra un 
cargo público, el coste de los gastos de representación o de protocolo de una autoridad, o cuáles son los 
costes fijos que soporta una entidad pública no es una información que no tenga importancia, cuando 
de lo que se trata es de disminuir la corrupción. La corrupción política ha pasado de ser un tráfico de 
influencias directamente a consistir en obtener un provecho ilícito y personal de la gestión pública, a 
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malversar lo que se recauda con fines que nada tienen que ver con el interés público o general de los 
ciudadanos. No hay, por tanto, que dejar de valorar el hecho de que cualquier convenio, cualquier 
contrato de la administración, aunque se menor, debe ser transparente, debe responder a unos criterios 
de código ético y de servicio público fuera de toda duda. Hay que dejar atrás los informes cuyo 
contenido era extraído de Internet a cambio de cobrar grandes sumas de dinero por mentir, por copiar, 
en definitiva, por plagiar. Hay que poner en valor la transparencia como una garantía de eficacia de las 
inversiones públicas, de saber a dónde se destina y para qué sirve el dinero público en cada barriada, en 
cada ciudad, en cada Comunidad Autónoma. El Parlamento de las Islas Baleares tiene que ser 
consecuente con esta demanda que afecta a los entes locales por cuanto debe existir esta transparencia 
y depende en buena medida de la propia credibilidad de la institución, su razón de ser como órganos de 
recaudación que están en contacto con el ciudadano. A través del Ayuntamiento se solucionan los 
problemas de los ciudadanos, cómo puede por tanto una institución que sirve a los ciudadanos, generar 
problemas en lugar de solucionarlos, la transparencia sin duda es una herramienta mucho más potente 
de lo que parece, porque con ella le damos al Ayuntamiento la credibilidad de que lo que se va a 
recaudar de verdad sirve a los servicios públicos básicos, a los más elementales que son, al mismo 
tiempo, los más valorados por la ciudadanía. Muchísimas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias. Don Pere, quan vostè vulgui. Està en el punt 36, segons jo tinc.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Federació d’associacions de jubilats i pensionistas de la CAIB: 
 
“Perdoni Sr. Batle, que amb tants de papers no podem fer tanta via.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“És que Don Pere, té tantes intervencions que no m’estranya.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Federació d’associacions de jubilats i pensionistas de la CAIB: 
 
“Ara vostè està de Batle Sr. Batle, i tan condescendent, que no me queda més remei que donar-li 
l’enhorabona, i espero donar-li més tard. Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors, la 
Federació d’associacions de jubilats i pensionistes de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears, 
referent a aquest punt, exposa lo següent: a l’estiu, els veïnats de Can Pastilla, Coll d’en Rebassa i el 
Molinar tenen seriosos problemes per poder collir els busos de la EMT, idò, per regla general, des de la 
zona de la Platja de Palma, solen anar plens, fins als topalls, de turistes i en moltes ocasions, no s’aturen, 
porten el rètol bus complet, per recollir als ciutadans que, amb més paciència que en Job, que ja és dir, 
es cansen de veure que passen els busos sense aturar-se. La EMT hauria de tenir en compte, que molts 
de veïnats d’aquestes barriades van a fer feina, que molts de nins van a l’escola, i sobretot, i sobretot,  hi 
ha moltes persones majors que no estan en condicions físiques d’esperar tant de temps. La EMT, i ho 
direm amb tots els respectes que ens mereix, i sobretot els seus treballadors, que demostren dia a dia, 
esser uns excel·lents professionals, té l’obligació de tenir més imaginació. I els seus cervellets pensants 
haurien de sabre organitzar i planificar millor el número d’autobusos que, a l’estiu, han de prestar servei 
en les tres mencionades barriades. Que s’han de donar les màximes facilitats als turistes. D’acord, 
d’acord i d’acord. Però lo que no es pot fer, baix cap concepte, és deixar tirats en l’estacada als 
residents, els quals esperen i esperen el bus enfadats i fent potadetes, perquè els busos passen davant 
dels seus nassos sense aturar-se. I si s’aturen, van molt plens, i el recorregut fins al centre de ciutat es fa 
molt incòmode, ja que els residents dels tres barris en qüestió, tenen que estar de peu, i més estrets 
que sardines. I ha arribat el moment de dir basta. Solució? Crear una línea nova, a l’estiu, que vagi des 
de Palma fins a Can Pastilla. El que compta és que els serveis de la EMT estiguin ben gestionats, i 
compleixin l’objectiu que és facilitar la mobilitat dels ciutadans, oferint un mitjà de transport 
raonablement eficient i econòmic, perquè els ciutadans puguin desplaçar-se amb seguretat i rapidesa. 
Ciutat encara es pot permetre un millor servei de transport públic. El necessita per facilitar la cohesió 



 

- 35 - 

social, i també per assegurar-se que pot convertir-se en una ciutat sostenible. Res més i moltíssimes 
gràcies Sr. Batle.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Pere, Don Pere Felip. Té la paraula ara Donya Maria Guenon, en representació de 
Dones d’Esquerres de les Illes Balears.” 
 
Sra. Guenon, representant de Dones d’esquerres de les Illes Balears: 
 
“Buenos días, la violencia de género está unida a la desigualdad, al empobrecimiento producido por los 
recortes sociales, y al retroceso en las políticas de igualdad. La violencia machista, Señoras y Señores, no 
está en crisis. A fecha de hoy 25 mujeres asesinadas, a manos de sus parejas o ex parejas, y una en 
Mallorca. Estamos indignadas, que a pesar de los avances hechos en igualdad, tanto a nivel legislativo 
como social, están siendo ineficaces para parar esta barbarie. Y si además sumamos los efectos de la 
crisis, los recortes en servicios públicos, la eliminación del artículo 28 de la Ley de  recortes de régimen 
local, de promoción de la igualdad de los ayuntamientos, tenemos como resultado un desamparo brutal 
hacia las mujeres. A nivel laboral las mujeres somos las que tenemos más dificultades para encontrar 
trabajo, tenemos menos oportunidades, somos las que más contratos a tiempo parcial nos obligan a 
tener, nos obligan a tener Señores, nos obligan a tener. Cobramos un 18% menos que los hombres, con 
la consecuencia lógica que las mujeres somos cada vez más pobres. Con las últimas reformas laborales, 
las políticas para la conciliación laboral y familiar han desaparecido, y esto significa que las mujeres 
seguimos siendo las principales responsables a atender las necesidades que se desprenden del hogar y 
de la familia. Somos las que abandonamos el mercado de trabajo, para ocuparnos de estas tareas, de los 
cuidados de la familia, a estas alturas Señores y Señoras. Especial relevancia tiene la educación y las 
expertas y expertos mantienen, que una niña o niño que no han sido educados en igualdad de género, 
eliminando los roles y estereotipos en segregación, hará imposible que la sociedad pueda ser justa e 
igualitaria. En este sentido los últimos informes europeos sobre violencia machista, que hemos conocido 
hace unos días, ponen de manifiesto que en los países donde más igualdad hay, la mujer se siente más 
segura, y denuncia más las agresiones que sufren, no es que haya más agresiones en esos países es que 
las denuncian, hay más denuncias. Están más concienciadas, y la ciudadanía tiene una mayor 
concienciación al problema, que supone la violencia machista. Por tanto podemos manifestar que sin 
políticas públicas de igualdad, de concienciación, conciliación de ocupación, las mujeres estamos 
desprotegidas, y con muchas dificultades para decidir sobre nuestro futuro. Por lo tanto pedimos al 
Ayuntamiento que la lucha contra la violencia machista, contra esta lacra, sea una prioridad política. 
Pedimos mayor implicación en campañas de sensibilización y concienciación, no basta con una cursa al 
año, esto es bastante pobre. Pedimos políticas de igualdad, dirigidas a empoderar a las mujeres, 
herramienta imprescindible para parar esta sangría, que son los asesinatos y que vayan Ustedes a saber 
cuanto nos quedará por contabilizar hasta fin de año. No queremos buenas intenciones, queremos 
hechos y resultados. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Doña María, muchísimas gracias por su intervención, muy amable. Passem ja ara en el debat, 
comencem precisament per aquest punt, té la paraula, la proposició és conjunta, no sé qui vol 
començar, el PSOE o el. ¿Quién empieza? El punt número 39. Si, lo que passa és que el punt número 39, 
no ja però és que hi havia l’Associació de Ex jugadors i Ex jugadores de Futbol Base de Palma de 
Mallorca, i amb les dues, hi havia tres intervencions, han consumit vostès més de vuit minuts en les dues 
intervencions. Però Senyor, Don Pere Felip, faci la intervenció que m’estimo més que la faci, que 
estalviarem tota la discussió, per lo tant, la faci però recordin, però recordin, li record que són cinc 
minuts en totes les intervencions de les seves associacions han estat sis o set, a totes. Aquesta vuit, en 
aquesta han estat vuit, però Don Pere escolti, no ho discutim, faci la intervenció per favor. Faci la 
intervenció Don Pere. Ah venga, però escoltin, jo entenc que els canvis de vegades són mals d’assimilar, 
per lo tant hem tornat com sempre a esser molt generosos en el còmput del temps, però els demano 
que també vostès vagin adaptant les seves intervencions a lo que és l’acord d’aquesta, de Portaveus, i 
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són cinc minuts per associació, no set o vuit. Però vamos. Perdó? Si, no, bien, moltes gràcies. Bueno. 
Don Pere, les coses perquè les repeteixin set vegades no tenen més raó, li promet que l’hem entès 
perfectament, i li promet que tindrem en compte les al·legacions, i lo que s’acordi s’acordarà, i vostè 
com tots els ciutadans, haurà d’acceptar lo que sigui l’acord aquest, però no perquè ho digui a cada 
intervenció. Ens hem enterat que vostè no està d’acord en aquesta manera, ho tenim claríssim, jo ho 
lament moltíssim, però en fi, això és l’acord de tot aquest Plenari en el seu conjunt, i mentrestant no hi 
hagi un canvi d’opinió, pues ho mantindrem així. Don, Señor Fernández Ochoa, cuando Usted quiera, 
venga.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Asociación de Ex Jugadores y Ex Jugadoras de Futbol Base de 
Mallorca: 
 
“Con permiso Sr. Alcalde” 
 
Sr. Alcalde (PP): 
 
“Dos minutos y medio por favor.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Asociación de Ex Jugadores y Ex Jugadoras de Futbol Base de 
Mallorca: 
 
“Sí Señor. Teníamos mucho interés en poder expresar esta opinión, puesto que me permitirán que sea 
irónico en este punto, porque sinceramente hay cosas que no se entienden, y no se entienden porque, 
podemos criticar sanamente, pero cuando sucede algo así, cuando hay propuestas de este tipo, no 
sabemos qué es lo que realmente pretenden los partidos políticos que ocupan en este momento el 
Consistorio. Qué quiere decir remodelar la antigua cárcel de Palma para hacer viviendas?. Querrán 
Ustedes Señores de MÉS un port petit que sirva de museo en el Molinar, y unas viviendas carcelarias en 
el centro de Palma. Ya vamos viendo por tanto, por dónde va su modelo de eficiencia para los edificios e 
instalaciones de nuestra ciudad. Y es que se criticó al Sr. Fageda, antiguo Alcalde de Palma, cuando le 
quería dar de comer a las pobres, con las palomas de la Plaza de España, mataba el que fuera Alcalde de 
Palma dos pájaros de un tiro, pero es que Ustedes Señores de MÉS, directamente lo bordan, se pasan de 
la raya, llevan sus pretensiones ad infinitum de la incongruencia. Menos mal que los técnicos ya les han 
dicho que no sería viable, porque para hacer viviendas en la antigua cárcel habría que pasar una vía de 
por medio, no vaya a ser que sigan Ustedes haciendo macro edificios residenciales en las barriadas de 
Palma, sin prever en absoluto la incidencia que estas construcciones pueden tener por ejemplo para el 
tráfico rodado. Ya no es que se hagan las cosas mal, no es que ni siquiera las piensen, es que 
directamente se lanza un globo sonda, y si los técnicos dicen que si, Ustedes van y directamente lo 
aprueban, claro, siempre el político tiene que estar a lo que digan los técnicos, a lo que diga el jurídico, a 
lo que diga el arquitecto, a lo que digan los que tienen que enmendar su despropósito, porque desde 
luego invertir en infraestructuras para viviendas en el corto plazo, que van a ser derruidas además, no 
les ha tenido a Ustedes que ocupar mucho tiempo, en hacer ese tipo de proposiciones, puesto que con 
dinero Publico, por lo visto, todo se puede. Claro, sobre todo porque Ustedes ya no recuerdan que 
estamos en una ciudad en la que lo que se hace, como un tiempo de transición, para que luego ya al 
final, todo termine sin significar nada, sin tener ningún sentido. Acuérdense por ejemplo del edificio de 
GESA, sin derrumbar, de Son Dureta, sin una finalidad social en este momento, del Palacio de Congresos 
sin terminar, y ahora la antigua cárcel de Palma, habrá que buscarle un destino, desde luego no importa 
que metan Ustedes a las familias necesitadas en la cárcel, porque con sus ideas la prisión la tenemos 
cada día los ciudadanos ante la falta de libertad y de coherencia, en estas ideas más propias de un 
sistema arcaico, que no significan nada, puesto que en lugar de preocuparse de una gestión pública 
ejemplar y realista, en los tiempos modernos en los que vivimos, hasta Franco parece ser que hizo mejor 
la barriada de Corea en los años 70, por si no se acuerdan de cosas del pasado que todavía quedan ahí, 
para recordarnos las políticas de barracón y cárcel para los más desfavorecidos, que Ustedes vuelven a 
proponer. Muchísimas gracias.”   
 
Sr. Batle (PP): 
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“Muchas gracias. Moltes gràcies Don Pere Felip. Jo Don Pere els vull fer notar una circumstància, són les 
onze i cinc, hem començat a les deu, vostè i el Sr. Fernández Ochoa, han parlat una hora. No dic res més. 
Han parlat. Vull dir perquè les coses a vegades la realitat és més caparruda que qualsevol tipus de 
manifestació, vostès han parlat una hora, no hi ha cap regidor, cap regidor de nosaltres que parlarà una 
hora, ni mitja hora. Don Pere, han parlat una hora, vull dir, jo estic d’acord que vostè cregui que el 
sistema anterior era millor, però comprendrà que aquest sistema, lo que vull deixar claríssim, és que 
han tingut amb aquest sistema la oportunitat de parlar una hora. Vull dir, no són cinc minuts, ni deu 
minuts, vull dir que, només ho constat perquè cadascú ho valori. D’acord? I en qualsevol cas, 
moltíssimes gràcies per la seva intervenció, i pel seu interès en tots aquests assumptes municipals, per 
lo tant moltes gràcies a tots.” 

 
21. Proposició conjunta dels Grups Municipals PSIB-PSOE i MÉS relativa a emergència social: 
erradicar la violència masclista (236/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“I ara si els hi pareix ja reprenem el Plenari, i com comentava el punt 21, que és una proposició conjunta 
de MÉS i del PSOE, i comenci vostè, idò quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Bé, crec que ja la intervenció que m’ha precedit ja ha quedat bastant clar, aquesta proposta la 
presentem perquè hi ha una gran preocupació social, i també entre els partits que estem en aquest 
Ajuntament, per la violència masclista. Fa 4 mesos que ha començat aquest any, i ja tenim a 25 dones 
assassinades, una a Mallorca. La violència masclista, cada vegada que actua, que actua de manera diària, 
no només quan hi ha dones assassinades, sinó que hi ha molts de tipus de violència masclista, com s’han 
comentat hi ha violència molt més subtil, no només és violència quan una dona és agredida físicament, 
evidentment aquest tipus de violència, és una violència molt greu i la més greu, però també s’ha de 
començar a eradicar les violències més subtils, que patim cada dia. Perquè aquestes violències més 
subtils, fan que d’alguna manera es vagi normalitzant aquesta violència estructural, i les dones a poc a 
poc anem assumint que aquesta violència l’hem d’assumir com una normalitat, l’hem d’assumir dedins 
el nostre quotidià. I creiem que és molt important, que des de les administracions públiques, es 
prenguin d’una manera seriosa i valenta, l’eradicació d’aquesta violència masclista. Hem de recordar 
també, que més enllà de les accions en positiu que es puguin fer des de les administracions, per eradicar 
la violència masclista, també hi ha una violència institucional, que és quan les administracions 
obstaculitzen, o fan retallades, o impedeixen l’accés a les dones o a les polítiques de prevenció o les 
polítiques d’igualtat, perquè totes sabem que més polítiques d’igualtat, quan més igualtat hi ha a una 
societat, menys violència masclista hi ha, menys xacra que ens afecta. Per això totes les retallades que 
s’han fet durant aquests darrers anys, amb l’excusa de la crisis i amb altres excuses, en els serveis 
d’igualtat, en la Regidories d’Igualtat a nivell estatal també, amb Lleis, amb Lleis de l’avortament que 
volen, que volen encara reduir a les dones a la mínima expressió d’agents reproductius, i molts altres 
exemples que tenim, que ja hem comentat altres vegades en aquest Ple, creiem que aquest Ajuntament 
ha de fer una passa més, i actuar en prevenció, però no només en prevenció, que és una de les coses 
que està fent ara, en la prevenció de les dones que denuncien maltractes, o que tenen, o que estan en 
perill de perdre la vida, d’esser assassinades pels seus companys o ex companys, sinó que creiem que la 
prevenció ha d’anar molt més enllà, i hem d’evitar que aquestes dones, siguin víctimes, que les dones 
siguem víctimes i estiguem discriminades. Per això necessitem moltes més polítiques d’igualtat, molta 
més sensibilitat, sensibilització, un pressupost amb perspectiva de gènere, i moltes polítiques amb 
perspectiva de gènere, per poder veure quin és l’efecte real de les polítiques d’ocupació, polítiques 
econòmiques, polítiques urbanístiques, que tenen a damunt les dones i a damunt els homes, i veurem 
que la repercussió és desigual. Això també és violència, les diferents polítiques que puguem fer des de 
les diferents regidories d’aquest Ajuntament, per això creiem que aquest Ajuntament ha de posar fil a 
l’agulla, i actuar d’una manera més contundent, i fer efectius tots els compromisos legals que tenim ara 
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mateix, i donar una passa més enllà per fer polítiques vertaderament feministes, per eradicar el 
patriarcat i la violència de gènere. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Sra. Truyol, molt amable. Té la paraula la Sra. Sánchez, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, com ha dit la seva companya, i com ha dit la representant de Dones d’Esquerres, 
realment jo crec que crida molt l’atenció, aquests retalls que s’han fet a nivell estatal, a nivell autonòmic 
en les polítiques de prevenció i violència de gènere, i que més o menys dos anys després, tenint un 
repunt de víctimes en el nostre país, la veritat és que les estadístiques és difícil que puguin recollir, però 
jo crec que qualsevol persona que viu en aquest país, pot pensar que té qualque cosa que veure. 
Realment una de les coses que jo crec que també, que fa molt de mal també és el tema de la 
desvisualització que va fer la Ministres Mato, que és la responsable del Ministeri d’Igualtat i de Sanitat, 
dient que això era violència d’àmbit domèstic. O sigui, va esser una patinada tremenda, i qualsevol 
patinada d’aquestes, pot provocar després, reaccions no desitjables dins aquestes polítiques, que durant 
molts d’anys, 5, 6, 7 anys, està, s`ha duit per part del Govern d’Espanya i de moltes Comunitats 
Autònomes. Aleshores, nosaltres pensem que no es pot banalitzar lo que és la violència masclista, i que 
les institucions han de donar exemple, i fer feina per aquesta visualització i l’aïllament social d’aquestes 
conductes, i evidentment que l’excusa de la crisis econòmica no pot eliminar programes preventius i de 
acollida, i tampoc l’excusa de la crisis econòmica pot servir per descoordinar, que això no és doblers, o 
sigui nosaltres si que veiem que hi ha hagut una descoordinació entre el Ministeri de Sanitat i les 
Comunitats Autònomes i els Ajuntaments. Després també una cosa que ens afecta a nosaltres com a 
Ajuntament de Palma, que nosaltres amb el suport de tots els grups polítics, varem firmar la legislatura 
passada, varem signar el Pacte Palma contra la violència de gènere, i hi havia un acord unànime per fer 
feina per aquest camí, i que. On queda? On queden aquestes polítiques quan vostès han donat aquí 
suport a una reforma local, a una reforma local que elimina las competències dels ajuntaments envers la 
lluita contra la violència de gènere, i les polítiques també de prevenció d’aquest tipus de pràctiques 
violentes. On quedem? Els ajuntaments som la primera porta d’entrada dels ciutadans cap a 
l’administració, on primerament han de demanar ajuda, on primerament tenim recursos, tenim Policia 
Local, tenim tècnics, tenim regidories. És que realment jo penso que la situació d’aquesta reforma local, 
és apocalíptica, i que realment, nosaltres tenim que continuar apostant políticament, tots els grups 
polítics, perquè des dels ajuntaments d’Espanya, i des de l’Ajuntament de Palma, es lideri la política en 
contra de la violència de gènere, també a la nostra ciutat de Palma. I per tot això, per tot això, que no 
quedi en paper banyat, que no quedi en paper banyat, nosaltres presentem aquesta proposició, que 
realment si nosaltres la presentem, és perquè hi ha una demanda de la societat civil. I aquesta demanda 
de la societat civil, i d’aquests col·lectius, que fan feina per la igualtat, en aquesta Comunitat Autònoma i 
en aquesta ciutat, és el que tots nosaltres, que som els regidors i regidores d’aquest Consistori, hem 
d’escoltar. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Sra. Sánchez, molt amable. Sra. Ferriol, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, ja varem tenir oportunitat de comentar aquesta proposició en Comissió, jo ja els 
vaig dir, i els torn a repetir, que aquest Equip de Govern, lo que ha fet ha estat mantenir serveis, que si 
ens posem a parlar de la Llei de racionalització, o de les competències que ens són pròpies o no, en 
puritat no ens correspondria, però és un servei que no dona cap altre administració i per això nosaltres 
l’hem defensat. I l’hem defensat no només amb pressupost, no s’ha tocat ni un cèntim d’euro destinat a 
violència de gènere, no s’ha perdut ni un minut en atenció a víctimes de violència de gènere, ni en els 
seus fills i filles, ni s`ha llevat el programa d’agressors. Jo crec que vostès, posen molt difícil que puguem 
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fer les coses d’un altre manera, perquè la meva actitud d’ençà que ha començat aquest mandat, ha 
estat la de la mà estesa, la de intentar arribar a un acord de mínims, ja sabem que no tenim una mateixa 
visió de tots els aspectes que afecten en aquesta xacra social, però si que és evident que hi ha molta de 
feina que s’està fent, que es podria recolzar per part seva, perquè de fet, tant la feina que varen fer 
vostès en el mandat anterior, era continuista de la feina que s’havia començat a l’anterior, en el de 
l’època de la Sra. Cirer, com ara en aquests moments, estam continuant en la línea del mandat passat, 
de la Sra. Cristina Ferrer. Per tant, jo penso que hi ha una dificultat, que evidentment me perdonaran, 
però no passa per la persona que és responsable de l’àrea en aquests moments. Vostès dia 25 de 
novembre, no varen voler arribar a cap acord de mínims, repeteixo, per poder fer una declaració 
institucional com a Ajuntament de Palma. No ho varen voler aquest any, no ho varen voler l’any passat, 
cap vegada que hem tingut oportunitat d’intentar consensuar una declaració, han dit no. Per tant, a mi 
me ve de nou, i me sorprèn que en aquests moments vostès reclamin coses, que jo els he ofert i m’han 
dit no, perquè un dels punts que sempre està dins la declaració institucional, és renovar l’adhesió 
d’aquest Ple municipal, en el Pacte Palma contra la violència de gènere. Jo els puc llegir tota la feina que 
s’està fent en aquest Ajuntament, en uns programes que tenen a veure amb una atenció integral a la 
violència de gènere, amb un programa pioner a nivell d’Espanya, que té a veure amb l’atenció a les 
persones agressores, un programa de reeducació de persones agressores, que no es fa en lloc més. Que 
a demés a moltes de bandes, ni siquiera s’entén ni es comparteix, però aquí s’ha fet una aposta molt 
decidida, per tenir en compte totes les potes que afecten a violència de gènere. Evidentment la primera 
ha d’esser l’atenció a les víctimes, evidentment. La segona ha d’esser l’atenció en els fills i filles 
d’aquestes víctimes, però si no fem feina amb les persones que agredeixen, difícilment una persona 
canviarà la seva forma d’actuar. Jo, ja els dic, els puc repetir això un dia i un altre, i tanmateix la realitat 
és la mateixa, jo lo que els puc dir és que a demés hem fet una feina de coordinació molt estreta en 
Policia Local, tan estreta que tenim una carta integral, que té, és una eina de qualitat, en Policia Local. És 
a dir, no només fem feina cadascú per separat, en les tasques que li corresponen, sinó que a demés 
quan estam xerrant de donar un servei de qualitat, fem feina d’una manera molt estreta, això és lo que 
fa és donar més garanties i millorar l’atenció en aquestes dones, víctimes de violència en els seus fills i 
filles, i també en els agressors, que volen entrar en aquest programa de reeducació. I els vull dir per un 
altre banda, que el Consell de Mallorca, dona aquestes ajudes econòmiques a les víctimes de violència 
de gènere, i també els vull dir que no fa molt, va esser per aquí la Secretària d’Estat de Serveis Socials, 
que va dir que la nostra Comunitat Autònoma, serà una de les primeres en implantar el seguiment 
integral de víctimes de violència de gènere, i va felicitar la feina, la bona feina d’aquesta Comunitat 
Autònoma, no només pel nombre de denuncies que es fan, sinó per tota la tasca que es dur a terme, des 
del Institut  Balear de la Dona, des de la Conselleria de Família i Serveis Socials. El fet de que sigui una de 
les primeres Comunitats Autònomes pioneres en la implantació del biogen, que és un sistema de 
mecanisme, un mecanisme de seguiment integral de les víctimes, això millorarà d’una manera molt 
considerable, la coordinació entre els organismes i institucions que tenen a veure en la matèria. I aquest 
protocol que vostès refereixen, és un protocol que des de fa 6 anys, no es va posar en marxa, es va 
redactar però mai es va publicar, i s’està revisant, com els vaig dir, evidentment amb la col·laboració i la 
màxima implicació de l’Ajuntament de Palma. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Sra. Ferriol. Sra. Truyol, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si. Bé, veig que hem de recordar el perquè no firmem declaracions institucionals amb el Partit Popular. 
El Partit Popular des de que està en el Govern Central, ha incomplert les Lleis orgàniques sobre igualtat i 
sobre els drets de les dones, vol canviar la Llei de salut sexual i reproductiva del 2010, per condemnar 
encara més en el drama a les dones. Ha aprovat una reforma laboral del 2012, que afecta directament i 
de manera molt greu a les dones, està incomplint la Llei orgànica d’igualtat del 2007, en els plans 
d’igualtat, no existeixen els plans d’igualtat. Està incomplint la Llei de mesures integrats contra la 
violència de gènere del 2004. Elimina les campanyes de sensibilització en termes d’igualtat i contra la 
violència de gènere. S’ha carregat la Llei d’autonomia personal del 2006, la Llei de dependència, que 
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afecta d’una manera brutal en els drets i a les responsabilitats que cull la dona, que abandona l’Estat. 
Les retallades que està aplicant l’Estat, el Govern autonòmic i l’Ajuntament, tenen una doble vessant 
cap a les dones. Les dones ens quedem sense aquests serveis, i a més hem de responsabilitzar-nos de 
forma domèstica de les responsabilitats que ja no vol tenir l’Estat, com per exemple la cura de les 
persones, etcètera. Fa retallades pressupostàries en polítiques d’igualtat, aplica taxes judicials, que 
afecten d’una manera molt més greu a les dones, quan hi ha un divorci, quan, temes de custodia, 
etcètera. Que això com sabem, les dones que sempre tenen una situació subordinada en els homes, a 
les famílies generalment, aquestes taxes encara són més greus quan elles es volen independitzar i tenir 
autonomia en tots els sentits. El Institut Balear de la Dona, ha suprimit serveis durant aquesta 
legislatura, l’assistència jurídica del Institut Balear de la Dona, ha tancat set oficines en col·laboració a 
diferent pobles. Ha eliminat el centre del pas de l’Avinguda Alemanya de Palma, amb la Conselleria de 
Salut i Joventut, que donava assessorament en els joves per la prevenció de la salut afectiva sexual. Ha 
reduït l’atenció a les dones que abans era fins les 6 de l’horabaixa i ara és fins les 3 del migdia. El Govern 
Balear també tanca oficines d’atenció a les víctimes, el Consell d’Igualtat tanca la Direcció General 
d’Igualtat que assessorava en els ajuntaments en aquesta matèria. L’Ajuntament de Palma també ha 
aplicat, ha aplicat retallades, invisibilitzant la Regidora d’Igualtat, com ja s’ha denunciat altres vegades. 
Per tot això no volem recolzar papers banyats del Partit Popular. I per un altre costat, ja hem dit que des 
d’aquest Ajuntament, com no podia esser d’un altre manera, evidentment atén a les víctimes, a les 
dones víctimes de violència de gènere. Però lo que estam demanant aquí, és que no hi hagi més víctimes 
de violència de gènere. Lo que hem de fer és una feina preventiva, molt prèvia a que una dona sigui 
agredida, i hagi d’anar a la Policia Local, o hagi de venir en aquest Ajuntament, per demanar que se la 
recolzi com a víctima, això és lo que demanem aquí. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Sra. Truyol. Sra. Sánchez, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Si, gràcies, i per afegir també dir que el grup de l’oposició, durant dos anys que governa el Partit 
Popular, i els casi tres anys que governa també a la Comunitat Autònoma, hem duit moltes proposicions, 
d’instar, de denunciar, i vostès clar són el mateix partit polític, i vostès han defensat els interessos del 
Partit Popular, però no els interessos dels ciutadans de Palma, i això ha estat un plenari darrera, darrera 
un plenari, i entre aquests tres i aquests dos anys dels governs autonòmics i del Govern del Partit 
Popular a l’Estat. I això ha estat la política que vostès han, bé, han defensat durant, a la defensiva i 
defensant durant aquests dos i tres anys de legislatura respectivament. I després també hi ha una cosa 
que a mi me preocupa, que és l’estancament. Jo li puc valorar el primer any de legislatura, el segon any 
de legislatura, sabem perfectament que vivim una situació difícil, amb el compliment de dèficit, ho 
podem comprendre tot això. Però una vegada, una vegada passat un any, dos anys, lo que nosaltres 
també li podem reclamar, és que facin una coseta més. Lo que no ens podem quedar és fent lo mateix 
que fa 5 anys, perquè la societat evoluciona, les circumstàncies canvien, i vostès s’han quedat estancats 
en aquelles polítiques que la Sra. Elena Quintana, i la Sra. Cristina Ferrer, varen desenvolupar la passada 
legislatura, i això tampoc ens va bé. I aleshores, li exigim, li exigim una miqueta més, nosaltres també 
sap que amb els pressupostos, tal i com estan elaborats, no sabem exactament quines partides 
dediquen a segons quins projectes, que vostès lo que han mantingut és el servei de acollida per les 
dones i nins i nines, i fills d’aquestes persones. Si ho ha mantingut, però a nivell de lo que es feia la 
passada legislatura, realment no han avançat sinó més que res han donat més passes cap enrere que 
cap endavant. Aleshores la nostra missió política en aquest Plenari, és instar-los a que es coordinin, a 
instar a les altres institucions, que també facin una miqueta més. Nosaltres tenim la meitat de la 
població pràcticament de les Illes Balears, aleshores jo crec que estam en posició com a Ajuntament de 
Palma, com a capital de les Illes Balears, a liderar i a demanar a les altres institucions que també facin 
cosa. I realment després també podem discutir, ho hem discutir en aquest Plenari, pues les prioritats de 
l’Equip de Govern, les seves prioritats a l’hora de la inversió pressupostària, i a l’hora de l’atenció a les 
persones, no és la mateixa la que han fet vostès en aquesta legislatura, a la que nosaltres demanem. 



 

- 41 - 

Nosaltres haguem fet més despesa social, educativa i de protecció dels més vulnerables, que la que 
vostès han fet amb la mateixa situació econòmica, això estem completament segurs. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Sra. Sánchez, molt amable. Sra. Ferriol.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sra. Sánchez, amb la mateixa situació econòmica? Xerrem en serio o peguem 
pedrades? Perquè per favor, per favor. Vostès tenien més pressupost, i no era un pressupost que era 
propi de l’Ajuntament de Palma. No, no, no, no, anem en el mandat anterior. Vostès tenien més 
pressupost? Si. Era de l’Ajuntament de Palma? No. Escolti. Si era tan necessari garantir segons quines 
coses, haguessin demostrat vostès, aportant més pressupost propi municipal, lo que s’havia de destinar 
a tots aquests temes que vostès comenten. És que és molt guapo i molt fàcil, des de la bancada de 
l’oposició, començar a dir frases fetes i llocs comuns, i voler deixar en evidència una feina, que està 
costant sangre, sudor i lágrimas, li puc assegurar. Que es pensa que és fàcil mantenir determinats 
serveis en aquestes condicions? Quan la gent necessita més atenció en tots els sentits. És que jo 
sincerament, haver d’arribar a l’extrem d’haver d’explicar això, ho trobo molt trist, perquè me pareix 
que vostès tenen els peus enterra, i saben exactament que és lo que passa a la nostra ciutat. No 
comprenc aquesta obstinació, en continuar entrant en aquesta història. I també li vull dir, no fem només 
el servei de acolliment municipal, hi ha dones acollides i els seus fills, però també fem el servei d’atenció 
integral, que això no ho fa ningú més. I això va començar l’any 2005, també els ho vull dir, perquè de 
vegades pareix que ho han inventat tots vostès, per favor, per favor. Miri, jo considero que en aquests 
moments, amb la situació que tenim, poder mantenir tot lo que estam mantenint, no és una passa cap 
enrere, no és una passa cap enrere, és molt injust aquesta reflexió, perquè si tinguéssim la mateixa 
situació que quan vostès governaven, podríem fer una comparativa real, i seria equitatiu, i podríem tenir 
elements de judici semblants, per poder prendre decisions, i treure conclusions. Però per favor, mirin en 
quina situació ens trobem en aquests moments, és que no té res que veure. Quan xerren de que estam 
incomplint la Llei, mirin, jo els he de dir que, crec que seria molt bo que aquesta coordinació que ens 
demanen a nosaltres a nivell interinstitucional, que els puc ben assegurar que la tenim, i no la tenim des 
de fa dos dies, la tenim des del primer moment, també la tinguessin vostès amb la resta de 
representants que tenen a les altres administracions, perquè fan aquí debats que no són debats 
municipals, que són debats d’altres administracions. Perquè no ens podem centrar en que és lo que fa 
l’Ajuntament, o que és lo que no fa l’Ajuntament. I venen aquí a xerrar de debats estatals, i de debats 
autonòmics. Per favor, cada cosa té el seu espai, és que en el final fent això lo que fan és llevar 
importància, i llevar mèrit a la feina que es fa des de l’Ajuntament de Palma, o la que s’hauria de fer. És 
que crec que és important també centrar-se en el lloc en el que ens hem de moure. I també els vull dir 
que tota aquesta feina de prevenció, des de la Comunitat Autònoma, s’està fent molta de feina, tant des 
del IBD com des de la Conselleria d’Educació, i poc a poc si veuen que les coses si deixen un marge de 
temps, perquè puguin veure l’aplicació d’aquestes polítiques” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Vagi acabant.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“veuran que té resultats. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies. Molt amable. Anem idò a passar a la votació. La votació serà separada, vots a favor del punt 1 i 
3a.” 
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Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Sr. Batle perdoni, una cosa, és que en el punt 1 varem votar a favor en Comissió, i seguirem votant a 
favor, però hi ha el punt 3” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“3a” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“3a?” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Jo és que ho tinc així” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Ah bueno, si, perdó, perdó, el 3a que xerra d’instar a l’Equip de Govern a donar compliment en el Pacte 
Palma, i jo lo que faria seria proposar una transaccional, si els grups estan d’acord, que seria: el Ple de 
l’Ajuntament, renova la seva adhesió en el Pacte Palma, si els pareix oportú jo crec que seria més adient, 
que és així com s’ha fet sempre.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Va bé? No va bé? Bueno. El debat ha acabat si no hi ha acord no idò.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“No hi ha acord gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Vots a favor...” 

 
Dictaminats favorablement els punts 1 i 3a i desfavorablement els punts 2, 3b i 4 per la 
Comissió de Serveis a la Ciutadania:  
 
“1.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a donar compliment  als acords dels 
Plens de 29 de novembre del 2012 i 28 de novembre del 2013 referent a la realització de 
campanyes permanents de sensibilització dirigides a denunciar tot  tipus de discriminació i 
violència per raons de sexe. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a augmentar els recursos dels diferents 
serveis d’atenció a les dones de l’Ajuntament de Palma, especialment el servei 
d’acompanyament de l’Ajuntament de Palma. 
 
3.-  a) El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a donar compliment al “Pacte Palma 
contra la violència de gènere”, en tots els seus objectius i línies de treball.  
b)  L'Ajuntament de Palma insta al Govern de les Illes Balears a incrementar la seva implicació 
en la lluita contra la violència de gènere, aplicant el Protocol interinstitucional de detecció i 
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atenció de la violència masclista i en casos d’actes sexuals de les Illes Balears, instrument bàsic 
per frenar la violència, ja que estan implicades totes les administracions públiques.  
 
4.- L’Ajuntament de Palma insta al Consell de Mallorca a aplicar el art. 27 de la Llei orgànica 
1/2004, de mesures de protecció integral contra la violència de gènere, que estableix una 
ajuda econòmica per a les dones víctimes de violència”. 
 
Es fa votació separada dels punts, 
Els punts 1, S’APROVA per unanimitat. 
Els punts 2, 3a, 3b i 4, es REBUTGEN per 17 vots en contra (PP) i 12 a favor (PSIB-PSOE i MÉS). 
 
20. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la política de subvencions cap a les 
associacions de veïns de Palma (234/2014). 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania:  
 
 “1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern, a modificar la partida 
pressupostària dedicada a subvencions a les entitats veïnals de l’Àrea de Participació 
Ciutadana, perquè permeti el desenvolupament de les activitats soci-educatives a les 
barriades. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a consensuar amb les entitats 
veïnals, un model de subvenció i de pagament de les mateixes, que faciliti el desenvolupament 
de les activitats lúdiques i soci-educatives a les barriades” 
 
QUEDA SOBRE LA TAULA. 
 
S’absenta de la sessió la Sra. Sandra Fernández Herranz (PP) (12’05 h) 
 
30. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a modificació de l’Ordenança fiscal 
reguladora de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres, introduir bonificacions en 
el cas de realitzar reformes d’obra major o menor per millorar l’eficiència energètica 
(230/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Idò passem en el punt 30, proposició del grup municipal MÉS, relativa a la modificació de l’Ordenança 
fiscal reguladora del impost de construccions, instal·lacions i obres. Estan negociant també aquest punt? 
S’està negociant una transaccional en aquests moments, me diuen. Els pareix que el posposem? Molt 
bé.” 

 
Sr. Batle (PP): 
 
“Vamos a retomar. Perdó, anem a reprendre ara el punt 30, que aquí si que hi ha hagut una 
transaccional, per lo tant Sra. Truyol per favor, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si, és per explicar la raó d’aquesta proposta. Hem presentat una proposta per incorporar aspectes 
d’eficiència energètica en els edificis, considerem, ja ho hem comentat altres vegades, que hem de fer 
un canvi de model energètic, i per això és important fer canvis a la producció i a la distribució, però 
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també en el consum. Sabem que els habitatges de Palma, n’hi ha molts que són eficient, són molt poc 
eficients energèticament, i que s’ha de fer molta feina en aquest sentit. Hi ha, Palma té un compromís 
que és el Pacte de Batles contra el canvi climàtic, allà on es pot incorporar aquest aspecte d’eficiència 
energètica, i a més hi ha un greu problema social de pobresa energètica, que ja s’ha denunciat moltes 
vegades, incorporant aquests mesures d’eficiència energètica en els edificis, podem col·laborar a que 
aquesta pobresa disminueixi. I per un altre costat creiem que l’eficiència energètica també és una 
oportunitat per crear més i millors llocs de feina, ja que sabem que després de la punxada de la 
bombolla immobiliària, el sector de la construcció ha quedat molt malmès, tots els treballadors i 
treballadores d’aquest sector, i això podria esser un àmbit per incorporar-los també en llocs de feina. 
Per això demanàvem que s’incorporessin bonificacions a les llicències d’obres, per millores d’eficiència 
energètica en els edificis. I per un altre costat també, que les inspeccions tècniques d’edificis també 
s’incorporin aquest aspecte d’eficiència energètica, i que com que hi ha un consens, crec que ho hem de 
celebrar i avançar en aquest àmbit.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sense cap dubte. Moltes gràcies Sra. Truyol. Sr. Martínez? No. El PSOE vol fer qualque? Idò, el PSOE té 
coneixement de la transaccional, veritat?” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Si, l’hem llegida i també estam d’acord.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Per lo tant, és unànime? Si. Moltes gràcies, molt amable.” 

 
S’APROVA per unanimitat la següent transaccional: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a modificar l’Ordenança fiscal reguladora 
de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres per ampliar  l’article 4, bonificacions en 
el cas de realitzar reformes d’obra major o menor per millorar l’eficiència energètica, tant e 
comunitat de veïns com de caràcter individual, dins l’estratègia de Smartcity Palma. 
 
Així mateix, inta a l’equip de Govern a donar a conèixer el capítol IV de l’Ordenança Fiscal 
reguladora de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a adaptar l’ordenança de la ITE en vigor al 
Reial Decret 233/2013 de 5 d’abril i a la Llei 8/2013 de 26 de juny, de rehabilitació i 
renovació urbana, així com la nova Llei d’ús i ordenació del sòl 8/2014, de 21 de març, tot en 
el sentit d’incorporar a l’informe ITE sobre l’estat de l’edifici, la necessària evaluació de 
l’eficiència energètica i accessibilitat a l’edifici. 
 
23. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a que les ajudes econòmiques urgents  
es paguin en 24/48 hores des de la seva tramitació (238/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Idò passem en el punt 23, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a que les ajudes 
econòmiques urgents, es paguin en 24/28, deuen esser 48, 24/48 hores des de la seva tramitació. Té la 
paraula en nom del PSOE, cuando Usted quiera.” 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
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“Gracias Sr. Alcalde. El tema que hoy llevamos aquí nuestro grupo, es un tema delicado por el propio 
concepto de lo que es una ayuda económica urgente. Recordemos que la ayuda económica urgente, es 
de carácter excepcional, y es para cubrir situaciones de especial necesidad, o de emergencia social, que 
tienen como finalidad o deberían tener como finalidad, el prevenir, el evitar o paliar, situaciones de 
marginación social, de exclusión social, y sobretodo favorecer la integración de las personas. Hoy en 
definitivamente, la ayuda económica, la ayuda económica urgente se ha convertido para muchas 
personas y para muchas familias, en el último recurso, el último balón de oxígeno, antes de caer en un 
negro abismo. Y es precisamente porque es un tema delicado, creemos que la gestión que tiene que 
haber en materia de ayudas económicas urgentes, tiene que ser impecable, y por esto hoy si que 
llevamos esta propuesta. Empezamos el mandato del Partido Popular en este Ayuntamiento, con que no 
se pagaban las ayudas económicas, ni se pagaban las ayudas económicas ni se pagaban las ayudas de 
emergencia social, más bien sobraba dinero en este Ayuntamiento y no porque no hubiera demanda, 
sino porque no se hacían las cosas bien en materia de gestión. Se tuvieron que cambiar los protocolos, 
se tuvieron que cambiar los procedimientos, y bueno, más o menos empezó a arrancar la cosa. Y ahora 
resulta que después de tres años de escuchar una y otra vez el mantra, de que las ayudas económicas en 
esta ciudad se pagaban en 24/48 horas, y que no había ningún problema de ningún tipo, ahora resulta 
que los datos oficiales del Ayuntamiento de Palma, nos dicen que las ayudas económicas urgentes, no se 
pagan ni en 24 ni en 48 horas, ni antes ni ahora, más bien se están pagando en 10, en 15, en 20, en 25 
días desde que se tramita la solicitud. Esto quiere decir que no estamos contando el tiempo en que el 
usuario reclama esa ayuda, que por lo tanto los tiempos serían mucho mayores. Haciendo un poco de 
revisionismo, y revisando los datos oficiales, que en materia de ayudas económicas nos ha dado el 
Ayuntamiento, creo que hay varias cosas que hay que comentar, y creo que de esas cosas hay que hacer 
una reflexión, después de este Pleno, bastante sosegada y en tranquilidad. Y sobretodo que se han de 
traducir en acciones y en líneas de actuación, claras y concretas, y sobretodo que tengan un carácter 
inmediato. En 2013 el número de ayudas económicas, más o menos fueron entre 400 y 700 ayudas, en 
lo que es 2013. En el mes de enero de 2013, se produjeron unas 400, 480, y en el mes de julio fue donde 
se dieron más, hablando de 785 ayudas. En cambio en 2014 las cifras se han disparado absolutamente, 
de hecho en enero se han dado 730 ayudas, en febrero 856 y en marzo 1007 ayudas económicas 
urgentes. Los importes además también se han incrementado. Si en 2013 la media de ayuda era de unos 
230 euros, en 2014 en el mes de marzo, en el mes de enero fueron de 315, en el mes de febrero 240, y 
en el mes de marzo unos 235 euros de ayuda económica. Los conceptos donde más se ha destinado, 
donde más dinero se ha ido para, de esas ayudas económicas urgentes, para temas de vivienda y para 
temas de cubrir necesidades básicas. También es importante el dato de los centros que más tramitan 
ayudas económicas, que es Llevant Sud, Llevant Nord i Litoral Llevant. Y, un dato importante, que por 
eso traemos la propuesta hoy aquí, es que los tiempos de tramitación de estas ayudas, se han 
incrementado considerablemente, sobretodo los últimos meses. Los datos creo que son preocupantes, y 
demuestran una vez más que la situación de Servicios Sociales, está totalmente desbordada. El Partido 
Popular, creo que no es capaz de dar respuesta a la realidad que tenemos en estos momentos, es una 
realidad que conocemos, las entidades sociales ya ofrecen sus informes, y están ahí, y no somos capaces 
de dar respuesta. Las listas de espera son de más de dos meses para poder ser atendido por los servicios 
sociales, se han eliminado recursos económicos importantes, se han  eliminado programas importantes 
de este Ayuntamiento, y se han reducido los recursos humanos de este Ayuntamiento. La renta mínima 
de inserción, se está tramitando tarde y mal. Falta información a los usuarios sobre que recursos y en 
que condiciones se tiene derecho. Los profesionales están absolutamente desbordados, y no hay un 
Plan B de cómo resolver esta situación. El Colegio Oficial de Trabajadores Sociales, el otro día daba una 
cifra importante, y es que la demanda de ayuda en los Servicios Sociales, se ha incrementado un 74%. 
Creo que, y esto no se ha traducido en ningún Plan, en ningún Plan B, de cómo atender esta situación. 
Creo que tenemos un problema grave de modelo, y ya lo hemos comentado muchas veces. Creo que 
tenemos un problema grave de recursos, de recursos económicos y de recursos humanos. Y tenemos un 
problema grave de no saber hacía dónde vamos, de no tener una hoja de ruta marcada. En estos 
momentos creo que lo más inmediato y lo más importante, es establecer, es resolver, es reordenar, 
todo lo que es el concepto de ayudas económicas. Lo hablamos en la Comisión y creo que es importante 
hablarlo aquí, hablar de reestructurar todo lo que es ayudas económicas urgentes. Yo no se si hay que 
hablar de un concepto de ayudas económicas, otro de ayudas económicas urgentes, y otro concepto de 
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ayuda de emergencia social, no lo se, pero en todo caso lo que si que es necesario, es reordenar todo 
esto, e intentar de alguna manera que, a las situaciones más graves, podamos, el Ayuntamiento pueda 
atenderlas en unos plazos muy breves. Y otras situaciones pues bueno, cubrirla en un, de la mayor 
manera posible, y con unos trámites que sean ágiles. Muchas gracias.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies Sra. Abraham. Sra. Ferriol.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Gijón. Sra. Abraham, como ya hablamos en la Comisión, yo le dije que lo que no 
podemos hacer es comprometernos, a que vamos a pagar unas ayudas económicas en un plazo, que 
dado el volumen de ayudas económicas que se están tramitando en este momento, que son de más de 
1000 cada mes, vemos que no vamos a poder asumir. Es una cuestión exclusivamente de 
responsabilidad y de seriedad a la hora de trabajar, que además creo que es lo que tanto Ustedes como 
nosotros, buscamos en temas tan sensibles como el de los Servicios Sociales. Yo quiero decir que 
llevamos un tiempo, haciendo cambios, intentando mejorar los criterios de gestión en el área, porque 
entendemos que el hecho de que haya ahora, no más personas pero si personas con más necesidades, 
nos obliga a estar al quite de la situación, tenemos que ser capaces de dar respuesta a las necesidades 
de las personas, en el momento en que esas personas tienen esa necesidad. Pero también es cierto que 
esos cambios, requieren un pequeño tiempo para que puedan verse resultados. Yo comprendo su 
preocupación, como Concejala de la oposición, por bueno, por conocer determinadas situaciones que lo 
que hacen es ver que ha habido retraso en el pago de determinadas ayudas. Ustedes, porque este 
Ayuntamiento tiene la voluntad, este Equipo de Gobierno, tiene la voluntad de dar la máxima 
información, y de ser transparente, cuentan con esas ayudas, cuentan con esos plazos con los que se 
han pagado las ayudas. Y saben que hay ayudas que se ha tardado muchos días en pagar, y otras que se 
han pagado en dos días. Yo quiero hacer simplemente una reflexión, porque también es importante que 
no caigamos en el fatalismo, y en el catastrofismo, porque al final este tipo de actitudes lo que hacen es 
generar una preocupación y un desasosiego, en las personas que se ven en una situación más 
desfavorecida, que yo creo que no es lo que quiere nadie de los que estamos aquí. Yo creo que es 
importante tener en cuenta, que este Ayuntamiento está tomando decisiones, que si antes contábamos 
con un anticipo de 190.000 euros cada mes, para poder hacer frente a las ayudas, desde finales de mes 
de marzo, contamos con un anticipo de 230.000. Yo creo que es muy importante que se ponga en valor, 
el compromiso y el esfuerzo que se hace desde Tesorería, para poder hacer frente a esas transferencias, 
para que se pueda pagar a las personas en el momento en que lo necesitan. También les quiero decir 
que si de 24.045 personas que fueron atendidas en 2013, que pasaron por Servicios Sociales, los casos 
que nos han podido ir llegando, son un número determinado pero nunca comparado con la totalidad de 
las ayudas que se han podido dar, como para pensar que esta manera de trabajar no funciona, pues 
también les pido que tengan en cuenta que es necesario que nos dejen trabajar, necesitamos un poco 
de tiempo para que se puedan implementar los cambios, para que se puedan ver los efectos de 
determinadas actuaciones, como por ejemplo el haber puesto cuatro personas, cuatro trabajadores 
sociales de refuerzo, en los centros que más lo necesitan. Eso también es un cambio muy importante, 
igual que la cobertura de las bajas de larga duración, es un esfuerzo muy importante que se hace a nivel 
presupuestario, a nivel económico, en este Ayuntamiento, igual que es importante el esfuerzo en 
Tesorería. Yo también les quiero decir que en otras ciudades, el periodo de pago de las ayudas, la 
verdad es que es sorprendente, porque hay algunas que van desde un mes a tres meses, con lo cual, 
creo que también es importante que nos podamos sentar para ver cuales son los modelos que existen 
en otras ciudades, porque desde luego yo estoy abierta a que si en algo podemos mejorar nuestro 
trabajo, que es el empeño que tenemos tanto yo como responsable política, como el resto de personas 
que trabajan en el área, que son las que están en primera línea, es en mejorar la atención a las 
personas. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Moltíssimes gràcies. Don Toni, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, nosaltres el mes de desembre, Sra. Ferriol, ja varem denunciar que hi havia 
algunes ajudes que s’estaven pagant tard i malament, que hi havia treballadors i educadors que estaven 
desbordats, i que sobretot el pressupost que s’havia projectat pel 2014, no bastaria. Vostè 
personalment me va acusar de crear alarma social, i a dia d’avui, en el Plenari del mes d’abril, s’ha 
constatat que els doblers del pressupost que s’havia projectat inicialment en el 2014, no ha bastat. S’ha 
constatat que les ajudes econòmiques urgents, algunes s’estaven pagant tard i malament, i es constata a 
dia d’avui que els treballadors van desbordats. Com considerem que a més és un espai polític amb molta 
de responsabilitat, i sobretot amb zero ganes de fer demagògia, voldríem passar pàgina en aquestes 
acusacions, que finalment s’ha vist que veritablement els arguments i els motius eren reals, de les 
nostres preocupacions, i nosaltres lo que li demanaríem Sra. Ferriol, és que aquelles econòmiques 
urgents, que són de necessitats bàsiques, com pot esser el menjar, com pot esser la higiene, com pot 
esser la llum, com pot esser l’aigua, o com esser el tema de l’habitatge, es paguin amb un màxim de 48 
hores. Perquè si no es paguen amb un màxim de 48 hores, ens podem trobar amb persones que no 
mengen, persones que no poden pagar l’habitatge, persones que no poden pagar els rebuts, amb la 
conseqüent tallada de la llum o de l’aigua, i conseqüentment dificultem moltíssim uns projectes de vida, 
que ja per la situació econòmica que estam patint, són  molt difícils. Per aquest motiu li demanem que hi 
hagi un posicionament clar d’aquest Ajuntament, en el qual aquestes ajudes que són mega bàsiques, de 
supervivència, es puguin pagar en 24 i 48 hores, i després també fer una reflexió sobre aquelles dates 
assenyalades en el calendari, que són més preocupants per l’economia de les famílies, com pugui esser 
el inici del curs escolar, i que també es paguin ajudes veritablement en temps i forma, perquè per 
exemple el principi de curs a les famílies pugui esser un principi de curs normal. I la tercera reflexió que 
li faig Sra. Ferriol, és que de cada vegada hi ha més aturats de llarga durada, de cada vegada hi ha més 
famílies que necessiten ajudes econòmiques, i de cada vegada el pressupost de Serveis Socials, haurà 
d’anar augmentant, si no es millora una cosa. I quina és aquesta cosa? Aquesta cosa es diu feina, feina, 
Palma Activa té exclosos en els col·lectius d’exclusió de risc, en risc d’exclusió. Serveis Socials no està 
veritablement tenint una política activa d’ocupació, amb beques d’inserció socio-laboral, o amb 
convenis a empreses, que puguin estar amb col·lectius d’exclusió de risc. Si no hi ha feina, cada vegada, 
cada mes, cada dos mesos i cada any, vostè haurà d’augmentar el pressupost de Serveis Socials, i 
aquesta és la reflexió que s’ha de fer. En definitiva Sra. Ferriol, aquelles necessitats bàsiques, mega 
bàsiques que puguin tenir els ciutadans, que es paguin de forma urgent, jo crec que com a Ajuntament 
hem de donar aquest posicionament. Després, aquelles dates assenyalades, que són de molta dificultat 
per les famílies, com el principi de curs, també es tingui una política activa d’immediatesa, i després 
plantegin-se fer un programa, i projectes d’ocupació soci laboral, sobre els usuaris de Serveis Socials, 
perquè aquest és el vertader drama, la gent no té feina. Moltíssimes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni, molt amable. Sra. Abraham, cuando Usted quiera.” 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Sra. Ferriol, obviamente tenemos que revisar y tenemos que regular todo el tema 
de las ayudas económicas urgentes, pero si que hay un tema que es que hay determinados conceptos 
que tenemos que intentar ya solucionar, en primera intervención que se paguen en 24/48 horas. El 
tema de la alimentación, el tema de la vivienda, el tema de cubrir lo que son necesidades básicas. Nos 
tenemos que sentar y decidir políticamente y técnicamente, que es lo que se tiene que pagar en 24/48 
horas, y aquellos conceptos que se puedan pagar en unos tiempos mayores a lo que son las 48 horas. 
Pero si que es fundamental revisar todo eso, y regularlo, y creo que tenemos unos datos, son los datos 
que antes he comentado, que nos dan, bueno, que nos dicen más o menos hacia donde tenemos que ir. 
Y hay que hacerlo, y hay que hacer ese trabajo, y tenemos un marco ideal que es un Reglamento, el 
Reglamento de prestaciones económicas, que es un Reglamento que nosotros hemos hecho enmiendas, 
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porque creemos que es un mal Reglamento, pero puede ser un buen Reglamento, puede ser un buen 
Reglamento, si a través del trabajo, a través de la incorporación de enmiendas, a través de la 
incorporación de enmiendas también por parte del Equipo de Gobierno, podemos conseguir regular lo 
que son las ayudas económicas, las ayudas económicas urgentes, o las ayudas de emergencia social. A 
mi me preocupa, y no me gusta cuando Usted habla de que la oposición hace fatalismo, no, no, nosotros 
no hacemos fatalismos, la situación es lo que es, la situación de las familias y la situación de un usuario 
que va a Servicios Sociales, es la que tiene. Los indicadores sociales que tenemos en España, que 
tenemos en Baleares, y que tenemos en Palma, son negativos. Los informes sociales de la mayoría de las 
entidades, como Cáritas, como Unicef, dan unos datos pues a nivel social, que son terribles, y que 
tenemos que abordar por parte de los Servicios Sociales, no solo a nivel de Palma, sino también por 
parte del Consell, a nivel de la Comunidad Autónoma, y también a nivel del Estado, y no se están 
abordando, y la situación que tenemos en estos momentos a nivel social, es la que viene derivada de la 
aplicación de políticas muy duras, para lo que es la población española. De hecho tenemos la Ley 
Montoro, y ayer lo hablábamos, que está desmantelando los Servicios Sociales a nivel de Ayuntamiento. 
Estamos consiguiendo, estamos produciendo un nuevo modelo, que lo que hace es beneficencia pura y 
dura, y eso es lo que no se puede consentir. Entonces, tenemos un cambio de modelo que no va a 
funcionar y que no va a dar respuesta a los problemas que tiene actualmente la población, y eso hay 
que combatirlo. Hay que tener también una hoja de ruta marcada, una hoja de ruta al corto, al medio y 
al largo plazo, y esa hoja de ruta no la hemos visto desde la oposición. Hemos visto cosas puntuales que 
se han hecho para tapar determinados agujeros, pero no vemos una hoja de ruta marcada, que 
solucione los problemas, que solucione los nuevos retos a los que se enfrentan los Servicios Sociales, al 
corto, al medio y a al largo plazo. Y en tema de ayudas económicas, yo si que le quiero decir una cosa, 
nosotros desde principio de mandato, desde que el Partido Popular empezó a gobernar, hemos insistido 
mucho en que este tema debería tener una gestión impecable, y no la ha tenido. En su día tuvimos que 
denunciar que las ayudas económicas no se estaban pagando, que no se estaba gastando el dinero. Y 
por parte del Partido Popular siempre se nos ha dicho lo mismo, no, no hay ningún problema en este 
sentido. Luego se nos dijo que las ayudas económicas se estaban pagando en 24 y 48 horas, y esto lo he 
oído día si y día también, durante tres años. Y al final los datos demuestran que esto no es así. Entonces, 
bueno, yo al menos si que le doy las gracias de que reconozca hoy, de que eso nunca se ha producido en 
este Ayuntamiento, y que las ayudas económicas urgentes en esta ciudad, nunca se han pagado ni en 24 
ni en 48 horas. A partir de aquí pues bueno, vamos a sentarnos, y vamos a ver la mejor manera de 
regular esto, y de que los usuarios sepan en que tiempo van a poder disponer de esa ayuda, para cubrir 
determinadas necesidades básicas. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Sra. Abraham, muy amable. Sra. Ferriol, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Sra. Abraham, empezando por el final, a Usted no le gusta pero si que tenemos una 
hoja de ruta, tenemos un Plan estratégico de área, ya lo hemos comentado, tenemos un Plan 
estratégico de subvenciones, nosotros estamos marcando de una manera muy clara, cuales son los ejes 
prioritarios de la política social de este Ayuntamiento, y el primer eje es la cobertura de necesidades 
básicas. Que todo es mejorable, por supuesto. Que yo pienso que la colaboración de los grupos de la 
oposición, puede ser positiva para la mejora de la gestión de los Servicios Sociales del Ayuntamiento de 
Palma, por supuesto. Es que yo jamás me he negado a que podamos sentarnos, y a poder introducir 
mejoras, tanto en los instrumentos de gestión que tenemos como por ejemplo el Reglamento de 
prestaciones económicas, que en este momento está en tramitación, como en cualquier otro elemento, 
sea un elemento normativo, o sea una herramienta de gestión. Yo pienso que es importante tener en 
cuenta que nosotros tenemos la capacidad que tenemos como Ayuntamiento, me remito un poco al 
debate de la proposición anterior. Nosotros como Ayuntamiento tenemos una obligación, que es la 
atención primaria. Es verdad que hay otros muchos aspectos que influyen en que las personas estén 
bien, mejor, tengan unas posibilidades o tengan otras, yo eso no lo pongo en duda, pero también creo 
que es importante que cada administración haga el trabajo que le corresponde, y nosotros nos hemos 
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empeñado con un presupuesto que lo dice de una manera clarísima, en que las personas que viven en 
nuestra ciudad, tengan cubiertas sus necesidades básicas. Esta es nuestra obligación, la primera, y la 
principal. Que luego hay otras administraciones que tienen otras funciones, que son absolutamente 
imprescindibles y fundamentales. Sí, por ejemplo la administración autonómica, que tiene la 
competencia de inserción laboral, de fomento del empleo, y de tantos otros aspectos que si que son las 
verdaderas políticas sociales, porque si que son las que resuelven la vida de las personas, y no una 
ayuda económica. Una ayuda económica da una solución transitoria, pero evidentemente como se 
resuelve el problema de las personas que están en una situación de riesgo de exclusión social, pues 
pudiendo acceder a un puesto de trabajo, esto es evidente. Pero ese es un trabajo que tiene que hacer 
el SOIB, la Comunidad Autónoma, y nosotros tenemos que apoyar en la medida de nuestras 
posibilidades, el trabajo que pueda hacer otra administración, pero no suplirlo. I Sr. Noguera, jo li vull dir 
que nosaltres si que estam fent feina en beques per a la inserció social, i que això si que té un impacte 
en les persones, perquè vostè sap perfectament, que en aquest Ajuntament no es donen ajudes com si 
això fos un assistencialisme pur i dur, aquí les persones que són usuàries de Serveis Socials, tenen un Pla 
de feina, i dins el seu Pla de feina amb moltes oportunitats hi ha aquesta possibilitat de la beca per a 
inserció social. Tot això lo que fa és dignificar i millorar. També li vull dir, respecte del tema de les ajudes 
de primera necessitat, nosaltres tenim tota la tramitació de les ajudes econòmiques, però també tenim 
la targeta Palma amb tu, la targeta Palma amb tu és una manera que surt d’aquest circuit de les ajudes 
econòmiques, com les que estam xerrant, que té un procediment molt més àgil, i que a demés depèn de 
l’elecció del professional, que diu aquesta persona necessita una targeta perquè necessita una ajuda 
que serà periòdica. Per tant, jo crec que també hem fet esforços en aquest sentit, hem fet esforços en 
que hi hagi tres dies de pagament en lloc de un. A la Comunitat Autònoma n’hi ha un, a l’Ajuntament de 
Palma n’hi ha tres. I la prioritat són les ajudes d’alimentació puntuals, i les ajudes que tenen a veure 
amb els subministres. Aquestes són les dues primeres prioritats, però jo els demano una vegada més 
que per favor, ens deixin un poc de marge, perquè les mesures que estam prenent, vegin que donen un 
resultat. I també els demano per favor, que en lloc de fer enfrontament, i que facem aquest debat 
dialèctic, que és incòmode i és desagradable, facem la feina en positiu, que seguem i que mirem de 
cercar solucions que en el final reverteixin en el benestar dels ciutadans. Moltes gràcies Sr. Batle, i 
disculpi.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies, moltes gràcies molt amable. Passem idò a la votació, el punt 1, farem la votació 
separada per separat del punt 1. Vots a favor del punt 1... vots en contra” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Perdó Sr. Batle, és que amb la Sra. Abraham havíem comentat la possibilitat de votar exclusivament el 
punt 2, en el que estam d’acord tots els grups polítics, i deixar el punt 1, el punt 1 perquè puguem tenir 
una reunió i mirar de cercar, en fi.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Si estan d’acord. Secretari. Se retira, podem retirar un dels dos punts?” 
 
Sr. Secretari: 
 
“Se retira el punt 1” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Se pot?” 
 
Sr. Secretari: 
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“I només passem a votació el punt 2.” 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Disculpe, lo que, la idea era un poco dejar el punto 1 sobre la mesa, intentar en este tiempo buscar un 
texto alternativo, que se ha hecho con otras propuestas, y votar el punto 2.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Pues vamos a aplazar la votación de todo el punto, y a ver si somos capaces de llegar a una transacción, 
con lo cual, les animo a que así sea.” 

 
Dictaminat desfavorablement el punt 1 i favorablement el punt 2 per la Comissió de Serveis 
a la Ciutadania: 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern municipal a pagar les ajudes 
econòmiques urgents en 24/48h des de la seva tramitació. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern municipal a reduir el temps que 
passa entre la sol·licitud per part de l’usuari i la tramitació per part de l’Àrea de Serveis 
Socials, en matèria d’ajudes econòmiques urgents”. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
El punt 1, es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
El punt 2, S’APROVA per unanimitat. 
 
24. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a memòria històrica de Santa Catalina: les 
seves fàbriques (241/2014). 
 
Dictaminat favorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
“L’Ajuntament de Palma col·locarà una placa en el barri de Santa Catalina per recordar el seu 
important passat industrial. La tria de la ubicació de la placa serà proposada pel Cronista de 
la Ciutat i consensuada amb els veïnats de la zona”.    
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
28. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a audiències públiques: Donar compte de la 
feina feta a la ciutadania (272/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Punt 28, del grup municipal MÉS, relativa a audiències públiques, donar compte de la feina feta a la 
ciutadania. Don Toni.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Moltíssimes gràcies Sr. Batle. Aquesta proposta, crec que no és ni una proposta de radicalitat 
democràtica, sinó és una proposta de sentit comú democràtic. Si féssim la reflexió cada un dels 29 
regidors, que estam asseguts en aquestes cadires, perquè estam asseguts en aquestes cadires, 
arribaríem a la ràpida conclusió de que estam asseguts en aquestes cadires, perquè la ciutadania ha 
decidit que ens asseguem en aquestes cadires. Clar, si la ciutadania decideix que ens asseguem en 
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aquestes cadires, i els representem, lo que és de sentit comú democràtic, és aquest retorn d’explicar, a 
aquells que ens han posat aquí, quina feina hem fet, quines línees de treball tenim, si estam acordant o 
no, si estam complint o no el nostre programa electoral, i finalment és un exercici de transparència, 
d’accés a la informació, de sabre que estan fent els representants de la ciutadania en el seu horari, en el 
seu horari laboral. Clar, actualment no hi ha cap espai a l’Ajuntament de Palma, pel qual els regidors 
puguin comparèixer de forma oberta, de forma tranquil·la, per explicar tot allò que estam fent, donar 
comptes de la feina feta, explicar les línees de treball, i també una forma d’apropar la institució, 
l’Ajuntament de Palma, a la ciutadania. Una forma de conèixer lo que significa esser regidor, i que 
aportem en la nostra feina amb la ciutadania, i a més també, a més, que puguin plantejar dubtes, o que 
puguin resoldre, o que puguin plantejar qüestions, que afectin a la gestió municipal. Això en aquests 
moments no existeix, i això si que veritablement és una passa més d’una nova forma de fer política, 
d’una alternativa a la política, que és de, o beu de la democràcia representativa. Al final lo que estam és 
donant passes cap a una democràcia participativa, a través de la transparència, a través de l’accés a la 
informació, a través de generar una confiança perduda, generar una confiança perduda per moltíssims 
casos, de polítics que s’han aprofitat d’esser representats del poble, per actuar en benefici propi, i en el 
final és una autèntica reflexió, que la democràcia no només pot estar en mans dels partits polítics, i 
s’han de crear espais, on poder passar comptes de la nostra feina, davant la ciutadania. I és aquí, en el 
municipalisme, on és més fàcil, per una qüestió de proximitat, i per una qüestió de política diguem-ne, 
propera a la ciutadania, vull recordar l’exemple que sempre posem des de MÉS, quan la Sra. Merkel o el 
Sr. Rajoy, retallen en els ciutadans, no van a tocar-li la porta a ells, sinó van a tocar la porta en els Serveis 
Socials de l’Ajuntament de Palma, per aquest motiu avui presentem una proposta que considerem que 
hauria d’esser una obligació del ciutadà, hauria d’esser una obligació del ciutadà, que és la de passar 
comptes de la feina feta a la ciutadania. I evidentment no esperem, no esperem, si m’escolteu. 
Evidentment no esperem un altre resposta que no sigui positiva, en aquesta proposta, que és senzilla, 
que és fàcil, i que és una vegada a l’any en aquesta Sala de Plenaris, venir cada regidor, tots els regidors, 
tant els de Govern com els de l’oposició, explicar la feina que fem. Moltíssimes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni, molt amable. Sr. Gilet.” 
 
Sr. Gilet Sancenón (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno pues una vez nosotros, bueno pues recibimos y pudimos analizar de 
forma razonada y serenamente su propuesta, pues llegamos a la conclusión que si bien puede tener un 
objetivo de principio loable, en apariencia, estudiada en profundidad, entendimos que más que una 
propuesta, es más una propuesta populista, que un verdadero avance en el ejercicio de la transparencia. 
Este Equipo de Gobierno ha puesto de manifiesto, con hechos prácticos, su compromiso total con la 
transparencia, y hasta el último día de mandato, no cejaremos en mejorar todos los indicadores que 
recibimos, y que afiancen y supongan un verdadero avance, con la gestión rigurosa de los fondos 
públicos, y también de la información accesible para todos los ciudadanos. Nosotros si que estamos 
cambiando las cosas, y lo estamos cambiando, pues acabando con el fraccionamiento de contratos, 
iniciando concursos públicos en la selección de Direcciones Técnicas, acabando con las subvenciones 
nominativas, despolitizando la decisión finalista, la distribución de los fondos, prevaleciendo criterios 
técnicos, fortaleciendo el papel del interventor y del funcionario. Estas son algunas de las decisiones, 
que si han supuesto un avance real y un sincero compromiso con una gestión transparente. Y en lo que 
se refiere al plano individual y particular de cada uno de nosotros los políticos, pues los ciudadanos 
desde hace pocos meses, ya pueden acceder tanto a nuestras rentas, patrimonio, endeudamiento, 
publicadas en Web municipal, así como periódicamente y permanentemente, comparecemos de oficio, 
o a instancia de quien lo demande, en las diferentes tribunas, para dar cumplimiento con el sentido de 
su propuesta. ¿Qué es lo que realmente importa? Y pongo ejemplos, el Consell Social, el Consell 
municipal, los diferentes Consell municipal, las comparecencias en el Pleno, no olviden, no olviden 
Señores de MÉS, que este es el verdadero foro, donde queda representada la voluntad democrática de 
la ciudadanía. Comparecencias ante los medios de comunicación, Consells territorials, comparecencias 
explicativas en los presupuestos ante representantes vecinales, y así un largo etcétera, que siempre 



 

- 52 - 

puede ser ampliado, siempre puede ser ampliado, cuantas veces quieran los representantes de la 
oposición, siguiendo ya el procedimiento existente. Por tanto, no creemos que su propuesta, repito, 
analizada profundamente, de apariencia loable, venga a mejorar, ni la calidad de la democracia, ni la 
información que ya disponen los ciudadanos. Creemos más bien que es una muestra más, de su ya 
tradicional política de cara a la galería, más populista que real, biensonante en apariencia, pero de corto 
recorrido y eficacia. En este objetivo no nos encontraran, y por eso mismo votamos en contra de esa 
propuesta.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, moltes gràcies. Sra. Sánchez.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, la veritat que jo li demano al Partit Popular, al Sr. Gilet que ha fet aquesta 
intervenció, a veure amem quines propostes també fa el Partit Popular, i en aquest cas l’Equip de 
Govern, per lluitar contra la desafecció de la ciutadania, envers els polítics i envers la democràcia, i 
envers la feina que s’està desenvolupant, no només en aquesta ciutat, sinó arreu de tot l’Estat. Jo penso, 
o pensem des del nostre grup municipal, que totes les iniciatives per acostar la nostra, la feina que fem 
nosaltres com a representants públics, com a representants democràtics cap a la ciutadania, pensem 
que és una bona iniciativa, i que realment que l’Ajuntament de Palma pugui reglamentar que els 
regidors, com a mínim, un pic a l’any, o quan acaba un exercici polític i comença l’altre, puguem donar 
comptes a la ciutadania, els que ens vulguin escoltar, els ciutadans, les entitats, lo que representa la 
societat civil de la nostra ciutat, i que aquí en un Plenari o en un Casal de barri, o enmig de la Plaça de 
Cort, on vulguin, es tractava d’ordenar un poc aquesta voluntat que podem tenir diversos regidors i 
regidores d’aquest Ajuntament, no ens sembla tampoc molt malament, ens sembla un tema més de 
voluntat, no hi ha tampoc un tema econòmic, és vera que vostè ha fet tota una retahila de les, la 
representació al qual, al qual, la representació municipal en els diversos Consells socials i de Districte, i a 
l’Ajuntament, i compareixences si però per ventura, no només basta això sinó que hem de donar unes 
passetes més. Aleshores el que pugui esser en un Consell territorial de Districte, que pugui esser aquí, 
no sé, anem a xerrar. A mi me sorprèn aquest canvi que tenen de parer de les Comissions, que varen 
esser la setmana passada, no fa un any, envers aquests temes i altres temes, i el canvi que tenen en el 
seu pronunciament polític en el dia d’avui, vostès varen dir que ho estudiarien, que no li semblava 
malament, que mirarien, que mirarien de veure com es pot ordenar tot això, i avui pues trobem un 
regidor que llança balons defora, i que finalment no, vota en contra d’aquesta proposta, que jo crec que 
és més de llestos cap a la ciutadania que un tema populista, és vera, aquí venim  a fer propostes 
polítiques, per això estam, i cadascú tenim el nostre, la nostra ideologia, i podem presentar un programa 
electoral, estam d’acord. Però jo crec que una miqueta de voluntat política, de bona voluntat política, jo 
crec que hagués estat desitjable per aquesta proposició, i nosaltres li donarem recolzament i suport. 
Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Sra. Sánchez, molt amable. Don Toni.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Si. Home Sr. Gilet, fins i tot crec que el Sr. Batle s’ha donat compte de que s’ha excedit una mica durant 
la seva intervenció, en quant a aquesta proposta, acusant-nos de lo que ens ha acusat, però bé, no passa 
res. Vostès, perquè cada mes convoquen a la seva militància? Per Comissions. Expliqui-m’ho. Perquè 
vostès convoquen a la seva militància cada mes per Comissions Sr. Gilet? Si hi ha compareixences, si hi 
ha compareixença de pressuposts públic, si hi ha Consell social de la ciutat. Me respongui vostès perquè 
convoquen cada mes a la seva militància, que tinc missatges aquí, a Comissions, cada un de vosaltres, 
perquè sou uns sectaris, perquè sou uns sectaris, perquè sou uns sectaris, perquè sou uns sectaris, 
perquè lo que no voleu fer amb la ciutadania si que ho feu amb els vostres militants, perquè si que ho 
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feu amb els vostres militants. Els militants del Partit Popular es veu que són ciutadans de primera, però 
en canvi la ciutadania no. Expliqui-m’ho, m’ho expliqui. Les compareixences, poden demanar preguntes 
els ciutadans? Poden demanar preguntes? No. Perquè en el final, vostès lo que volen és un model de 
democràcia representativa, que recaigui exclusivament en els grans partits polítics, i volen excloure a la 
ciutadania, i que només vagin a votar cada 4 anys, i només passar comptes amb els seus, amb les 
persones que militen en el seu partit, això és el seu problema, això és el seu problema. Ha tingut una 
resposta molt desmesurada i molt injusta, perquè aquí, aquí, estàvem xerrant de que tots, tots els 
regidors, passem comptes de la feina feta. I miri si és poc populista, que nosaltres ja varem anunciar en 
premsa, que encara que vostès Senyors del Partit Popular, votessin que no, els regidors de MÉS per 
Palma, donarien compte de la feina feta a la ciutadania en audiència pública, en aquesta Sala de Plens. 
Imagini si és poc populista. El resultat final, que vostès només donaran compte a la seva militància, i 
nosaltres donarem compte a tota la ciutadania. Moltíssimes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni, molt amable. Sr. Gilet.” 
 
Sr. Gilet Sancenón (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sra. Sánchez, propostes concretes he donades, he donades, quan li he dit que 
per exemple nosaltres pues hem acabat amb el fraccionament de contractes, hem iniciat els concursos 
públics de ... tècniques, hem acabat amb les subvencions nominatives, tot això és gestió transparent, 
gestió concreta. Va molt més enllà d’una compareixença. A demés de les diferents compareixences que 
es poden fer en els Consells socials, Consells municipals, vostès, i també li estic donant resposta en el Sr. 
Noguera, amb aquesta afirmació, les vegades que vulguin ens poden demanar compareixença en el Ple, 
quantes vegades vulguin, cada mes, per donar compte de lo que hem fet i de lo que volem fer. En el 
Plenari, en el vertader foro de la democràcia, i aquí estan els mitjans de comunicació per donar després 
altaveu a les nostres respostes. Quantes vegades vulguin, no fa falta inventar qüestions que estan 
inventades. Per això dic que aquesta proposta, és molt ben, sona molt bé, queda molt bé, per fer un 
titular, per fer una roda de premsa, però, és molt lloable el sentit, però ja existeix, ja ho fem lo que 
vostès volen ara és aprofitar una desafecció, que no és d’ara, que quan vostès governaven també hi 
havia aquesta desafecció. I perquè no ho varen fer? I perquè no ho varen esser vostès els que varen 
donar compliment a lo que ara vostès ens proposen? No ho varen fer, no ho varen fer, per tant si vostès 
governen, ho fan, però és que fa tres anys no ho varen fer. Repeteixo, nosaltres creiem que estam 
canviant les coses, i les hem canviades acabant amb les subvencions nominatives, torn a repetir, amb 
una millora de lo que és la transparència en la gestió de recursos públics. I sobretot amb una informació 
cada vegada més amplia i més completa, de lo que fem mitjançant les noves tecnologies. Moltíssimes 
gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Por favor guarden silencio. Señor, por favor, por favor, por favor, por favor, por favor, 
por favor, por favor, por favor, por favor, por favor, por favor, por favor, gracias, por favor Sr. Correoso, 
por favor se lo ruego una vez más, se lo ruego, muchas gracias, muy amable. Vamos a ver si somos 
capaces de continuar ese Plenario, como había transcurrido hasta ahora, con total normalidad y con 
total respeto de unos con los otros, que es lo que estoy seguro que todos, absolutamente todos 
deseamos. Por lo tanto, lo ruego a todo el mundo. Muchísimas gracias. Vamos a pasar a la votación 
pues…” 

 
Dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania, 
 
“El plenari de l’Ajuntament de Palma insta als regidors i regidores de la corporació a 
comparèixer en audiència pública oberta a la ciutadania, com a mínim una vegada a l’any, per 
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explicar les línies de treball, donar compte de la feina feta i resoldre els dubtes que els 
ciutadans puguin tenir en relació a la gestió municipal. 
 
Es REBUTJA  per 16 vots en contra (PP) i 12 a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 

31. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a una major transparència a les 
administracions públiques (240/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 

 
“Passem en el punt 31. Hi ha hagut ja qualque acord respecte a la votació del 23 Sra. Ferriol? Encara no? 
Molt bé, idò passem en el punt 31, que és una proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a una 
major transparència a les administracions públiques. Sra. Pulido, idò quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Pulido Roman (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Pues casualmente con esta nueva gestión del desenvolvimiento de los Plenos, esta 
proposición ha venido a tratarse, justo a continuación de la que acabamos de votar, relativa a la 
transparencia, y en definitiva, al buen gobierno, y por tanto, ya que el Sr. Gilet ha hecho esa apología, de 
cuanto, de cuanto valora el Partido Popular, la transparencia y la dación de cuentas, aunque de una 
manera diferente a como nosotros proponemos y entendemos que debería ser, de forma directa con los 
ciudadanos, y no aquí en el Pleno, que también evidentemente, en el que nosotros traemos propuestas 
concretas, criticamos la actuación municipal, pero no es una relación directa con los ciudadanos, porque 
entre otras cosas, el Reglamento nos impide interactuar, y ese era el sentido de la proposición de MÉS. 
Pues bien, esta nuestra, que hace referencia a la mala puntuación obtenida en el índice internacional de 
transparencia del Parlament de les Illes Balears, en una primera, el primer punto de nuestra propuesta, 
que en la Comisión votaron a favor, precisamente haciendo bandera de que este Ayuntamiento se ha 
propuesto recuperar, y si pudiera ser mejorar los puestos en que se encontró este Equipo de Gobierno, 
cuando accedió al Gobierno. Sin embargo, curiosamente, no quiso apoyar la proposición de que 
nosotros instemos al Parlament, a que también mejore su manera de actuar, en términos de 
transparencia y buen gobierno. Nosotros no entendemos porque no podemos instar a otra institución, a 
que mejore cualquier aspecto de su funcionamiento. Antes la Sra. Ferriol, también ha dicho que 
deberíamos limitarnos a tratar temas que sean de estricta competencia municipal, sin embargo nosotros 
históricamente, y creo que en todos los Ayuntamientos, somos altavoz de los temas que preocupan a la 
ciudadanía, sean competencia de quien sean, y de hecho aquí hemos aprobado proposiciones instando 
al Gobierno, a la Casa Real, a la CAEB, al Govern, y a todas las instituciones, pues porque son materias, 
que está en sus manos regular, pero que preocupan a la ciudadanía y a nosotros como representantes 
suyos también. También en el aspecto este de transparencia. Nosotros pensamos que el Parlament, que 
ha quedado junto a dos más, como los peores de todos los Parlamentos autonómicos, debería hacer 
caso de lo que la Ley que se aprobó en diciembre, por el Gobierno del Estado, y instaurar unos mejores 
métodos de demostrar su manera de actuar, su transparencia, y su puesta a disposición de la 
información. Tampoco pensamos que se vayan a inquietar mucho en el Govern ni en el Parlament, 
porque el Ayuntamiento de Palma les inste a mejorar su funcionamiento, dado que este Gobierno, el del 
Sr. Bauzá, fue el que prácticamente destrozó la Ley de buen gobierno, que había dejado el Gobierno 
anterior, y por lo tanto el que nosotros ahora le digamos que haga que el Parlament funcione mejor en 
estos términos, no le inquietará lo más mínimo. Sin embargo, el Ayuntamiento de Palma, que en algunas 
cuestiones, si que se separa del funcionamiento del Partido Popular de la Comunidad Autónoma, pues 
podría una vez más, darle lecciones, si queremos ser coherentes con todo lo que Ustedes dicen 
defender, en términos de transparencia de dación de cuentas y de mejora de la cuestión, por lo tanto 
insistimos, espero haberles convencido para que voten a favor de los tres puntos de nuestra 
proposición. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Muchísimas gracias, muy amable Sra. Pulido. Sra. San Gil, cuando Usted quiera.” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Bueno Sra. Pulido, yo le voy a, le voy a repetir lo que le dije ya en Comisión. 
Nosotros estamos trabajando intensamente desde el año pasado, en lo que es el cumplimiento de los 80 
indicadores de transparencia internacional. Ya le puedo decir que a fecha de hoy tenemos todos 
absolutamente cumplidos, todos tienen una información detrás, tienen un link a la información que 
requieren los indicadores de transparencia. A su vez, hemos ido más allá y hemos creado un portal de 
transparencia en el que recogemos otra información, que consideramos de interés para los ciudadanos, 
parte de ella es fruto del código de conducta que se aprobó aquí, en este mismo Pleno, en el mes de 
febrero del año pasado. Y a su vez nosotros queremos ir aún más allá, y implantar un sistema de 
transparencia pasiva, que es el que permite a todo ciudadano pedir información sobre cualquier punto, 
y vamos a implantar un mecanismo ágil, a través de la Web, en la que se pueda pedir información, y 
tenga cumplida respuesta por parte del Ayuntamiento. Creemos que la transparencia hoy en día es algo 
absolutamente clave, nosotros nos identificamos con ello, para ellos, nosotros es un tema 
absolutamente estratégico, forma parte de nuestra forma de gestionar, y por ello queremos avanzar en 
transparencia. Pero en lo que yo, le repito que se lo dije el otro día en la Comisión, es que nosotros no 
podemos instar a otra administración, por su carácter soberano y por su propia, por un tema de 
autonomía, a que implante los sistemas de transparencia de la Ley. Lo primero decir que la Ley de 
transparencia es de obligado cumplimiento, o sea que lo tendrá que hacer. Y en segundo lugar, por 
supuesto que nosotros pues apoyamos que cuanto antes todas las administraciones del Estado, pues 
vayan implantando la Ley que tiene unos plazos, como sabe tiene unos plazos transitorios de aplicación, 
pero que es absolutamente fundamental, que en una democracia que hoy en día está sobretodo basada 
en lo que son las nuevas tecnologías, pues los ciudadanos puedan acceder a la información de otras 
administraciones. Pero nosotros no consideramos adecuado que tengamos que instar al Parlamento, a 
cumplir una norma que es Ley. Esto es algo que ya deberán hacer ellos por su cuenta. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias. Don Toni, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, jo la veritat me referiré a qualque cosa concreta, perquè clar escoltant a la Sra. San Gil, pareix que 
l’Ajuntament de Palma compleix tots els índexs de transparència, si vas a la pàgina Web de l’Ajuntament 
i cliquès, tot està perfecte, no ho sé. La gent que ens escolta xerrant en genèric, pot pensar que es 
compleixen tots els paràmetres, que tot va beníssim, i que l’Ajuntament de Palma es pren molt en serio 
el tema de la transparència. Jo vaig a un indicador concret, que a demés la veritat és molt indignant que 
els ciutadans de Palma, no sàpiguen a dia d’avui, quin és el deute municipal d’aquest Ajuntament, 
perquè aquesta informació no es dona, ni a través de la pàgina Web, ni a través de les paraules del Sr. 
Martínez, ni el Sr. Batle, que duen des de principi de la legislatura, que l’Ajuntament de Palma ha baixat 
el deute d’aquest Ajuntament. Clar, clar, exactament, dades oficials del Ministeri d’Hisenda i Economia, 
dades oficials, a 31 del 12 de 2011, deute de l’Ajuntament de Palma, 225 milions d’euros. 31 del 12 del 
2011, quan vostès inicien el seu mandat, 225 milions d’euros. 2012, 31 de desembre del 2012, dades del 
Ministeri d’Hisenda, 336 milions d’euros. De 225 a 336, paraules del Batle i del Sr. Martínez, que ara diu 
claro. L’Ajuntament de Palma baixa el deute d’aquest Ajuntament, de 225 a 336, pàgina Web del 
Ministeri d’Economia i Hisenda, que es pot consultar. Pàgina Web, aquesta que està tan bé, tan 
formidable, i que hi creu tant l’Ajuntament de Palma, cliquès, ho tinc aquí obert, cliquès a transparència 
deute municipal, surt aquí un llistat enorme de comptes amb bancs de deute que té l’Ajuntament, la 
suma final 290. No coincideix ni la dada que es publica aquí, ni la dada que es publica aquí coincideix 
amb la dada de deute oficial del Ministeri d’Hisenda, d’Economia i Hisenda que són 336. Escolti, seran 
coses diferents, però el deute és el deute, i lo que diu el Ministeri que és el deute, és el deute d’aquest 
Ajuntament. El Ministeri ho publica de manera oficial, que vostè té un altre teoria sobre lo que és el 
deute d’aquest Ajuntament, perquè en sap més que el Ministeri, escolti, pues enhorabona, Sr. Martínez, 
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li donarem el màster cum laude, però ara mateix, el faran Ministre, perquè en sap més que el Ministre 
d’Hisenda, però segons el Ministeri d’Hisenda, 2012, 336 milions d’euros. 2013, segons la informació 
que ens ha passat vostè mateix, evidentment també xerrada amb els tècnics, perquè evidentment de les 
seves paraules, està clar que no es poden fiar, 367 milions d’euros. Per tant, devem estar, quan el 
Ministeri publiqui la xifra, segurament publicarà 367 milions d’euros. Per tant haurem passat de 225 a 
367, paraules del Sr. Batle i del Sr. Martínez, l’Ajuntament de Palma baixa el deute d’aquest Ajuntament, 
hem passat de 225 a 367, i això és impossible de sabre a través de la pàgina Web municipal, i és 
impossible de sabre, a través de les paraules del Sr. Martínez i del Sr. Batle. Escolti, anem a xerrar en 
serio, anem a xerrar en serio de transparència, i anem, jo és que, per sabre, els ciutadans, no pot esser 
que els ciutadans de Palma no sàpiguen quin és el deute d’aquest Ajuntament, hi hagi confusió sobre 
això, i ara jo digui això basant-me en les dades del Ministeri, i el Sr. Martínez ara digui unes altres dades. 
Això no pot esser, els ciutadans tenen dret a sabre quin és el deute d’aquesta administració, com el de 
tots els Ajuntaments de l’Estat espanyol, com de totes les administracions de l’Estat espanyol. Tothom 
té dret a sabre aquesta dada, i no pot esser que hi hagi confusió amb aquesta dada, per favor.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sr. Verger” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“per lo tant, no va tan bé el tema de la transparència en aquest Ajuntament. Sra. San Gil, me sap molt 
de greu desmentir les seves paraules generals de que tot va tan bé, no va tan bé, en coses concretes es 
veu perfectament. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Don Toni, molt amable. Sra. Pulido, cuando Usted quiera.” 
 
Sra. Pulido Roman (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias, si. Bueno, un poco en el sentido de lo que acaba de decir el Sr. Verger, que el abrumar a la 
ciudadanía con datos, no significa que seamos más transparentes. A veces lo que hacemos precisamente 
es despistar y hacer que las personas tengan incluso más dudas, yo pienso, bueno no solo yo, es sabido 
que no se trata únicamente de dar información y sobretodo de darla de manera que despiste más a la 
ciudadanía, sino de una verdadera conciencia de manera de gobernar, y eso implica, no únicamente 
publicar datos, que también, sino demostrar que estamos en un escaparate, y esto nos viene de Europa, 
pero tiene que ir cayendo hacía todos los niveles de la administración. En Europa como sabemos, hay un 
registro de lobys, que yo espero que en algún momento también se produzca, tanto a nivel nacional 
como autonómico, para que todas las empresas, todos los grupos que sabemos que obtienen 
regulaciones a doc, o por lo menos que pueden influir para tenerlas, pues que los ciudadanos sepan, 
cuando se reúnen por ejemplo con determinados cargos políticos, eso también forma parte de la 
transparencia, y ese es el sentido de ir avanzando en maneras de gobernar, absolutamente visibles para 
todos los ciudadanos, que no únicamente tengan la posibilidad de consultar datos de eficiencia en la 
gestión, y del cumplimiento de determinados compromisos de déficit, sino el como gobiernan, porque, 
con quien, cuando deciden y como. Todo esto forma parte de una cultura que tenemos que ir 
asumiendo, y un poco en ese sentido va nuestra proposición. Más allá de que el Ayuntamiento haga 
declaraciones de su filosofía, y de su compromiso con la transparencia, que muy bien, pero que también 
transmitamos la preocupación de que esto tiene que instaurarse, en este caso es nuestra propuesta, en 
el Parlament de les Illes Balears, porque evidentemente ha quedado en una posición francamente 
deplorable, y manifiestamente mejorable. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Muchísimas gracias Sra. Pulido. El Sr. Martínez aclarará en un segundo las dudas enormes que té el Sr. 
Verger. Per lo tant Senyor, no sé si li aclarirà, però al menys ho intentarà.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Si, les dades que té el Ministeri les hem enviat nosaltres, això perquè li quedi clar. Li ha faltat, quan 
xerrava de deute, ni ha dit bancari, s’ha oblidat, per lo tant no deia la veritat, ni ha dit curt termini, ni 
llarg termini. I li vull dir, vostè està xerrant tot lo dia de que la deute de l’Ajuntament era de 225 milions 
d’euros. Miri, li he d’explicar, només per posar un exemple de que vostè es confon. En el 2011, existien 
els consorcis, amb un endeutament que era de l’Ajuntament, per tant en el balanç no sortia el nom de 
l’Ajuntament, sortia el nom dels consorcis. Aquests consorcis nosaltres els hem desfet, i hem assumit 
directament la deute que ja era de l’Ajuntament, i per això ara surt a nom de l’Ajuntament, perquè 
antes hi havia un altre persona jurídica. Ja amb aquest exemple, ja lo que vostè ha dit, ja no té 
fonaments. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies. Sra. San Gil, cuando quiera.” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Bueno, yo poco voy a añadir. Simplemente decirle a la Sra. Pulido que nosotros compartimos 
absolutamente esta necesidad de avanzar, por eso votaremos en sí al primer punto, y en cuanto al 
segundo punto pues no consideramos que seamos una institución para instar, sino únicamente para 
apoyar que se pueda avanzar en la transparencia. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Vamos a” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Votaremos por separado el punto 1, y luego el 2 y el 3.” 

 
Dictaminat favorablement el punt 1 i desfavorablement el punt 2 per la Comissió de Serveis 
a la Ciutadania: 
 
“1.-  El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a continuar avançant en 
matèria de transparència i complir en el termini de tres mesos la totalitat del acords 
adoptats en febrer de 2013 per complementar el Codi de Bon Govern. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Parlament de les Illes Balears  a implantar de 
manera immediata totes les pràctiques de publicitat i subministrament d’informació 
establertes a la Llei 19/2013 de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació pública 
i bon govern. 
 
El Ple de l’Ajuntament de Palma comunicarà aquest acord a la presidenta del Parlament de les 
Illes Balears”. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
El punt 1, S’APROVA  per unanimitat 
El punt 2, ES REBUTJA  per 16 vots en contra (PP) i 12 a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
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36. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a servei de transport públic als mesos 
d’estiu als barris de Can Pastilla, Coll d’en Rebassa i el Molinar (243/2014). 
 
Dictaminat favorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania,  
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’EMT a millorar el servei de bus que presta als 
barris de Can Pastilla, Coll d’en Rabassa i Molinar als mesos de la temporada alta turística 
per evitar que arribin plens i no facin aturada a aquests barris”. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
26. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la creació d’una comissió de treball 
amb entitats per fer front al drama dels desnonaments (245/2014). 
 
Dictamina desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
“1.El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a crear una comissió de feina de 
caràcter tècnic-polític, amb l´ objectiu de presentar  al Govern de les Illes Balears tot una sèrie 
de mesures específiques per aturar i donar resposta als desnonaments perquè incorporin en la 
futura Llei autonòmica d’Habitatge que s’està tramitant per la Conselleria d’Agricultura, Medi 
Ambient i Territori. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a que en aquesta comissió 
participin totes aquelles entitats socials, plataformes, col·legis oficials, persones expertes en la 
matèria, entre d’altres, que participin de manera directa o indirecta en el “drama dels 
desnonaments”.  
 
Queda SOBRE LA TAULA 
 
39. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a la utilització dels habitatges existents a 
l’antiga presó (248/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Idò continuem i passem al punt 39, és una proposició del grup municipal MÉS, relativa a la utilització 
dels habitatges existents a l’antiga presó. Té la paraula Don Toni Verger quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, tenim una situació concreta, que és uns habitatges al recinte de l’antiga presó de Palma, a la 
carretera de Sóller, una situació bloquejada, estan en abandó, en abandonament fa molts d’anys 
aquests habitatges, a l’espera d’un hipotètic desenvolupament urbanístic, que la veritat tant a curt com 
a mig termini, pareix absolutament impossible. Tenim, tenim per una part tenim aquesta situació, per 
una segona part, per un altre banda tenim, per un altre banda tenim una necessitat a Palma de tenir 
habitatges, i aquest Ajuntament de disposar d’habitatges per oferir a famílies, a persones amb dificultats 
econòmiques greus. Tenim uns habitatges abandonats, tenim una necessitat a Palma evident de, com 
Ajuntament disposar d’aquests habitatges, i tenim una tercera qüestió que és que aquests habitatges, 
podrien estar llestos, es podria posar a punt, segons unes fotos que va mostrar el mateix regidor, es 
podrien posar a punt amb les reparacions necessàries, de manera bastant fàcil. Són uns habitatges que 
evidentment han estat tancats molt de temps, hi ha alguns desperfectes. Amb una sèrie de reparacions 
aquests habitatges es podrien arreglar. El Sr. Valls va donar unes xifres, nosaltres ja dins la moció 
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apuntàvem a una manera d’arreglar aquesta situació, que és a més una cosa que funciona a Europa, i 
funciona també a Catalunya a molts de municipis, que és que l’Ajuntament com a titular d’aquests 
habitatges, contracti amb persones en coneixement de picapedres, de picapedreria, o famílies, amb 
persones amb aquests coneixements, que els contracti per a canvi de cedir aquests habitatges, aquestes 
persones facin les reparacions necessàries. L’Ajuntament únicament hauria de posar els materials 
evidentment, i la direcció tècnica de les obres de reparació. Per tant, d’una manera molt econòmica, 
tindríem 15 habitatges a disposició de famílies i persones que ara mateix ho necessiten. Això funciona a 
molts de municipis de l’Estat espanyol també, a municipis governats per Convergència i Unió, això no és 
la revolució de la tal. Estam parlant de, estam parlant de governs municipals que s’han implicat en 
aquesta qüestió, i fa falta simplement una mica de voluntat política, i una mínima capacitat de gestió, 
simplement obrir un borsí de gent interessada en aquesta qüestió, i fer els contactes corresponents a 
través de la LAU, no hi ha cap tipus de problema, a no esser que els vulguem veure, si volem veure 
problemes, evidentment es poden posar pegues, és una qüestió senzilla la que proposem, senzilla. 
Simplement obrir un borsí, gent que estigui interessada, gent que acrediti uns mínims coneixements de 
picapedreria, i que se’ls atorguin aquestes vivendes, perquè les puguin reparar, rehabilitar, i se’ls doni 
per un temps determinat, fins que arribi aquest desenvolupament urbanístic, que evidentment es fa 
difícil pensar que pugui arribar a curt i mig termini, m’atreviria a dir. Això abans de dos, tres anys, és 
impossible que això es desenvolupi, i això el Sr. Regidor d’Urbanisme ho sap. I per tant podrien disposar 
durant tres anys d’aquests habitatges diverses famílies. Lamentablement en Comissió, el Sr. Valls, va 
posar, es va dedicar a posar tota una sèrie de pegues en aquesta qüestió, parlant de que els costos 
serien molt elevats, de que és difícil jurídicament. Escolti, estam parlant d’una qüestió senzilla, hi ha 
models, tant al resta d’Europa com a altres municipis de l’Estat espanyol. Per favor, els hi demano que 
es repensin aquesta qüestió, és una qüestió senzilla, no deixem podrir durant més temps aquests 
habitatges, s’estan podrint, s’estan degradant. L’Ajuntament és el titular d’aquests habitatges, i ara 
mateix necessitem habitatges, per atorgar a famílies amb necessitats. Jo els pregaria per favor que es 
repensin aquesta qüestió, que estudiïn aquestes formules de gestió, que estan a altres bandes, i que per 
favor, replantegin el seu no inicial en això per ventura, per un cert desconeixement de lo que implica 
aquesta iniciativa. És factible, és viable, i abans de deixar podrir això durant més temps, per favor 
adoptin un vot favorable i s’impliquin en solucionar aquest tema, un projecte social d’aquests tipus, que 
amb un cost mínim per l’Ajuntament, podríem disposar de 15 habitatges nous pel Patronat, perquè es 
puguin gestionar a través d’aquesta formula, de la masoveria urbana, com es fa a moltes altres bandes. 
Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni. Sr. Valls quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Si, moltes gràcies Sr. Batle. Bueno yo quiero recordar y poner de manifiesto, que es indubitada la 
realidad sobre los esfuerzos que está haciendo este Ayuntamiento, en materia de política de vivienda, 
en concreto por toda aquella labor que se está realizando en relación a la lacra social, al problema que 
tenemos en relación a los desahucios. Son innumerables las medidas que hemos tomado, que vamos 
tomando, que están en vigor, y que han recabado la unanimidad de este Pleno, a la hora de, hemos 
acercado posturas, a la hora de tomar todas aquellas medidas que están al alcance, para dar soluciones 
concretas a familias concretas. Ahora Usted hace una proposición, que tiene una complicación técnica y 
un coste presupuestario de tal calibre, que hace que la opción no sea la mejor de las que se puedan 
proponer en relación a dar cobertura a las familias. Las personas que necesitan una vivienda, están 
siendo atendidas por el Ayuntamiento de Palma, en todas las áreas que pueden dar servicio en este 
aspecto, en concreto quiero recordar esa Comisión mixta que existe entre las áreas de Servicios Sociales 
y Urbanismo y Vivienda, para dar todo tipo de solución a todas aquellas familias que buscan orientación 
jurídica también, que se da a través de la oficina de intermediación hipotecaria, y por tanto todo este 
tipo de medidas ya le digo, no solamente han recabado la unanimidad, sino que han sido efectivas 
semana a semana, se van solucionando problemas. Hemos puesto en marcha un nuevo programa de 
Palma Habitada, con ya más de 40 viviendas nuevas adjudicadas, y muchísimas más, más del doble que 
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están ya previstas para poder ser ocupadas. Por tanto, dicha esta cuestión, tenemos que ir a lo que 
Ustedes proponen. Ustedes proponen abrir un recinto que está cerrado, donde existen exactamente 
dos bloques, con dos estudios, una cantina, cuatro viviendas, y otro bloque con seis viviendas. Estas 
viviendas estaban ocupadas antiguamente por el personal que daba servicios a la antigua prisión, y el 
estado en el que están es absolutamente deplorable, les pasamos un reportaje fotográfico, donde 
pusimos de manifiesto cual era el mal estado. Pero es que además, nos encontramos con un problema 
de legalidad. Primero, ¿a quién se adjudican esas viviendas? Segundo, no se puede otorgar una licencia 
de obras para hacer esa reforma, porque el planeamiento en esa unidad de ejecución, que está incluida 
la cárcel, lógicamente prevé otra cosa, y por tanto estaríamos hablando de una licencia imposible. Y 
luego Ustedes hablan de una masovería urbana, un concepto hasta ahora pues no explorado por los 
técnicos del Ayuntamiento, lo cual no quiere decir que yo esté cerrado a eso, pero que le quiero poner 
de manifiesto que dada a circunstancia en el que se tienen en todo caso hacer nuevas instalaciones, 
nuevas instalaciones de baños y cocinas, carpinterías, cubierta del edificio, y que todas las obras que se 
hagan pues lógicamente tiene que ser en cumplimiento de la normativa, pues yo le digo oiga mire, la 
propuesta que Ustedes ofrecen hoy la ponemos sobre la mesa, es económicamente inviable, porque es 
mucho más barato, es decir, si esto tuviera un coste, según dicen los técnicos, de unos 600.000 euros, 
pues nosotros entendemos que el mismo número de viviendas por 350.000, se podrían adquirir en el 
mercado, por tanto sería mucho más razonable ir al mercado a buscar viviendas de ese precio, y por 
tanto no sacrificar un dinero, que además como es contrario al planeamiento, pues lógicamente no 
tenemos conocimiento del tiempo que se va a tardar en ejecutar esa unidad de ejecución, y serían 
rebasadas porque existe un vial público que pasa por encima de esas viviendas, y una reserva de 
carreteras, que el Consell Insular tiene previsto, para realizar una nueva salida de la vía de cintura en ese 
punto. Con lo cual, oiga, la provisionalidad es no solamente absoluta, sino que la precariedad económica 
ya no solamente es un argumento en sí mismo, sino que sería solamente por un tiempo, sería dinero 
verdaderamente tirado al mar. Nosotros entendemos que por tanto en este caso no debe proceder esta 
moción. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Valls. El PSOE, si, Sra. Garvi cuando Usted quiera.” 
 
Sra. Garvi Blazquez (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Un poco ha repetido el Sr. Valls los mismos argumentos que en la Comisión, al final 
es aquello de, estamos haciendo todo lo que podemos, hay muchas familias que están siendo atendidas, 
y yo le preguntaría, ¿Cuántas familias hay sin atender? ¿Cuántas familias hay sin atender? ¿Cuántas 
familias se dirigen al Ayuntamiento que no pueden ser atendidas porque no hay vivienda? Y si tienen 
esos datos, porque en definitiva yo creo que aquí a parte de la exposición que hace el Sr. Verger, lo que 
si sabemos es que nosotros como municipio, tenemos un solar que permite hacer viviendas, y el 
Ayuntamiento ni lo permite adecentar, que yo creo que es la propuesta que propone el grupo MÉS, ni 
las adecenta, ni las promueve, ni nos dice que va a tener un desarrollo inmediato para venderlas y 
promover en tal sitio. Al final la política de vivienda que está llevando Usted, juntamente con el Sr. Isern, 
es sencillamente aquello de ir tapando las emergencias, y no hay una política de promoción de vivienda 
pública, ni hay una propuesta concreta de decir, el Ayuntamiento como objetivo prioritario, a sabiendas 
de la dificultad que tiene, todo el mundo que procede no solo de los desahucios, sino de la dificultad 
económica de miles de familias, pues vamos a dedicarnos a hacer tantas viviendas, vamos a hacer tanta 
promoción pública, sino sencillamente vamos reponiendo, y reparando, pero mi dato y el que me falta 
es ¿Cuántas familias hay sin atender? Y si merece la pena que haya 15 familias que pueden ser 
atendidas de manera inmediata, con esta propuesta que hacen desde el grupo MÉS. Y sino cuéntenos 
que tipo de política de vivienda van a llevar a cabo, de promoción pública. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias Sra. Garvi. Don Toni, quan vostè vulgui.” 
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Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si. El Sr. Valls diu que es prenen moltes mesures en aquest Ajuntament, pel tema dels desnonaments, 
pel tema d’atendre en els desnonats, és cert, és cert, mesures proposades des d’aquest grup des del 
principi de la legislatura, vostès varen torbar un poc més en assumir-les, però bé finalment és vera que 
se n’estan assumint algunes, amb un desplegament evidentment que tampoc no és el que nosaltres 
desitjaríem, però bé, és vera que s’ha fet una certa feina per part d’aquest Ajuntament, sempre a 
remolc de les propostes que s’han presentat des d’aquest grup des del principi, des del minut 1 de la 
legislatura, ja fèiem propostes en temes d’habitatge i en temes d’atendre a desnonats. Vostès varen 
torbar un poc més, per tant les mesures són aquestes i són proposades per qui han estat proposades. 
Després, escolti, no es dona tot solució, a tota la problemàtica d’habitatge que hi ha a Palma, amb 
aquestes mesures que l’Ajuntament intenta desplegar fins ara. Falten vivendes, i falta poder atendre a 
molta de gent, falta poder atendre a molta de gent, el drama està en el carrer, no podem atendre a 
tothom que voldríem atendre, m’imagino. O atenem a tothom que volem atendre amb el tema d’accés 
a l’habitatge? Està clar que, està clar que és una situació, una problemàtica que va increscendo, la 
incapacitat de moltíssima de gent, a poder accedir en el mercat, tant de lloguer com de compra venda 
d’habitatge. I l’Ajuntament com més habitatges pugui disposar, millor solució podria donar, i aquí en 
tenim uns que ja són titularitat de l’Ajuntament. Vostè me diu, és que és molt difícil. A qui s’adjudiquen 
aquestes vivendes? Escolti, i les altres? Les altres que adjudica el Patronat municipal de l’habitatge? Hi 
ha uns criteris, en funció de la necessitat. Aquí ja li dic, també hi ha un altre criteri, que és persones que 
tinguin coneixements de picapedreria, que puguin fer les reparacions ells mateixos, i criteris 
evidentment en funció de la necessitat, i en funció de que aquestes persones acreditin aquests 
coneixements, i s’estableixin uns barems. Quin problema hi ha? I les altres a qui s’adjudiquen les altres? 
Escolti, no posi pegues allà on vostè no li interessa el tema, queda claríssim quan posa aquest tipus de 
entrebancs, quan diu, i a qui les adjudiquem aquestes vivendes. Escolti, això no pot esser mai un 
problema. Després me diu que la masoveria urbana no la coneixen els tècnics de l’Ajuntament, es varen 
fer unes jornades de masoveria urbana a l’anterior legislatura, per tant algú deu conèixer el tema de 
masoveria urbana a l’Ajuntament de Palma, a l’Àrea d’Urbanisme. I si no ho coneixen, escolti, que les 
explorin aquesta via, és una via que funciona a la resta d’Europa, que està funcionant a molts de 
municipis, especialment de Catalunya. Tant de problema hi ha en estudiar una formula que és senzilla? 
Hi ha models per Internet d’aquest tipus de contracte, no tenen cap tipus de norma jurídica, es basen en 
la LAU, són contractes en precari, sense contraprestació econòmica, qualque es compromet a fer les 
reparacions, i accedeix a l’habitatge per un temps determinat. No és tan difícil Sr. Valls, la masoveria 
urbana, és una qüestió senzilla, i en el recinte de l’antiga presó, és una opció ideal per donar ús a unes 
vivendes que sinó es seguiran podrint. Vostè quina solució proposa, vostè sap que el desenvolupament 
urbanístic és impossible, vostè mateix ha proposat que aquí en lloc de fer vivenda en aquest solar, i 
desplegar el PGOU, que ara diu que com que hi ha el PGOU, no es pot assumir aquesta idea, vostè 
mateix ha proposat modificar el PGOU perquè es pugui fer un centre comercial aquí, vostè no descarta 
fer un centre comercial aquí, perquè diu que és molt difícil desenvolupar aquest àmbit així com està en 
el PGOU. Per tant, vostè sap que és impossible que això es desenvolupi. Hem de seguir deixant podrir 
aquestes vivendes durant anys i anys? No podem optar per una qüestió que es pot explorar, que existeix 
a altres bandes, que seria molt fàcil d’assumir, amb una mínima capacitat política, una mínima capacitat 
de gestió. Sr. Valls li demano que s’estudiï una miqueta més el tema, no me digui que els tècnics no 
coneixen aquesta qüestió, perquè aquesta qüestió és molt fàcil de trobar, hi ha molts d’exemples i molts 
de models de com implicar això, i és senzill Sr. Valls, me cregui que és senzill Sr. Valls, me cregui que és 
senzill, fa falta una mica de voluntat política.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“i no és car, no és car perquè això la mà d’obra la posen les persones que accedeixen a la vivenda, 
vostès només han de posar els materials com Ajuntament.” 
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Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Per favor, no negui això.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni, moltíssimes gràcies, molt amable. Sr. Valls per acabar.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Si. Moltes gràcies Sr. Batle. Sra. Garvi, Usted ha sido Concejal de Urbanismo, y sabe perfectamente que 
existe una unidad de ejecución, con 103 viviendas. Mire, nosotros no tapamos emergencias, nosotros 
atendemos emergencias. Ustedes se han cansado de decir que estamos en un estado de emergencia 
social, y es verdad, el Ayuntamiento ha llevado toda su actividad de vivienda, para atender el estado de 
emergencia social, para dar soluciones en materia de viviendas, para dar soluciones concretas a familias 
concretas, y esto no es que lo hayamos hecho, es que lo seguimos haciendo y vamos a más. Por tanto, 
aquí de lo que se trata, si Usted quiere derivar la no ejecución de la protección de estas 8 viviendas 
disponibles, o 15 como dice el Sr. Verger, porque Ustedes saben que la Policía en estos momentos está 
ocupando, y protección civil están ocupando los bajos de estos edificios. Si Usted quiere trasladar esto a 
un, al debate de la política de vivienda, yo creo que sería otro momento mucho mejor para profundizar 
en este sentido, pero ya le dije yo que no había ninguna dificultad en que si esta unidad de ejecución, se 
ejecutaba por parte de los particulares, pues destinar ese presupuesto, el precio que se adquiera, 
destinarlo a vivienda de promoción social. En ese sentido pues siempre nos encontraran y creo que 
podríamos consensuarlo, si es esto lo que Ustedes quieren decir. Estirar el presupuesto para edificar 
vivienda pública en estos momentos, pues no estamos en condiciones, y no hace falta ahondar en ese 
tema, porque realmente Ustedes conocen cual es el estado de la cuestión. I a la fi, a la fi, he aconseguit 
del Sr. Verger que digui que a Palma falten vivendes, a Palma falten vivendes, estam d’acord. Lo que no 
se puede hacer es alegar que la solución de las viviendas en Palma, está en rehabilitar ocho viviendas, 
con un coste de 50.000 euros por vivienda, cuando las hay nuevas por precio menor. Si, bueno, oiga, 
mire, es el precio que me dan a 675 euros m

2
 de rehabilitación, los técnicos del Patronat de l’Habitatge. 

Es igual, si fuera la mitad serían 350. Tampoco estamos en condición de realizarlo. Por tanto, desprecio 
total a la legalidad como siempre, por una cuestión que plantean, que es económicamente inviable, es 
urbanísticamente incoherente, y sobretodo jurídicamente imposible. Masoveria urbana, ho podem 
estudiar, però a altres bandes on el planejament ho permeti. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Bé, moltes gràcies idò, anem a passar a la votació damunt el punt. Vots a favor de la proposta...” 

 
Dictaminat desfavorablement per la Comissió d’Urbanisme: 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria d’Urbanisme i Habitatge a desplegar les 
actuacions tècniques i administratives necessàries per poder utilitzar els habitatges existents a 
l’antiga presó, per a allotjar famílies i persones amb dificultats econòmiques per accedir a un 
habitatge”. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE  i MÉS) 
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17. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS  relativa a més i millor ocupació 
per més autonomia de les dones (108/2014) i esmena d’addició ( 244/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem idò en el següent punt del debat, que és el punt 17, havia quedat sobre la taula, la proposició 
del grup MÉS, relativa a més i millor ocupació per més autonomia de les dones i l’esmena d’addició. No 
se si. Molt bé, la Sra. Truyol idò, estam en el punt 17, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si, vale, gràcies. Bé, si, hem presentat aquesta proposta, la varem presentar ja fa un parell de mesos, i 
la varem deixar damunt la taula, però creiem que l’havíem de recuperar, perquè és un tema que ens 
preocupa i bastant. Com ja s’ha comentat abans en aquest Ple, la dona pateix múltiples explotacions i 
discriminacions. Entre d’altres també del sistema econòmic i del sistema patriarcal. Hi ha una violència 
estructural, que moltes vegades és invisible i subtil, però existeix, i cada vegada les administracions 
públiques, haurien de fer més feina, per eradicar aquesta violència. La pobresa, com bé sabem, té cara 
de dona. La majoria de les persones que són pobres, que tenen pocs recursos, són dones. I totes les 
persones que depenen de elles. Però ara mateix amb la crisis, amb aquesta estafa que estam patint, 
aquesta desigualtat entre homes i dones s’ha incrementat cada vegada més, ja que moltes de les 
retallades que s’estan aplicant, afecten de manera molt més negativa sobre les dones, que sobre els 
homes, i això genera encara més discriminació i desigualtat. Si mirem algunes dades del mercat laboral, 
les dades de l’any passat de la EPA i del informe ombra, veiem que les dones pateixen una greu 
discriminació en el mercat laboral. La taxa d’activitat de les dones, no arriba en els 60 punts, i en canvi 
els dels homes supera els 70. La taxa d’ocupació de les dones, és del 46,24%, molt més baixa que la dels 
homes. Les taxes d’atur també són més altes en els casos de les dones. Segons dades del banc 
d’Espanya, que no és cap entitat revolucionària, ni d’esquerres, sempre ha comentat en aquesta època 
d’estafa financera i de crisis, que hi ha molts més acomiadaments cap a les persones, que tenen un 
menor salari, i menys qualificació. I sabem que les dones pateixen molt menor salari. Les dones tenen un 
salari mig, del 16,4% inferior en els dels homes, a tota Europa. Les dones han de fer feina 85 dies més 
que els homes, per cobrar lo mateix. Això suposa una gran desigualtat entre homes i dones, per fer la 
mateixa feina. A més les dones, el 60% de les persones universitàries són dones, o sigui que estam molt 
més preparades per fer feines en càrrecs de qualificats, i tot i així tenim un salari inferior. Només el 18% 
de les persones que tenen càrrecs directius, són dones, un altre discriminació, el sostre de vidre. Hi ha 
moltes altres dades de mercat laboral, que ens donen llum sobre quina és la situació de les dones, que 
no tenim una igualtat d’oportunitats, perquè la pròpia estructura econòmica, fa que les dones sempre 
estiguem a un segon pla, o tinguem molt menys recursos, o estiguem més discriminades. Per un altre 
costat també amb el sistema de pensions, també es fa evident, les dones cobren de mitja una pensió de 
659 euros, i en canvi els homes tenen unes pensions mitges de 1.067 euros, això suposa un agravi cap a 
les dones, a l’hora de cobrar les pensions, ja que com hem dit abans, estan dins el mercat laboral, amb 
una situació molt més precària, molt més inestable, amb salaris més baixos. Tenen una vida laboral molt 
més erràtica, perquè moltes vegades abandonen la seva trajectòria laboral per tenir cura dels fills, o de 
persones grans, o d’altres aspectes domèstics, és un altre aspecte, també molt important, que el treball 
domèstic ha d’esser molt més valorat dins el món el actual. Ja que les dones moltes vegades, és 
invisibilitzada en l’àmbit laboral, però fa una feina que és molt important, reproductiva i domèstica que 
haurien d’assumir moltes vegades les administracions públiques, i que amb aquestes retallades, ens les 
han robat. Per això les dones en tot aquest marc, les dones, ja ho hem dit altres vegades, les dones són 
més pobres, estan més marginades i estan més discriminades. Per això considerem que des d’aquest 
Ajuntament, s’hauria de fer més feina per incorporar més les dones en el mercat laboral, i que tinguin 
unes millors condicions laborals. Per això s’ha de fer més feina per ocupació de les dones, i més feina 
per incrementar la qualitat laboral de les dones. Això vol dir més polítiques d’igualtat i més polítiques 
d’ocupació per a les dones. Hem d’empoderar a les dones perquè incrementin la seva autonomia, per 
això volem que aquest Ajuntament, doni compliment en els plans i a les lleis d’igualtat, per incrementar 
la ocupabilitat de les dones, que hi hagi més dones en el món laboral, totes les dones que vulguin fer 
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feina, puguin fer feina en condicions dignes i en condicions d’igualtat dels homes aquí a Palma. I també 
demanem que tant la Regidoria d’Igualtat com Palma Activa, iniciï programes d’ocupació dirigits cap a 
les dones, i especialment que Palma Activa, modifiqui el seu Pla estratègic, per incorporar una línea de 
treball dirigida exclusivament a les dones, precisament per revertir aquesta situació de desigualtat en el 
mercat laboral que fèiem referència.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. Truyol, molt amable. Sra. Ferriol, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, amb aquest tema ja varem estar comentant, que el problema que tenim és que 
l’Ajuntament de Palma no té competència en inserció laboral, ni en cap dels aspectes del que és 
competent el SOIB. I ja li varem presentar en una reunió que varem tenir, juntament amb la Sra. 
Sánchez, les dades que teníem de quina havia estat la incidència de les dones, en els aspectes formatius 
de Palma Activa, l’any 2013, i es veia que el 50%, més del 50% de les persones que han, s’han beneficiat 
dels serveis i programes que té Palma Activa, són dones. Jo entenc perfectament el debat que vostè fa, 
entenc el plantejament que fa, lo que passa és que hem de sabre, com deia abans, que a lo millor la Sra. 
Pulido m’ha interpretat malament, o jo no m’he explicat bé. Lo que volia dir és que, no és que els temes 
que es xerren aquí, no siguin de preocupació dels ciutadans. Jo comprenc que quan es dur un tema, que 
és d’un àmbit que no és el municipal, és perquè té una incidència en els ciutadans i ciutadanes de 
Palma, i per tant té una repercussió. Lo que passa és que jo a lo que me volia referir, és que nosaltres 
tenim l’obligació de centrar-nos, i fer lo que ens toca fer, perquè si no xerrem de política municipal, 
aquest Ple perd de qualque manera la seva raó d’esser. Y a esto me refería Sra. Pulido cuando lo he 
comentado. Per tant, respecte de tenir més competències i més responsabilitats, no es pot, no es pot 
perquè hi ha una normativa, que diu d’una manera molt clara, que és lo que correspon fer a cadascuna 
de les administracions, i aquesta és una tasca que correspon a la Comunitat Autònoma. Respecte del 
punt 2, evidentment les Lleis estan per complir-se, i no perquè s’aprovi a un Plenari i que es compleixi, 
tenen més raó d’esser l’obligatorietat del compliment. Ara, també li vull dir una cosa, el Pla d’igualtat 
que xerra de programes de millora d’ocupabilitat de les dones, el varen fer a un moment en el que la 
situació era distinta a la de ara, no perquè sigui una situació més complexa econòmicament, sinó perquè 
hi ha en aquests moments en vigor una Llei, que lo que fa és ordenar les competències, i que ens 
impedeix materialment poder fer lo que excedeixi de la competència municipal, per tant és un Pla que 
haurem de revisar. I després, respecte del punt número 3, lo mateix que he dit respecte del punt 1, no 
podem impulsar programes d’ocupació, perquè aquesta és una competència de la Comunitat 
Autònoma. I per continuar li don la paraula a la Sra. Crespi.” 
 
Sra. Crespi Pibernat (PP): 
 
“Gràcies. Bueno, com sap Palma Activa, dur en marxa polítiques pel desenvolupament econòmic de la 
ciutat, ajudem a les persones a cercar feina, i ajudem a crear llocs de feina, a traves de persones que 
volen crear empreses, o ja negocis que estan en marxa. Com ja ha dit la Sra. Ferriol, hem detectat que el 
percentatge de dones, supera en els d’homes, en tots els programes, com el Servei d’orientació laboral, 
o formació o el servei de l’agència de col·locació. Quan varem fer el Pla estratègic, a l’any 2011, aquest 
Pla estratègic, dura fins l’any 2015, fins l’any que ve. Es va fer un petit diagnòstic, i varem detectar que 
en aquell moment, la prioritat per aquestes polítiques que acabo d’enumerar, eren els joves. L’any 
passat, degut a una demanda i degut a un altre anàlisi posterior, varem detectar que havíem de fer 
programes i activitats específiques per el col·lectiu majors de 45 anys, vist que tenien reals dificultats 
per trobar feina, dones i homes. És a dir, que dins les polítiques que es fan des de Palma Activa, ara 
mateix modificar el Pla estratègic per elaborar pues ja sigui a nivell de cursos formatius, o d’orientació 
laboral, o d’intermediació, que és l’agència de col·locació que tenim conveniada amb el SOIB, activitats 
específiques pues, no les trobem necessàries. Ho hem estudiat i no seria necessari, si que vetllarem 
perquè les ofertes de feina que ens arribin, no tingui cap tipus de discriminació, ni per raó d’edat, ni de 
gènere, ni per raó de país d’origen, ni cap tipus de discriminació. Per tant, si que tenim en compte la 
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perspectiva de gènere, i polítiques d’igualtat, però no modificarem el Pla estratègic, entre d’altres 
motius, com he dit, perquè acaba l’any qui ve. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. Crespi. Sra. Sánchez, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, veig que vostè Sra. Ferriol continua amb la seva dinàmica, de que això no, és una 
dinàmica, és un mantra, un mantra Ferriol. No? Això es centrin, se centrin en les polítiques municipals 
per favor, es centrin. Però és que no es dona compte que la reforma laboral, que ha enllestit el seu 
partit polític, ha estat letal per les dones d’aquest país. O sigui, aquestes reformes laborals lo que, a part 
de la precarietat que tenim dels llocs de feina, i també de la disminució de salaris i de les condicions, i 
dels drets dels treballadors i treballadores, ha afectat encara més a les dones. Aleshores lo que és 
desitjable, primer nosaltres ho hem demanat aquí més d’una vegada, està en contra d’aquesta reforma 
laboral, vostès han votat en contra de les nostres proposicions, i de les nostres peticions. Però jo crec 
que aquí està un dels quids de la qüestió més importants per una banda, però llavor també ara si els 
criticaré, que vostès a principi de la legislatura, varen creure només i varen apostar les seves polítiques 
d’ocupació a l’Ajuntament de Palma en un altre mantra, l’emprenedoria. No? Hem d’esser tots 
emprenedors, ens hem de llançar a esser empresaris. I no se’n donen compte de que no tothom serveix 
per esser empresari? No se’n donen compte que no totes les persones tenen el do ni la sort d’enllestir 
un negoci? És que hi ha molta de gent que s’ha fiat de les seves polítiques, han invertit en un negoci a la 
nostra ciutat, i han tancat. Que els diem a aquestes persones? Nosaltres creiem que la radicalitat de la 
seva política, no va esser bona. No poden llevar radicalment, en el 2011, les polítiques actives 
d’ocupació, els programes de formació, i passar-nos a les aventures dels emprenedors. No, jo crec que 
no ha estat correcte. Jo crec que no es pot radicalitzar les polítiques d’uns mesos a uns altres, d’aquesta 
manera. Estic d’acord que han de donar una ajuda en els emprenedors, i que aquest país pot tenir un 
dèficit si ens comparem amb els països anglosaxons, però realment no es pot deixar de fer polítiques 
actives d’ocupació. I si tenim un problema en el nostre mercat laboral, i les dones d’aquesta ciutat i 
d’aquesta Comunitat Autònoma també, i d’aquest país, tenen un problema afegit de desigualtat, perquè 
no hem arribat en aquest país, en l’any 2014, a la plena igualtat de condicions en el mercat laboral dels 
homes i de les dones, i això és un fet reial, i que les estadístiques ho diuen i cada any els sindicats, i cada 
any les diverses, els diversos serveis estadístics d’aquest país és lo que ens diuen. I lo que li està 
demanant el grup de MÉS, per favor, tenim aquest problema l’any 2014. Perquè no fem programes 
dirigits per les dones i per pal·liar aquesta situació. I vostès diuen no, no volen veure quina és la situació, 
ni la realitat de la societat ni de les dones d’aquesta ciutat, i això és la seva marca política, el no, no, i 
més no. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sra. Sánchez, molt amable. Sra. Truyol.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si, bé. M’agradaria que no ens escudéssim en lleis superiors, lleis del Govern autonòmic o del Govern 
estatal o europeu, quan són lleis que ha fet el mateix partit que vosaltres representeu, les ha fet el Partit 
Popular, moltes d’aquestes lleis, que ara justifiqueu que aquí hem hagut de retallar competències, o 
hem hagut de retallar en recursos, i que per això no podem donar segons quins serveis, que a lo millor 
en un moment donat ens agradaria donar, però que no podem donar perquè no ens els deixen donar. 
Sou vosaltres mateixos que genereu unes lleis, que impedeixen que aquesta serveis, o que aquests 
recursos, es puguin donar en les condicions que es mereixen les dones d’aquesta ciutat. Si mirem el Pla 
d’igualtat entre dones i homes, el Pla d’igualtat de dones i homes 2012-2014, veiem que hi ha un total 
de 62 accions, i només una parla d’ocupació. Una de l’eix que es comentava, de millorar l’ocupabilitat de 
les dones, i posa: acció, fomentar l’autoocupació i la iniciativa emprenedora de les dones com a sortida 
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professional. Com s’ha comentat abans, es prioritza única i exclusivament, la sortida laboral de les dones 
en quant a emprenedoria, en quant a empresàries que poden esser, no com a treballadores o altres 
aspectes a desenvolupar, de dins el mercat laboral, o en treballs remunerats. Creiem que, ja ho hem 
denunciat moltes vegades, és un greu error, considerar la prioritat de la inserció laboral de les dones, en 
relació a la emprenedoria, amb aquesta concepció d’emprenedores modernes, i molt polivalents, quan 
la realitat també de moltes emprenedores i molts d’emprenedors, són treballadors i treballadores 
autònomes, que són obligats gairebé a esser autònoms, perquè són autònoms encoberta, que això 
suposa també un agravi comparatiu en una contractació  normalitzada, per part de certes empreses que 
abusen d’aquesta suposada emprenedoria tan estupenda que defenseu des del Partit Popular. Per un 
altre costat, si mirem el Pla estratègic de Serveis Socials i Igualtat. Ah perdó, si exacte el Pla estratègic de 
Serveis Socials i Igualtat, també veiem que sols hi ha un eix d’igualtat, i en cap moment es parla de 
l’empoderament de les dones i del mercat laboral, un altre errada total perquè ja s’ha comentat moltes 
vegades en aquest Ple, que des de Serveis Socials, no s’ha d’aplicar polítiques existencialistes, sinó 
d’empoderament de les persones, i per poder empoderar i que les persones no hagin de recórrer en els 
Serveis Socials, un dels eixos importants a treballar, és precisament que tinguin igualtat d’oportunitats 
en el mercat laboral, i per això insistim en la proposta que fem. Moltes gràcies. Sra. Ferriol, quan vostè 
vulgui.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Només per dir que, primer que les lleis, tant si ens agraden més com si ens 
agraden menys, són d’obligat compliment. Per tant, escolti, ens agradaran o no ens agradaran, però són 
d’obligat compliment per a tothom, per a tothom, per a tothom Sra. Truyol. Bé. Per una altre banda, per 
un altre banda dir que, com ja he comentat abans, a qui correspon fer la promoció en els temes 
d’ocupació, i tot lo que vostè està comentant, que a mi me pareix que com a concepte està molt bé, i 
que comparteixo, no és administració local, no estam dient que no estam d’acord en lo que planteja, 
estam dient que no correspon a l’Ajuntament de Palma fer això, i no correspon vol dir, que si nosaltres 
iniciem qualsevol línea en aquest sentit, hi ha una intervenció que ens fa un informe negatiu, i això és 
així. Per tant jo crec que hem d’esser realistes, i hem d’entendre en quin entorn i en quin context ens 
situem. I després, simplement dir que, el Pla estratègic de Serveis Socials, està elaborat pels tècnics de 
Serveis Socials i d’Igualtat, que són exactament els mateixos en el cas de Igualtat, que formaven part de 
l’equip a l’anterior mandat, i per tant la visió que poguessin haver estret vostès des del punt de vista 
polític, no es tal, perquè és un Pla estratègic que s’ha fet conjuntament amb tots els tècnics. Moltes 
gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, moltíssimes gràcies. Anem idò a votar la proposició...” 

 
Dictaminat desfavorablement la proposició i l’esmena d’addició per la Comissió de Serveis a 
la Ciutadania: 
 
“1.  L’Ajuntament Ple insta al govern municipal a dotar de competències i responsabilitats a la 
Regidoria d’Igualtat, entre d’altres, mesures per facilitar la coresponsabilitat i polítiques per a 
l’autonomia de les dones. 
 
2. L’Ajuntament Ple exigeix el compliment de la llei orgànica 3/2007 per a la igualtat efectiva 
de Dones i Homes, i el Pla d’Igualtat municipal entre Dones i Homes referent als Programes de 
millora de l’ocupabilitat de les dones. 
 
3. La Regidoria d’Igualtat conjuntament amb Palma Activa i els agents socials posaran en marxa 
un programa per augmentar l’ocupació cap a les dones i la seva autonomia, que hauria de 
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contemplar a més de la informació i orientació, la formació tan reglada com a ocupacional i les 
eines imprescindibles per a la recerca d’ocupació”  
 
Esmena d’addició (244/2014) 
“El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a modificar el Pla estratègic 2012-2015 de 
PALMA ACTIVA en els termes següents: 
 
a) Introduir una nova línia de treball a l’eix 3 “Potenciar l’ocupació de les persones i incentivar 
la inserció laboral”,  a l’apartat 3.7.1 “Publicacions i estudis en matèria d’ocupació i nous 
jaciments”: una guia d’ajuda i modalitats de contractació per a promoure l’ocupació de les 
dones. 
 
b) Modificar el Pla Estratègic 2012-2015 de PALMA ACTIVA, per incloure, polítiques actives de 
promoció d’ocupació dirigides a les dones”. 
 

Es REBUTJA la proposició i l’esmena d’addició  per 16 vots en contra (PP) i 12 a favor (PSIB-
PSOE i MÉS). 
 

18. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a  facilitem la feina al Club 
esportiu Sant Jordi (159/2014). 
 
Dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
 “El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’Institut Municipal d’Esports a solucionar per l’inici 
de la temporada que ve (2014-2015) el problema dels vestidors del Club Esportiu Sant Jordi 
incrementant el seu nombre pel correcte funcionament de l’entitat”   
 

S’APROVA per unanimitat 
 

19. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a denegació de l’indult a Jaume Matas 
(229/2014) i alternativa PP (275/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Punt 19, grup municipal MÉS, relativa a la denegació del indult a en Jaume Matas. Don Toni, quan vostè 
vulgui.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, tenim l’expresident del Govern del PP, el Sr. Jaume Matas, condemnat en ferm pel Tribunal Suprem, 
a una pena de 6 mesos, per tràfic d’influències. El Sr. Matas va sol·licitar a l’Audiència Provincial, la 
suspensió d’aquesta pena, la substitució per una multa, l’Audiència va rebutjar, suspendre aquesta 
pena, i va indicar tota una sèrie de qüestions per rebutjar aquesta petició d’indult. Evidentment un dels 
motius és que el Sr. Matas, no hagi realitzat cap acte, ni mostrat cap interès, en reparar o rehabilitar el 
mal causat. A demés de negar el delicte, un delicte acreditat i establert per una sentència del Tribunal 
Suprem. També diu l’Audiència, que l’entitat dels fets, és molt greu, genera un gran rebuig social. Que 
un President de Govern faci un tràfic d’influències, acreditat judicialment, és un atemptat frontal a 
l’estat de dret, això diu l’Audiència Provincial. Ningú entendria evidentment aquí, a les Illes Balears, a 
Palma, ningú entendria que s’indultés en el Sr. Matas, d’aquest delicte de corrupció. Per això, per això, 
varem proposar en aquest Ajuntament, un pronunciament clar, un pronunciament clar, un text clar, que 
traslladés en el Govern de l’Estat, que ara mateix té damunt la taula aquesta petició de denegació del 
indult, varem, varem demanar un pronunciament clar d’aquest Ajuntament, en sentit d’instar en el 
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Govern de l’Estat, a denegar la petició d’aquest indult, presentat per l’expresident Jaume Matas. També 
varem incorporar un segon punt, que és una qüestió que per nosaltres també és molt clara i molt 
evident, que és instar en el Govern de l’Estat, a que tramiti una modificació de la Llei d’indults, perquè 
aquesta estableixi de forma clara, que no podrà concedir-se el indult a persones condemnades per 
delictes de corrupció, és una qüestió que també és intolerable pensar que uns polítics, uns membres 
d’un Govern de l’Estat, indultaran a un altre polític, per una qüestió de corrupció. És inassumible, seria 
una greu injustícia, i a demés és absolutament intolerable. No pot esser. Per tant pensem, varem pensar 
que seria important, que l’Ajuntament de Palma es pronunciés en aquest sentit, de manera clara, de 
manera contundent en aquesta qüestió. Evidentment aquesta moció, és la mateixa que ja va presentar 
MÉS en el Parlament de les Illes Balears, allà el PP, i així va quedar reflectit en els diferents mitjans de 
comunicació, va fer el ridícul, votant en contra d’aquesta moció, una autèntica agressió a la dignitat dels 
ciutadans. Jo crec que a demés és votar en contra del sentit dels mateixos electors del Partit Popular, 
d’una manera molt evident. Ningú entendria que s’indultés en el Sr. Matas, i tothom vol que es traslladi 
en el Govern de l’Estat, que té damunt la taula aquesta petició d’indult, que els ciutadans de les Illes 
Balears, no estarien d’acord en que s’indultés en el Sr. Matas. El PP en el Parlament va fer el ridícul, 
nosaltres pensàvem que a l’Ajuntament de Palma, el Batle, que presumeix de tenir un tarannà diferent, 
una forma de fer diferent. Que la forma de fer es demostraria, aquesta forma de fer diferent es 
demostraria també en fets, que era aprovar una moció, amb un pronunciament clar, que jo crec que no 
genera cap dubte a ningú, ni tan sols a cap elector, o inclús militant del Partit Popular. És una qüestió de 
dignificar la política, és una qüestió de representar la voluntat popular. Lamentablement el Sr. Sansó en 
Comissió, ja va votar en contra d’aquesta moció, va proposar una alternativa, una alternativa que 
nosaltres ja li varem dir també en Comissió, pensàvem que el text del punt número 2, era totalment 
assumible. El text que proposa el Partit Popular és, l’Ajuntament de Palma insta al Govern de l’Estat, a 
denegar la concessió del indult, a totes aquelles persones que han estat condemnades en casos de 
corrupció política. Totalment d’acord, això, podien votar a favor, sempre i quant, s’inclogués també, a 
partir d’aquí una coma, en concret denegui la petició d’indult al Sr. President, al Sr. Expresident Jaume 
Matas, que és la petició d’indult que està damunt la taula del Consell de Ministres ara mateix, perquè 
totes, pensem que és clarificador, simplement aclareix el text que proposa el Partit Popular. 
Lamentablement el Sr. Sansó, no va sabre explicar perquè, no va explicar perquè, però va negar també 
aquesta possible transaccional que nosaltres proposàvem. Respectar el text del punt número 2, del 
Partit Popular, simplement introduint una menció a aquesta concreció, i en concret denegui la petició 
d’indult presentada per l’expresident Jaume Matas. Pensem que millora el text del Partit Popular, que 
nosaltres podem assumir fins en aquest punt. Evidentment, la proposta, el punt número 1, si que no és 
en absolut assumible, aquí es diu que evidentment no és un text prou clar en el sentit que la Llei 
d’indult, es modifiqui en el sentit de no concedir el indult, a persones condemnades per delictes de 
corrupció política. Això si que hauria d’esser un pronunciament també clar, i això, la moció del PP, queda 
absolutament descafeïnada en aquest sentit, en el punt número 1. Però el punt número 2, si que 
l’haguéssim pogut transaccionar, el Sr. Sansó es va negar en Comissió, nosaltres esperem que avui això 
es pugui reconsiderar, perquè pensem que seria una bona notícia pels ciutadans de Palma, seria una 
qüestió de dignificació 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“de la política, i de representar el sentit popular. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni, molt amable. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
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“Si, nosaltres mantindrem la mateixa postura que s’ha aprovat en el Parlament de les Illes Balears, i per 
tant és aquesta la proposta que ha presentat el grup municipal popular, exactament la mateixa que s’ha 
aprovat en el Parlament, que si està en el Govern de l’Estat, un cop valorada la jurisprudència del 
Tribunal Suprem en matèria d’indults, en especial les darreres sentències dictades per aquest alt 
Tribunal, que estudiï la possibilitat d’introduir modificacions a l’actual Llei de 18 de juny de 1870, perquè 
s’estableixin regles per l’exercici d’aquesta gràcia d’indult. I després pues instar en el Govern a denegar 
la concessió del indult, a totes aquelles persones, no cap en concreta, a totes aquelles persones, que 
han estat condemnades en casos de corrupció política, mentre no es materialitzi la reforma de la vigent 
Llei del indult de 1870. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sr. Martínez. El PSOE, si, Sra. Pulido.” 
 
Sra. Pulido Roman (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Si. Nosotros tampoco entendemos que el Partido Popular, ya se lo dije al Sr. Sansó 
en la Comisión, presente una alternativa de máximos, que es denegar el indulto a todas las personas 
incursas en casos de corrupción, y luego se niegue a concretarlo en la persona del Sr. Matas. Esto es 
como las Mises que quieren la paz mundial, y que luego se negasen a condenar los conflictos en Sudán o 
en Crimea. No entendemos por que motivo cuando es una condena, que pienso que nos dignificaría a 
todos como ciudadanos de esta Comunidad Autónoma, que fuimos víctimas de la actuación, ya no 
presunta sino confirmada del Sr. Matas, pero especialmente al Partido Popular, que al fin y al cabo es el 
partido al que pertenecía esta persona. Nosotros creemos que demostrar que estamos en contra de que 
se indulte al Sr. Matas, es de alguna manera intentar pasar página, porque pensamos que el Sr. Matas 
fue el iniciador, el faro de la corrupción en esta Comunidad Autónoma. Yo creo que si el Presidente no 
hubiese dado el ejemplo que dio, de mala gestión, de aprovechamiento, de malversación, de todos los 
delitos de los que está acusado, seguramente otras personas del ámbito del Partido Popular, que viendo 
su actuación, consideraron que estaban también habilitados para hacer lo propio, ya no se hubiesen 
atrevido. Yo creo que si el Sr. Matas no hubiese actuado como actuó, aquí el Sr. Rodrigo de Santos no 
hubiese actuado como actuó. En la Comunidad Autónoma, ni el Sr. Massot ni el Sr. Gibert, ni tantos 
otros que han ido pasando por los Tribunales, y algunos de ellos están en prisión. Si no hubiesen tenido 
ese faro, seguramente no se hubiesen atrevido. Por lo tanto, pienso que esto sería una manera de dar 
ya carpetazo a esa época, y que no sea solamente un pronunciamiento de la oposición, sino que el 
Partido Popular se uniese a esa condena, y bueno, e iniciar un camino ya habiendo purgado de alguna 
manera, al menos como partido, esta etapa negra de nuestra democracia. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias Sra. Pulido. Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, jo és que sincerament, no ho entenc, no ho entenc. Punt número 1, es reafirma el Sr. Martínez en 
que el text ha de dir, que l’Ajuntament de Palma ha d’instar al Govern de l’Estat, a introduir 
modificacions en l’actual Llei d’indults. Escolti, és molt clara la modificació que hem d’instar a introduir a 
la Llei d’indults, és molt clara i la recollim a la nostra proposta. Uns polítics no poden indultar a un altre 
polític, és així de clar, és intolerable que uns polítics asseguts a un Consell de Ministres, indultin un 
polític, per una qüestió de corrupció política. Això a la Llei d’indults, ha quedat claríssimament 
contemplat. No hem d’instar en el Govern a introduir modificacions en la Llei d’indults, no, no, s’ha de 
dir així de clar i així de rotund, uns polítics no poden indultar a uns altres polítics per temes de corrupció, 
això ha de quedar recollit així tal qual a la Llei d’indults. Després, insisteix també el Sr. Martínez, en que, 
amb el text del segon punt, que ha de dir, a totes les persones de corrupció. Totalment d’acord, jo ja li 
he dit abans, estam d’acord amb aquesta redacció. Efectivament, a cap persona, hem d’instar, hauríem 
d’instar en el Govern de l’Estat a denegar la concessió d’indult, a totes aquelles persones que han estat 
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condemnades per casos de corrupció política. Totalment d’acord. Però és que el indult que tenim 
damunt la taula ara mateix és el del Sr. Jaume Matas, és aquest el indult que té el Govern, assegut en 
Consell de Ministres, a l’hora de denegar o no denegar, és això que té damunt la taula. Quin problema hi 
ha en concretar, en concretar, ja que és lo que hi ha damunt la taula, en concretar, afegir a la seva 
redacció, afegir, i en concret la petició d’indult presentada pel Sr. Jaume Matas. Però quin problema hi 
ha amb això? Quin problema hi pot haver? Vostès no han passat pàgina d’aquesta etapa del Sr. Matas? 
Que vol que pensi la ciutadania? Que vostès no han passat pàgina. Perquè es neguen a concretar això. 
Perquè, a quin plantejament hi cap això? De que s’estiguin negant a concretar això. Quan és un tema 
evident, jo els hi torn a demanar que per favor, encara tinc l’esperança que rectifiquin, és que no pot 
esser. Hem de representar, aquest Ajuntament ha de representar la voluntat de tots els ciutadans de 
Palma. La voluntat dels ciutadans de Palma està claríssima amb aquest tema, ningú entendria que 
s’atorgués un indult al Sr. Jaume Matas, ningú ho entendria. Siguem representants de la voluntat dels 
nostres conciutadans, inclús dels seus mateixos electors. No es neguin, no es neguin a aprovar una 
moció, amb un pronunciament clar al respecte, perquè lo que pensarà la ciutadania és que vostès 
encara no han passat pàgina, i més un Ajuntament que, un Batle que presumeix de formes diferents i de 
governar de manera diferent, i d’esser un paper, que no, que no està d’acord amb determinades 
maneres d’obrar del Govern de la Comunitat Autònoma. Jo la veritat, tornem a incórrer dins el mateix, 
dins la mateixa greu errada que va incórrer el paper a nivell balear. En el final queda clar que el PP és el 
PP, i que no vol passar pàgina del Sr. Matas, sigui l’Ajuntament de Palma, sigui en el Parlament. I 
sincerament jo crec que ni els seus mateixos electors això ho entenen. Lamentar profundament que no 
haguem estat capços d’assumir un text tan clar i tan evident per a tothom.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni, molt amable. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Si, simplement, és complicat entendre que s’hagi de fer un acord individual, és a dir, cada pic que hi 
hagi una sol·licitud, pues ens haurem de posicionar, quan ja en podem fer un genèric, com el que 
proposem com alternativa el Partit Popular. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies idò. Passem a la votació...” 

 
Dictaminat desfavorablement la proposició (229/2014) i favorablement l’alternativa del 
Grup Municipal Popular per la Comissió de Serveis  a la Ciutadania: 
 

Alternativa PP (275/2014): 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta el Govern de l’Estat a que, un cop valorada la 
jurisprudència del Tribunal Suprem en matèria d’indults, en especial les darreres sentències 
dictades per aquest Alt Tribunal, estudiï la possibilitat d’introduir modificacions en l’actual 
Llei de 18 de juny de 1870, per la que s’estableixen les regles per a l’exercici de la Gràcia 
d’Indult. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Govern de l’Estat a denegar la concessió de 
l’indult a totes aquelles persones que han estat condemnades en casos de corrupció politica, 
mentre no es materialitzi la reforma de la vigent Llei de l’Indult de 1870”. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
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22. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a substitucions de les baixes per malaltia de 
mestres i professors (237/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“El següent punt és el punt 22, proposició del grup municipal MÉS, relativa a la substitució de les baixes 
per malaltia de mestres i professors. Té la paraula Don Toni.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Si, és com increïble que a dia d’avui, a les Illes Balears, en el 2014, haguem de debatre aquest tipus de 
propostes. El debat de la moció girarà en torn de perquè no es substitueix en els mestres i en els 
professors, si no és una baixa superior a 30 dies. Això implica, implica una sèrie de dificultats importants 
en els centres escolars, ja que a Palma tenim 46 col·legis, 16 instituts, i més de 2.600 mestres. Idò si, Sr. 
Batle, estam discutint perquè la Conselleria, si un mestre, o un professor, no té una baixa inferior a 30 
dies, no el substitueix. Com afecta això en els centres? Com afecta això en els centres? El primer que 
s’ha de dir és perquè ens envien un substitut, la baixa que ha de presentar el mestre, ha d’esser com a 
mínim un mes. D’aquest mes, els primers 10 dies lectius, no es cobreixen, per tant, d’un mes on hi ha 22 
dies lectius, no es cobriran mai els 10 primers. Com influeix això dins l’organització interna del centre? 
Els principals afectats per aquest fet són els infants, i com més petits més influeix aquest tema, ja que el 
referent del mestre és molt important. Quan un mestre falla, si falla per un dia no és massa problema, 
perquè entre els companys es substitueix. El problema ve quan la baixa s’allarga, això implica que cada 
hora tenen un mestre diferent, i que per tant una mateixa àrea, com per exemple matemàtiques, pot 
esser donada per quatre mestres diferents a la setmana. Això com es pot entendre, no és massa 
pedagògic, i també implica un gran esforç per part del centre, per tal de coordinar tots aquests mestres, 
i minimitzar l’impacta de la no presència del mestre. Aquests mestres que va substituir, són mestres que 
bé o tenien hora de reforç amb un altre grup, o feien un desdoblament, o bé tenien l’hora per tal de 
millorar la coordinació i la pràctica lectiva. Tot això quan hi ha una substitució es perd. Tot l’alumnat que 
tenia un reforç es queda sense, i per tant, es lleva un recurs molt important a l’escola. Recordem que els 
reforços es donen a l’alumnat que té més dificultats, i que necessiten una major atenció, tot això es 
perd. També algunes vegades, i dependrà dels recursos del centre de l’equip de suport, ha de cobrir una 
substitució, i això si que és important, perquè l’equip de suport està per atendre a tot l’alumnat NEE del 
centre, necessitats educatives especials, i aquest tipus d’alumnat són els que presenten majors 
dificultats d’aprenentatge. Es pot donar que un mestre que sigui tutor i presenti una baixa d’un mes, el 
seu curs tindrà durant 10 dies, distints mestres que passaran per la seva aula, un cada hora, i donaran 
les àrees que ell no pot donar. Després de 15 o 10 dies lectius, vendrà un substitut i estarà 10 dies 
lectius, si després s’incorpora, el seu grup classe, en un mes haurà tingut tres canvis de mestre en un sol 
mes. Això no ho dic jo, això ho diu un director d’un centre públic de Palma. I que diuen en els instituts? 
Que diuen en els instituts els professors o els caps de departament? En els instituts, abans de les 
retallades, els professors de secundària del mateix departament del centre, s’ajudaven entre ells per 
cobrir les baixes. Tenien hores complementàries que transformaven en lectives per fer classe als grups 
del professor de baixa. Per l’augment d’hores lectives, de 18 a 20, i a 21 en molts de casos, els docents 
no tenen marge per a cobrir als companys de baixa. Per la qual cosa els alumnes estan moltes vegades 
desatesos. Si a això afegim que hi ha menys professors de suport, del departament d’orientació, per a 
poder ajudar, i més alumnes per aula, la situació moltes vegades arribar al caos. Un caos que fa que els 
nins a vegades estiguin agrupats, o a vegades amb professors de guàrdia. A més, moltes vegades entren 
més tard i surten més prest, i quasi no avancen matèria, se fomenta la conflictivitat, i hi ha un augment 
dels problemes de desperfectes. De vegades un grup es queda sense tutor, o un departament sense cap, 
o un segon de batxillerat sense professor a un mes de selectivitat. No es cobreixen fins i tot les baixes 
previstes i anunciades. No fa falta dir res més, això està passant actualment a Palma, a 46 col·legis, a 16 
instituts públics, més de 2.600 mestres, i a totes les escoles concertades. Els mestres i professors, que 
no tenen una baixa superior als 30 dies per malaltia, no es cobreix. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Gràcies Don Toni, molt amable. El Sr. Sansó, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies. Moltes gràcies Sr. Batle. Miri, vostè i jo tenim, com li he comentat abans, tenim 
informació bastant diferent. Miri, la normativa estatal, a la que vostè fa referència, a la seva exposició 
de motius, és el Reial Decret Llei 14/2012, de 20 d’abril, en el seu article 4, és una normativa de base a 
nivell estatal, i a més ve recollida mitjançant exposició, a la normativa autonòmica, en virtut del Decret 
Llei 5/2012 de 1 de juny, en el seu article 21. En relació a l’apartat de l’exposició de motius, en 
interpretació jurídica, un acord de Consell de Govern, no és una normativa, sinó un acte administratiu. 
Com tal acte administratiu, es té que sotmetre a la normativa en vigor, és a dir, i en aquest cas es té que 
atendre a la normativa estatal i autonòmica a la que abans m’he referit. Per tant, en qualsevol cas, i en 
aplicació de la normativa, la Conselleria d’Educació s’até a que en els centres docents públics, el 
nomenament de funcionaris interins, per substitució transitòria dels professors titulars, es produirà 
únicament quan hagin transcorregut 10 dies lectius, des de la situació que dona origen a dit 
nomenament. El període de 10 dies lectius, previ al nomenament del funcionari interí, haurà d’esser 
atès amb els recursos del propi centre docent. Lo dispost en el paràgraf anterior, resultarà així mateix 
d’aplicació a les substitucions de professorat en els centres docents privats, sostinguts amb fons públics. 
Per tant, lo que vostè diu i lo que jo dic, és completament antagònic. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Sansó. Sra. González, cuando usted quiera.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sr. Sansó, la Ley, no vamos a discutir ahora lo que dice o deja de decir, la 
realidad es que se está produciendo, las sustituciones que se necesitan no se están produciendo. Las 
causas, bueno, la Conselleria sabrá si es por causa de que necesita ahorrar dinero, mal vamos, si vamos 
a ahorrar a costa de tener las clases mal atendidas. Si es porque consideran que no es necesario, o 
porque hubo una mala gestión, pues mal vamos también. Lo que si es cierto es que la educación de 
nuestros niños, tiene que ser una prioridad. Si hay una Ley hay que cumplirla, y si se intenta esquivar esa 
Ley, con el objetivo de ahorrar, pues mal, y si no se cumple porque no se hace correctamente, pues mal 
también. Entonces yo creo que el Ayuntamiento de Palma en este caso, tiene que velar por el bienestar 
de nuestros niños, porque la educación que se merecen y que necesitan, se les imparta correctamente, 
entonces instar creo que es correcto que instemos al Govern a que cumpla, y que las sustituciones se 
hagan como toca. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias. Don Toni.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Si. Sr. Sansó amem, la normativa autonòmica diu que no cal substituir el professorat, que té una baixa 
inferior a 30 dies. Acord del Consell de Govern, de 4 de novembre del 2011, prorrogat successivament. 
El darrer pic de l’acord de Govern, dia 21 de desembre del 2013. Jo la veritat no vull entrar en una 
batalla de que és Llei, que no és Llei, si l’acord de Govern, si no l’acord de Govern. Jo li demano que faci 
un poc de feina, quan se li presenta una proposta, perquè això no ho dic jo, el tema de les baixes no ho 
dic jo, ho diuen els mestres, els professors, els sindicats, la Federació d’associacions de pares i mares, ho 
diu tota la comunitat educativa, que no s’estan cobrint les baixes així com toca. És vera que es cobreixen 
després de 10 dies lectius, però si hi ha una baixa superior a 30 dies. O sigui Sr. Sansó, faci un poc de 
feina, i quan se li presenta una proposta d’aquest tipus, no només xerri amb la Conselleria, perquè la 
gent de la Conselleria, és una secta, és una casta, i és una màfia. Això és la gent de la Conselleria. Això és 
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el Sr. Estarelles. I això és la Sra. Consellera. Xerri amb la comunitat educativa, que és la seva obligació, 
que és la seva obligació com a Regidor d’Educació, i sàpiga que és lo que està passant en els col·legis i en 
els instituts de Palma, perquè això si que és la seva obligació. Que vostè me digui que he xerrat amb la 
Conselleria i m’ha dit això, la veritat és que, és que, vamos, és que és molt, molt, molt de vergonya. Que 
suposa aquesta retallada Sr. Sansó? Encara que a vostè no l’importi, evidentment al Partit Popular 
l’educació pública tampoc l’hi ha importat molt mai. És un atac a la diversitat, perquè els mestres de 
diversitat se’n van a cobrir substitucions, és un atac a les necessitats educatives especials, perquè els 
mestres de suport amb necessitats educatives especials, es van a cobrir substitucions. És un atac a la 
igualtat d’oportunitats, i de coneixements dels centres públics, perquè els nins estan més desatesos. Per 
exemple, l’Escola Graduada, el professor, la professora de tercer d’infantil es va posar de baixa, això va 
implicar que la mestra de suport, la mestra de suport d’infantil, va passar a tutora, i els altres cursos, 
com no hi havia mestra de suport, no podien fer psicomotricitat, i això és una realitat, i això passa a 500 
metres d’aquí, a l’Escola Graduada. És un atac. Fomenta la conflictivitat això també Sr. Sansó, nins 
desatesos, fomenta la conflictivitat, els desperfectes de les aules. Un atac a l’educació pública, i un atac 
a les famílies. Si vostè no vol fer feina, bé, nosaltres no ens mereixem això. Miri, podem arribar a un 
acord si vol, nosaltres podem retirar aquesta proposta, si veritablement aquest mes de maig, vostè es 
reuneix amb la comunitat educativa, amb mestres, professors, associacions de directors, federacions 
d’associacions de pares i mares, i tractin aquest punt. Xerri aquest mes de maig amb tota aquesta gent, 
per tractar el tema de les substitucions, i que li expliquin, perquè jo ja m’ho se, que l’hi expliquin lo que 
està passant a Palma, i després si vol en tornem a parlar del tema.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni. Sr. Sansó per acabar.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Miri Sr. Noguera, jo no tinc la culpa que vostè no sàpiga distingir una 
normativa d’un acte administratiu, s’ho faci mirar. I en segon lloc, miri, que vostè me digui a jo que 
m’hagi de posar a fer feina, la veritat si fer feina és lo que han fet vostès, que han deixat un forat de 14 
milions d’euros en qüestions d’infraestructures, a Educació. Un forat de 4 milions d’euros en qüestions 
de concessions de crèdit. Un forat de 2 milions d’euros, en qüestions de pagaments a professionals 
independents, arquitectes, aparelladors, enginyers. Això la Conselleria d’Educació. Si aquesta és la feina 
que jo vol que faci, li asseguro que no vull fer feina. D’acord? Perquè aquesta és la feina que vostès 
feren. I ara resulta que després d’haver fet aquesta nefasta gestió, tant el Partit Socialista, que ara va de 
salvador de pàtries, quan va deixar 20 milions en només tres exemples. Com vostès.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Toni, Don Toni, Sr. Noguera, Sr. Noguera l’han escoltat. Sr. Noguera, Sr. Noguera per favor. Sr. 
Noguera, Sr. Noguera. El Sr. Sansó l’ha escoltat amb total respecte. Jo no li demano que estigui d’acord. 
Jo lo que li demano és que el deixi donar la seva opinió. Veritat? Bueno. Sr. Noguera, deixi acabar al Sr. 
Sansó per favor. Sr. Noguera, per favor, per favor, per favor. Vamos a retomar el orden en la Sala, por 
favor, Sr. Sansó, acabi. Per favor.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Sr. Noguera, quan diuen les veritats perden les amistats, però això són dades objectives, de que vostès 
deixaren en tres exemples. Sr. Noguera per favor, ja sé que vostè i ja li vaig dir a la Comissió, vostè és 
molt educat, deixi de semblar tot lo contrari per favor, deixi acabar. En tres exemples, 20 milions d’euros 
que vostès deixaren de forat a la Conselleria d’Educació. I ara després d’haver deixat 20 milions d’euros, 
volen que nosaltres paguem tot lo que vostès varen deixar, i a damunt arreglar tot lo que vostès no 
sapigueren arreglar.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Sr. Noguera, jo li demano per favor, li demano per favor, respecti el puesto on som, estam en el Plenari, 
jo li demano per favor. A vostè l’han escoltat en total silenci i en total respecte. Només li demano això, 
no li demano que estigui d’acord, ja ho sap, però si li demano que complim les mínimes regles 
d’educació per poder dur un debat com Deu mana. Continuï Sr. Sansó.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies. Jo només per acabar, dir-los que vostè té una informació diferent a la nostra, 
completament diferent i ja li dic, quan mani feines, per favor, que al manco no siguin feines de deixar 20 
milions d’euros de forat que han d’arreglar els altres. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Podem passar a la votació de la proposició...” 

 
Dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
“ L’Ajuntament de Palma insta a la Conselleria d’Educació al retorn immediat a la normativa 
anterior al 4 de novembre del 2011 en relació a les substitucions de mestres i professors per 
malaltia”. 
 

Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 

25. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al suport a la comunitat educativa i 
convocar amb urgència el Consell escolar de Palma (242/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem en el punt següent, punt 25, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa en el suport a la 
comunitat educativa, i convocar amb urgència el Consell escolar a Palma. Sra. González, cuando Usted 
quiera.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno, durante toda esta legislatura, tanto a nivel nacional como a nivel del 
Govern Balear, hemos vivido la preocupación y el rechazo de, y la ruptura del consenso educativo, entre 
las administraciones públicas y la comunidad educativa. El Gobierno de las Islas Baleares, tiene la 
responsabilidad y la obligación de escuchar a los profesionales y al resto de los miembros de la 
comunidad educativa, que están realmente muy preocupados por el mantenimiento de la escuela, como 
servicio público. Desgraciadamente nos encontramos con que los responsables políticos, estos 
responsables políticos de la administración educativa de las Islas Baleares, están haciendo todo lo 
contrario, provocando cada vez más crispación en los centros, aumentando la conflictividad, con todas 
las medidas que están adoptando durante estos años. Muchas de ellas de imposible cumplimiento, 
debido a la falta de previsión, a la improvisación, con la que se están llevando a cabo. Esta es una 
situación que nos aleja mucho de lo que de verdad necesitan nuestras aulas, para luchar contra el 
fracaso escolar. En el siglo XXI, no podemos tolerar este tipo de prácticas. A todo esto tenemos que 
añadir, que todas las normativas que se están elaborando y aprobando en esta legislatura, lo que están 
haciendo es prácticamente desmontar y desestabilizar todo el sistema educativo, con todo el 
consiguiente grave perjuicio para nuestro alumnado. Ahí tenemos el TIL, el Decreto de convivencia, la 
Ley de símbolos y la propia LOMCE, a nivel nacional, que además están limitando las competencias de 
los Consejos escolares. Tenemos que tener en cuenta también, la reducción de plantilla de profesorado 
de atención a la diversidad, y el aumento de la ratio de las aulas. Todo esto está influyendo de una 
forma muy negativa en la educación y en la calidad del sistema educativo público. Desde el grupo 
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municipal del PSIB-PSOE, estamos muy preocupados por las consecuencias de todo esto, para los 
alumnos de nuestra ciudad, y estamos convencidos de que es imprescindible parar estas medidas, y 
también es imprescindible sentarnos todos juntos, y reconducir esta situación, y volver a dar la 
tranquilidad y la estabilidad, que el sistema educativo necesita y merece. A nivel de Ayuntamiento, 
tenemos una herramienta de participación muy importante, es el Consell escolar de Palma. Este Consell 
escolar, no se ha convocado con la periodicidad que tendría que haberse hecho. Y la función de este 
Consell escolar, precisamente ha de ser la de dar suport, y reforzar todas las necesidades y 
preocupaciones de los sectores educativos de nuestra ciudad. Y es por eso que presentamos esta 
proposición, con los tres puntos siguientes, en el primero, el Pleno del Ayuntamiento manifiesta su 
apoyo y su solidaridad con toda la comunidad educativa, que ha expresado el rechazo y preocupación 
por las medidas que el Gobierno español y balear, han tomado en esta legislatura, en materia de 
educación. El segundo, el Pleno del Ayuntamiento, insta al Govern de las Islas Baleares, a que los 
cambios que quiera aplicar en los centros educativos, se hagan sin precipitación, de manera 
consensuada, con todos los sectores que tienen que llevarlo a cabo, y con todos aquellos sectores que 
se han de ver afectados por ellos. Y por último, el Pleno del Ayuntamiento, insta al Área de Educación, a 
que convoque de manera urgente el Consell escolar de Palma, para dar suport y refuerzo a la 
comunidad educativa, en todas las reivindicaciones y necesidades, ante la situación de conflicto 
continuo al que se ha visto abocado. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Sra. González, muy amable. Això que és? Podem mirar amem que és aquest 
Renou? Ja està. Idò Don Sebastià.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Nosaltres votarem en contra per innecessària. Gràcies.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Bueno, lamentar evidentemente, tanto por la actitud, y consideramos que merecemos por lo menos en 
este Pleno, que se nos explique porque no se quiere convocar el Consell escolar de Palma, no lo 
entendemos.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Sebastià.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno, no, amem, lo que no me pareix de rebut Sra. González, és que vostè 
ens digui que haguem de convocar el Consell, la comunitat educativa, el Consell escolar de Palma, però 
és que a demés, no només convocar-la en caràcter d’urgència, per algo que hi ha altres foros que es 
tracta, no, sinó que a demés ja ens diu lo que aquest Consell, que és un orgue independent de lo que és 
el Partit Socialista, ha de dir, i en quins termes s’ha d’expressar. En lo qual Sra. González, això a jo me 
recorda èpoques molt obscures de l’època espanyola. Vostè que a la seva portaveu li agrada xerrar 
d’èpoques obscures, és que vostès les proposicions que fan recorden, i molt a èpoques obscures. És a 
dir, un orgue, i nosaltres ja li diem a l’orgue lo que ha de dir. Per tant, Sra. González, aquí no ens hi 
trobaran. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle(PP): 
 
“Molt bé, moltes gràcies Sr. Sansó, passem a la votació...” 
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Dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
“1- El Ple de l’Ajuntament de Palma manifesta el seu suport i la seva solidaritat amb la 
comunitat educativa, que ha expressat rebuig i preocupació per les mesures que els govern 
espanyol i balear han pres en aquesta legislatura. 
  
2- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta el Govern de les Illes Balears a que els canvis que es 
vulguin aplicar en els centres educatius es facin sense precipitacions i de manera consensuada 
amb aquells sectors que els han de portar a terme i amb aquells que s’han de veure afectats.  
 
3- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’Àrea d’Educació  a que convoqui de manera urgent 
el Consell Escolar de Palma per donar suport i recolzar a la comunitat educativa en totes les 
seves reivindicacions i necessitats davant la situació de conflicte continu al que s’ha vist 
abocada” 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
27. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a les retallades a la llibertat d’expressió 
dels artistes de carrer (246/2014) i esmena d’addició (268/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem idò en el punt següent, punt 27, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a les 
retallades en la llibertat d’expressió, dels artistes de carrer, i esmena d’addicció. Don Toni, ho dur vostè 
en això? Ah del PSIB-PSOE, perdoni. Ho dur. ¿Quién lo lleva del PSOE esto? No, no. Sinó passem a un 
altre punt, no hi ha cap problema.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Perdón, és que és un poquet difícil seguir el Plenari.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Perdó?” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Que és un poquet difícil seguir el Plenari.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Anem una mica despistats. Gràcies Sr. Batle.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“De res” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
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“Nosaltres varem presentar aquesta proposta, després d’aquesta instrucció, que es va dur a terme des 
de la Regidoria de Govern Interior, referent a que es prohibia que en el Centre històric, poguessin actuar 
els artistes de carrer. Això realment va aixecar molta polèmica, realment moltes d’aquestes persones, es 
varen posar en contacte amb el nostre grup municipal, sabem que també hi va haver polèmica en els 
mitjans de comunicació, i bé, i el mateix dia que nosaltres presentàvem la proposta, vostès varen retirar 
la instrucció, i direm que amb bon criteri. Lo que passa que nosaltres pensem que dins aquest buit legal, 
i que també està en marxa i encara no s’ha aprovat, aquesta Ordenança que vostès volen, la Ordenança 
Cívica que vostès volen aprovar en solitari, pareix esser. Nosaltres lo que demanem és, de quina manera 
podríem ordenar aquesta ocupació d’aquests espais públics, d’aquests espais emblemàtics i turístics de 
la nostra ciutat. I nosaltres pensem que ha d’esser amb consens. Ara ens sorprèn perquè en aquesta 
Ordenança Cívica, es deixa als artistes de carrer, amb aquesta nova proposta que vostès volen dur en el 
Plenari de dia 12 de maig, es deixa als artistes de carrer en el limbo de los, no se si de los Dioses o de 
Dios, i no sabem molt bé, de quina manera el Govern municipal o la Policia local, voldran que actuï. Però 
nosaltres també creiem que és important el consens, i lo que demanem, i l’esperit d’aquesta proposició, 
consensuar amb ells, consensuar també amb els veïnats que viuen a certs espais, que hi ha una certa 
sobre ocupació, com podria esser també el tema de Plaça Major, que nosaltres també varem tenir que 
gestionar la passada legislatura. On hi havia queixes dels veïnats per actuacions musicals de les 3 de 
l’horabaixa a les 5, idò pues va fer un Decret específic per Plaça Major, perquè no puguessin actuar de 
les 3 a les 5, l’hora de la siesta d’estiu. També sabem que hi ha problemes a carrer Fàbrica, on hi havia 
actuacions musicals l’estiu passat de tres persones amb amplificador, i també sabem les molèsties que 
provoca de renous cap als veïnats. Aleshores nosaltres el que pensem, i que té capacitat i responsabilitat 
l’Ajuntament de Palma, és en fer també Pla d’usos per segons quines zones de la ciutat hi ha problemes, 
i consensuar amb ells també com ha d’esser aquesta convivència, dels ciutadans, dels nostres turistes, i 
també de lo que podríem entendre com a llibertat d’expressió de les persones. I per tant, nosaltres 
fèiem aquesta proposta, que vostès en Comissió varen votar en contra, i que no sé si tindran voluntat 
d’arribar a qualque tipus d’acord. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. Sánchez, molt amable. Sra. San Gil.” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Si, nosotros no, bueno, en cuanto al punto número 1 no se si, ya saben que nosotros, aquella 
instrucción se retiro, se retiro al día siguiente, decidimos que lo que íbamos a hacer sería, tal y como 
establece la Ordenanza, establecer una regulación consensuada, que permita pues regular lo que es la 
vía pública, de tal manera que pueda haber una fácil convivencia, entre lo que son los artistas, y todo 
tipo de personas que concurren en la calle, sobretodo en temporada alta, donde hay una acumulación 
humana, que puede provocar pues grandes problemas de seguridad. Sin ninguna duda, nuestra idea es 
consensuar, primero consensuaríamos con los grupos de la oposición, y después por supuesto con los 
colectivos afectados, de tal manera que se pueda establecer una regulación clara, para evitar que los 
artistas, pues ocupen demasiado espacio, molesten con el ruido. Y que podamos permitir el lado 
positivo, el lado dinamizador que tienen en una ciudad como Palma, que es una ciudad turística. Por 
ello, lo único es que, votaremos a favor de las dos, pero si, bueno luego hablaré si le parece con Usted 
Sra. Sánchez, el tema del Plan de usos, yo no lo veo claro, yo creo que es mejor establecer una 
regulación, de cada uno de los colectivos que hay en la vía pública, y que se pueda establecer un reparto 
del espacio, mediante algún tipo de permiso, aunque sea un permiso temporal o permiso por espacios. 
Yo creo que esto lo hablaremos con ellos que son los primeros interesados, y llegaremos a una 
regulación totalmente consensuada, que nos permita a todos tener tranquilidad en la vía pública y que 
haya orden. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias Sra. San Gil. Sra. Truyol, quan vostè vulgui.” 
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Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si, nosaltres volem recordar que aquesta demanda, és una demanda de ja fa molt de temps per part 
del col·lectiu d’artistes de carrer i músics, que ja fa més de 2 anys que estan demanant un Reglament, 
una regulació específica per a ells, sempre consensuada amb ells. I clar, i ara que comenteu que serà de 
forma consensuada, bé la veritat ja no ens fiem de vosaltres i de lo que vosaltres considereu consens, i 
sobretot en aquest tema, en el tema relacionat en tots els aspectes que regula l’Ordenança de civisme, 
o incívica, que un dels aspectes és aquest. Jo crec que no vos heu llegit el darrer esborrany que s’ha 
presentat de l’Ordenança de civisme, perquè s’inclouen els artistes i els músics de carrer. S’han llevat un 
o dos aspectes, com la megafonia, o poder ocupar més d’un metre quadrat, per part dels artistes. O el 
tema de repetir el repertori cada 30 minuts, però tot lo altre s’ha deixat. Vull dir, els artistes i els músics 
de carrer, estan igualment criminalitzats a l’Ordenança de civisme, no s’ha eliminat. I és més, a 
l’Ordenança de civisme, que vareu presentar ahir en els mitjans de comunicació, també ho canviat el fet 
de que es farà una regulació específica per músics, i una regulació específica per artistes de carrer, ho 
canviat aquest Reglament per un Decret de Batlia. O sigui, encara més imposició, perquè fins ara el 
consens que ho dit que volíeu arribat, i que ho estat treballant pel consens durant aquest any de feina, 
per l’Ordenança incívica. I de cop l’aprovareu en solitari, i ara voleu, heu canviat el Reglament per un 
Decret de Batlia, per a regular artistes i músics de carrer. Ens pareix que això és encara incidir més en el 
vostre autoritarisme en aquest tema, aprovant ordenances repressives, sancionadores i  controladores 
de lo que passa a l’espai públic, i a demés d’unes maneres lo més autoritàries possibles. O sigui que 
atureu una mica de fer demagògia amb aquest tema, perquè és que hi ha gent, artistes de carrer i 
músics de carrer que es veuran directament afectats amb la vostra demagògia, una mica de 
responsabilitat.” 
 
Sr.Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Sra. Truyol. Sra. Sánchez, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé nosaltres varem dir a Comissió que retiràvem el punt número 1, no sé si tenia 
constància la Regidora. I bé i en el punt número 2, evidentment nosaltres el que posem és elaborar un 
Pla d’usos dels espais públics, si escau, és a dir, que ho deixem una mica obert, o sigui, això no 
compromet a l’Equip de Govern, lo que passa és que jo sé, jo crec que és important arribar en aquest 
consens, regular els espais, perquè jo crec que també els artistes de carrer ho volen això, perquè a lo 
millor ens podem trobar que hi ha persones que fan estàtues humanes, i que a lo millor es posa un altre 
i diuen, no això jo tinc, jo estic aquí abans que tu i pot donar problemes. I també lo que xerrem de quan 
hi ha activitats musicals que generen renou. Per tant jo penso que ells són els primers que entendran el 
que hi hagi una certa regularització d’aquests espais, jo crec que a l’Ajuntament l’interessa que no hi 
hagi una sobreocupació en segons quins tipus d’escenaris que tenim a la nostra ciutat, que jo abans 
també he anomenat. I jo penso que és important que, sobretot per aquesta llibertat, perquè estam en 
un estat de dret, perquè tenim una Constitució, i perquè tenim una cosa que es diu llibertat d’expressió, 
és important que la gent i els artistes siguin protagonistes dels espais públics, que no només, a mi l’altre 
dia, no només pot fer, pot haver una utilització d’aquest espai de caràcter de lucre, sinó que també hi 
pot haver ciutadans i ciutadanes, que poden fer una demostració de dansa contemporània, que ha 
passat, i l’altre dia ens varen posar a una xarxa social un d’aquests exemples, i ens demanàvem, que 
passarà, no podrem fer, bé, a un espai que no molestem, a una Plaça, una demostració d’art 
contemporani, quatre o cinc ciutadans, o de Tai-chi per exemple, que també això a vegades passa a la 
nostra ciutat, que se’n van al Parc de la Riera i ho fan. No sé, aposta jo crec que s’ha d’anar molt alerta 
amb lo que poden suposar aquestes ordenances, que vostès volen aprovar en solitari, i que pot retallar 
aquesta llibertat d’expressió, i aquesta utilització sana de l’espai públic, que jo crec que bona pels 
ciutadans i ciutadanes. I en relació a la polèmica suscitada i encetada per vostès, jo trobo que 
innecessàriament, realment jo crec que la nostra proposició, jo crec que és oportuna i necessària amb 
l’espai que vostès han generat, i amb la polèmica que vostès han generat amb les seves Ordenances, i 
amb les seves instruccions, a la nostra ciutat. Moltes gràcies.” 
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Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. Sánchez. Sra. San Gil.” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. A ver Sra. Truyol, en la idea de hacer un Decreto de Batlia, no significa que sea un 
Decreto, un decretazo, o sea, un Decreto de Batlia, se puede perfectamente consensuar, hablando con 
los colectivos afectados, recoger sus necesidades, o recoger sus propuestas, cosa que ya ha hecho el Sr. 
Gijón en las diferentes reuniones en las que se ha reunido con ellos, y con los diferentes colectivos 
afectados por la Ordenanza cívica, y una vez que tengamos este, hayamos recogido las propuestas del 
colectivo afectado, pues nosotros haremos una propuesta de Decreto, que obviamente se pasará a los 
grupos de la oposición, pero es por un tema de burocracia. Si nos ponemos a hacer una reglamentación, 
que tenga que venir al Pleno, con una publicación previa, con un procedimiento de alegaciones, es que 
es simplemente por mayor celeridad, y por recoger el mismo consenso, las mismas necesidades de los 
colectivos afectados, de una forma pues mucho más ágil, porque es un tema que realmente es 
necesidad de regular. Y lo que decía la Sra. Sánchez, yo es que estoy absolutamente de acuerdo con lo 
que ha dicho, efectivamente siempre hemos defendido, que los artistas y los pintores, y todo este 
colectivo de personas, son un colectivo muy positivo para una ciudad como Palma, una ciudad turística, 
y no solo para los turistas sino también para los que vivimos aquí, realmente es, aporta, aporta a la 
ciudad. Lo que hay que tener claro que también hay ciertos límites que no se pueden sobrepasar, 
porque tenemos zonas acústicamente contaminadas, tenemos zonas en las que por cuestiones de 
seguridad, no puede haber una afluencia extrema de gente, y todo ello pues se habrá de regular. O sea 
que yo creo que realmente no hay ningún problema en, no tenemos ninguna diferencia de opinión. 
Votaremos a favor de la propuesta.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, moltes gràcies Sra. San Gil. Por tanto, vamos a pasar a la votación. El punto 1 se retira y vamos 
a votar lo que es l’esmena d’addicció…” 

 
El punt 1 es RETIRA i l’esmena d’addició dictaminada desfavorablement per la Comissió de 
Serveis a la Ciutadania: 
 
Esmena d’addició (268/2014) 
 
“1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma, insta a l’equip de govern a regular les activitats que 
desenvolupen els artistes de carrer a la ciutat de Palma, amb consens de totes les parts 
afectades, elaborant un pla d’usos dels espais públics, si escau”. 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
S’abstenta el Sr. Batle a les 14’00 h i presideix el Sr. Gijón. 
 
29. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al fons de pagament 
a proveïdors en els ajuntaments (173/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Continuem amb el punt 29, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa en el fons de pagament a 
proveïdors en els ajuntaments. Don Andreu.” 
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Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, aquest és un punt, una proposició que va quedar damunt la taula a l’anterior 
Plenari. Jo voldria deixar constància en acta, del agraïment personal i de l’actitud i la comprensió, és 
vera que era una absència obligada i per força major, però entenc que també és obligat per part meva, 
agrair la comprensió d’aquest Plenari, de tots i cada un dels seus membres, per tant que quedi 
constància en acta del meu agraïment, i ja podem” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies, molt amable.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“I passem directament, perquè aquest evidentment serveix per a totes les que varen quedar, no repetiré 
la reflexió. Bé, passant en el tema, aquest és un tema que jo sé positivament que tothom hi està 
d’acord, fins i tot l’Equip de Govern, però aquí inexplicablement en Comissió, ja fa dos mesos, es va 
votar en contra. L’argument o el motiu de perquè es va votar en contra era perquè ja s’havia decidit això 
mateix a la FEM. Bé, si no hi ha res que dir, molt bé, es va decidir a la FEM, perfecte, però com es diu, lo 
que ahonda no daña, per tant, si nosaltres també ho aprovem, apuntalarem aquesta decisió de la FEM, i 
si són molts o moltíssims els ajuntaments que també demanem lo mateix, a part d’esser la FEM, que és 
un orgue únic, a pesar de que estigui representat els municipis, si que si individualment, tots i cada un 
dels municipis, també aprovem una proposició d’aquest tipus, faríem molta més força davant el 
Ministeri. Per això la proposàvem, perquè entenem que és una millora. Gràcies.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Molt bé. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies. Sr. Alcover, el Ministre ja ha anunciat que ja està fent les oportunes gestions, no sé si arribarà 
en el 100% del pagament a proveïdors, o del finançament, perquè hi ha una part que es varen finançar 
amb bonos de l’Estat, i per tant l’operació financera, es complica molt per fer el refinançament, però ja 
inclús no només l’Ajuntament de Palma, ja ha fet el seu posicionament, on ho havia de fer que era a la 
FEM, la FEM ja ha entrar en negociacions amb el Ministeri, i el Ministeri ja ha dit que si, i que l’està 
estudiant. Per tant, entengui que si ja s’han fet totes les gestions, votar es podria votar que recolzem en 
el Batle el seu posicionament, però ja l’Ajuntament de Palma ja ha fer arribar en el Ministeri quina era la 
seva postura. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Sr. Alcover.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Bé, jo no sé si ara es mou el Ministeri, es vera que aquesta proposició era del mes passat, i ja, ja hem 
dit perquè no es va poder tractar, però bé s’està movent. I? Ha dit que sí. I? Ens fiem del Sr. Montoro? 
Nosaltres particularment no. Per tant, com que lo que ahonda no daña, creiem que apuntalaria molt 
poc, si, en això li reconec, és vera que lo que pugui dir l’Ajuntament de Palma davant tots els 
ajuntaments i davant el Ministeri, tindrà el pes que tindrà, i si som els únics que ho aprovem, 
segurament la incidència serà menor. Si això li vull reconèixer, però que no quedi perquè nosaltres 
votem en contra d’una cosa que, vostè diu que el Ministeri està d’acord en fer-ho, molt bé, que no és el 
100%, i és el 80, 70, 90%, fantàstic, tot lo que es pugui, beníssim, anem a aprovar aquesta proposició, 
per fer-li sabre en el Ministeri, que no ens oblidem d’això, i que seguim endavant, que arribi en el 
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Ministeri que el Partit Popular de l’Ajuntament de Palma ha votat en contra d’una proposició, que el 
Ministeri està duent a terme. Li asseguro que no direm que això ha estat que el Ministre ha actuat així, a 
conseqüència de la proposició del grup Socialista, de l’Ajuntament de Palma, en això, no la direm en 
aquesta. Per tant, no hi ha cap perill en votar a favor d’aquesta proposició. Gràcies.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Amem Sr. Alcover, jo li diria que això té sentit, si el posicionament del Ministeri no fos favorable, com, 
o del Govern, com per exemple va passar amb les liquidacions negatives del 2008 i 2009, que les estam 
tornant nosaltres, que també el deute no és deute bancari, però és deute que estam tornant, que 
s’havia de tornar en un termini de 5 anys, i que hi havia un consens de totes les forces, de mirar 
d’allargar aquest termini, termini que per cert va tenir com a resposta del Govern d’en Zapatero, que no, 
i va esser quan hi va haver el canvi de Govern amb el President Rajoy, quan es va fer aquesta 
modificació, que li he de dir que ens ha donat bastant d’oxigen durant aquest temps, perquè sinó també 
haguéssim hagut de tornar els dèficits creats per l’Estat, creats per l’Estat, no creat pels ajuntaments, 
però això era lo que nosaltres plantejàvem que es canviés de 5 a 10 anys, però bé, també és deute. O 
no? És deute que estam tornant, no és deute bancari, ho dic perquè sempre estam discutint dels 
adjectius del deute, però són molts de milions d’euros, són, és deute d’administracions públiques, però 
és deute. Clar, no surt en el balanç dels bancs no, però si surt com a deute, i està comptabilitzada 
després del 2011, no surt antes, ho dic per antes que discutíem d’això. Nosaltres creiem que s’han fet 
les gestions que s’havien de fer, i que ja tenim l’ok per part del Ministeri, ja és una qüestió tècnica, 
desfer operacions financeres d’aquesta envergadura, no es fan en una setmana. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Molt bé, passem a la votació...” 

 
Dictaminat  desfavorablement  per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
““El Ple de l’Ajuntament de Palma insta el Govern de l’Estat a revisar les condicions establertes 
en les operacions financeres formalitzades per les entitats locals en el marc del Pla de 
Pagament a Proveïdors. La revisió d’aquestes condicions serà mitjançant: 
- L’ampliació del període de carència 
- L’ampliació del termini d’amortització 
- La reducció del tipus d’interès. 
Per determinar aquesta revisió, el Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques convocarà la 
Comissió Nacional d’Administració Local”. 
 
Es REBUTJA per 15 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
32. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’acusació de 
corrupció a EMAYA (183/2014). 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Passem en el punt número 32, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a l’acusació de 
corrupció a Emaya. Sr. Alcover.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
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“Gràcies. Bé, aquesta també és una de les proposicions que s’havien de discutir a l’anterior Plenari. Jo 
record que a la Comissió, se’ns va explicar que s’havia duit en els jutjats, no sé si record si Fiscalia, fins i 
tot. Bé és igual, a Fiscalia, qualque actuació dels dos enginyers acomiadats, bé, nosaltres davant això, si 
hi havia evidències, evidentment no teníem res a dir, només faltaria. És més, nosaltres ja havíem dit que 
si aquesta gent ja havia fet qualque cosa mal feta, que la direcció era clara allà on se’n havien d’anar. 
Però això no lleva, això no lleva, que les acusacions de corrupció d’aquests dos enginyers, que record 
que eren dos caps de tallers contractats per aquest Equip de Govern, siguin, tinguin una seriositat o una 
gravetat bastant gran. Al manco a tenir en compte. S’ha de tenir en compte, i torn a repetir, nosaltres no 
pressuposem que a tallers hi hagi corrupció, no pressuposem això, però quan una persona que ha estat 
el cap, denuncia públicament que hi ha corrupció, lo que diem és que s’ha d’investigar. Varem oferir a 
l’Equip de Govern, el fet de anomenar una terna de tècnics, que estic segur que ens posaríem d’acord 
amb els tècnics, que no hi ha tampoc, no tenim a ningú per vetar de entre els tècnics d’Emaya, per tant 
qui proposin, es poden fer, per estudiar si aquelles denuncies dels dos enginyers, que tenien nom i 
llinatges, no era una denuncia, a tallers hi ha corrupció, no. És que els pneumàtics, hi havia la obligació 
que fossin de primera marca, i eren de tercera. El canvi d’olis es feia a una empresa determinada. Eren 
acusacions amb nom i llinatges, nom i llinatges, no de persones, sinó vull dir, al manco raonades i 
concretes, eren denuncies concretes. Per tant, nosaltres el que proposàvem era que, al manco aquesta 
Comissió, mirés a tallers, traient factures, traient pressuposts, traient plecs, lo que fos, i si també 
evidentment vol investigar aquesta Comissió, lo que varen fer aquests enginyers, el motiu pel qual se 
l’ha duit a Fiscalia, fantàstic, si no hi ha res que dir. Però al manco que quedi clar, que aquesta denuncia 
no és certa si no ho és, i si hi ha qualque cosa, que es pugui depurar les responsabilitats que s’hagin de 
depurar. I evidentment no hem acusat ni en el President de l’empresa de corrupció, ni res, ho dic perquè 
record que en aquell moment, la reacció va esser una mica virulenta, no pressuposem res, lo que sabem 
és que hi ha hagut una denuncia de dos enginyers, contractats per vostè Sr. Garau. Per tant, la nostra 
obligació com a mínim, és dirimir si hi ha res de cert en aquesta denuncia. Que no hi ha res, fantàstic. Si 
els primers interessats en que no hi hagi res, i els primers que s’alegrarien seríem nosaltres, me cregui, 
seria jo mateix, estaria content de que no hi hagi res. Però si hi ha una petita part de lo que deien, val la 
pena actuar, investigar, i després depurar les responsabilitats que es considerin, per això nosaltres 
mantenim aquesta proposició, i esperem que es pugui arribar a un acord per dirimir si hi ha res de cert 
en tot això. Gràcies.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Sr. Garau.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Gijón, Sr. Batle accidental. Però lo primer, home ja ha passat un cert temps, i el 
temps dona una certa perspectiva, i a demés també dona una certa informació, això sempre va bé. Lo 
primer, dir-li, bueno no en aquests dos personatges, no els vagi contractar jo, varen seguir un procés 
determinat. Quan es refereix en el President, en tercera persona, es refereix a jo m’imagino. Estic 
content idò de que no tingui dubtes de la meva honorabilitat, li agraeixo. Perquè estiguin tranquils, és a 
dir, ha estat en aquesta legislatura que hem creat un departament d’auditoria i riscos, i que a demés 
està funcionant amb bastant eficàcia o eficiència, o les dues coses. Lo primer de tot, jo que els tinc que 
dir, jo no m’oposo a que s’investigui, tot lo contrari. De fet, tenim uns procediments dins l’empresa, que 
estan bastant ben ordenats, cada dia es milloren, i fruit d’aquests procediments, hem detectat 
determinats riscos, que han estat, no riscos sinó mals que s’han produït, i hem extirpat lo que s’havia 
d’extirpar. Dit això, crec que el lloc per donar les explicacions, per investigar i més si me proposa, escolti, 
és que volem que aquesta Comissió d’investigació siguin tècnics de la casa, crec que el foro adequat és 
el Consell d’administració. No és que sigui el foro adequat, és que vostès, els que són Consellers, tenen 
responsabilitats com a Consellers, i per tant, no tan sols és legítim, sinó que és recomanable, que 
demanin quantes explicacions considerin necessàries, i l’Equip que està gestionant l’empresa, els hi ha 
de donar, i si no estan satisfets, crec que en el mateix Consell d’administració, han d’expressar el seu 
desacord en determinades mesures de gestió. Jo lo que vull evitar, és aquesta demagògia, aquest plus 
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de demagògia, que es fa normalment, quan les coses es duen aquí. Però lo que també m’agradaria que 
quedés meridianament clar, és que la lluita contra la corrupció és impecable, i impecable i implacable. 
D’acord? Impecable perquè cada vegada que hem detectat qualque cosa, i hi ha hagut evidències, hi ha 
hagut, no hem tardat ni dies en posar-ho en mans de la Fiscalia. I segona, lo que si que també és la meva 
responsabilitat, és defensar la honorabilitat dels tècnics, és a dir, no pot esser que dues persones pels 
motius que siguin, surtin de la companya, i justament quan surtin de la companya, és quan comencen a 
calumniar o a difamar a equip de la pròpia companya. Però és igual, per aclarir això, nosaltres lo que 
hem fet ha estat posar un acte de conciliació. Llavors, l’acte de conciliació és previ i a demés és 
necessari, a una querella. És un procediment ordenat i regulat, però això ja es fa en seu judicial, i això ve 
motivat per la senzilla raó de que, si aquestes denuncies que ells han fet, que tenim a través d’un mitjà 
de comunicació, que també bueno, es pot perdre qualitat i quantitat d’informació, una vegada que el 
periodista ho processa, hi pot haver mal entesos. Val la pena que en seu judicial, d’una forma ordenada, 
amb llum i taquígrafs, expressin si realment és això. Per un motiu, perquè és que si ja hi ha res, i tenen 
proves, jo tinc l’obligació d’actuar. D’acord? I a demés ja estarem allà a punt, a Fiscalia, però si les 
declaracions que han fetes són falses imputacions, com aquestes imputacions, podrien constituir un 
delicte, bé, això és un, es convertiria en un delicte de calumnia, i jo també tinc l’obligació d’actuar per 
defensar en els meus treballadors. I això precisament és lo que estam fent. Jo suposo que, bueno res 
més que dir, no, li vull aclarir, jo crec que ja es va fer en el Consell d’administració, que un d’aquests dos 
Senyors, pues està involucrat en un tema d’una possible actuació delictiva, en una compra de camions. 
En qualsevol cas el Fiscal ja té tota la documentació, i a partir d’aquí jo m’agradaria esser molt parc en 
les meves explicacions. Evidentment en el Consell d’administració tindran tota la informació, i crec que 
lo que hem de fer és que la justícia actuï, i actuï si pot esser lo més ràpid possible. Gràcies.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Molt bé. Sr. Alcover.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Gijón. Miri, fa dos Plenaris, i a l’anterior, a l’anterior Comissió, vostè s’ho va prendre com 
una cosa personal això, lo que jo vaig dur en el Plenari com la proposició. Veig que durant aquests dos 
mesos, o s’ha calmat o ha, o s’ho ha repensat, però al manco ja no actua amb aquesta virulència que 
tenia fa dos. Amb lo qual, ja crec que està bé.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Perdoni, per aclarir, és que s’havia posat el meu nom en dubte, al menys per un mitjà de comunicació.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Escolti jo no havia posat el seu nom. Jo?” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“No vostè no” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Idò i” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“però si que un periodista ho va fer, llavors evidentment m’afecta perquè l’honorabilitat per jo crec 
que” 
 



 

- 84 - 

Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“No, no, si jo no dic que li hagi d’afectar.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Sr. Garau, que sino.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Gracias.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Venga, Sr. Garau, va.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Jo no dic que no li hagi d’afectar, però evidentment es pot raonar molt més amb l’actitud que 
manifesta ara, que no amb la que tenia aleshores, això me referia. Miri, perquè crec que es prudent dur-
ho en el Plenari, i no en el Consell d’administració. Primera perquè la denuncia ha estat pública, això ha 
sortit a un mitjà de comunicació, per tant la ciutadania sap que hi ha hagut aquesta denuncia. Mentre 
que el Consell d’administració, en teoria, pues a la pràctica mai ho és, és privat i les deliberacions són 
secretes. Per tant, no es podrien donar aquesta resposta, que demanda lògicament la ciutadania. Per 
tant, crec que, no només no és el Consell d’administració, sinó que crec que l’orgue adequat per fer-ho 
ara és el Plenari, per donar aquestes explicacions públiques. Miri, la honorabilitat dels tècnics no es 
defensa evitant una Comissió d’investigació, davant una denuncia dels que havien estat els seus dos 
caps. No, de cap manera. Si jo som un treballador, i el meu cap ha acusat en el servei on jo faig feina de 
corrupció, unes corrupcions concretes, jo lo que vull és que es demostri que allà no hi ha res, i a demés 
es faci públic, si jo som un treballador. Estic parlant per jo, no puc parlar pels treballadors dels tallers 
evidentment, però si jo som el treballador, diria escolti, agafi la proposició del Partit Socialista, demostri 
que aquí no hi ha res, i ho faci públic, que és la seva obligació, crec, entenc. I crec que és lo que jo 
hagués fet, si hagués estat President d’Emaya, escolti, això s’ha d’aclarir. La manera d’aclarir-ho és que 
tres tècnics, els que vostè me digui, si ens posarem d’acord, que facin la investigació de que és lo que ha 
passat a tallers, i diguin, escolti, d’aquesta denuncia no és cert, aquí hi ha aquesta factura que ho 
demostra, d’aquesta altre denuncia no és cert, i aquí hi ha els partes de feina que ho demostren, 
etcètera, etcètera. Això es publica, es diu en el diari que ho va publicar, si vol demana una rectificació, i 
s’ha acabat el problema, ja no n’hi ha pus de problemes. Jo li record que vostè va treure defora una 
persona, que feia més de 20 anys que feia feina allà, perquè es varen trobar dos informes a un mateix 
expedient de contractació. Jo li vaig dir en el Consell d’administració. Escolti, l’Ajuntament, a cada, a 
cada expedient de contractació n’hi deu haver 4 o 5 d’informes diferents. Perquè? Perquè quan la 
Comissió tècnica fa el informe, moltes vegades cometen errades, no tenen en compte una cosa o l’altre, 
i és la pròpia mesa que li diu escolti, refaci aquest informe, tenint en compte aquest paràmetre, aquest 
criteri, que està en els plecs. Això no és que pressuposi cap tipus de corrupció, ni que es pressuposi que 
es fa res mal fet, no, és que si hi ha res més coses, n’hi ha hagut d’altres que jo no li he dit res” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Irá acabando Sr. Alcover.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“¿No me dará el minuto que me ha? De vegades jo li he donat la raó, que de vegades hi havia dubtes, i 
s’ha de poder actuar, però en aquest cas li he de dir, no ho entenc, i vostè, per acabar, vostè ha dit que 
lo seu mirar-ho al jutjat, perquè ells si ho saben i tenen proves, les puguin aportar. I si ho saben però no 
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tenen proves? Que passa? En el jutjat no les podran aportar. En canvi, aquesta Comissió d’investigació 
ho dirimiria. I jo li donaré tot el meu suport. Si no hi ha res, ho hem de publicitar, tots, tots, i nosaltres 
els primers també, o els segons, després de vostè. Però si hi ha, vostè ha de depurar les responsabilitats 
que calguin. Gràcies.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies. Sr. Garau.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Miri, jo crec que, si són coses que afecten, li afecten a vostè o m’afecten a jo, jo crec que en el Plenari 
està bé. Però quan són coses que afecten a tècnics, que aquí no tenen un espai per poder-se expressar, 
crec que els fem molt poc favor duent les coses aquí. Segona, respecte en aquest cas que fa, que si 
varem trobar dos informes, no sé que, escolti, això és simplificar molt, hi ha molt més darrera això, i a 
demés és un dels temes que també la Fiscalia té. Lo que passa que la Fiscalia és vera que té molta de 
feina i, desgraciadament. Bé, jo dit això, per suposat que si aquests Senyors segueixen manifestant que 
si, que efectivament, encara que ells no ho puguin provar, perquè no tinguin documentació, 
evidentment que haurem de prendre mesures. El Departament d’Auditoria i riscos no està aturat. I de 
fet, si volen explicacions detallades en el Consell d’administració, ho podran fer. I evidentment, quan tot 
això acabi, que no sé quan acabarà, ni tan sols sé si serà en aquesta legislatura o en un altre, 
evidentment que els tècnics, mereixeran una rectificació, clar, evidentment. Molt bé, gràcies.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies, passem a la votació...” 

 
Dictaminat desfavorablement per la Comissió de Vigilància de la Contractació, Medi 
Ambient, Infraestructura i Coordinació Territorial: 
 
“1. El ple de l’Ajuntament de Palma lamenta que el batle Isern i el senyor Garau es neguin a 
investigar una denuncia de corrupció dels dos excaps de tallers d’Emaya, alhora, insta al senyor 
Isern a explicar a la ciutadania els motius pels quals es nega a investigar-ho. 
 
2. El ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a nomenar una comissió de tres 
tècnics de l’empresa municipal Emaya, consensuats amb l’oposició, per tal que en el termini 
d’un mes presentin un informe en relació a les denuncies dels excaps de tallers” 
 
Es REBUTJA per 15 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
33. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a targetes descomptes del PP (228/2014). 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Passem en el punt número 34, i.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Passem en el punt 33, 34 perdó. No, el 33, que és la proposició del grup municipal MÉS, relativa a les 
targetes descomptes del Partit Popular. Té la paraula el Sr. Verger.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
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“Si. Gràcies Sr. Sansó.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“De res.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Anem a veure, fa unes, fa unes setmanes, fa uns mesos, es va tenir coneixement de que el Partit 
Popular, estava comunicant en els seus militants, que tindrien a la seva disposició una targeta de 
descompte, com a militants, a diferents negocis adherits en aquesta iniciativa. Això va despertar la 
lògica preocupació, entre la ciutadania. A nivell jurídic a demés, hi ha una qüestió, que evidentment 
genera dubtes, que és si aquests descomptes que ferien els diferents, les diferents empreses en els 
militants del Partit Popular, pel fet d’esser militants del Partit Popular, poden representar, donacions 
indirectes en el Partit Popular. Evidentment, això és una qüestió jurídica, que s’està, que s’ha de 
discernir, però que s’apunta de que es podria interpretar això com una donació indirecte en el Partit 
Popular. Davant això, evidentment, ens trobem també amb una prohibició establerta a la Llei de 
finançament dels partits polítics, una prohibició de contractar, per part d’aquestes empreses que fessin 
aquesta donació, aquestes donacions, en les administracions. Per això, nosaltres el que demanem a la 
nostra moció, és que instar a la Regidoria de Govern Interior, a sol·licitar en el Partit Popular, la relació 
d’empreses adherides en aquesta targeta de descompte, pels seus, pels militants del Partit Popular. I a 
la vegada també, instem a la Regidoria de Govern Interior, responsable en matèria de contractació, a 
tenir en compte, la relació d’aquestes empreses, perquè l’Ajuntament eviti contractar, o subvencionar 
empreses que facin donatius indirectes en els partits polítics, tal com estableix la legislació vigent. 
Aquesta és una qüestió legal, que pensem que és una moció lògica, davant aquest dubte que es genera, 
a demés d’aquesta qüestió jurídica i legal, però, la veritat és que amb aquesta qüestió es plantegen 
altres, altres dubtes. Més enllà de lo estrictament legal, de si és una donació indirecte o no ho és, i de la 
discussió jurídica, jo sincerament Senyors del Partit Popular, Senyor Batle que no és present ara mateix. 
No veuen que això és una autèntica aberració? Aquesta targeta de descomptes en els seus militants per 
part de diferents negocis. No entenen que això és una qüestió inacceptable, intolerable? Una aberració. 
Jo, és evident que abunda en el descrèdit de la política, genera les lògiques suspicàcies, genera dubtes 
sobre l’activitat i l’objectivitat, de la feina de l’administració. Jo, la veritat, vostès, altres vegades han 
argumentat, que això també ho tenen altres entitats, altres, inclús algun sindicat, té aquest tipus de 
descompte en establiments, això és cert. Però és que, no se’n donen compte que un partit polític és una 
situació substancialment diferent en això? Un partit polític gestiona una situació de poder, un partit 
polític exerceix el poder a través de l’administració. Vostès no entenen, realment no entenen com xoca 
això amb una determinada, amb tota una sèrie de principis bàsics? Vostès sincerament no s’enteren que 
algunes empreses, quan se’ls fa l’oferiment de participar en aquesta iniciativa, no es poden veure 
forçades a entrar, a oferir descomptes en el Partit Popular? El Partit Popular, és el partit del poder, per 
excel·lència a la Comunitat Autònoma, ha ostentat el poder durant anys a totes les administracions 
d’aquesta Comunitat Autònoma. Vostès no entenen que una empresa es pugui veure forçada a dir que 
si a entrar en això? Amb la por de que si diu que no, a lo millor es genera algun tipus de represàlia, per 
part d’un militant del Partit Popular, que estarà gestionant determinada àrea de Govern, a determinat 
Govern? Vostès no entenen, sincerament, vostès han fet aquesta reflexió? Vostès no es poden posar en 
la pell d’una empresa, petita, mitjana, que se’ls demana, escolta, vol entrar vostè a fer descomptes en 
els militants del Partit Popular? I es puguin veure forçades a dir que si. Sincerament no se’ls passa pel 
cap? No s’ho poden plantejar com una qüestió que pot succeir? O pitjor encara, no se poden plantejar 
que algunes empreses poden voler entrar en aquesta iniciativa d’oferir descomptes en els militants del 
PP, per obtenir el favor de l’administració, d’un militant del Partit Popular, que després estarà 
gestionant determinada àrea de Govern. Una empresa no pot pensar això? No es pot veure, no pot 
entrar dins aquest llistat de descomptes pel PP, per obtenir després favor de l’administració? Quan el 
Partit Popular és el Partit Popular, és el partit del poder per excel·lència en aquesta comunitat 
autònoma. Jo sincerament, no entendre això, diu molt poc de la seva capacitat d’analitzar la realitat, 
sense distorsions de militants, com a militants del PP que són. Per favor es col·loquin en el lloc d’un 
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ciutadà, lo que pot arriba a pensar d’aquest tipus d’iniciativa. I inclús es posin per favor en el lloc de lo 
que puguin pensar determinades empreses” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Verger, hem entès perfectament” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“quan se’ls posi en la tessitura de dir si o no, a entrar en aquest llistat d’empreses que ofereixin 
descomptes en els militants del PP. Jo els demanaria que per favor rectifiquessin una iniciativa tan 
aberrant. Gràcies.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Verger, ho hem entès perfectament. Té la paraula el Sr. Gijón.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle accidental. Sr. Verger, yo esto de traer varias veces a un Pleno la misma propuesta sin 
ninguna alternativa, no tiene el más mínimo sentido. A mi me llama la atención, que Usted le pida a la 
Regiduría de Gobierno Interior, que le pase los datos de las empresas que trabajan con el Partido 
Popular, y lo que me sorprende es que no lo haya pedido al Regidor de Policía, que vigile a todas las 
empresas que están prestando descuentos a los afiliados del Partido Popular, o al Regidor de Hacienda, 
que le aumente los impuestos, a las empresas que están haciendo descuento a los afiliados del Partido 
Popular. Mire, en este país, le guste o no le guste, quien regula la actividad de los partidos, es el Tribunal 
de Cuentas. Si Ustedes tienen la más mínima duda, de que se ha cometido una ilegalidad, hagan como 
hacen habitualmente, se van a los juzgados, a Fiscalía, siempre seguro que habrá algún Fiscal que esta, 
que esta denuncia le podrá interesar. Vayan y pongan la denuncia donde tienen que hacerlo, no vengan 
al Pleno, a pedir explicaciones. El otro día le dije, por activa y por pasiva, se lo vuelvo a repetir, no hay ni 
una sola empresa que esté trabajando en estos momentos con el Ayuntamiento, ni una, pero si la 
hubiera, si la hubiera, tampoco se le puede venir aquí a decir al Pleno que no contraten con esa 
empresa. Mire, los motivos por los cuales, una empresa puede o no  contratar con la administración, 
están tasados en la Ley. De lo contrario este Pleno estaría prevaricando, ¿Por qué? Por hacerle un 
descuento al PP. El descuento no se le está haciendo al Partido Popular, el Partido Popular no se está 
financiando de ninguna manera, hay un descuento a los afiliados, a Usted le puede parecer todo eso que 
Usted ha dicho, de acuerdo. Lo puedo entender, en su manera insana de pensar, todo lo que realiza el 
PP es bastante normal que eso lo piense, siempre piensa lo peor de nosotros, está en su derecho, no le 
discuto, yo podría pensar lo mismo de muchísimas otras cosas que han hecho Ustedes, como por 
ejemplo dinamizadores lingüísticos. Si se benefició o no se benefició algún afiliado de MÉS o de Entesa o 
no de los, no se, de la coalición, seguramente también podría pensar eso. Pero váyanse donde tienen 
que hacerlo, traigan propuestas que realmente se puedan debatir en este Pleno. ¿Dónde tienen? 
¿Dónde ven el problema? Si Usted cree que ha habido alguna empresa que se ha visto condicionada, 
denúncielo, es más, le ánimo a que si Usted tiene conocimiento de que alguna de las empresas, le ha 
dicho, me he metido por esto, dígamelo, porque yo inmediatamente, como Secretario General del 
partido daré el mensaje al Gerente del partido, y esta empresa se saldrá. Si hay alguna empresa que se 
ha visto coaccionada a esta situación, lo diga. El otro día se lo intenté explicar, se lo voy otra vez a 
explicar, de la manera más sencilla posible. El Partido Popular tiene más de 20.000 afiliados, y eso tiene 
un interés comercial, le guste o no le guste. Ustedes no se cuantos son, no sé si son 1.000, 600 o 500, no 
lo sé. A lo mejor Ustedes no tienen ese interés comercial, el Partido Popular lo tiene, 20.000 afiliados, y 
de la misma manera que se le está haciendo un descuento al Colegio de Médicos, y de la misma manera 
que se le da un descuento al Colegio de Procuradores, o de la misma manera que se le da un descuento 
a afiliados de sindicatos, que me llama la atención que nunca hayan puesto Ustedes ninguna pega a 
esto, cuando los sindicatos están gestionando muchísimo dinero de la administración, y tienen 
muchísima fuerza para hacer y deshacer, nunca Ustedes han dicho absolutamente nada de esto, solo 



 

- 88 - 

cuando llega el Partido Popular. Mire, podemos darle todas las vueltas que quieran. ¿Creen que se ha 
cometido una irregularidad? Se vayan al Tribunal de Cuentas. Gracias.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Gijón. Té la paraula el Sr. Alcover.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle accidental. Miri Sr. Gijón, perquè creien que a cap comunitat, cap partit havia plantejat 
una opció d’aquestes? A mi se m’ocorren tres respostes, perquè és il·legal, perquè és legal però és un 
escàndol, o perquè a ningú se li havia ocorregut mai, una idea brillant d’aquestes. Bien, nosaltres 
pensem que és la primera, amb possibilitats de que hi hagi part de la segona. Vostès pensen que és la 
tercera, suposo jo i espero que amb possibilitats de que sigui la segona, espero. Un indicador molt clar 
és, perquè no diuen el nom de les empreses? Si no hi ha res mal fet. Perquè no posen damunt la taula el 
nom de les empreses? Quin mal hi ha? Si elles no han fet res mal fet, si vostès no han fet res mal fet, si 
ningú ha fet res mal fet. Quin mal hi ha? Això devia esser un símptoma de transparència. O no? O l’hem 
de negar aquesta informació. Miri, si a conseqüència d’aquesta campanya, s’augmenten el número 
d’afiliats del Partit Popular, estarà d’acord que és una manera indirecta de finançar el Partit Popular. O 
ni en això estarem d’acord Sr. Gijón? No sé si m’ha sentit, suposo que no perquè. Si arran d’aquesta 
campanya, s’augmenten el número d’afiliats, indirectament es suposa que finança el Partit Popular. O 
no estam d’acord en això? Això és evident, és evident, és una mesura més de promoció del Partit 
Popular, aquesta. Si o no? És més, és més, el fet de que no puguin contractar amb l’administració, el fet 
de que no puguin contractar amb l’administració, vostè que diu que no hi ha empreses que contracten 
amb l’administració, perquè, l’Ajuntament de Palma vull dir, perquè l’Ajuntament de Palma no contracta 
amb empreses petites, suposa un desconeixement molt gran i molt preocupant, de l’Ajuntament de 
Palma, perquè n’hi ha milers d’empreses petites que contracten amb l’Ajuntament de Palma, a milers, a 
milers, no deu, ni vint, ni cent, a milers, per tant segur que hi ha empreses d’aquestes que contracten 
amb l’Ajuntament de Palma. I si és una criteri el fet de que puguin contractar o no, podria passar que si 
hi ha un canvi de Govern, hi ha un canvi de criteri, aquestes deixin de contractar amb l’Ajuntament de 
Palma, per tant no se li fa cap favor en aquestes empreses tampoc. Per tant, on vull anar, que això o és 
il·legal, o si és legal és un escàndol Sr. Gijón, i si no ho veuen, si no ho veuen, bé, ja els hi faran a sabre 
de qualque manera segurament, però desde luego lo que no crec és que no fos perquè a ningú, a tota 
Espanya, a qualsevol partit, a qualsevol Comunitat Autònoma, una idea d’aquestes se’ls hagués 
ocorregut. Gràcies.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Alcover. Té la paraula el Sr. Verger.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, diu el Sr. Gijón que els motius per no contractar, per a prohibició, per a prohibit contractar amb 
l’administració, estan tesats. Efectivament, la donació indirecte és un, la donació indirecte és un en els 
partits polítics. I això pot representar perfectament una donació indirecte en el Partit Popular, això és, 
no es tracta de denunciar res Sr. Gijón, no es tracta de denunciar res, ni cap irregularitat, ni es tracta 
d’anar a Fiscalia, no estic parlant d’això, estam parlant d’un tema d’ètica i d’estètica. Vostès no es donen 
compte que estan massacrant l’ètica i l’estètica amb aquesta qüestió, de lo que és la política de la 
diferenciació, entre els partits polítics i la feina de l’administració. Vostès no se’n donen compte de les 
suspicàcies que pot arribar a generar una situació com la que estan plantejant? Com la que ja pareix que 
disfruten els seus militants. Jo la veritat, jo és que no aconseguir fer-los entendre això, la veritat és que, 
no me’n puc avenir que no, que siguin incapaços d’entendre, d’entendre això. Me diu que nosaltres dins 
la nostra ment insana, pensem sempre lo pitjor del Partit Popular, escolti no es que pensem, és que s’ha 
demostrat, que el Partit Popular en aquesta Comunitat Autònoma és capaç de lo pitjor, està demostrat 
judicialment. Hi ha l’expresident de la Comunitat Autònoma i del Partit Popular, condemnat per 
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corrupció, i amb múltiples causes encara pendents. S’ha demostrat de lo que és capaç el Partit Popular 
en aquesta Comunitat Autònoma, no és que nosaltres pensem malament perquè vulguem pensar 
malament, és que s’ha demostrat de que és capaç el Partit Popular, manejant el poder en aquesta 
Comunitat Autònoma. Per tant no me vengui, no me vengui amb tal de que nosaltres pensem malament 
perquè volem pensar malament. Escolti, i les empreses que es puguin veure involucrades dins aquesta 
petició també ho saben com se les gasta el Partit Popular, i com se les segueix gastant el Partit Popular. 
Per tant, escolti Sr. Gijón, jo primer no sé a qui denunciar, perquè no tenim cap relació d’empreses, 
perquè vostès la tenen evidentment, absolutament guardada en pany i clau aquesta relació d’empreses. 
Que puc denunciar? De quina transparència m’està parlant? Estam parlant precisament d’això, de que 
no pot quedar, no pot quedar en entredit la feina de l’administració, ni la feina dels diferents càrrecs del 
Partit Popular. I que aquesta relació d’empreses ha d’esser pública, i que hi ha dubtes de que es pugui 
contractar a l’administració per part d’aquestes empreses, i que això s’ha de discernir, i que aquesta 
iniciativa no la podem posar en marxa, sense evitar generar tots aquests dubtes. Escoltin, no me tregui 
aquí el ventilador, i me comenci a xerrar de no sé que, afronti la qüestió de fons, és una iniciativa 
intolerable, és un escàndol, no insisteixin amb això. Realment són tan incapaços? Són incapaços de, són 
incapaços d’entendre lo que se’ls està plantejant? Jo, la meva decepció més absoluta de compartir el cor 
amb un partit que és incapaç, amb uns representants polítics que són incapaços d’entendre lo que pot 
generar aquesta targeta, que no se li ha ocorregut a ningú, enlloc de la geografia de l’Estat espanyol, ni, 
interès comercial del Partit Popular. No me mescli un partit polític amb l’interès comercial. Però de que 
m’està xerrant? Un partit polític ha d’estar completament al marge de qualsevol interès comercial, els 
militants no poden esser militants d’un partit polític” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Verger.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“per interès comercial, per a tenir descomptes.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies, per favor vagi acabant.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Gràcies.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Gràcies. El Sr. Gijón.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Vamos a ver, es que tenemos criterios completamente distintos, pero si hubiera o si prevaleciera un 
poco el no pensar mal de todo lo que hace el Partido Popular, seguramente esto se vería de otra 
manera. Ustedes están en su perfecto derecho de pensar que esto es una ilegalidad primero, o una 
inmoralidad, o una falta de ética, perfectamente en su derecho. Pero si es una ilegalidad o no, no lo van 
a decir ni Ustedes ni yo, lo tendrá que decir quien puede decir si es una ilegalidad o no, y para eso 
tendrán que presentar un recurso, si lo consideran. Yo le adelanto que antes de tomar esta decisión, 
nosotros legalmente, no solo aquí en Baleares, sino a nivel nacional, el partido ha mirado si legalmente 
esto se puede hacer, y se puede hacer. Respondiendo al Sr. Alcover, y ¿Cómo es que han sido Ustedes 
los únicos listos que se les ha ocurrido esto en todo el territorio nacional? Pues mire, pues no sé, a lo 
mejor somos más listos, o a lo mejor simplemente, oye, a nadie se le había ocurrido. Sr. Alcover, el 
primer sitio de toda Baleares, o sea de toda España, donde el Partido Popular ha elegido a través del 
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procedimiento de un afiliado, un voto, a su líder, ha sido el Partido Popular. Luego han seguido Ustedes, 
pero el primer sitio de toda España ha sido el Partido Popular. Como es que a nadie se le había ocurrido, 
una cosa tan de cajón, que al candidato a una Comunidad Autónoma lo eligieran sus afiliados, ¿Cómo? 
Bueno pues aquí se tomó la decisión por primera vez. Y Ustedes quieren insistir, mire, las empresas se 
han apuntado de manera voluntaria. Vuelvo otra vez a decirles, si Ustedes consideran que hay alguna 
que no lo ha hecho así, aunque sea de manera extraoficial, me lo hagan llegar. Yo le aseguro que no, 
pero bueno si Ustedes consideran que ha habido alguien que le haya dicho mire, a lo mejor alguien ha 
llegado, y efectivamente se ha afiliado, se ha puesto dentro del descuento de la tarjeta, y luego cuando 
ha ido alguien del PSOE ha dicho, no, yo me he metido aquí para no tener problemas. Bueno pues si 
Ustedes tienen esa información, díganlo, iremos y lo comprobaremos. Porque ha sido voluntario. Si se 
les ha hecho un favor o no se les ha hecho un favor a estas empresas, lo decidirán las empresas. Y de la 
misma manera que hay 700 empresas que se han apuntado, hay muchísimas otras que no se han 
querido apuntar, y no ha pasado absolutamente nada, y aquí no va a haber ningún tipo de nada, es que 
no puede haber absolutamente nada con las otras empresas, como está insinuando el Sr. Verger, o 
como está insinuando Usted, de que va a haber algún tipo de represalia, ninguna, pero es que me hace 
gracia. Y Ustedes, los proveedores que tiene el Partido Socialista, los que tienen Ustedes ¿los ponen, los 
publican? ¿Esos proveedores están con Ustedes porque esperan tener algún tipo de beneficio en el 
futuro si gobiernan? ¿Lo han tenido en el pasado? Ustedes me están hablando, otra vez, el tema de los 
dinamizadores lingüísticos, Ustedes contrataron dinamizadores lingüísticos, que luego iban en las listas 
electorales, con dinero público pagado. Pero que me están contando, dejen de dar lecciones, dejen de 
dar lecciones, no les gusta, se vayan a los Tribunales, punto. Gracias.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Sr. Verger, moltes gràcies. Muchas gracias. Moltes gràcies, passem a votació, passem a votació…” 

 
Dictaminat desfavorablement per la Comissió de Vigilància de la Contractació, Medi 
Ambient, Infraestructura i Coordinació Territorial: 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria de Govern Interior a sol·licitar al Partit 
Popular la relació d’empreses adherides a la targeta de descompte per als seus militants. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria de Govern Interior, responsable en 
matèria de contractació, a tenir en compte la relació d’aquestes empreses perquè 
l’Ajuntament de Palma eviti contractar o subvencionar empreses que facin donatius indirectes 
als partits (a través d'oferir-los als seus militants), d’acord amb allò previst a la legislació 
vigent”. 
 
Es REBUTJA per 15 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSI-PSOE i MÉS) 
 
Es debaten conjuntament els punts 34 i 35. 
Tornar a presidir el Sr. Batle (14’45h) 
34. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a recollida de residus al centre, i ara que? 
(231/2014). 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Molt bé passem en el punt 34, proposició del grup MÉS, relativa a recollir els residus del centre de 
Palma, i ara que té la paraula la Sra. Truyol. Punts 34 i 35 van conjunts.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
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“Conjunts. Si no? Val. Si bé, hem presentat aquesta proposta, després dels darrers fets en aquest tema, 
que crec que totes coneixem. Sabem que la recollida pneumàtica del centre ha estat una herència del 
99, que va costar en el seu moment 26 milions d’euros, i que ja és reconegut ja per a tothom, ja ningú 
defensa la recollida pneumàtica, nosaltres no la varem defensar mai, però ara ja ningú la defensa. Ja és 
evident que és una ruïna econòmica, i és un sistema nefast, que ha duit a hipotecar econòmicament 
aquest Ajuntament, i a donar un pèssim servei en el centre. Ara ja fa dos anys que aquest sistema està 
aturat, i encara no s’ha volgut posar cap alternativa a damunt la taula. Ara fa unes setmanes, varem 
conèixer que des de la Direcció d’Emaya, es volia posar en marxa algun tipus d’alternativa, per posar un 
sistema més definitiu del que hi ha ara, que és un sistema totalment precari i temporal el que tenim en 
el centre. Davant aquesta situació de cercar alternatives, nosaltres creiem que és una oportunitat més, 
per cercar un sistema que realment cerqui la sostenibilitat econòmica del sistema, doni un bon servei, i 
a més a més sigui sostenible ambientalment, que suposi un increment de reciclatge, de la reutilització 
de residus, i que suposi també una reducció del fems. Ha d’esser una alternativa que vagi en aquest 
sentit, nosaltres des de MÉS sempre ho hem defensat el sistema de recollida de fems, no només s’ha de 
dedicar a recollir el fems, sinó a incrementar amb sistemes de gestió ambiental i més ecològic els 
nostres residus. Nosaltres creiem que la metodologia de treball, ja ho hem expressat altres vegades, que 
s’hauria d’afrontar en aquesta situació, és crear una Comissió allà on les entitats, els veïns, els 
comerciants, els tècnics d’Emaya, els tècnics ambientals, els grups polítics, formin aquesta Comissió, 
perquè els veïns d’aquesta Comissió es faci una avaluació de quines són les alternatives possibles per un 
sistema de recollida pel centre, que compleixi amb aquests criteris, que crec que són compartits per a 
tothom, i que una vegada s’hagin decidit quins són els sistemes prioritaris, es facin les gestions 
administratives o de contractació, que es considerin oportunes per dur-lo a terme. Però ens trobem 
amb una situació totalment adversa en aquesta, ens trobem a una situació allà on el Partit Popular 
proposa tirar endavant un diàleg competitiu, que és una formula de contractació molt innovadora, tan 
innovadora que casi ningú sap exactament lo que és. Però quan ens informem de lo que és, veiem, quan 
ens informem de lo que és, veiem que precisament és la privatització de la presa de decisions de quin és 
el sistema de recollida que volem pel centre, i obrir la porta a la privatització de la pròpia gestió 
d’aquesta recollida, o del manteniment d’aquest sistema. Com que desconeixem quin és el sistema que 
es vol implantar, pues també desconeixem totes les conseqüències del sistema que s’implantarà en 
aquell moment, en el moment que s’implanti. Clar aquest sistema ens, de diàleg competitiu, ens genera 
totes les dubtes que ens puguem imaginar, no ens genera cap certesa, i creiem que l’administració i 
Emaya, lo que ha d’impulsar són algunes certeses. Voldríem sabre també de on surt aquest pressupost 
base, que és un pressupost inicial de 1.400.000 euros, per aquest diàleg competitiu. Si no sabem quin 
sistema serà el que s’acabarà aplicant, com podem valorar econòmicament un possible sistema, com 
podem fer un pressupost si no tenim cap sistema en el cap. Jo crec que a lo millor si que hi ha qualque 
sistema en el cap, lo que encara no s’ha posat damunt la taula, i demanaríem que es fes una gestió més 
transparent de tot aquest embolic. Creiem que és molt important que els tècnics d’Emaya s’impliquin en 
aquesta priorització de sistemes, ja que són els tècnics que tenim en aquesta administració, i que 
desenvolupen la seva feina, i coneixen les diferents variables que s’han de tenir en compte per 
implantar un sistema. Han conegut sistemes diferents en aquesta ciutat, perquè s’han fet porta a porta 
a Son Sardina, hi ha altres, la recollida lateral, molts de tipus de recollida en aquest municipi. I per tant 
poden valorar alternatives, també es poden assessorar amb altres persones, per poder determinar, 
juntament amb aquesta Comissió, quin podria esser el sistema. I també demanem que una vegada més, 
es consideri el porta a porta com a una possible alternativa, i que es faci un informe seriós, perquè fa 
cosa d’un any es va demanar un informe allà on es valorés el sistema de porta a porta, i es va fer un 
informe molt poc seriós, que amb una pàgina i quatre frases, es ventilaven el sistema de porta a porta, 
quan hi ha a molts de llocs de l’Estat, que s’està duent a terme, i amb un èxit de gestió, si, si, amb un èxit 
de gestió allà on s’ha incrementat el reciclatge” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Acabi, Sra. Truyol” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
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“i la recuperació de residus.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies. Sr. Alcover.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle accidental. Miri Sr. Garau, dia 31 de gener de 2013, ja varem dur una proposició en el 
Plenari, en vista que la recollida pneumàtica, ja veiem que tenia visos de no arreglar-se, per tant ja 
havíem de cercar una alternativa allà on textualment dèiem: consensuar, instàvem a l’Equip de Govern a 
consensuar al màxim amb veïns i comerciants de la zona, així com el teixit associatiu competent, per 
exemple ARCA, posàvem entre parèntesis, la solució definitiva a la recollida del casc històric de Palma. 
Bien, com que això no s’havia fet, dia 25 de juliol del mateix any, varem tornar a incidir en aquesta 
reclamació, i varem dir: el Ple de l’Ajuntament de Palma, insta a l’Equip de Govern a consensuar amb els 
veïns, entitats i comerciants afectats, la solució futura per a la recollida de residus del casc històric. 
Perquè dèiem això? Dèiem això perquè entenem, i estam convençuts, perquè a demés la història ens ho 
ha demostrat, per exemple amb la recollida pneumàtica, per això posava marca, perquè aquesta 
associació en el seu moment es va oposar a la recollida pneumàtica, i com que, podem estar d’acord que 
no ha anat bé, és un sistema que no ha anat bé, al manco hem de tenir la precaució d’intentar 
consensuar quin ha d’esser l’opció de cara en el futur, pels veïns i al manco comerciants. Miri, vostè en 
el darrer Consell d’administració, volia dur per urgència una licitació, l’empresa, bé per urgent, bé es va 
llevar, molt bé, es va llevar. Nosaltres varem reclamar que es llevés perquè, primera perquè feia dos 
anys no enteníem que ara venguessin les urgències, primera perquè encara no s’havia donat 
compliment en aquest acord. De totes maneres jo li he de dir, li he de dir que personalment a mi 
m’agrada el diàleg competitiu. Miri, curiosament a mi no me desagrada, ara bé, com jo entenc el diàleg 
competitiu, de la lectura de la Llei de contractes, no és el sistema que es va dur a Consell 
d’administració, perquè jo lo que entenc del diàleg competitiu és, que l’empresa aporta un projecte, a 
debatre entre les empreses, i les empreses i evidentment també la pròpia empresa Emaya, debat i 
millora aquell projecte que ha posat damunt la taula l’empresa. Això no me desagrada, és innovador 
crec que pot anar bé, amb llum i taquígrafs evidentment, cada empresa és conscient de lo que ofereix i 
fa l’altre, per tant aquí, i a demés s’ha de justificar molt bé. Molt bé si no hi ha res que dir en la forma, 
per part meva. Ara bé, li diré dues evidències, bueno, antes li faré una reflexió, la licitació que es 
proposava, no hi havia una proposta de quin servei de neteja fer en el casc històric, o de recollida 
perdoni, de recollida. No hi era aquesta proposta. Li faré dues evidències, que són a demés indubtables, 
i crec que haurem d’estar d’acord. Primera, l’empresa del món que més sap de recollida del casc històric 
de Palma, és Emaya, no n’hi ha d’altre que ho conegui com Emaya, cap ni una. Segona, el futur de la 
recollida en el casc històric, sense la implicació dels veïnats i comerciants, probablement serà difícil i fins 
i tot és possible que abocada en el fracàs. Per tant, això que vol dir? Estam obligats a dues coses, 
primera, parlar amb veïnats, comerciants, entitats, etcètera, etcètera. No vol dir que ells decideixin lo 
que hi ha d’haver, perquè evidentment hi ha els tècnics que en saben, però si que se’ls ha d’escoltar i 
se’ls ha d’intentar convèncer de que, per demanar la seva implicació futura, perquè ells seran els que 
gaudiran o patiran aquesta recollida. Això és evident, però això Sr. Garau, m’ho reconeixerà, perquè 
nosaltres hem parlat amb un parell, i això no s’ha fet, això no s’ha fet, o al manco les que nosaltres hem 
parlat, desconeixen si hi ha hagut cap reunió per avançar en quin futur model hi ha d’haver de recollida. 
Per tant, primera raó. Segona raó, pensar que són les empreses de fora les que ens puguin dir, perdó, 
quin és el model de recollida pel futur casc històric, en el futur, la recollida futura del casc històric de 
Palma. Clar, jo crec que amb això primera que Emaya és la que en sap més, i segona i diré un altre 
evidència, tampoc es tracta d’inventar la pólvora, n’hi ha molts de cascs antics allà on hi ha recollida de 
manera exitosa, no importa que anem a inventar al pólvora, tampoc importa que ens anem a fiar de 
totes les empreses de defora, perquè som nosaltres els que tenim el ... de la recollida del casc històric. 
Això fins ara he dit evidències, que estic segur que estam d’acord. Per tant, que crec que s’ha de fer amb 
aquest sistema? Primera, intentar consensuar, no dic consensuar completament, sempre hi pot haver 
qualcú que no estigui d’acord, això miri, no li demano unanimitat com vostès demanaven quan nosaltres 
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governàvem, que la demanaven, la demanaven la unanimitat, no li demano, però si un cert consens i 
una certa implicació dels veïnats i de les entitats, i dels comerços. Importantíssim, en això estam 
d’acord. I que el primer que elabori el projecte, sigui la pròpia empresa Emaya, que faci una proposta. 
Que després es pot millorar perquè Emaya no té coneixement de que hi ha una solució a Tokio, que pot 
esser fantàstica a Palma, si això és fantàstic, a mi me pareix bé, no me veurà una crítica a mi, però 
sempre i quant sigui Emaya la que lideri el projecte, tot aquest procés, i sigui Emaya a que posi damunt 
la taula un primer projecte, cosa que fins ara crec que no s’ha fet, i evidentment instem, com no pot 
esser d’altre manera, a donar compliment en els acords plenaris presos de dia 31 de gener, i de dia 25 
de juliol. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Andreu, molt amable. Sr. Garau, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Tinc 5 minuts eh?” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Si” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Bé, no, miri, bé, estic, estic satisfet perquè al menys veig Sr. Alcover, que ha entès el fons de la 
proposta, no així Sra. Truyol, jo li he explicat en un parell d’ocasions el fons, i veig que no ho ha entès. És 
a dir, vostè confon el tema del diàleg competitiu, bé ja hi entraré un poc més tard, perquè me preocupa 
que no ho entengui, màxim essent Consellera de l’empresa, perquè vull dir, crec que, si no ho entén li 
hem de fer entendre, perquè es un problema que un Conseller no entengui que tinguem dificultats de 
comunicació amb això. No? O jo m’explico molt malament, o els tècnics s’expliquen molt malament 
també, o no sé, qualque cosa falla. Bé, el tema de la pneumàtica. No? És vera que ja des de maig 2012, 
no està en ús, però a l’hora de cercar alternatives, lo primer de tot que varem haver de fer, és cercar un 
possible acord amb la pròpia empresa, en aquest cas amb Envac. No? I per cercar un bon acord per a la 
ciutat, evidentment, varem haver de dedicar molts de recursos tècnics, a fer uns bons peritatges, i donat 
el temps, que varem veure que amb ells era impossible arribar a un acord que fos satisfactori per a la 
ciutat de Palma, lo que ens hem preparat bé és per evidentment, per judicialitzar el tema, 
desgraciadament, però no ens en queda un altre. I tot això ens obliga a esser molt rigorosos en 
determinades coses, i aquest rigor desgraciadament requereix de temps, i a posta. Vull dir, no hem 
pogut pensar en alternatives, si pensar, però no descriure-les, i ara entrarem, ara entrarem en el tema 
de les alternatives, perquè varem haver d’esgotar les possibilitats reals de tornar a posar el sistema en 
marxa, i de lo que això implicava. En definitiva hem arribat a la conclusió, com vostès saben, de que això 
no és possible, a pesar de que la companya Envac diu, perquè li interessa dir, que si que és possible. Bé, 
molt bé, dit això, també vull deixar clar que tenim un pla per si passava lo que va passar finalment amb 
la pneumàtica, és a dir, d’un dia per l’altre la capacitat d’Emaya va respondre molt bé, per treure les casi 
5.000 tones a l’any que es generen a l’àrea d’influència de la pneumàtica. I s’ha tret raonablement bé, és 
a dir, no hi ha hagut grans problemes. És vera que hi pot haver un contenidor a un moment donat que 
es desborda, un altre no, però llevat del impacte visual, que estic més que d’acord en que no és 
l’adequat, el sistema operatiu ha funcionat raonablement bé, molt bé diria. No gràcies a jo, gràcies a 
l’organització que hi ha a Emaya, i a l’esforç de tots els tècnics. Però bé, anant en el tema de les 
alternatives, que a la fi arriba un moment en que, bé, vist que això no ho podem tornar a posar en 
marxa, i que som conscients de que no es pot posar en marxa, els nostres tècnics ens ho diuen i això. 
Per una part duim la part judicial, intentarem reclamar, i a demés hi ha un acord, hi ha una unanimitat, 
perquè això segurament ens transcendirà a tots, i per tant ens interessa com a ciutat que hi hagi un bon 
acord, i que tinguem una molt bona posició negociadora en front d’aquesta multinacional, hem de 
trobar un sistema alternatiu. I el sistema alternatiu que varem trobar, és vera que hi ha molts d’altres 
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puestos que es fa, però la singularitat que té Palma com a tal, no té, tenim un casc històric molt gran, 
molt gran. Tenim una densitat de, tant d’habitants com de tràfic, també brutal, i cada vegada més, 
gràcies a la, crec que a la molt bona acció que es fa en temes de promoció de la ciutat. Bé i això fa que 
haguem de cercar un sistema que sumi, ara lo que no estic dispost és a crear una Comissió més 
d’aquestes, que dilataran el procés. Escolti, és qui en saben realment són els tècnics, que duen 40 anys 
que es dediquen a això en aquesta ciutat. Evidentment que s’ha de comptar amb l’opinió dels veïnats i 
dels comerciants, faltaria més. Però no es pot posar en el mateix nivell, l’opinió d’un tècnic d’Emaya, 
amb l’opinió d’un comerciant. Ben igual que, vostè no crearà una Comissió per decidir quin ha d’esser el 
protocol a Son Espases, per operar d’apendicitis, i posaran en el mateix nivell als metges que en els 
veïnats. Per favor, no entrem en això. Però vostès, no, no me refereixo a vostè Sr. Alcover, no me 
refereixo a vostè. Vostès duen aquest bon rollito de col·laboració ciutadana i tal, i molt bé, i tal, i tot. 
Com deia antes el Sr. Gilet, tot queda molt bé damunt el paper, però ... a nivell pràctic és un desastre. 
Escolti, jo som el responsable, i tinc que trobar solucions, i les estam trobat. Dit, me queden 13 segons, 
molt, molt, molt ràpid. Tinc un altre, després li aclariré lo del diàleg competitiu, que m’interessa molt 
que ho entengui. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, té la paraula, Sra. Truyol.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Bé, m’agradaria sabre a veure amb a qui s’ha parlat, per conèixer del centre, per sabre quin és el 
projecte, o la priorització que fa des d’Emaya, o des de l’Ajuntament, perquè jo tampoc no conec a 
ningú, i visc en el centre, i no dic que m’hagin de telefonar a mi, sinó, bé, miri no me coneixia però visc 
en el centre, però no ho dic per jo, ho dic per les entitats i la gent que està en el centre. No conec a 
ningú que se li hagi convocat, ni que se li hagi explicat, ni que se li hagi demanat opinió. Per un altre 
costat, jo segueixo insistint, el diàleg competitiu, jo m’he mirat la documentació, he cercat 
assessorament, perquè m’expliquessin, perquè com que jo som nova i en tinc molt poca idea, vull que 
m’assessori gent que en sap molt més, i m’he assessorat i me segueixen insistint en aquest tema, que el 
diàleg competitiu, en els termes a demés que s’ha exposat aquí, és precisament privatitzar la decisió de 
quin sistema es farà. Perquè a demés, i ho acaba de confessar, Emaya no té cap sistema damunt la taula. 
Ha estat dos anys que ningú, ha demanat en els tècnics que fessin un plantejament de quins eren els 
sistemes prioritaris que podien donar un major servei, un millor servei, amb major eficiència tenint els 
criteris de sostenibilitat de gestió de residus. No s’ha fet aquesta feina, des de la Direcció d’Emaya, no 
s’ha fet aquesta feina. O sigui que ara, obrint un diàleg competitiu, amb empreses privades que lo que 
faran aquestes empreses privades, és exposar quins són els sistemes que per elles són més lucratives, 
evidentment, l’empresa privada està cercant un lucre en la gestió, o la implantació d’un sistema o d’un 
altre, i proposarà les que són més convenients per la pròpia empresa, no per la ciutat, no pels veïnats, 
no pels comerciants. I lo que hem de fer des d’aquest Ajuntament, és posar en marxa sistemes de 
recollida i serveis públics, que donin solució als nostres veïnats, no a les empreses de torn, que es 
puguin presentar a un concurs o a un diàleg competitiu, un moment o un altre, o sigui que lo que 
demanem és responsabilitat per part de la Direcció d’Emaya, que posi en marxa d’una vegada, un 
sistema, una metodologia de feina, que faci prioritzar, que defineixi quins són els sistemes prioritaris, 
que donin resposta a les necessitats dels veïnats i dels comerciants del centre, i que a partir d’aquí es 
posin els mecanismes administratius que faci falta, per donar solució, i per fer eficient la decisió que s’ha 
pres conjuntament amb els tècnics, amb els partits polítics, i com no, contant amb els veïnats. 
Evidentment, jo soc una veïna del centre, i tinc menys idees de quin és el millor sistema que un tècnic 
d’Emaya, per això demano que en aquesta Comissió hi hagi els tècnics d’Emaya i els tècnics que faci 
falta, perquè assessorin en els veïnats i a les entitats veïnals i en els comerciants, de quins són els pros i 
els contres de cada sistema. Però també hi ha de participar els veïnats i els comerciants.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Sra. Truyol. Don Andreu.” 
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Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Miri Sr. Garau, no es tracta de jutjar quina és la figura de la licitació, si això és lo de 
menys, això és lo de menys, vostè tria el diàleg competitiu, és una figura legal, està a la Llei de 
contractes, jo li dic que personalment a mi m’agrada el diàleg competitiu, però ben entès, o així com jo 
l’entenc, que és que, lidera Emaya posant un projecte, i són les empreses que en una taula rodona, llum 
i taquígrafs, milloren el projecte, amb el lideratge de l’empresa, cosa que, però això s’ha obviat, perquè 
Emaya no ha presentat cap projecte, és una passa fonamental, sense aquesta passa el diàleg competitiu 
cau, és evident. Però, perquè diem que no ha presentat cap projecte? Perquè en els plecs no hi era, i al 
manco l’oposició, i ho havien demanat, no se’ns ha informat de res. Quan dic l’oposició, ni tan sols els 
membres del Consell d’administració d’Emaya, representants de l’oposició. Parlo per jo, no sé si la Sra. 
Truyol, sospito que no, que no s’ha reunit per explicar-li, per lo que ha dit ara. Per tant, com hem de 
pressuposar que ho ha consensuat amb els veïnats, si els mateixos veïnats ens han dit que no ho han, no 
ho han tractar. Ho han parlat amb Arca? Que va esser. Evidentment és fonamental la seva opinió, 
perquè ells varen esser els primers que es varen oposar a la recollida pneumàtica, i ara s’ha vist que 
tenien raó, no va esser un bon sistema, pels motius que sigui, ara no hem d’entrar, perquè està en els 
jutjats, i molt bé, i varem votar a favor i no hi ha res que dir, ja està bé. Però evidentment, evidentment, 
sense la implicació dels veïnats, i les entitats i els comerços, això no anirà bé Sr. Garau. Si es fa la contra 
no anirà bé, pot esser que no es faci a favor de tothom, tampoc ho hem de pretendre, tampoc hem de 
pretendre que tots i cada un dels veïnats estiguin d’acord amb la solució proposada, no ho lograrem, 
però si que una majoria s’impliqui en aquesta neteja, perquè són ells els principals beneficiats o 
perjudicats d’una bona o mala neteja, o recollida de residus, això és més que evident. Però qui ho ha de 
liderar és Emaya, no les empreses licitadores, és, però, és la diferència entre la seva exposició i lo que 
estic dient jo. M’agradaria que ens digués amb qui ha parlat d’entitats, veïns, a districte o això, perquè 
nosaltres lo que tenim coneixement és que no han parlat amb ningú, i una dada que apuntala això és 
que amb l’oposició no han parlat. Estaria bé consensuar-ho amb nosaltres, nosaltres no tenim per 
establerta quina solució a d’esser la millor, per la recollida del centre de Palma. Evidentment que els 
tècnics en sabem, bé que ens convencin. Però i si la propera legislatura, jo som el President? O la Sra. 
Truyol és la Presidenta? No ens hauríem de sentir còmodes amb la solució que ara es prengui aquí? És 
evident, ara estam planificant el futur de la recollida del casc antic, no estam planificant el proper any. 
Per tant, la propera legislatura, qualcú es trobarà la decisió que vostè prengui, quan més consensuada 
estigui, més visos d’èxit tindrà. Això és evident. Per tant, consensuïn amb l’oposició, i també amb els 
veïnats evidentment, entitats, i comerços, quina ha d’esser la solució. I després la treguin a concurs, a 
licitació, sigui per diàleg competitiu o obert. Com vostès vulguin. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Andreu, molt amable. Sr. Garau, per acabar.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“3 minuts?” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Si.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Amem si me dona temps per explicar-li Sra. Truyol, lo que me volia referir. Miri Sra. Truyol, per jo és 
insultant que me digui que internament com a mínim, no ens hem plantejat solucions. Miri, tinc el 
informe aquí, és un informe intern, és a dir, no s’ha fet públic, però hi ha un informe, on hi ha diferents 
opcions, i on cada una de les opcions té el seu corresponent dafo i cada, eh? Se sap lo que és un dafo 
però bé, està, el informe està aquí, li dic, ho pot veure, però és un informe intern. Val? I es fa amb 
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prudència perquè tenim el tema judicialitzat, això en el Consell d’administració ho hem discutit qualcuna 
vegada. Val? No entraré més en detall amb això, perquè crec que no ens interessa a ningú, o al menys a 
Palma no interessa això. Dos, respecte en el diàleg competitiu, escolti, jo no tinc cap preferència per fer-
ho d’un diàleg competitiu o no, són els mateixos tècnics els que me recomanen, escolta, de les 
modalitats que hi ha, donades les circumstàncies, entenem que lo millor és la fórmula del diàleg 
competitiu. Que vostè no sap que és, que ho veu molt modern. Escolti, això, això ho va habilitar el Sr. 
Zapatero, en el seu Govern, a l’any 2007, és a dir, convé que ens anem adaptant a les noves 
circumstàncies. Els aspectes, de lo que es demanava en el Consell d’administració, i en breu, intentaré 
que abans de que acabi el mes, convocar un Consell d’administració extraordinari per aquest tema, lo 
que es demanava és l’aprovació per iniciar el procediment, no es duia el projecte com a tal, es 
demanava l’autorització per a començar aquest procediment. És vera que es va dur per urgència, inclús 
jo vaig esser el primer sorprès i vaig esser el primer que ho vaig retirar tot d’una, perquè crec que vostès 
havien de tenir temps de madurar la informació que ja hi havia. Miri, un dels aspectes, un dels aspectes, 
amem si me faig, que volem avaluar d’aquest sistema, no un, un més, és l’opinió dels veïnats, un mes. 
Però n’hi ha 17 d’aspectes, que li vaig descrivint, per exemple la robustesa del sistema. La selectivitat, 
que tant ens interessa, és a dir, tenir una gran capacitat de selectivitat, lo mateix que s’aconsegueix amb 
el porta a porta, ho volem aconseguir amb aquest sistema, però sense que es converteixi en una brutor 
per a tots els veïnats del centre, ni en una esclavitud pels ciutadans que viuen d’això. O problemes que 
tenen problemes d’Alzheimer, que no saben on han de posar les coses i del tal, i després. És a dir, si, 
això passa, això passa en els pobles, això passa en els pobles, però aquí en el centre no tenim a madò 
Coloma que vigila a madò Maria, amem si treu les llaunes un dia o un altre. S’ha d’organitzar d’un altre 
manera, i això els tècnics d’Emaya li puc garantir que ho saben. L’economia de l’operació, no val 
qualsevol cosa, vostè bé donen de branca que si la pneumàtica va costar molt o no sé que, és vera, va 
costar molt, va costar molt, lo que passa és que estam jutjant un sistema fracassat, a toro pasado i tal, 
en aquell moment segurament va esser una bona decisió que s’ha operat malament. L’accessibilitat, per 
exemple del sistema ha de tenir. L’impacte visual, clau. No? Estam d’acord en tot això? La facilitat d’ús, 
que sigui una inversió econòmica. Ja ha passat el temps? Bé, els olors, el vandalisme, etcètera, etcètera, 
etcètera. Això abans de que acabi el mes, convocaré un Consell d’administració, intentaré que els 
tècnics li expliquin, intentaré que ho entengui, i si no ho entén me sabrà molt de greu però el món ha de 
continuar. Gràcies. Ens hem reunit amb Arca, no, no, res més per aclarir, ens hem reunit amb ARCA, 
amb CAEB i amb PYMEM, que ho tinguin.” 

 
Dictaminat desfavorablement per la Comissió de Vigilància de la Contractació, Medi 
Ambient, Infraestructura i Coordinació Territorial: 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament insta a EMAYA a crear una comissió per estudiar les alternatives 
possibles a implantar els sistemes de recollida de residus alternatius a la recollida neumàtica 
pel Centre de Palma.  
Aquesta comissió ha de tenir competències a tots els nivells del procés d’elaboració del 
sistema a implantar: aportar propostes, analitzar-les, definir les millors alternatives i decidir 
quin és el sistema més adient. En aquest sentit, la comissió ha de ser assessorada per tècnics i 
experts, per trobar els sistemes que s’adeqüen més a les necessitats. Una vegada definides les 
millors alternatives per part d’aquesta comissió, es procedirà a, si escau, la contractació 
pública més adient per fer-lo realitat.  
Així mateix, formaran part d’aquesta comissió els agents socials implicats: Associacions de 
veïnats, Associacions ambientals, Associacions de Comerciants, Associacions de defensa del 
patrimoni, Tècnics ambientals, EMAYA, Grups polítics, i qualsevol altre entitat o col·lectiu que 
es consideri oportú. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament insta a EMAYA a realitzar un estudi seriós sobre el sistema de 
recollida porta a porta pel centre de Ciutat. Aquest estudi ha d’incloure, entre d’altres 
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aspectes, valoracions d’exemples del sistema a altres indrets, i indicadors dels efectes sobre la 
recollida selectiva i la gestió sostenible dels residus”. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
35. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a recollida de residus en el centre de 
Palma (239/2014). 
 
Dictaminat desfavorablement per la Comissió de Vigilància de la Contractació, Medi 
Ambient, Infraestructura i Coordinació Territorial: 
 
 “1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma lamenta la desídia del president d’Emaya i la manca de 
voluntat de complir els acords plenaris referits a la recollida de residus dels centre, la qual cosa 
ha comportat un retràs de molts de mesos en la implantació de la solució definitiva per a la 
recollida de residus del centre de la ciutat. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern municipal a no licitar la recollida 
de residus del centre mentre no es doni compliment als acords plenaris de 31 de gener i de 
2013 i 25 de juliol de 2013, en el sentit de consensuar el màxim possible la recollida amb els 
veïns, el teixit associatiu i l’oposició”. 
 

Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 

37. Proposició conjunta dels Grups Municipals PSIB-PSOE i MÉS relativa a la mobilitat del 
barri de Canamunt (252/2014). 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle, bé, duim una proposta conjunta, que és elevar al Ple una proposta, que ens ha 
fet els tres grups municipals, però al no tenir resposta del Partit Popular, pues ens han demanat que ho 
portéssim nosaltres, de l’Associació de veïns i veïnes de Canamunt i de Biciutat de Mallorca, una 
proposta, que, bastant completa, que nosaltres el que demanem és que es parli amb ells, per veure de 
consensuar una proposta de mobilitat pel seu barri. Que el que pretén és potenciar la mobilitat 
sostenible, i donar un major protagonista al vianant i a la bicicleta de transport públic, al barri de 
Canamunt. Jo si fos Regidor de Mobilitat, li dic que si una associació de veïns demanés això, no dubtaria 
ni un minut en xerrar amb ells, perquè és una oportunitat d’or, de fer un canvi a un barri, jo crec que si 
s’aposta de veritat per la mobilitat sostenible, són aquestes oportunitats les que hi ha que aprofitar 
també, de que la mateixa associació t’ho proposi, i ho faci d’una forma jo crec que bastant correcta i 
bastant pensada. Per tant, esperem que voti a favor, i que vostè es segui amb ells, per veure com es pot 
implementar. Vostè ens va dir en Comissió, d’esperar al PMUS, jo crec que és compatible, i segurament 
els redactors del PMUS, si els hi demana no els diria que no ho faci, els diria, no, no, clar que si, que el 
mateix Ajuntament, a la vegada que fa el PMUS, fa intervencions. Basta veure el bulevard que s’està 
fent davant el Palau de Congressos, que és una intervenció molt potent, de la mobilitat dintre de la 
ciutat, i s’està fent a la vegada, i no s’ha esperat el PMUS. Per tant això no ens val. Animar-lo a que es 
segui amb ells, i parli d’aquesta proposta, que vol potenciar la mobilitat sostenible al barri de Canamunt, 
i que fa una sèrie de propostes en qüestió de la bicicleta, en temes d’Ordenances, de velocitats, de 
senyalitzacions, també del vehicle privat, del transport públic, de peatonitzacions de carrers. O sigui que 
és molt completa i és que esper el seu torn perquè hem digui qui si, i després si hem diu que no, ja 
xerraré més perquè digui que si. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Gràcies Sr. Hila, molt amable. Sr. Vallejo.” 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“Si, muchas gracias Sr. Alcalde. Claro que le voy a decir que no Sr. Hila. Vamos a ver, los objetivos de una 
movilidad sostenible, yo creo que son comunes, comunes para el PSOE, o para el PSIB-PSOE, para el 
grup MÉS, y para el PP. Otra cuestión es la manera como llevarlos a cabo, pero al final todos 
pretendemos pacificar el tránsito, aumentar el uso de la bicicleta, mejorar el transporte público, 
etcétera, etcétera. Pero cualquier propuesta que se haga, y más si es del calado que es esta, de esta 
asociación de vecinos, que es una propuesta muy amplia, son como 5 o 6 folios, no es una, no son, no es 
una medida en concreto, hay cosas que ellos proponen que ya se están haciendo. Hay cosas en las que 
yo no estoy de acuerdo, y por cierto Usted tampoco, me sorprende que ahora esté tan a favor de esta 
propuesta. Lo de circular en contra sentido, nosotros hemos permitido en la Ordenanza, que en algunas 
calles las bicicletas circulen a contrasentido, Usted no lo permitía en ninguna calle, o lo de circular en 
calles peatonales, en las cuales en la Ordenanza de la bicicleta, nosotros permitimos que en horario no 
comercial se pueda circular en bicicleta, Usted no lo permitía a ninguna hora. Ahora seguramente habrá 
cambiado de opinión, pero bueno. El tema no es este, hay que hacerlo en tiempo y forma. El tiempo, 
mire, se está redactando el PMUS, yo ¿Qué quiere que le diga? Se está redactando el PMUS. Que Usted 
hablaría con los del PMUS, y los PMUS me dirían que sí enseguida. Ya tienen la propuesta, los redactores 
del PMUS ya tienen esta propuesta, porque otra cosa que me dice, hable Usted con ellos, pero si 
hablaron antes conmigo que con Usted. Yo he recibido a esta asociación y les dijimos, aparcamiento de 
bicicletas, claro que sí. Y todos los que nos piden, vamos haciendo. Actuaciones a favor de la movilidad 
sostenible, puntuales, pues mire le recuerdo otra que la hubiera podido hacer Usted y no la hizo, 
delante del Colegio San Agustín, en la que aparcaban todos los coches encima del carril bici, y Usted no 
se quiso tirar a los vecinos encima, y proteger el carril bici. Lo hemos hecho nosotros. No pasa nada, una 
actuación puntual, en favor de la bicicleta, en esa barriada, en la que a Usted le faltó un pelín de valentía 
para enfrentarse a los vecinos. Bueno, no pasa nada, a ellos vinieron a ofrecernos que mejoráramos ese 
carril bici, y lo hicimos. Además, hay otras peticiones de Canamunt, que están pendientes de una 
modificación del Reglamento de Circulación, y que ya lo van a contemplar. Hay una propuesta en 
concreto de la DGT, que habla de zonas de plataforma única de calzado y acera. Entonces, vamos a 
esperar al Reglamento de la DGT, a ver que dice. Es absurdo ahora cambiar toda nuestra Ordenanza, 
cambiar una determinada normativa, para luego al cabo de x meses tener que volverla a cambiar. El 
tema de circular por carriles residenciales, pues exactamente igual. Resumiendo, votaremos en contra, 
no porque estemos en contra de toda la propuesta, estamos en contra de algunas cosas, en algunas 
estaríamos a favor, y en otras ya se están haciendo. Entonces, votaremos en contra de lo que es el 
copiar pegar que han hecho Ustedes, bueno, ni siquiera han hecho copiar pegar, es que han adjuntado 
la propuesta de Canamunt, pero bueno, ya me va bien. Votaremos en contra de lo que es toda la 
propuesta. Si hay alguna medida en concreto, la estudiaremos sin ningún problema. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Si, Sra. Truyol, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Bé. Dius que votaràs en contra de la proposta? Però hi ha certes propostes que dius que ja s’estan 
aplicant i d’altres que està d’acord. Com és que vota en contra? Quan és una, quan són dues entitats, 
que ja han fet moltes propostes en aquest sentit, i que són propostes totalment coherents, i és més, 
creiem que més enllà de que s’estigui ara dissenyant ara un PMUS, precisament lo que s’està demanant 
és que es faci un Pla pilot en el barri de Canamunt, per veure la viabilitat de moltes d’aquestes 
propostes, i poder valorar al cap d’un temps, si són propostes que milloren la circulació en general de les 
bicicletes en concret, i del peatons, que pacifica el trànsit, etcètera, per després poder-les desenvolupar 
a altres zones del centre. És que no entenem el perquè realment, a no esser que hi hagi un afany de 
donar un altre vegada passes enrere, en la mobilitat sostenible i en una pacificació del trànsit, etcètera, 
etcètera, com s’ha donat en altres moments des del Partit Popular, perquè aquí ens omplim la boca de 
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que tots defensem una mobilitat sostenible, però ara per ara qui està fent més autopistes, qui està fent 
segons cinturons, etcètera, etcètera, jo també si ja n’he aprés d’aprofitar les oportunitats per llançar 
altres coses, és el Partit Popular. O sigui que la mobilitat sostenible, en certs casos i en segons quines 
circumstàncies, però no en general, i creiem que aquesta manera de fer, de no voler atendre a peticions 
d’entitats, que fan una feina seriosa i que dinamitzen els seus barris, d’una manera, vamos, exemplar, 
que a pocs barris es dona, i que tinguin aquest tracte. Bé, me pareix que vos ho hauríeu de fer mirar, 
perquè sou Regidors de tota la ciutat, no només d’una part.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt amable, moltes gràcies. Sr. Hila, cuando Usted quiera.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Muchas gracias, mire, una aclaración, porque si lo escucha en algunos Plenos, y yo no se si es que no lo, 
si es que tiene memoria selectiva. Usted muchas veces me echa en cara la Ordenanza de bicicleta de la 
pasada legislatura, que no se llevó al Pleno al final. En esa Ordenanza, yo la pacté con el PP, y eso supuso 
renuncias. Usted se informa de quien pidió esas renuncias, o de quien pidió que no constase en la 
Ordenanza, y después me lo echa en cara a mí. Porque que me eche en cara lo que Ustedes no querían 
que estuviese, ya es increíble. Entonces, vamos a dejar eso a parte ¿de acuerdo? Es que para pactar con 
el PP algo de bicicletas, había que renunciar mucho. Bueno, dejando eso a parte. Mire, en este mismo, 
en Canamunt mismo, Usted ha eliminado los aparcamientos a petición de un hotel, en una plaza ¿no ha 
sido a petición del Hotel? Bueno, los ha eliminado porque han puesto pilones en toda la plaza, y ya no se 
puede aparcar, y el Hotel en su página Web dice que ha sido a petición suya, si. Deben mentir, supongo 
que están mal informados. Si, todo el mundo está siempre mal informado en su caso, cuando hablamos 
con Usted, es curioso. Bueno pues el Hotel mal informado, ha conseguido que se quiten los 
aparcamientos. Bien, pues en este caso, ¿Qué le pedimos? Que en este mismo barrio, los vecinos, que 
se lo están pidiendo a Usted, se siente con ellos, estamos diciendo que consensúe, ni siquiera estamos 
diciendo, exactamente por cada letra y cada palabra de esta propuesta, que consensúe con ellos. 
Sentarse a hablar con los vecinos, es algo que Usted no debería votar jamás en contra, nunca, ¿Cómo va 
a votar en contra de eso? Pues está votando en contra, eso es lo que queda, que Usted vota en contra 
de sentarse con los vecinos. Yo le digo que se lo piense, creo que es bueno que haya un barrio en el 
centro, que Usted coincidirá, porque Usted dice que compartimos las ideas de la movilidad sostenible, 
no es cierto. Ustedes se quedan en las ideas, y nosotros pasamos a la práctica. Entonces, pasemos a la 
práctica, dejen las ideas, pasemos a la práctica y un barrio se lo está poniendo, no quiero decir la 
expresión, se lo está poniendo muy bien. Aproveche la oportunidad. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Hila, muy amable. Sr. Vallejo, cuando Usted quiera.” 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“Esto último me ha gustado, lo de Ustedes ponen las ideas y nosotros, o sea, nosotros las ideas y 
Ustedes la práctica. Claro, está bien, como bicipalma, bicipalma igual, Ustedes pusieron la idea, a 
nosotros nos tocó hacerla funcionar. O el carril bici, si se lo he dicho, el carril bici de San Agustín, si era 
fácil, era fácil, se ponían unas balizas, estaba arreglado. A ver está claro que Usted tenía problemas con 
el Sr. Veramendi, Usted tenía problemas con el Sr. Veramendi, que le obstruya, bueno, que se le va a 
hacer, ahora no está el Sr. Veramendi, estoy yo, estoy yo, y ahora Usted ha pasado de mirar para un 
lado a mirar al otro lado opuesto. Que le vamos a hacer. Usted prohibía la circulación en zonas 
peatonales, le gustará o no, era el texto, yo lo tengo en el despacho, si quiere se lo traigo. El texto suyo, 
prohibido circular en calles peatonales, y en contrasentido, en todas las calles. Consensuar, si vamos a 
consensuar, es que no hace falta consensuar porque hay cosas de esta, la propuesta es muy amplia, hay 
cosas en las que no estamos de acuerdo, ellos solicitan circular en contrasentido en toda esa zona. Eso 
no se puede consensuar, no, nosotros no estamos a favor de eso, estamos a favor de unas determinadas 
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calles, en las que ya lo hemos hecho. Hacer aparcamientos para bicicletas, ya lo hemos hecho. Aumentar 
las estaciones de bicipalma. Todo esto son propuestas de Canamunt, aumentar las estaciones de 
bicipalma, hemos hecho funcionar las que había, que no funcionaban, y hemos puesto 4 más, y más 
bicicletas, ya lo hemos hecho. Entonces es que lo que no se consensuará, es porque lo siento mucho, o 
lo desarrollará el PMUS o la DGT, o bien simplemente no estamos de acuerdo con esta propuesta de 
Canamunt. Por eso Sra. Truyol, votem en contra, perquè la proposta és molt amplia, jo no sé si se l’ha 
llegida, són 5 folis, amb lo qual, de tot no estam d’acord, en tot no estam d’acord, en part estam 
d’acord, i de fet hi ha coses que s’estan fent. Lo que si que m’agrada és que me diu que aquesta 
proposta, fa propostes coherents. El Sr. Gijón, ara justament no hi és, també deu estar content, perquè 
me diu, una de les propostes, amem si la trobo, és implantació de més estacions del servei públic de 
bicipalma al centre històric, per tal de facilitar-ne la seva visitar per part dels locals i forans. Si xerra amb 
el seu company, que té a la dreta, el grup MÉS estava en contra de que empressin aquest servei els 
forans. En que quedem? Vostè està a favor de lo que diuen els de Canamunt, o està a favor de que no 
l’emprin els forans. No, ho dic perquè, vostè me diu que voti a favor de tot. Vostè també vota a favor de 
tot? És incongruent, però bé. Autopistes, etcètera, etcètera. Bé, jo si vol li torn a comentar el tema de la 
bicicleta, el tema de bicipalma, el tema de la normativa de la Ordenança, que vostès no varen votar en 
contra. No varen votar en contra l’Ordenança nostra, varen estar, no varen votar a favor pel tema de 
circular per les voravies, només era això, era un únic punt de discrepància, és a dir, no me digui que no 
hem fet política en favor de la bicicleta. Tenim més usuaris de bicicleta ara que el 2011, quan hi havia el 
carril bici d’Avingudes. I li dic que el primer trimestre de enguany, hi ha més d’un 25% d’increment d’ús 
de bicicleta a Palma, més d’un 25%. Això són fets, bicipalma funciona perfectament, és a dir, jo que vol 
que li digui. Sr. Hila, se me olvidaba una cosa, muy brevemente, el aparcamiento de la Plaza Mercadal, 
ese aparcamiento no se quita porque lo pida un Hotel, el Hotel lo pidió, efectivamente, ese 
aparcamiento se quita, igual que quitó Usted el de la Plaza anterior, porque está previsto en el Plan. 
Perdón, estaba previsto quitar las dos plazas, porque se había dejado aparcar allí, mientras se hacía el 
parking de los Juzgados. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Bueno, no es tema. Venga, vamos a acabar, vamos a pasar a la proposición, a la votación…” 

 
Dictaminat desfavorablement per Comissió de Vigilància de la Contractació, Medi Ambient, 
Infraestructura i Coordinació Territorial: 
 
“El ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a consensuar amb les associacions 
AAVV Canamunt-Ciutat Antiga i Biciutat de Mallorca la proposta de mobilitat per al seu barri 
que han presentat a l’Ajuntament de Palma i a aplicar-la com a pla pilot”. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra  
 
38. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al retard acumulat a la revisió del 
PGOU (233/2014). 
 
Dictaminat favorablement per unanimitat per la Comissió d’Urbanisme: 
 
“1.- El Ple de l’Ajuntament insta al regidor d’Urbanisme, a convocar de manera urgent i 
extraordinària a la Comissió No Permanent del PGOU. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament insta al regidor d’Urbanisme a que dins l’Ordre del dia de 
l’esmentada Comissió No Permanent s’incorporin els punts precisos que permetin avaluar 
per part dels membres de l’esmentada Comissió l’estat real de la situació de l’Avanç del 
PGOU, amb un compromís ferm i definitiu respecte a la seva aprovació i publicació”. 



 

- 101 - 

 
S’APROVA per unanimitat. 
 
4.2 COMPAREIXENCES 
 
40. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal MÉS de la regidora Ana Maria 
Ferriol per tractar el tema del retard en el pagament de les ajudes econòmiques urgents i el 
futur incert dels treballadors que depenen del Pla de Prestacions Bàsiques en relació als 
Serveis Socials de l’Ajuntament (270/2014).  
 
Es RETIRA de l’orde del dia 
 
41. Sol·licitud de compareixença del batle, relativa a la manipulació de les oposicions a la 
policia local (274/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Idò passem a les compareixences, té la paraula el grup municipal MÉS. Se retira la compareixença de 
MÉS? I la del Batle també? Molt bé idò Sra. Calvo, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Miri, després de la primera compareixença que varem tenir, en relació en 
aquests fets tan greus, els més greus, en paraules seves, que han afectat al seu Equip de Govern, des de 
que vostè és Batle, i que estan directament relacionats amb una presumpta manipulació de proves 
d’accés a la Policia local, després d’aquesta primera compareixença, dia 26 de setembre de l’any passat, 
han succeït moltes coses, moltes. En la nostra opinió, a més a més, i això ho hem vingut reiterant Plenari 
darrera Plenari, i també en la sol·licitud que varem fer i que es va produir a demés, del Ple extraordinari, 
nosaltres pensem que tan la seva explicació pública, va esser incompleta, com també la reacció en 
termes de responsabilitat política, va esser insuficient. Però més enllà de valorar el passat, que ja venim 
debatent, i no ens hem hi en posat d’acord, jo crec que és important que remarquem que des de les 
hores han passat moltes altres coses que ens sembla preocupants. Primera, l’excap de la Policia local, és 
un dels únics que no ha complit ni un sol dia de la suspensió d’ocupació i sou, que vostè Sr. Batle va 
ordenar. Segona, les acusacions de l’excap de la Policia local sobre la vulnerabilitat dels sistemes 
informàtics de l’Ajuntament, i les contradiccions que es varen produir en les declaracions del 
responsable de Seguretat Ciutadana, a l’hora d’aclarir aquesta situació, han obligat, així ho hem seguit a 
través dels mitjans de comunicació, a la mateixa Jutja, haver-se de desplaçar personalment al IMI, per 
mirar d’aclarir que havia passat, i ha acabat de moment amb la citació com a testimoni del seu Tinent de 
Batle, membre de la Junta de Govern, President del IMI, i Portaveu municipal, el Sr. Martínez. Tercer, la 
Guàrdia Civil ha tornat a entrar, en la caserna de San Ferran, cercant més documentació per a la 
investigació de les possibles manipulacions, d’altres oposicions a la Policia local. Quart, s’ha produït una 
sol·licitud d’empar, d’un Policia local, directament adreçada, una sol·licitud d’empar, de amparo, d’un 
Policia local, a vostè Sr. Batle, per vexacions, discriminació, menyspreu, i s’han produït també denuncies 
en els Jutjats, per amenaces patides dins la Policia local. Hem sabut que s’ha produït una denuncia en els 
Jutjats, per part de l’excap de la Policia local, anomenat per vostès, contra el Regidor de Seguretat 
Ciutadana, acusant-lo d’esser el responsable de la situació de suposada letargia professional del 
Intendent Herrero. S’ha produït un altre denuncia en els Jutjats, també del excap de la Policia local, el 
que vostès varen anomenar, el Sr. Vera, aquesta vegada contra vostè mateix, acusant-lo de represàlies i 
d’afany de venjança contra ell i contra els seus interessos, per amortitzar la seva plaça d’Intendent. 
Aquesta mateixa persona, l’excap de la Policia local, malgrat la seva baixa mèdica, en els darrers mesos, 
ens ha costat a tots els contribuents, aproximadament uns 250 euros de telèfon mòbil corporatiu a Cort. 
I segurament ens atreviríem a dir això és especulació, que l’hagi fet servir per denunciar al Regidor i al 
Batle, la qual cosa és una gran contradicció. La pregunta és, i no era possible llevar-li un telèfon 



 

- 102 - 

corporatiu a hores d’ara? Miri, nosaltres pensem que la seva gestió d’aquesta situació Sr. Batle, ha 
arribat a crear la sospita cada vegada més fundada, de que el seu Equip de Govern, és incapaç 
d’assegurar la transparència en unes oposicions. Ho dubten els ciutadans, o una bona part de la 
ciutadania, o dubten una bona part dels propis Policies locals, i sembla que també ho dubti la Jutja que 
ha acabat imputant a la Regidora de Funció Pública, pels delictes de prevaricació i falsedat. No podran 
negar, penso, no podran negar que els fets no fan sinó agreujar la situació de descontrol dins la Policia. 
Per a nosaltres aquesta situació, sobretot la gestió que s’està duent a terme d’aquesta situació, és 
francament nefasta, pensem i li dic sincerament, que l’evitació constant d’explicacions públiques, per 
part de vostè Sr. Batle, jo crec que és vergonyosa, jo crec que no és que la necessitem nosaltres, la 
necessiten els ciutadans, i les conseqüències de tot junt sobre el Cos de la Policia local, són letals. Per 
tant, tinc altres coses que m’agradaria comentar, però el temps passa i tinc després un dret de rèplica, 
però vostè va dir que no li tremolaria la mà prenent distintes decisions, m’agradaria després poder 
comentar totes les que vostè va anunciar, i encara són paper banyat. Li posaré com a exemple aquesta 
Comissió fiscalitzadora, per avaluar totes les proves que s’han realitzat durant la seva gestió, i que 
incloïa la inclusió, això, d’altres membres d’altres administracions. Finalment la realitat és que només hi 
ha participat un membre de la Comunitat Autònoma, i en fi, tant aquesta persona com el President 
d’aquesta Comissió fiscalitzadora, resulta que eren membres del Tribunal, de qui va triar a l’excap de la 
Policia local, que com a mínim és poc estètic. Mirin, davant aquesta situació, jo crec que tenim encara 
interrogants oberts molt complicats i mals de respondre, encara sospitem que vostè no ha facilitat tota 
la informació, ens queda el dubte de sabre si vostè està en condicions d’afirmar que els policies que 
s’han beneficiat de la filtració dels exàmens, no estan vinculats al Partit Popular. Crec que són 
interrogants que mereixen respostes, no hem rebut cap explicació, ni cap valoració pública, per part de 
vostè, damunt els fets que s’han produït a les darreres setmanes, i per això, vist que no ho feia per 
iniciativa pròpia, li hem demanat que comparegui en aquesta sessió Plenària. Així que som a la seva 
disposició, i expectants per sabre quines són les seves valoracions.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Sra. Calvo, molt amable. Son 10 minuts que tinc no? Bé, jo vull començar la meva 
intervenció, reiterant lo que ja vaig exposar, tant a la roda de premsa que vaig fer el dia 18 de setembre, 
una vegada tingut coneixement d’aquests fets, com ja en el Ple de dia 26 de setembre, on ja vaig 
comparèixer, a sol·licitud seva, per parlar dels mateixos fets exactament de que vostès avui m’està o 
m’ha tornat a demanar la compareixença. Ja saben que jo no tinc cap problema en comparèixer, crec 
que aquesta compareixença és redundant, perquè ara veurem amem si és que, és ver que les coses han 
evolucionat, o han succeït, com vostè diu, o si realment les coses estan exactament igual, o 
pràcticament igual que fa pues dos mesos, el 26, o tres mesos, el 26 de setembre, quan jo vaig 
comparèixer. Però antes, perquè jo crec que això és necessari fer-ho, i vull tornar a reconèixer que 
efectivament, ens trobem en front dels fets més greus que han afectat en aquest Equip de Govern, 
durant tota aquesta legislatura. Ho reconec i a demés estic segur que me creu, quan li dic que a jo me 
dol especialment que s’hagin produït aquests fets, perquè els rebuig en tota intensitat. Però també vull 
aclarir, que aquests fets que rebuig en tota intensitat, es tracten fins a la fecha, exclusivament d’una 
suposada filtració d’uns exàmens a una oposició d’oficials, no hi ha res més fins avui, això és la veritat. 
Vull dir que, quan vaig tenir coneixement dels fets, els indicis, en la meva opinió, eren prou sòlids. Els 
indicis, eh, eren prou sòlids, per qualificar aquells fets d’intolerables, d’inacceptables i de vergonyosos, i 
que ni la ciutat de Palma, ni els ciutadans de Palma, es mereixien baix cap concepte, que això succeís en 
aquest Ajuntament de Palma, del que jo som el màxim responsable, i per això ho vaig fer el setembre, 
ho vaig fer a la compareixença anterior, i ho torn a fer avui. Torn a demanar disculpes públiques i 
sinceres, absolutament sinceres, a tots els ciutadans de Palma, perquè això no hauria d’haver succeït. I 
dir que encara estam esperant que els fets es confirmin. Però és igual, les, tot lo que fins avui ha 
transcorregut, ja me pareix que ha estat absolutament inacceptable. Vull també tornar a agrair, com no 
pot esser d’altre manera, tant a la Guàrdia Civil com a la Fiscalia, la feina realitzada, perquè sense dubta, 
s’han d’aclarir aquests fets, i qualsevol altres, qualsevol altres que es produeixin en aquest Ajuntament, 
durant aquesta legislatura, sigui del Departament que sigui, i afecti a qui afecti, qualsevol Guàrdia Civil, 
Policia, Fiscalia, Jutjat, que tingui la més mínima sospita, i que iniciï qualsevol tipus d’investigació, contra 
qualsevol fet que afecti en aquest Ajuntament on jo som el Batle, tindrà tot el recolzament d’aquest 
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Ajuntament, i tot el meu recolzament personal, perquè es pugui aclarir fins en el final, aclarir els fets, i 
una vegada aclarits els fets, una vegada aclarits els fets, exigir les responsabilitats. Jo vull reafirmar 
també el compromís nostre en mantenir-los informats. Vull que tant els grups municipals de l’oposició, 
com també tots els ciutadans, puguin tenir la màxima informació, però Sra. Calvo, jo li vull recordar una 
cosa, aquest cas es troba baix secret de sumari, el secret de sumari vol dir que estam limitats a donar 
informació, però lo que prèviament vol dir és que, jo no sé si vostè en té, però jo li don la meva paraula, 
de que jo no tinc més informació dels fets, més enllà de lo publicat. No en tinc més, no sé exactament 
que és lo que està passant, no sé exactament fins on s’està investigant, no sé exactament qui pot estar 
implicat, no ho sé, li dic en tota honestedat, no ho sé jo, però és que no ho sap ningú d’aquest Equip de 
Govern, això són fets que estan baix investigació judicial, i baix secret de sumari. Jo no sé si a vostè li 
pareixen pocs les mesures que jo vaig prendre, només quan en els 10 minuts, en els 10 minuts de 
conèixer que havia rebut una imputació el meu Director General, en els 10 minuts de rebre la imputació, 
aquest Senyor me va presentar la dimissió, i jo la vaig acceptar. El Intendent va també presentar la seva 
dimissió en el moment antes d’anar a fer la declaració. Jo no sé si hi ha qualque antecedent d’exigència 
de responsabilitat tan immediata, i amb tanta contundència. Escolti, me vaig carregar la cúpula de tota 
la Policia, davant unes pues, només estaiem en uns fets pendents de confirmar, presumptament 
s’havien comés uns fets, que avui, no els vull llevar importància però també el vull enquadrar allà on 
correspon. Una filtració d’uns exàmens, no és que llevi importància, però tampoc és més que això, no és 
que sigui poc però és això, una filtració dels exàmens. Perquè vostè diu que han succeït moltes coses 
des de llavors, i me diu que no he suspès al Intendent. Vostè ho sap millor que jo, perquè en sap molt 
més que jo de temes administratius, no s’ha suspès el Intendent perquè el Intendent està de baixa, jo, 
no voldrà que jo cometi una irregularitat o acordi una suspensió d’un Intendent que està de baixa, quan 
no la puc demanar perquè és administrativament impossible, per lo tant, no me digui que jo no estic 
complimentant les mesures, perquè els altres que no estaven de baixa, l’han complit des del primer dia 
la sanció de suspensió, i n’hi ha que ja han passat els 6 mesos i ja s’han reincorporat. Per lo tant, no me 
demani impossibles. M’està dient que s’estan investigant unes altres oposicions, escolti, la veritat, no ho 
sé, lo únic que sé és que efectivament, i aquí també vull reconèixer la responsabilitat que pugui tenir, jo 
com a màxim responsable de l’Ajuntament, és ver que hi va haver una sol·licitud d’informació per part 
del Jutjat, respecte d’unes oposicions, i és ver que com a conseqüència, no sé exactament de que, 
perquè ho estaia investigant, però jo crec que és d’un mal entès, jo crec que entre la formula, perquè ja 
sap, el llenguatge administratiu és molt precís, i entre la fórmula en que es va demanar pel Jutjat la 
informació, i la fórmula en que es va interpretar per l’Ajuntament, hi va haver una falta de, una falta de 
pues d’acord en aquesta, entre lo que es demanava i lo que es va entregar, que va fer que la Jutja va 
interpretar que hi havia una falta de col·laboració per part de l’Ajuntament, i com a conseqüència 
d’aquesta falta de col·laboració, i no per un altre, va esser quan es va imputar la Regidora, i a tres 
funcionaris, que quan varen esser cridats a declarar, amb la presentació, perquè varem aclarir que és lo 
que havia passat, varem demanar immediatament que havia passat, varem acompanyar la 
documentació, jo li vull dir quina documentació ens varem demanar, perquè tothom ho sàpiga, lo que 
ens varen demanar va esser la composició, és a dir, sabre com s’havia composat un jurat, i li vull 
contestar que era la primera vegada que es feia per sorteig, i li vull contestar que aquesta composició 
d’aquest jurat, es va fer amb sorteig, es va fer amb la participació de tots els sindicats, vull dir que ja més 
transparent que això, no crec que hi hagi res. Per lo tant, és vera que es va cometre una equivocació o 
un error, no sé exactament que va passar, entre que els Jutjats ens varen demanar una informació i la 
que es va entregar, es va entregar un expedient que no contenia aquest part de l’expedient. L’error, 
perquè un està a un Departament, i l’altre estava a l’altre, ja sap que això dins l’administració succeeix, 
no és que estigui llevant responsabilitats, escolti, haurien d’haver demanat, o haurien d’haver fet més, 
per lo tant, d’acord, ens varem equivocar i no varem entregar tota la documentació, però escolti, ens 
varem equivocar en entregar una documentació, no, ningú ha posat en dubte ni la honorabilitat, ni la 
responsabilitat ni de la Regidora ni de cap ni un dels funcionaris. Per lo tant, escolti, això no crec que 
sigui pues un motiu suficient per dir que nosaltres estan succeint moltíssimes coses, que cada dia pues la 
cosa està empitjorant, i que cada dia pareix que hi ha un nou, una nova desfeta a lo que és la Policia, 
perquè jo no sé vostè però jo li puc dir, fins en el moment lo únic que hi ha en concret és una actuació 
respecte a una sospita de filtració damunt exàmens, no hi ha res més, no se si n’hi haurà, però avui no hi 
ha res més. I escolti, no me demani que jo prengui pues decisions que, damunt fets que encara no sé ni 
quins són, ni sé com acabaran, ni sé si se produiran. Escolti, que totes aquestes decisions afecten a 
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persones, vostè ha estat Batle i suposo que sap lo dur que és prendre una decisió, quan un sap la 
conseqüència que té damunt qualsevol persona aquesta pressa de decisió d’una mesura cautelar o lo 
que sigui, per lo tant, un home ha d’esser exigent però també ha de tenir una certa, pues prudència a 
l’hora de poder pues prendre una mesura. Per lo tant, Sra. Calvo, lo que jo li estic intentant explicar, és 
que per moltes compareixences que vostè me demani, que ens demanen, varem fer un Ple 
extraordinari, és la segona compareixença que han fet meva, cada mes, cada mes, cada mes, hi ha hagut 
una proposició seva demanant la dimissió del Regidor de Policia, però de veres, de veres. Me pot vostè 
concretar si hi ha hagut qualque fet més, constatat, no pues informacions periodístiques, o pues 
suposicions, o deduccions que vostè faci, realment, fets. Vostè ha estat  Batle, vostè sap que quan un té 
la màxima responsabilitat, ha de prendre la decisió en base a fets que es puguin constatar, no a 
interpretacions, ni a informacions, repeteixo, periodístiques, que no vull dir que no siguin ver, lo que vull 
dir és que un Batle, una persona, el màxim responsable de la Policia, no pot jugar ni pot prendre 
decisions de forma prematura, fins que hi hagi una constatació. Miri, la investigació judicial continua, hi 
haurà resolucions, hi haurà decisions, hi haurà o no imputacions, hi haurà, no sé lo que hi haurà, jo li 
prometo, me trobaran allà, en quant hi hagi decisions judicials, ja definitives, o lo suficientment 
esclaridores, jo li promet que, com vaig fer en base a unes presumpcions bastant clares de que hi havia 
hagut un problema en el moment de la imputació, jo seguiré prenent qualsevol tipus de mesures que 
siguin necessàries, ho faré, jo sé cert que vostè sap que ho faré, perquè va dins el meu ADN, ho faré, jo 
no permetré que aquí hi hagi una responsabilitat que no es demani, però quan aquesta responsabilitat 
quedi perfectament preestablerta, no antes.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, simplement des del nostre grup, per manifestar i que quedi també constància en acta de la 
preocupació, lo que venim sostenint els darrers mesos, la preocupació pel descrèdit de la imatge de la 
Policia local, que pensem que és un servei públic essencial, és un cos funcionarial essencial per aquest 
Ajuntament, i efectivament hi ha tota una sèrie de fets, que l’han sumit dins una negativa imatge 
pública, i un descrèdit, i evidentment pensem que no és bo. Vostè Sr. Batle ho circumscriu a un tema 
d’unes filtracions d’uns exàmens, i que és l’únic fet que hi ha damunt la taula, però és que evidentment 
hi ha algunes coses més, i greus, hi ha denuncies en el Regidor de Seguretat Ciutadana, a l’anterior 
Intendent, a vostè mateix, a jo mateix, hi ha Policies que ens han denunciat. La veritat, algun, i tot això 
prové d’un determinat entorn de Policies, d’un determinat grupet de Policies, que funcionava al entorn 
dels anteriors comandaments d’aquesta legislatura, dels anteriors comandaments d’aquesta legislatura, 
designats per vostè mateix, i d’aquest entorn prové tota una sèrie de fets que són greus, és greu que es 
denunciï al Batle de la ciutat, per part del ex Intendent. Això estam parlant d’algo més que una filtració 
d’uns exàmens, i és normal que es requereixin informacions, i és normal que nosaltres estem també 
preocupats, per aquesta imatge que s’està generant de la Policia, de la Policia de Palma. Simplement, lo 
únic que evidentment des del nostre grup es desitja, és que es torni a una situació de normalitat, que 
torni a haver directrius, que torni a haver comandament dins la Policia local, de manera objectiva, que 
compleixi les funcions que ha de complir el Cos de Policia, que passem pàgina d’una vegada, de tots 
aquests fets que s’han venint succeint fins ara mateix, i és vera que encara fa por que hi hagut aquests 
darrers episodis d’amenaces, de denuncies, que evidentment no es poden interpretar més que com a 
amenaces. La veritat és que molt lamentable, només esperem que amb una nova estructura de 
comandament, això ha durat molts de mesos a demés, només esperem que amb una nova estructura de 
comandament, tot això, es recuperi una mica la normalitat, i passem pàgina d’una vegada, d’uns fets tan 
lamentables, i d’aquesta imatge de descrèdit de la Policia local, però preocupats, preocupats estam, i 
entenem que evidentment són necessàries explicacions sobre tot això, i sobretot que sobre quina 
perspectiva de futur tenim cap a la Policia, perquè lo que ha passat està molt clar, és molt greu, molt 
més greu que unes simples filtracions, molt més greu lo que ha passat. I lo únic que desitgem és que per 
part del Batle se’ns marqui una fita de cap on va la Policia local, i finalment podrem passar pàgina d’una 
vegada, d’aquesta situació tan lamentable, de denuncies i de determinat grup de determinat entorn 
policial, que ha generat una situació tan controvertida, i tan greu, i tan poc edificant per la imatge de la 
Policia, i pel bon nom de la Policia local de Palma, que és lo que des del nostre grup voldríem preservar 
sempre, i evidentment hi ha una feina important per part de l’Equip de Govern, de reconduir això i de 
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recuperat aquest bon nom de la Policia local, que ara mateix és vera que està molt en descrèdit. 
Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni, molt amable. Sra. Calvo per favor, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bé jo en primer lloc li vull agrair la seva compareixença, perquè hagués pogut 
optar per no fer-ho, com va passar en el Ple extraordinari, i ha decidit donar les explicacions i li agraeixo. 
Lo que passa és que també li dic, que lamento que hagi hagut d’esser a petició nostra, la qual cosa me 
reafirma en la necessitat que des de la nostra funció, com a grups de l’oposició, de tasca de control i de 
denuncia, siguem persistents en aquesta qüestió. Perquè no és una qüestió que afecti a qualsevol 
membre de la Policia local, és que és una qüestió que afecta a la persona a la que vostè va dipositar la 
seva màxima confiança, jo no sé qui li va recomanar, ni si va esser a instància seva, o recomanació 
d’algú, no ho sé, ho ignoro, i suposo que no és una qüestió rellevant per lo que ens ocupa, però lo que si 
sé és que era la persona de confiança que havia d’administrar la seguretat ciutadana de tots els 
palmesans i palmesanes. Vostè parla d’unes simples filtracions, escolti, és vera que tot està investigant-
se, però tampoc és menys cert, que darrera aquesta qüestió, hem viscut episodis insòlits en aquest 
Ajuntament. Jo no he fet cap judici de valor, no el vull fer, vull esser prudent, però no me negarà que 
mereixia una compareixença, donat que vostè no ha donat cap explicació pública, quan té dos membres 
de la Junta de Govern, que desafortunadament per ells, perquè estic ben segura de que és ben 
desagradable, han hagut de passar en els Jutjats a donar explicacions. Escolti, i que hem de fer? Hem de 
dipositar la nostra confiança en el seu ADN? Jo crec que no. Jo crec que la nostra obligació, és donar veu 
a aquelles qüestions que ens semblen inquietants i preocupants, és la primera vegada que ens passa. I 
crec que evidentment tots desitgem, vostè el primer i nosaltres també, que es puguin aclarir els fets. 
Vostè té assegut en aquests moments a la seva esquerra, a un membre d’aquest Consistori, amb el que 
jo no tinc cap problema ni un, però que és el responsable de Seguretat Ciutadana, i jo li he dit, i ho 
lament moltíssim, però és lo que pensem. És a dir, no té sentit que el màxim responsable de la Policia 
local i de Seguretat Ciutadana en aquest Ajuntament, el màxim de la Policia local és vostè, però la 
persona en qui té delegada aquesta gestió, sigui una persona que continua exercint les seves funcions, i 
sigui la persona encarregada de netejar la imatge de la Policia local. Pensem que vostè s’equivoca, ho 
pensem. I pensem que si és una persona que no sabia res, tenim un problema, i si és una persona que 
ho sabia, aquest responsable, tenim un problema encara més greu, me vull quedar amb la primera 
passa, però si és vera que no sabia res, jo crec que això també mereix una reacció política, vostè ha 
decidit que no, ja li vaig dir l’altre vegada, del seu pa farà sopes, però nosaltres no compartim aquest 
posicionament. Miri, vostè va anunciar, com a cinc mesures, o línees o comissions o tasques, va ordenar 
el inici per exemple d’una informació reservada interna respecte a l’actuació dels membres dels 
Tribunals, es veu que no ha estat molt satisfactòria, perquè el Jutjat ha imputat a la Regidora de Funció 
Pública, per prevaricació i falsedat, no ho sé, li demano, per això som aquí, si vostè ho pot clarificar, 
millor. Va ordenar el inici d’una informació reservada interna, per totes les persones que han intervingut 
en el cas de la manipulació de les oposicions, aquesta Comissió va finalitzar l’any passat, i si no estam 
equivocats, per la informació que hem rebut, segons el propi instructor d’aquesta Comissió, la manca 
d’informació, només ha permès aclarir un 30 o un 40% del que ha passat. Va ordenar elaborar un 
protocol detallat de les actuacions del Tribunal, perquè aquests fets no es tornin a produir. Molt bé, 
l’any passat, ens varen dir que s’havia passat aquesta informació, en els diferents sindicats, però a dia 
d’avui no ha estat aprovada per cap d’ells, i de fet la tasca continua paralitzada. Li he dit abans, va crear 
una Comissió fiscalitzadora, els membres de tot lo que havia estat, totes les proves que s’havien 
realitzat, els membres de la qual eren un el President de la qual, i un dels membres per part de la 
Comunitat Autònoma, eren membres del Tribunal, que va atorgar la plaça al Senyor ex Intendent, al Sr. 
Vera. Comprengui també quina és la nostra inquietud, però no només és la nostra, vostè li donarà tota 
la normalitat que vulgui, o minorarà la gravetat dels fets com vulgui, però li puc assegurar que molts de 
veïns i veïnes d’aquesta ciutat, i vostè me consta que també en parla amb molts, estan clarament 
escandalitzats, i això és una qüestió política, els Jutjats faran la seva feina, sens dubte, però nosaltres 
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hem de fer la nostra, i vostè té aquesta responsabilitat. Per tant, jo li agraeixo la compareixença, i 
agraeixo la informació addicional que pugui donar, per exemple, i és anecdòtic, pot esser si, però jo crec 
que és molt significatiu. A vostè li consta que el Sr. Vera a dia d’avui tingui un telèfon corporatiu? Que el 
mantingui? Que el paguem? Que sigui un telèfon que utilitzi. És que a mi em sembla esgarrifador, que és 
la qüestió més rellevant de tot? No. Però políticament és comprensible? Com a servei públic el podem 
mantenir? Té sentit que aquest Senyor mantingui un telèfon corporatiu? És això la màxima preocupació 
dels ciutadans de Palma? No. Però jo crec que si que és preocupant, que tinguem la situació que tenim, i 
la gestió que estam fent d’aquesta situació, jo crec que no respon a les declaracions de bones 
intencions, que no poso en dubte, de les seves paraules. I per cert, varem llegir a través dels mitjans de 
comunicació, que s’havia aixecat una part del secret de sumari, nosaltres ho desconeixem, només li dic 
que és lo que hem pogut llegir, a través dels mitjans de comunicació. Sigui com sigui, respectarem, 
només faltaria, a la via de la investigació judicial, però entengui que nosaltres siguem perseverants en 
l’exigència d’explicacions públiques, no per rendir comptes als grups de l’oposició, que també, sinó 
sobretot perquè pensem que els ciutadans i ciutadanes de Palma, mereixen una explicació, lamento que 
hagi estat a instàncies del nostre grup, però agraeixo la seva compareixença. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. Calvo, molt amable. Miri, de veres que jo no tinc el més mínim inconvenient en 
comparèixer, vostès ho saben. Sempre que m’ho han demanat he tingut paraescut, per lo tant, cap 
problema ni un. Lo que estam, lo que no estam tant d’acord és en l’anàlisi de la situació actual, i que 
vostè conclou que hagués estat necessari una compareixença, jo no ho pensava, però com que vostè si 
ho pensa, jo hagués pogut no comparèixer. Jo crec que vostè qualque vegada no va comparèixer quan li 
demanaven, quan vostè era Batlessa. Jo he comparegut sempre, vull dir, com que vostè creia que si era 
necessari que jo compareixes, jo ho faig encantat de la vida. Miri, és evident, tot pareix indicar que me 
vaig equivocar quan vaig triar el Intendent. És una decisió meva, i és evident. Dic que tot pareix indicar, 
perquè escolti, aquest Senyor encara està davall la presumpció de innocència, lo que ja no està baix 
presumpció d’innocència, si no són fets constatats, és que és ver que aquest Senyor, com a 
conseqüència de no sé quines raons, perquè jo no he tornat a parlar pus mai amb ell, no l’he tornat a 
veure, pues aquest Senyor ha fet una presentació de denúncies contra el Sr. Navarro, contra el Sr. 
Herrero, contra jo mateix. Jo això no ho puc evitar, que ell faci denúncies, presenti denúncies, 
comprendrà que no està dins el meu marge d’actuació. Jo no puc evitar, presentarà totes les denúncies 
que vulgui, la denúncia que va presentar contra jo, els Fiscals la varen arxivar de forma immediata, era 
absolutament absurda. Perquè, sap perquè me va posar una denúncia a jo? Per la seva culpa Sra. Calvo. 
Recorda, no, no, ara li explicaré, aquesta voluntat meva, perquè a demés, jo els asseguro, miri, la Policia 
és un tema extraordinàriament important per a jo, extraordinàriament important, i m’agradaria 
aconseguir una Policia pues que la ciutadania es sentís orgullosa, i li promet que ho estic intentant. I 
vostè, el seu grup va fer una proposta en el darrer Plenari, on me demanava dues coses, demanava que 
deixéssim en suspens el nomenament d’Intendent interí d’en Vera, i me demanaven que fes la 
suspensió de la convocatòria de l’oposició d’Intendent. A jo me va parèixer raonable, però escolti, jo sé 
lo que significa això, ho podem explicar a tothom. Sap que significa això? Això tenia una segona lectura, i 
tenia unes conseqüències que a jo me pareixien correctes, i a posta vaig voler recolzar aquesta postura. 
Que significa això? Que això donarà oportunitat, que el nou Batle d’aquí a un any, sigui qui sigui, tindrà 
tota la llibertat del món, tota la llibertat del món, per a poder triar un Comissari jefe, un Intendent, ho 
decidirà el Batle, perquè jo crec que el Intendent, el Comissari, jefe, ha d’esser un home d’absoluta 
confiança del Batle, perquè el model policial, és una decisió de Govern, i la confiança entre el Intendent i 
el Batle, és fonamental, perquè aquesta Policia funcioni d’una manera correcta. Per lo tant, jo vaig 
acceptar la seva proposició, varem acceptar la tots la seva proposició, me va parèixer correcta, era 
complicada. Miri si era complicada, que m’ha costat una denúncia per part del Sr. Vera, perquè clar, 
cadascú mira la fira segons li va. El Sr. Vera no ho veu tan clar, que, des del seu punt de vista personal, 
no ho veu tan clar. Suposo que és fàcil deduir les raons que hi ha darrera d’aquestes denúncies, tant la 
meva com la del Sr. Navarro, com del Sr. Herrero. Miri, jo no ho sabia, perquè ja sap que jo, no sé res del 
passat, però me diuen que vostè també va esser imputada amb el Sr. Alcover. Veritat? Pues escolti, jo 
que vol que li digui, Sra. Calvo, vostè sap que això són conseqüències d’estar a un càrrec de 
responsabilitat. Vostè no va poder evitar allò, com jo no he pogut evitar que un Senyor amb ús de la 
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seva llibertat, posés una denúncia, si bé aquesta denúncia va morir en el mateix moment en que es va 
iniciar, però és ver que hi hagut aquesta denúncia, és ver que hi ha tot un renou, un renouer 
desagradable, i que no aporta res positiu a la Policia, però també, repeteixo, per molt que vulguem, i ara 
els faig una petició, vostès me diran que estan exercint l’oposició, i és ver, jo sap que ho respecto 
profundament, però de veres, no crec que en aquests moments hi hagi fets objectius nous, o des del 
principi d’aquest problema, no han hagut, no han anat apareixent fets objectius nous, objectius que 
siguin responsabilitat nostra, de l’Equip de Govern, o meva com a cap del Equip de Govern. Dir que 
posin denúncies els tercers, no ho podem controlar, no me pot demanar que no posi denúncies. Ja sé 
que perjudica la imatge, ja ho sé, perquè el renou, el rebombori, tot això. Però jo lo que els puc demanar 
és, escolti que tampoc ajudar el tenir cada més, com a conseqüència de qualsevol notícia, per petita que 
sigui, tornar a posar això damunt la taula, i tornar a discutir, i donar la impressió, donar la impressió de 
que és la veritat, de que la Policia és un desastre, perquè la Policia no és un desastre, el model policial 
està funcionant, el nomenament del Sr. Mut, jo crec que és un nomenament que vostès també han 
acceptat perfectament, perquè era la primera persona dins l’escalafó, una persona amb experiència, 
que crec que serà una persona que fins a final de la legislatura, podrà dur a terme, continuar la feina 
duita, i podrà afegir uns coneixements molt profunds, que té damunt el funcionament de la Policia. Però 
miri, jo vull acabar, he d’acabar, i vull acabar dient lo següent, jo els dic de bon de veres, jo crec, crec en 
la Policia municipal de Palma, jo hi crec amb ella. Jo crec en la professionalitat d’una amplíssima majoria 
dels policies, jo crec en la implicació, i crec en l’orgull d’esser policies, i en la vocació de servei d’aquests 
policies, ho crec. I jo li dic una cosa, tenim una gran Policia, és ver que hi ha hagut problemes, però la 
meva obligació, la nostra obligació com Equip de Govern, i jo crec, en tots respectes, que també la seva 
com a oposició, és ajudar a que aquesta Policia es consolidi, és ajudar que aquesta Policia es converteixi 
en un referent per a Palma, és aconseguir que aquesta Policia, sigui una Policia que sigui respectada i 
estimada pels nostres ciutadans. Podrem tenir petites diferències en quant al model, en la fórmula de 
gestionar la Policia, però lo que sé cert que tant vostès com vostès els de MÉS, com nosaltres, creiem 
que el Cos de Policia, és un Cos que té una forma molt important, en una gran majoria és un Cos rigorós, 
professional, amb vocació de servei, i que està fent moltíssim per aconseguir que els ciutadans de 
Palma, se sentin de cada dia més i més segurs, més i més tranquils, això és la nostra finalitat. Sé cert que 
també és la seva, per lo tant, els demano, exerceixin la seva labor d’oposició, por supuesto, però també 
els demano que siguin capaços de valorar els fets en que realment són responsabilitat nostra, per lo 
tant, ens exigeixin la màxima, i els fets que són circumstancials, que si bé és ver que embruten i fan 
renou, i no ajuden, no són responsabilitat nostra, per lo tant res hi podem fer. Moltes gràcies.”  

 
D’acord amb el que estableix el Reglament Orgànic del Ple, el Grup Municipal PSIB-PSOE 
sol·licita la compareixença del batle Mateu Isern, perquè informi sobre el que està passant i 
perquè en el cas de la manipulació de les oposicions a  la policia local. 
 
Compareix el Sr. Batle 
 
42. SOBRE LA TAULA.- Pregunta Oral del Grup Municipal PSIB-PSOE  relativa a transferir 
beneficis d’EMAYA (200/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Ara crec que ens queden les preguntes, del PSIB-PSOE sobre Emaya, dels beneficis d’Emaya.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Si, gràcies Sr. Batle. Emaya tenia poc que veure aquí en aquesta pregunta. Bé no sé si el Sr. Martínez, jo 
suposo que és qui ha de contestar. Bé, aquesta ve arran de la modificació de crèdit que varen presentar 
el Plenari passat, aquesta era una pregunta que havia d’anar en el Plenari passat, i la nostra sorpresa, no 
sorpresa, ja sabíem que això passaria, per això li varem instar en el pressupost de l’any 2014 no, en el de 
l’any 2013, arribar a un acord, en el qual nosaltres volíem fins i tot abstenir-nos l’oposició, si hi havia 
l’acord de la meitat dels beneficis d’Emaya, revertir-los a Benestar Social. La resposta va dir, que no es 
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podia fer, no es podia fer, i literalment ens varen acusar de confondre a la ciutadania entre la 
comptabilitat pressupostària i la financera, cosa que evidentment tenim clar quina és una i quina és 
l’altre, però com sabíem que això es podia fer, ho sabíem, i la demostració de que s’ha pogut fer, és que 
vostès enguany ja duen 5 milions d’euros d’Emaya, passats a partides de l’Ajuntament, és vera que molt 
poc a Benestar Social, a lo millor era aquest el problema, però lo que no era el problema era que es 
reduís la transferència de l’empresa Emaya, aquest no era el problema. Per tant, lo que volíem sabre és, 
si varen mentir, que nosaltres sabem que varen mentir, el Sr. Martínez va mentir quan va dir que 
nosaltres confoníem a la població, confonent la comptabilitat pressupostària i la financera, i volíem 
sabre si ha passat res de nou, sabem que no ha passat res de nou, sabem que es podia fer, és més 
l’excusa que ens va posar en Comissió era peregrina, era absurda, fins i tot va dir, no, és que això va 
esser una estratègia, perquè si ens haguessin fet cas i ho haguessin transferit, hagués quedat amb saldo, 
i haguessin hagut de pagar en els bancs. Això és absurd, perquè nosaltres ho varem, ho varem proposar 
per gastar, no perquè quedés amb saldo, simplement la pregunta era aquesta. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sr. Martínez” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Si, aquest debat ja l’hem tingut Sr. Alcover, vostè mateix ho ha dit, m’ha contestat, que ja la varem 
explicar en Comissió i en el Ple, quan varem fer la proposta de transferència, i mantenim els mateixos 
arguments. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Sr. Martínez, jo he dit que varen mentir a la Comissió, he dit que varen mentir, no he dit que varen 
explicar, he dit que varen mentir, jo sé que varen mentir, vostè sap que va mentir, vostè sap que va 
posar una excusa, vostè es deu auto enganyar dient, no, nosaltres varem posar una excusa per a sortir 
del problema. Lo que vull és que ho exposi aquí obertament, i que consti en acta. Vostè va mentir, 
vostès sabia que es podia fer. És més, jo li diré més, jo record perfectament aquella discussió, i record 
que el Sr. Garau i el Sr. Batle, varen estar a punt d’acceptar la nostra, el nostre oferiment. Jo ho sé, varen 
estar a punt. I si ho recorden, i va esser vostè el que va impedir, i va esser així, va esser així, perquè es 
podia fer, perquè es podia fer. Simplement és que no varen voler destinar dos milions d’euros, que era 
la quantitat, a Benestar Social. Els ciutadans ho varen pagar, gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sr. Alcover. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Jo lo que li he dit, vostè lo que ha reconegut, és que jo ja li he explicat, li he explicat, si, li he explicat 
perquè a octubre no es podien prendre decisions, sense conèixer com quedaria l’estalvi net, sense 
conèixer com quedaria el romanent líquid de tresoreria, sense conèixer com estava acabant el 
pressupost del 2013, per sabre si li havien donat més subvencions a Emaya o no, de les que havia de 
menester el 2013, perquè estam xerrant del 2013. Però és igual Sr. Alcover, a octubre no es sap com es 
tanca el pressupost, i no podíem arriscar-nos a tenir l’estalvi en negatiu. Ho entén? Perquè vostè està 
agafant la bona gestió, li vull dir, ja xerro del 2012, li torn a repetir perquè està ja en aquest acta, estam 
molt contents de que vostè confiï tant en la gestió del Sr. Garau, l’Equip de Govern també, hi confiem 
molt en la bona gestió que estan fent, sense el seu suport però vostè hi confia de que els números 
surtin. Escolti, no me torni a dir això de mentides, perquè a vostè li ha dit un Jutge, vostè ha dit, un Jutge 
ha dit que vostè aquí ha mentit, un Jutge. Si, un Jutge ha dit que vostè ha mentit, si, home, fa dos 
plenaris. No se recorda? Que hi havia la sentència d’un recurs que vostès varen posar davant el Tribunal 
Superior de Justícia. I el Jutge diu que vostès menteixen, vostè menteix, és que ho posa ben, no ho dic 
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jo, que podria no esser objectiu, ho diu un Jutge, ho diu un Jutge, per tant no me torni a xerrar això de 
mentir, és que li ha dit un, no que mentien un pic, molts de pics que mentien. Moltes gràcies.” 

 
“Que ha passat ara perquè sigui possible transferir 4’2 milions d’euros dels beneficis 
d’EMAYA?”. 
 
Contestada pel Sr. Martínez 
 
43. SOBRE LA TAULA.- Pregunta Oral del Grup Municipal PSIB-PSOE  relativa als indicadors de 
transparència (201/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, continuem amb la pregunta 43.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, veurem que diu el Jutge properament, veurem que diu el Jutge properament. Ja 
va bé. Va bé, però li record que era vostè el que acusava, quan nosaltres governàvem, de dir beneficis” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sr. Alcover, Sr. Alcover, el tema” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“era vostè. No faci l’absurd Sr. Batle, me deixi dir.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Estam en el” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Perdoni. Sr. Martínez, en quant a indicadors. Ara parlem d’indicadors, no és vera? En quant a 
indicadors, tots són negatius, tots són negatius. L’estalvi net és negatiu, provisionalment, no sé com 
tancarem.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“La pregunta” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Transparència. D’indicadors, va d’indicadors, ho veu? Ho veu que va d’indicadors? Estalvi net és 
negatiu. Sap perquè hem de passar a temps parcial? Perquè no complim ni amb l’estabilitat 
pressupostària, ni amb el pagament de proveïdors, ni amb el deute, no complim res, no complim res Sr. 
Martínez, perquè si complíssim podríem mantenir les dedicacions a temps complet, com que vostès no 
compleixen, haurem de passar qualcú, haurà de passar a més, a temps parcial. Això és així. I a demés no 
complim amb la transparència, ni amb el cali de bon Govern, i per això ve la pregunta. Quant, quant 
actualitzarà els indicadors pressupostaris? Ja està bé que ens hagin pegat una cotellada, xerrant clar, 
passant del lloc 16 de la transparència en el 63. Això li hauria de fer, a vostè no que no té colors, però en 
el Sr. Batle li hauria de fer posar un poc vermellet, li hauria de fer posar un poc vermellet això, perquè 
passar del 16 en el 63, no és una bona dada Sr. Batle, no és una bona dada. I això passa.” 
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Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Perdoni” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“No, no, són dos minuts lo que té.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“No, són tres minuts Sr. Batle, entre pregunta i resposta.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Acabi però són cinc minuts per a tot. No els sis minuts i” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Acabo, acabo, per passar del 16 en el 63, influeix el fet que des de l’any 2011 no actualitzem els 
indicadors a la Web, això influeix aquestes coses, o que el deute no es sap quin és. I perquè no es sap 
quin és? Perquè tots els indicadors han empitjorat, lluny de lo que diu el seu Regidor d’Hisenda. 
Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Andreu. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies. Sr. Alcover, jo no xerraré de la seva herència perquè no fa falta, és coneguda per a tots, no fa 
falta que jo ho entri. Escolti, el tema dels indicadors, és un tema que jo no tinc responsabilitat, és un 
tema automàtic, si li he de dir, no perquè vostè, li he de dir, és un tema automàtic, és un tema 
automàtic, jo li puc. Vol que li mostri els correus entre els funcionaris? Perquè es pensaven, els que 
havien de penjar això, es pensaven que estava ben penjat, perquè els que ho pengen que són 
informàtics, no saben exactament lo que han de penjar, però li puc fer arribar, però de totes maneres, 
vostè diu que s’està amagant la informació. Si la compte general és pública, i surt tot, la compte general 
del 2012, surt tota la informació de tots els indicador econòmics, totes les deutes amb tots els seus 
llinatges, la deute bancària, la de curt termini, la de llarg termini, la deute amb les administracions 
públiques, lo que hem xerrat avui, les devolucions negatives del 2008 i 2009, que les estam tornant 
nosaltres. Això és deute o no és deute? Ho és. Però clar, no surt deute bancari a llarg termini, però 
l’estam tornant nosaltres. Clar d’aquesta deute vostès, d’això no en volen xerrar. La que tenien els 
consorcis, que ara van a nom de l’Ajuntament de Palma, clar, antes no sortien a nom de l’Ajuntament de 
Palma, sinó dels consorcis. Però clar és que els consorcis els hem tancat, però aquesta deute era de 
l’Ajuntament. I escolti, hem canviat deute comercial, els seus dèficits acumulats, aquests, aquesta gran 
gestió de la que vostè està orgullós, l’hem hagut de passar a deute bancari a llarg termini. Però escolti 
no hi ha, amem els indicadors econòmics, reflecteixen de balanç, reflecteixen el passat. Ho entén? 
Reflecteixen el passat, i nosaltres lo que hem fet és, no afegir més en aquest passat. La deute global, 
s’està reduint, tota, la deute global s’està reduint, i nosaltres lo que és la informació de la pàgina Web, ja 
ho dic que és un tema, ja li vaig dir, cada pic que m’ho ha dit li he dit, escolti això és un tema de 
funcionaris, si vol li don el nom dels responsables, és un tema automàtic, quan hi ha una informació 
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l’han de penjar tota, entre altres coses perquè el tema de l’endeutament, que tant li preocupa, totes les 
operacions s’han d’aprovar en aquest Ple. Totes són públiques, s’aproven en aquest Ple, i si la tenen 
vostès la pot tenir qualsevol ciutadà, això són les meves ordres en el meu departament. Si la pot tenir el 
Sr. Alcover, la pot tenir qualsevol ciutadà. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sr. Martínez. Sr. Alcover, per acabar.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Sr. Martínez, no sabia que anava a contestar, però lo que tenia claríssim és que vostè no era el 
culpable, que era un funcionari. Això ho tenia claríssim. I si vull sabre qui és el responsable de, 
m’agradaria que m’ho digués ara en acabar el Plenari, m’agradaria que me digués el nom dels 
funcionaris que tenen la culpa, de no haver penjat els indicadors. La me dirà? S’ha oferit, s’ha oferit, li 
agrairia. En els comptes generals no surt tot, en el compte general no surt tot, no surt tot, no surten tots 
els indicadors. Si només fos el compte general, estaríem els primers en transparència. Ho entén Sr. 
Martínez? Estaríem els primers, és perquè no només hem de penjar el compte general. Ja sé que el 
deute s’aprova aquí, ho sabem en això, però hi ha molts d’altres indicadors. Vostè ha publicat mai el 
termini mitjà de pagament dels proveïdors? No. El termini mitjà de pagament en els proveïdors. No, no 
les publiquen. Hi ha molts d’indicadors que no es publiquen. No volem entrar ara en tota la llista, no les 
publiquen, no les publiquen. El deute comercial, ha penjat res mai? No, no ho publiquen, aquest no 
s’aprova aquí, com sap aquest no s’aprova aquí. És a dir, vostè no és transparent, però no ho dic jo, li 
diuen els que fan el llistat, que passat del 16 en el 63. Perdó, nosaltres varem partir del número 70 o 80, 
i varem passar en el 16. Nosaltres. I vostè Sr. Isern ha tornat en el 63. Miri, no ho dic jo.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Andreu. Sr. Martínez, per acabar.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies. Sr. Alcover, a vostè li ha dit un Jutge personalment, a vostè que mentia, a vostè li ha dit. No un 
índex de transparència global. Que vostès no varen treure el 100% d’aquest índex, per tant deien que no 
eren transparents. Vostès mai varen treure el 100% d’aquest índex, per tant varen dir que vostè no era 
transparent, la Sra. Calvo no era transparent, el Sr. Hila no era transparent. No, no ho diuen, no me 
digui, ara, a vostè un Jutge li ha dit que mentia, és que li ha dit que mentia, vostè aquí en el Plenari va 
defensar tota una sèrie de coses, damunt les Ordenances fiscals, i damunt la Tirsu, i li ha dit que mentia. 
Era normal, Sr. Alcover, era normal, perquè vostè ha dit, és que vostè deia tal, i vostè va dur aquí un 
informe, que deia que no es perdia, que era deficitari lo del tema de la Tirsu. Informe que òbviament 
quan vostès després varen posar el recurs, quan ja estaven a l’oposició, li posen un recurs en el Jutge, és 
el informe que nosaltres varem presentar, no. Vostè va esser el nostre testigo, miri el Sr. Alcover diu que 
ara té beneficis la Tirsu, però fa un any va presentar en el Ple un informe que deia que tenia dèficit, per 
això li ha dit que vostè en qualque moment mentia. O quan presentava el informe, que tenia dèficit, o 
l’any següent quan deia que era benefici, per això li ha dit que mentia. Escolti, lo del termini, està tot a la 
compte general, està tot a la compte general, però me fa gràcia que vostè me xerri del termini de 
pagament a proveïdors. Si, estam pagant a 30 dies, mai s’havia fet, vostè en 4 anys no va aconseguir 
pagar a 30 dies, nosaltres paguem a 30 dies, si, és ver. On vol que ho publiquem? Si paguem a 30 dies. 
Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé. Sr. Alcover.” 
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“Perquè l’Ajuntament de Palma no ha incorporat a la web tots els indicadors e transparència 
econòmico-financera des de 2012?”. 
 
Contestada pel Sr. Martínez 
 
44. Pregunta Oral del Grup Municipal PSIB-PSOE  relativa a la reforma i tematització dels 
balnearis de Platja de Palma (273/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Pregunta 44. Relativa a reforma i tematització del balneari de la Platja de Palma. Sr. Hila.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“No superaremos este nivel. Muchas gracias. Bueno, en diciembre de 2013, el Ayuntamiento de Palma, 
en este caso en la persona del Sr. Gijón, dieron una rueda de prensa para presentar la tematización y 
modernización de los balnearios de Playa de Palma, y en concreto explicaron que para esta temporada 
turística, estarían reformados 4 de ellos, que serían el 4, el 8 y el 10. Y como a día de hoy no hemos visto 
que eso haya sido así, la temporada está a punto de empezar, es por lo que preguntamos, si 
efectivamente este verano, estarán modernizados y tematizados estos 4 balnearios. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sr. Gijón” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gracias Sr. Batle. No, no podrán estar los 4, solo estará el número 4, porque cuando se presentó el 
proyecto a Costas, una de las partes más importantes del proyecto es que a parte de la tematización del 
balneario, había una eliminación de parte del murete, para que se pueda acceder directamente a la 
playa, y Costas pidió un informe adicional que pensábamos que no era necesario, y hemos tardado más 
tiempo del que pensábamos. Este proyecto ya se ha presentado, ya lo ha autorizado Costas, y lo que 
pasa que lo ha autorizado justo antes de Semana Santa, y a la empresa concesionaria solo le ha dado 
tiempo a iniciar los trabajos del balneario 4, que de hecho ya están en marcha. Por tanto, el balneario 4 
si que dará tiempo, si diera tiempo a otro más, seguramente se haría, pero sino la empresa a lo que se 
ha comprometido es que, cuando termine la temporada, hará el resto, tanto los que pensaba hacer este 
año, como los siguientes. Y estas obras se terminarán en breve, eso no creo que tarde, para el mes de 
junio debería estar ya terminado.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias Sr. Gijón. Sr. Hila ¿quiere?” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“No, lo único era decir que, desgraciadamente en Playa de Palma, nos estamos acostumbrando a que las 
cosas no llegan, y siempre hay problemas, lo que no entiendo es como un proyecto de estos, antes no se 
han solventado los problemas, antes de presentarlo, esto de, como Ustedes hacen mucho, de presentar 
el proyecto, antes de haber solucionado los problemas, y después como los problemas están ahí, todo 
se retrasa, les pediría que lo hicieran de otra manera, para no crear falsas expectativas, porque han sido 
los propios vecinos que nos han preguntado, oye, de aquello prometido no vemos nada. Muchas 
gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Gracias Sr. Hila. Sr. Gijón.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Bueno, pues sí efectivamente, a lo mejor deberíamos de ser más prudentes, lo que pasa es que fíjese, 
un concesionario que tiene concesión hasta el año 2023, y que por insistencia personal mía, al final haya 
decidido, sin ningún tipo de obligación legal, hacer una inversión de más de 2 millones de euros, pues 
mire, a mi me hubiera gustado que se hubieran hecho todos a la vez, pero de entrada lo está haciendo, 
hemos empezado por el 4, ya le digo que ha sido una cuestión, nosotros pensamos que no iba a tener el 
más mínimo problema, porque mire, lamentablemente, cuando dependemos de otra administración, en 
este caso Costas, los criterios que se aplican en Ibiza, no son los mismos que se aplican en Mallorca, los 
que se aplican en Mallorca no son los mismos que se aplican en Costa del Sol, y nosotros pensábamos 
que lo que había funcionado en otros sitios, debería funcionar aquí, pero lamentablemente no ha sido 
así. Voluntad no nos falta, y creo que ha habido, lo importante es que se está desarrollando esa 
inversión, que estoy de acuerdo con Usted, que hace tiempo que ya se tendría que haber hecho.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias Sr. Gijón.” 

 
“Tal com va explicar en roda de premsa el primer tinent de batle Álvaro Gijón, la Platja de 
palma comptarà aquest estiu amb els balnearis 4,6,8 i 10 reformats i tematitzats?.” 
 
Contestada pel Sr. Gijón 
 
Es fa votació de la inclusió de la urgència a l’ordre del dia que s’aprova per unanimitat 
F.O.D 1. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 5 de crèdit extraordinari 
finançat amb baixes de crèdit en el pressupost propi de la Corporació per a 2014. 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Pasamos a la moción de urgencia ya, ¿verdad? Sí. Si por favor, justifíquela.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“És una modificació de crèdit, per el tema de la neteja de platges, la duim com a urgència, perquè es va 
aprovar fa poc temps en Junta de Govern, i com saben ha d’estar, s’ha d’aprovar pel Ple, i ha d’estar 15 
dies de publicació i volem que quant antes es pugui treure aquest concurs, i per això ho duim 
d’urgència.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Qualque problema per la urgència? Gràcies. Moltes gràcies, idò venga Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“No, és simplement una modificació d’un canvi de gestió, perquè es generen més eficiències, fins ara ho 
feia Emaya, el personal d’Emaya, això no suposa cap despido, sinó que es dedicaran a les funcions 
objectius que té l’empresa, i lo altre es trauria, o s’externalitzaria a un altre empresa que no fos Emaya. 
Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Si, podem votar...” 
 

Es proposa: 
 

“Mitjançant l’escrit del regidor de Medi Ambient de data 8 d’abril passat s’ha posat de 
manifest la necessitat que l’Empresa d’EMAYA deixi de prestar el servei per motius de 
planificació i programació, per la qual cosa s’ha de tramitar una modificació de crèdit per tal de 
dotar pressupostàriament  una partida adient per fer front aquesta despesa mitjançant una 
altra modalitat de prestació d’aquest servei. 
 
La modificació de crèdit és un crèdit extraordinari que serà finançat amb baixa de crèdit de les 
aplicacions 141720044903 (Medi Ambient.- Transf. EMAYA neteja solars) i la 141720144902 
(Medi Ambient.- Subv. EMAYA neteja platges) 
 
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, 
la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2014, l’art. 127, apartat 1.b, 
de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 21 d’abril i per la llei 
57/03 de 16 de desembre,  i el Decret de batlia núm. 954 de 27 de gener de 2014, 
d’organització dels serveis administratius de l’Ajuntament, s’eleva  al  Ple de l’Ajuntament, 
prèvia aprovació per la Junta de Govern,  la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT 
 
1. Aprovar la modificació de crèdit n. 5, de crèdit extraordinari finançat amb baixes de crèdit 
d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2014, quedant establertes 
les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 

AUGMENT DE DESPESES    

Org. Pro. Eco. Descripció C. inicials AUGMENT Crèdit def. 

14 17201 22760 MEDI AMBIENT.- EQUIP., MANTENIMENT I NETEJA DE PLATGES 0,00 108.165,85 108.165,85 

   TOTAL AUGMENT DE DESPESES  108.165,85  

DISMINUCIÓ DE DESPESES    

Org. Pro. Eco. Descripció C. inicials DISMINUC. Crèdit def. 
14 17200 44903 MEDI AMBIENT.- TRANSF. EMAYA  NETEJA SOLARS 85.879,97 85.879,97 0,00 

14 17201 44902 MEDI AMBIENT.- SUBV. EMAYA NETEJA PLATGES 22.285,88 22.285,88 0,00 

   TOTAL DISMINUCIÓ DE DESPESES  108.165,85  

       

Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, 
previ anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució”. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
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Es fa votació de la inclusió de la urgència a l’ordre del dia que s’aprova per unanimitat 
FOD 2. Sol·licitud de compareixença per part del Grup Municipal MÉS,  del regidor Sr Andreu 
Garau  Garau  per explicar  les causes de la ineficient i erràtica neteja dels carrers comercials 
el dia 15 d’abril després de la processó i les mesures presses per solucionat problemes. 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Si també volen justificar la urgència de la sol·licitud de compareixença.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si, bé, es justifica perquè el dia 15 d’abril, la setmana passada, fa 10 dies, hi va haver uns fets 
relacionats amb la neteja d’Emaya, dels carrers del centre de Palma i les conseqüències que va tenir en 
els veïnats i comerciants, i creiem que la ciutat i nosaltres, ens mereixem alguna explicació més de les 
que hem vist en premsa, en una publicació.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Votarem que si a la urgència però, honestament, li he de reconèixer que me costa veure-la. Vull dir, són 
uns fets que estam d’acord que s’han de donar totes les explicacions, però la urgència honestament.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“No s’han donat totes les explicacions. Quines explicacions s’han donat?” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“No, no, però vull dir però la urgència me costa però en fi, la votarem, però els demano que no emprin. 
Lo que vull dir és que no emprin les mocions d’urgència per mocions que no són urgents, perquè això 
són fets que ja s’han. Es pot presentar en el pròxim Plenari amb tota tranquil·litat.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Com que són uns fets ocorreguts ara, que són fets puntuals, millor resoldre-les, tenir la informació ja.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Perdoni però les mocions d’urgència.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“No, no, no, si no volen, si volen votar en contra de la urgència ja està.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Ja li he dit que si, però li estic dient que no és un tema urgent, ho farem perquè sempre hem votat 
totes les urgències, però que no emprin d’una manera incorrecta les mocions d’urgència. Les mocions 
d’urgència són per assumptes urgents. Vots a favor de la urgència...” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Bé, simplement és això, voldríem sabre quines són les causes de la ineficient i erràtica neteja del 
dematí de dia 15 d’abril en el centre, sobretot en el carrer del Sindicat, i també a San Miquel, que varen 
suposar un perjudici pels veïnats i pels comerciants, perquè la neteja, la mala planificació de la neteja 
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suposem, va suposar que l’arena que hi havia, bé, el picadís que hi havia me pareix, que no era arena 
sinó picadís, es va escampar a dins els comerços i a dedins els portals dels edificis, en els carrers 
colindants, cosa que no havia passat mai, després de molts d’anys de processons en el centre de Palma. 
I després per un altre costat també voldríem sabre quines són les mesures, si es pren alguna, ara ja, ara 
ja està net, però després d’una setmana. Però quines són les mesures també per a poder pal·liar les 
problemàtiques que s’hagin pogut generar en conseqüència, tant en els comerços com en els veïnats. 
Perquè nosaltres varem anar el mateix dia 15 a xerrar amb els comerciants i amb els veïnats, per veure 
amem que é s lo que havia passat, i quin problema tenien, i ens varen dir que no havia passat ningú 
d’Emaya a demanar amem que passava, i varen passar dimarts passat, una setmana després, i tampoc 
ningú  d’Emaya havia anat, o al manco no s’havia identificat a demanar en els comerciants amem que 
passava, amem quines pèrdues havien tingut, o quines problemàtiques havien tingut, i creiem que 
Emaya hauria d’explicar bé, o el regidor, hauria d’explicar aquests fets, i que pensa fer en 
conseqüència.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies. Perdó, molt amable. Si, Don Andreu.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Si bé, intentaré, ja és tard, esser lo més ràpid i concís possible. Que va passar? Pues miri, una 
concatenació de coses que evidentment no haurien d’haver passat. Lo primer de tot, que vaig esser el 
primer que vaig demanar explicacions, és a dir, no, no, jo hi vaig anar, hi vaig anar a veure que havia 
passat, quan me varen informar de lo que allà estava succeint. Me va plantar en el carrer del Sindicat i 
vaig veure que, lo que en teoria hauria d’esser arena, era picadís. A jo lo que me conten és que cada any 
s’havia posat picadís, però no el carrer del Sindicat, perquè era el primer any que les confraries havien 
demanat que es poses arena en el carrer del Sindicat, i així des de Infraestructures ho varen fer. És cert 
que allò no era arena, era picadís, i me diuen que sempre s’havia fet així. Probablement el grau 
d’humitat donat que la Setmana Santa ja era més tard, i va fer molt bon temps, el grau d’humitat 
d’aquest picadís era inferior en el dels altres anys, i en conseqüència va fer més pols. D’acord? Problema 
afegit, bueno, l’operatiu de neteja es va programar en ves de a les 6 com sempre, a les 4. Perquè es va 
programar a les 4? Perquè hi havia una assemblea, per part dels treballadors, per discutir un altre tema, 
vull dir, dels diumenges i festius, que afortunadament va anar molt bé. I bueno, varem intentar 
programar aquestes hores. Com hi havia més carrers, no els va donar temps a fer això, però no els va 
donar temps a retirar tot el picadís. No obstant això, el mal ja estava fet, perquè des de les primeres 
hores, des de, inclús des de que ho varen posar fins que ho varen retirar degut a la granulometria, que 
era molt mínima, la pols ja s’havia infiltrat pertot els comerços, i inclús vivendes. Llavors, la concatenació 
d’aquests dos fets, va fer que, és igual, ja podien anar a fer net, aixecarien pols i n’hi hauria pertot, 
perquè era un picadís d’obra, que tots coneixem, no és arena de platja, entre altres coses perquè no es 
pot emprar arena de platja, seria un delicte mediambiental. Bé, dit això, ja està, el mal ja estava fet, 
havíem de minimitzar això. Me vaig preocupar, a veure amem si era estrictament necessari, que vaig 
xerrar amb les confraries, a veure amem si això del picadís era estrictament necessari, perquè ells eren 
conscients també del mal que s’havia ocasionat. I varem arribar a l’acord de que només en el carrer dels 
Oms, per un tema de seguretat, i aposta el segon dia només en varen posar en el carrer dels Oms, i va 
anar bé, no hi ha hagut. Davant tot això, a mi que me queda com a responsable d’això? Evidentment 
demanar disculpes, com ja ho he fet, i no només jo, la regidora de Comerç ha demanat disculpes, el 
regidor de Districte ha demanat disculpes, perquè nosaltres podem delegar les feines, però no la 
responsabilitat, la responsabilitat és encara meva. Lo que crec que hagués estat greu, és que jo hagués 
tancat els ulls, i a l’endemà hagués tornat a passar el mateix problema, però no va passar, ho hem 
corregit. Davant això, miri, demanar disculpes, i evidentment si qualcú s’ha sentit perjudicat, que no me 
cap, cap dubte, que hi ha comerciants que es poden haver sentit perjudicats, hi ha tot un procediment, 
aposta tenim segurs de responsabilitat civil, que si és necessari, pues s’hauran d’emprar, i això 
evidentment el qui pren decisions és el que es pot equivocar, el que està per enmig és el que es pot 
equivocar, és a dir, els que fan feina és el que es pot equivocar, i com tal equivocació ho hem d’assumir, 
a jo no me queda altre que demanar disculpes sinceres, i intentarem evitar que això no torni a passar. És 
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més, vaig anar més enllà, per veure amem això del picadís, vaig cridar en els meus col·legues de Sevilla, 
que és allà on crec que més en saben d’això de processons, i allà no en posen de picadís, no posen 
picadís perquè igual tampoc tenen picadís, però no posen tampoc arena. Allà es posa arena de riu, que 
aquí no en tenim però bé, a obres i això, però no es posen. Per tant, els pròxims anys per ventura 
canviarem de dinàmica i només per seguretat en posarem en els carrer dels Oms. Després és vera que hi 
ha més cera, però això, aquesta cera no és de la que patina, el problema que hi va haver aquí a Santa 
Eulàlia, era també el problema de la pols, ho dic per aclarir. I això és tot, simplement demanar disculpes, 
no només als comerciants, també als veïnats, i per suposat si vostè també es va veure afectada, pues li 
demano disculpes. Gràcies.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Si home.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“No se pot resistir no?” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Miri Sr. Garau, els errors es disculpen, el problema és quan és tan reiterat en el seu 
cas. Els errors es disculpen, el problema és quan es reiteren tant, com en el seu cas. Això punt primer. I 
quan no es disculpen, i quan no es disculpen, perdoni, i, escolti, no, no, no, no, és vera, el picadís és la 
primera vegada que passa, és cert, però quan no es disculpen és quan vostè intenta eludir la 
responsabilitat, culpant a una assemblea, que s’havia muntat de comú acord amb la direcció, i que vostè 
havia instat a que es fes ràpid, perquè el tema dels diumenges era urgent. D’acord era urgent, i per això 
es va muntar ràpidament l’assemblea. Vostè no pot acusar en el fet de que hi hagués, si tranquil que 
podrà, som jo que no podré tornar a dir. Vostè no pot acusar a l’assemblea d’haver estat la responsable 
de que no es fes net, i en els diaris, en els mitjans al manco, ha sortit així. Escolti, en dues hores s’hagués 
fet net. Vostè va contractar un Director d’operacions, que sincerament ni está ni se le espera, però 
aquest hauria de donar qualque, aquest hauria, li haurien de demanar qualque tipus de responsabilitats, 
perquè la processó només fa 1.000 anys que se’n fan de processons, és a dir, s’hagués pogut preveure 
qualque cosa, és a dir, no és de fa dos dies que fem processons en aquesta ciutat tampoc, val que a 
Sevilla en fan més, però aquí també en fem moltes. Sr. Garau, s’ha tornat a dormir, vostè es va tornar a 
dormir, vostè no hi va pensar, és com el casc històric, que la recollida fa dos anys que no funciona la 
recollida selectiva, i encara no s’ha reunit ni amb veïnats ni amb comerços, ni amb l’oposició, no me 
digui que s’ha reunit perquè amb jo no s’ha reunit per explicar-me quin és el model del futur. Amb això 
va passar lo mateix, es varen adormir, el seu Director d’operacions es va tornar a dormir. Escolti, a lo 
millor lo que convé és substituir aquest Director d’operacions. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt amable com sempre, Don Andreu.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Això és lo que m’han dit a mi, i és lo que estaven indignats els comerciants de que ningú d’Emaya ni de 
l’Ajuntament hagués passat, i que durant aquell dematí havien estat fent telefonades tant a Emaya com 
a Cort, i vos espolsàveu les responsabilitats. Això és lo que a mi me varen dir els comerciants, i no són 
comerciants afiliats en el meu partit, ni res similar, vull dir, són persones que fan feina allà i punt. I una 
setmana després, el dimarts, hi vaig tornar anar, per veure amem que havia passat durant la setmana, i 
me varen dir que només n’Esperança Crespi els havia telefonat, això m’ho va dir el President de 
l’associació de comerciants, per demanar disculpes, però que ningú d’Emaya havia passat per allà, i que 
estaien mirant amb Pimeco, com havien de fer la reclamació pels desperfectes, jo crec que saben que és 
responsabilitat d’Emaya, els desperfectes, si n’hi ha hagut, és Emaya que ha d’anar a la gent a demanar 
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amem que ha passat. És un carrer, no és passejar-se per tot Palma, és passejar-se en una hora, amb un 
quadern, i demanar comerciant per comerciant, amem que és lo que ha passat, per preocupar-se de les 
conseqüències de la mala acció que s’ha tingut des d’Emaya, a veure amem quines mesures es poden 
prendre.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sra. Truyol. Don Andreu, tranquil.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Molt bé, no, està segur que cadascú suporta una creu, a mi m’ha tocat vostè, vostè m’està demanant 
que faci penitència per això, i li asseguro que m’ho estic prenent com a tal. Miri, jo no me’n vaig, quan 
hem comés un error d’organització també, jo demano disculpes. La meva organització, de la que jo som 
responsable, ho haguessin pogut fer bastant millor, és notable, és a dir, ens varem equivocar. D’acord? 
No només Emaya, va esser la part també d’Infraestructures, però jo me gir Infraestructures, Emaya, jo 
som, res, davall jo no, tots s’estan passant una cosa o l’altre, però jo ja no ho puc fer, per tant som el 
responsable. Miri Sr. Alcover lo dels sindicats, no me digui això, els sindicats tenen la pell molt fina, si jo 
els dic, por favor lo podéis cambiar la Asamblea, que hay Semana Santa y hay procesiones, y hay que ir 
no se cuanto. Me demanden, por atentar contra los derechos fundamentales de los trabajadores, no, 
no, ja ho han fet, no és la primera vegada, ja ho han fer, tenen la pell però molt, molt fina, i ho varem 
evitar. Evidentment, evidentment varem perdre un terç de la força laboral, un terç de la força laboral, i 
això es nota, però el problema no va esser aquí només, com li he explicat antes també, va esser en el 
picadís. Sra. Truyol, miri, jo no faig feina amb un periodista darrera, ni cada acció que jo faig l’envio en el 
Twitter o en el Facebook o en el no sé que, jo intent fer feina i resoldre els problemes dels ciutadans. A 
vegades ens equivoquem, i no ens toca més que demanar disculpes, i mira ens sap greu però a l’endemà 
no va passar, i l’any qui ve procurarem que la Setmana Santa encara vagi millor que enguany. Moltes 
gràcies.” 

 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma, el 
Grup Municipal MÉS sol·licita la compareixença al Ple de 24 d’abril 2014 del regidor Andreu 
Garau per explicar: 
- Les causes de la ineficient i erràtica neteja dels carrers comercials del centre el matí de dia 15 
d’abril de 2014 després de la processó del dia anterior, especialment als carrers de Sindicat i 
Sant Miquel. 
- Les mesures presses per solucionar els problemes derivats d’aquesta mala gestió de la neteja 
d’aquell dia: aplicar millor sistema de neteja per l’espai públic, mesures per pal·liar efectes 
perversos de la brutor provocada a comerciants i veïns,... 
 
Recordam que el matí de dia 15 d’abril EMAYA procedí a netejar els carrers del centre de 
Ciutat, especialment Sindicat i Sant Miquel amb una metodologia de treball que provocà un 
immens núvol d’arena, deixant bruts de pols i fang els comerços, les entrades dels edificis i els 
carrers del centre. Aquest fet ha causat molèsties i pèrdues de vendes i productes. Aquests 
fets han ocorregut just abans dels dies de vacances de Setmana Santa i l’iniciï de la temporada 
turística, suposant perjudicis al sector comercial de la zona. 
 
Compareix el Sr. Garau 
 
Es fa votació de la inclusió de la urgència a l’ordre del dia que s’aprova per unanimitat 
FOD 3. Modificació del règim  de retribucions dels regidors amb dedicació parcial. 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Moltes gràcies idò, donem per acabat, no, perdó, no, no, si, donem per acabat. Secretari? No, no, no, ja 
està. Hi ha qualque? Ho voleu mirar? Idò un minutet, comproveu-lo amem si. Hi ha una darrera 
urgència, que és la modificació del règim retributiu dels regidors amb dedicació parcial. Pot justificar la 
urgència? Julio.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Hi ha unanimitat, no? Si que ho hem de fer antes de dia 30." 

 
Es proposa: 
 
Per acord plenari adoptat en sessió del dia 20 de juny de 2011 s’acordaren les assignacions 
dels membres de la Corporació municipal. 
 
La Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local, 
ha introduït modificacions en el règim retributiu dels membres i personal de les corporacions 
locals i limitacions en el nombre de càrrecs públics de les entitats locals amb dedicació 
exclusiva. 
 
Aquestes modificacions no afecten a l’Ajuntament  de Palma respecte a la quantia, ja que les 
retribucions autoritzades són inferiors a les màximes, però si afecta al nombre de regidors amb 
dedicació exclusiva. 
 
Havent escoltat els portaveus dels grups municipals en el dia d’avui, es considera necessari 
modificar el règim aprovat i es proposa l’adopció del següent: 
 
Acord 
 
1. Modificar l’apartat 1.2 de l’acord plenari del dia 20 de juny de 2011 amb la següent 
redacció: 
 
“1.2 Dedicació parcial 
- Regidors amb dedicació parcial amb règim de dedicació mínima del 75 %, la retribució serà 
equivalent al 75 % de la assignada a regidors sense responsabilitat de govern, 2.083 € per 
catorze pagues anuals (75% de 2.777,48 €). 
 
- Regidors amb dedicació parcial i compatibilitat reconeguda d’acord am la Llei 53/1984, 
retribució mensual bruta de 1.872,25 € per catorze pagues anuals (67,48% de 2.777,48 €).” 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
PRECS I PREGUNTES  
 
PREGUNTES AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI D'ABRIL DE 2014 AMB LA NUMERACIÓ DEL 778 AL 1034 RELATIVES A: 
 
778P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE. 

779P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

780P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE. 

781P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  



 

- 120 - 

782P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

783P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT 
CIUTADANA.  

784P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT 
CIUTADANA.  

785P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT 
CIUTADANA.  

786P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT 
CIUTADANA. 

787P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

788P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA REGIDORIA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

789P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

790P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I 
CONSUM.  

791P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

792P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

793P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

794P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

795P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT. 

796P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

797P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

798P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

799P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA REGIDORIA DELEGADA DE MOBILITAT.  

800P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

801P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL  

802P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

803P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

804P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, INFRAESTRUCTURES 
I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

805P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ. 

806P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ. 

807P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ.  

808P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ  

809P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ. 

810P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN 
INTERIOR. 

811P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN 
INTERIOR.  

812P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN 
INTERIOR.  

813P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN 
INTERIOR. 

814P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN 
INTERIOR.  

815P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I 
IMMIGRACIÓ 

816P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I 
IMMIGRACIÓ 

817P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I 
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IMMIGRACIÓ 

818P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I 
IMMIGRACIÓ 

819P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I 
IMMIGRACIÓ 

820P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

821P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

822P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

823P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

824P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS 

825P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I 
TURISME.  

826P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ 
MUNICIPAL 

827P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ 
MUNICIPAL 

828P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ 
MUNICIPAL 

829P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ 
MUNICIPAL 

830P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I 
PARTICIPACIÓ 

831P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT 
I PARTICIPACIÓ 

832P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I 
PARTICIPACIÓ 

833P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I 
PARTICIPACIÓ 

834P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I 
PARTICIPACIÓ 

835P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

836P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

837P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

838P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

839P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

840P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

841P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

842P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  

843P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES I INGRESSOS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA.  

844P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA.  

845P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA. 

846P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

847P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA.  

848P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

849P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A.  

850P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

851P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

852P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DE L’EMPRESA DE FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  
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853P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

854P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNÈRARIA MUNICIPAL, S. A.  

855P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. 

856P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A.  

857P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L‘EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. 

858P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

859P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A EMAYA.  

860P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

861P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA 
MUNICIPAL EMAYA. 

862P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

863P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.   

864P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA 

865P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

866P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

867P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMT.  

868P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMT.  

869P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMT.  

870P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMT.  

871P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  

872P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  

873P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMT. 

874P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ EMT.  

875P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMT.  

876P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER L’EMT.  

877P_2014 PSIB-PSOE ESTADÍSTIQUES MENSUALS D’USUARIS DE L’EMT. 

878P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.   

879P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

880P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

881P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’ESPORTS.  

882P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

883P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

884P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

885P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS. 

886P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

887P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS.  

888P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS.  

889P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS 

890P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS. 

891P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS . 

892P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS.   

893P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS.  

894P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS.  

895P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D‘INFANTS. 

896P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

897P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

898P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  



 

- 123 - 

899P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

900P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE.  

901P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE. 

902P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

903P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE. 

904P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

905P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER PALMAACTIVA.  

906P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DE PALMAACTIVA.  

907P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE PALMAACTIVA.  

908P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT PALMAACTIVA.  

909P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT PALMAACTIVA.  

910P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER PALMAACTIVA. 

911P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER PALMAACTIVA.  

912P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A PALMAACTIVA.  

913P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

914P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

915P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

916P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ ES 
BALUARD.  

917P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

918P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

919P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

920P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

921P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

922P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

923P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI MUSEU 
D’ART MODERN I CONTEMPORANI.  

924P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

925P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

926P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

927P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

928P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA.  

929P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA.  

930P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS 
DE PALMA.  

931P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ CASALS 
D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 

932P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA. 

933P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA. 

934P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA. 

935P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA. 

936P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE 
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PALMA. 

937P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

938P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DE LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365.  

939P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ 
TURISME PALMA 365. 

940P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365.  

941P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365.  

942P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

943P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

944P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

945P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ INFORMÀTICA. 

946P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

947P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’INFORMÀTICA. 

948P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

949P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

950P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

951P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

952P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

953P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

954P_2014 PSIB-PSOE AVANTPROJECTES, PROJECTES BÀSICS I PROJECTES D’EXECUCIÓ ENCARREGATS PER 
L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

955P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A.  

956P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A 

957P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A.  

958P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA SOCIETAT 
MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

959P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

960P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A.  

961P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, SA.  

962P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A 

963P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, 
S.A.  

964P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

965P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

966P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

967P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

968P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA 
MERCAPALMA, S.A.  

969P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.   

970P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. 

971P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

972P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

973P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

974P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

975P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  
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976P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

977P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ PILAR I 
JOAN MIRÓ.  

978P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

979P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

980P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ. .  

981P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ 

982P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

983P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

984P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

985P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

986P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI PÚBLIC 
BALEARS PER A LA MÚSICA.  

987P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

988P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

989P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

990P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

991P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL  CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

992P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.   

993P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. 

994P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

995P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL PALAU DE 
CONGRESSOS.  

996P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

997P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

998P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

999P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

1000P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PALAU DE CONGRESSOS.  

1001P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL CONSORCI RIBA. 

1002P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL CONSORCI RIBA.  

1003P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL CONSORCI RIBA.  

1004P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI RIBA.  

1005P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  

1006P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  

1007P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI RIBA.  

1008P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI RIBA.  

1009P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL CONSORCI RIBA.  

1010P_2014 PSIB-PSOE HORES EXTRAORDINÀRIES REALITZADES PER L’ÀREA DE BATLIA.  

1011P_2014 PSIB-PSOE DECRETS DE BATLIA.  

1012P_2014 PSIB-PSOE SERVEI D’ACOLLIMENT DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.   

1013P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMA DE REFORÇ A LA INTEGRACIÓ SOCIAL I EDUCATIVA (PRISE) DE L'ÀREA 
D'EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I IMMIGRACIÓ 

1014P_2014 PSIB-PSOE SERVEI D’AJUDA A DOMICILI (SAD) DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

1015P_2014 PSIB-PSOE SERVEI D’ASSISTÈNCIA DE VIOLÈNCIA DOMÈSTICA I DE GÈNERE DE LA POLICIA LOCAL 
DE PALMA.  

1016P_2014 PSIB-PSOE SERVEI DE TELEASSISTÈNCIA DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

1017P_2014 PSIB-PSOE AJUDES ECONÒMIQUES URGENTS DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

1018P_2014 PSIB-PSOE CENTRES DE DIA DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

1019P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMA DE FINANÇAMENT DE MICROCRÈDITS DE LA CAIXA QUE GESTIONA 
PALMAACTIVA.  
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1020P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMES DE FORMACIÓ DE PALMAACTIVA.  

1021P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMA D’OCUPACIÓ I ORIENTACIÓ LABORAL DE PALMAACTIVA.  

1022P_2014 PSIB-PSOE PROJECTE “VIVER D’EMPRESES” DE PALMAACTIVA.  

1023P_2014 PSIB-PSOE SERVEI DE MENJAR A DOMICILI DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT. .  

1024P_2014 PSIB-PSOE NOMBRE DE BICICLETES QUE PASSEN PELS PUNTS DE MESURA.  

1025P_2014 PSIB-PSOE SANCIONS AL BARRI DE SA GERRERIA.  

1026P_2014 PSIB-PSOE EMPRESA ASITSA.  

1027P_2014 PSIB-PSOE SUBVENCIÓ DE L’EMT.  

1028P_2014 PSIB-PSOE MANTENIMENT DELS COL·LEGIS PÚBLICS.  

1029P_2014 PSIB-PSOE ESTAT DE LA FLOTA D’AUTOBUSOS.  

1030P_2014 PSIB-PSOE USUARIS DE BICIPALMA.  

1031P_2014 PSIB-PSOE DESPESES PER VIATGES A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ. 

1032P_2014 PSIB-PSOE DESPESES PER VIATGES A LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS. 

1033P_2014 PSIB-PSOE ESTADÍSTIQUES DE QUEIXES DELS USUARIS DE L’EMT. 

1034P_2014 PSIB-PSOE LLICÈNCIES DE TAXI 

 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com a 
secretari, estenc aquesta acta. 
El Secretari general del Ple acctal 
 


